

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មលេខ No. ០០០០៥៣៥៥)

**របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល  
និងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងជាប់ដោយឡែក  
សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់  
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**មាត្រា ៣៧ លីមីតដីកា**

**របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល និងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរួម និងជាប់ដោយឡែក សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**មាតិកា**

	<b>ទំព័រ</b>
របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	១ - ៥
របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ	៥ - ៩
របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរួម	១០ - ១១
របាយការណ៍ចំណេញ-ខាត និងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗរួម	១២
របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធនរួម	១៣
របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់រួម	១៤ - ១៥
របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុជាប់ដោយឡែក	១៦ - ១៧
របាយការណ៍ចំណេញ-ខាត និងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗជាប់ដោយឡែក	១៨
របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធនជាប់ដោយឡែក	១៩
របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ ជាប់ដោយឡែក	២០ - ២១
កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ	២២ - ១៣៣



កាន់តែទុកចិត្ត កាន់តែចម្រើន

**ហត្ថាកសិករ លីមីតធីត**  
HATTHA KAKSEKAR LIMITED

លេខ/N° : .....

**របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល**

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមានក្តីសោមនស្សរីករាយ ក្នុងការបង្ហាញជូននូវរបាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល និងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន ហត្ថាកសិករ លីមីតធីត (ហៅកាត់ថា “ក្រុមហ៊ុន” ឬ “អេច ខេ អិល”) និងក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ (ជាមួយហៅកាត់ថា “សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន”) និងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដាច់ដោយឡែករបស់ក្រុមហ៊ុន (ហៅកាត់ថា “របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ”) សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩។

**សកម្មភាពចម្បង**

សកម្មភាពចម្បងរបស់ក្រុមហ៊ុន គឺផ្តល់សេវាប្រាក់កម្ចី សេវាប្រាក់សន្សំ និងសេវាហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗទៀត ជាពិសេសផ្តល់ដល់ស្ត្រី និងគ្រួសារដែលមានប្រាក់ចំណូលទាប តាមរយៈទីស្នាក់ការកណ្តាលនៅរាជធានីភ្នំពេញ និងសាខាតាមបណ្តាខេត្តផ្សេងៗទៀត នៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

**លទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ**

លទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ-ខាត និងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗរួម និងដាច់ដោយឡែក នៅលើទំព័រ១២ និង១៨។

**ទុនបម្រុង និងសំវិធានធន**

ពុំមានការប្រែប្រួលជាសារវន្តទៅលើទុនបម្រុង និងសំវិធានធន នៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទនេះទេ ក្រៅពីការបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

**ភាគលាភ**

នៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទនេះសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និង ក្រុមហ៊ុន ពុំបានប្រកាសភាគលាភទេ (២០១៨: ពុំមាន)។

**ដើមទុន**

នៅថ្ងៃទី០៧ ខែតុលា ឆ្នាំ២០១៩ ធនាគារជាតិ នៃកម្ពុជានៃកម្ពុជា បានអនុម័តសំណើរបស់ក្រុមហ៊ុនក្នុងការបង្កើនដើមទុនចំនួន ៤០ លានដុល្លារអាមេរិក ពី ៧៥ លានដុល្លារអាមេរិក ដល់ ១១៥ លានដុល្លារអាមេរិក។ ការកែតម្រូវលក្ខន្តិកៈរបស់ក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានអនុម័តដោយក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម នៅថ្ងៃទី១១ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២០។

**ការលុបចេញពីបញ្ជី និងសំវិធានធនលើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ**

មុនពេលដែលរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានរៀបចំឡើង ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានចាត់វិធានការដែលមានមូលដ្ឋានសមរម្យ ដើម្បីបញ្ជាក់ថាសកម្មភាពដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការលុបចេញពីបញ្ជីលើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមិនមានការរំពឹងទុកថាអាចប្រមូលបានមកវិញ នូវលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាទាំងស្រុង ឬ ចំណែកណាមួយ និងបានធ្វើសំវិធានធនលើការខាតបង់ពីការធ្លាក់ចុះតម្លៃទៅលើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ហើយក្រុមប្រឹក្សាភិបាលជឿជាក់ថារាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានដឹងថានឹងមិនមានការរំពឹងទុកថាអាចប្រមូលបានមកវិញ នូវលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា ត្រូវបានលុបចោល និងបានធ្វើសំវិធានធនគ្រប់គ្រាន់ ចំពោះការខាតបង់ពីការធ្លាក់ចុះតម្លៃទៅលើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ។ *W/W*

**ការលុបចេញពីបញ្ជី និងសំវិធានធនលើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

នាការបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ និងផ្អែកលើការយល់ដឹង ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយ ដែលនឹងមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តដល់ចំនួនទឹកប្រាក់នៃការធ្វើសំវិធានធនលើការខាតបង់ពីការធ្លាក់ចុះតម្លៃទៅលើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន នោះទេ។

**ទ្រព្យសកម្ម**

មុនពេលដែលរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានរៀបចំឡើង ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានចាត់វិធានការដែលមានមូលដ្ឋានសមរម្យ ដើម្បីបញ្ជាក់ថាបណ្តាទ្រព្យសកម្មទាំងអស់ដែលបានកត់ត្រានៅក្នុងបញ្ជីគណនេយ្យរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ដែលទំនងជាមិនអាចទទួលស្គាល់បាននៅក្នុងប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មធម្មតា ត្រូវបានកាត់បន្ថយឲ្យនៅស្មើនឹងតម្លៃដែលគិតថានឹងអាចប្រមូលបានជាក់ស្តែង។

នាការបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយ ដែលនឹងធ្វើឲ្យប៉ះពាល់ដល់ការកំណត់តម្លៃទ្រព្យសកម្ម នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ថាមានភាពមិនត្រឹមត្រូវនោះទេ។

**វិធីសាស្ត្រកំណត់តម្លៃ**

នាការបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយដែលនឹងធ្វើឲ្យមានផលប៉ះពាល់ដល់ការអនុវត្តវិធីសាស្ត្រដែលមានកន្លងមក ក្នុងការវាយតម្លៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ថាមានភាពមិនត្រឹមត្រូវ និងមិនសមស្របនោះទេ។

**បំណុលយថាហេតុ និងបំណុលផ្សេងៗទៀត**

នាការបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ពុំមាន៖

- (ក) ការដាក់បញ្ចាំទ្រព្យសកម្មណាមួយរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ដែលកើតមានឡើងចាប់តាំងពីថ្ងៃចុងការិយបរិច្ឆេទ ក្នុងការធានាចំពោះបំណុលរបស់បុគ្គលណាមួយឡើយ ក្រៅអំពីការបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។
- (ខ) បំណុលយថាហេតុណាមួយ ដែលកើតមានឡើងចំពោះសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ចាប់តាំងពីថ្ងៃចុងការិយបរិច្ឆេទ ក្រៅអំពីប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មធម្មតារបស់ក្រុមហ៊ុន។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមានមតិថា ពុំមានបំណុលយថាហេតុ ឬបំណុលផ្សេងៗទៀតរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ដែលត្រូវសង ឬអាចនឹងត្រូវសងក្នុងរយៈពេល ១២ ខែបន្ទាប់ពីចុងការិយបរិច្ឆេទនេះ ដែលនឹងធ្វើឲ្យមានផលប៉ះពាល់ ឬអាចនឹងប៉ះពាល់ជាសារវន្តដល់លទ្ធភាពរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ក្នុងការបំពេញកាតព្វកិច្ចរបស់ខ្លួន ដូចដែលបានកំណត់ និងនៅពេលដែលដល់ថ្ងៃកំណត់។

**ការផ្លាស់ប្តូរហេតុការណ៍**

នាការបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយ ដែលមិនបានវែកញែកនៅក្នុងរបាយការណ៍នេះ ឬក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ដែលនឹងអាចបណ្តាលឲ្យមានតួលេខនៃចំនួនណាមួយ ដែលបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ មានភាពមិនត្រឹមត្រូវនោះទេ។ *kw គេ*

**ប្រតិបត្តិការមិនប្រក្រតី**

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមានមតិថា លទ្ធផលនៃការធ្វើប្រតិបត្តិការរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ក្នុង ការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុនេះ មិនមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តដោយសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ ឬព្រឹត្តិការណ៍ណាមួយ ដែលមានលក្ខណៈជាសារវន្ត និងមិនប្រក្រតីនោះទេ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលក៏មានមតិផងដែរថា នៅក្នុងចន្លោះពេលចាប់ពីថ្ងៃចុងការិយបរិច្ឆេទ រហូតដល់កាល បរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ពុំមានប្រតិបត្តិការ ឬព្រឹត្តិការណ៍ណាមួយ ដែលមានលក្ខណៈជាសារវន្ត និងមិន ប្រក្រតីកើតមានឡើង ដែលអាចនាំឲ្យប៉ះពាល់ដល់លទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ក្នុងការិយបរិច្ឆេទដែលរបាយការណ៍នេះបានរៀបចំឡើងនោះទេ។

**ព្រឹត្តិការណ៍ក្រោយកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍**

ពុំមានព្រឹត្តិការណ៍ជាសារវន្តដែលបានកើតឡើង ក្រោយកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ ដែលតម្រូវឲ្យមានការបង្ហាញ ឬកែតម្រូវនោះទេ ក្រៅពីការបង្ហាញដែលមាននៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

**ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល**

សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ដែលបានបម្រើការនៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទ និងគិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទនៃ របាយការណ៍នេះ រួមមាន៖

- លោក Sudargo Harsono ជាប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាល និងជាប្រធានផ្នែកលក់ និងបម្រើអតិថិជនរបស់ Krungsri
- លោក Rohit Khanna ជាអភិបាល និងជាប្រធានក្រុមផ្នែកយុទ្ធសាស្ត្រ និងគម្រោងសាជីវកម្ម
- អ្នកស្រី Duangdao Wongpanitkrit ជាអភិបាល និងជាអគ្គនាយកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុរបស់ Krungsri
- លោក Chandrashekar Subramanian Krishoolndmangalam ជាអភិបាល និងអគ្គនាយកផ្នែកគ្រប់គ្រងហានិភ័យ
- លោក Piyasak Ukritnukun ជាអភិបាល និងជានាយកគ្រប់គ្រងក្រុមហ៊ុន Ngerm Tid Lor Co., Ltd. (លាលែងនៅ ថ្ងៃ២៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០១៩)
- លោក ឌី ដារុន្ត ជាអភិបាលឯករាជ្យ និងជាសកលវិទ្យាធិការរងសកលវិទ្យាល័យ Build Bright
- លោក ទ្រូញ ហៃ ជាអភិបាលឯករាជ្យ
- អ្នកស្រី តាល់ ណៃអ៊ុយ ជាអភិបាលឯករាជ្យ (លាលែង នៅថ្ងៃ២៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០១៩)
- លោក ហួត អៀងតុង ជាអភិបាល និងជាប្រធានអគ្គនាយករបស់ក្រុមហ៊ុនហាត្តាកសិករ លីមីតធីត
- លោក ប៉ាក់ សេរីវឌ្ឍនា ជាអភិបាលឯករាជ្យ (តែងតាំងនៅថ្ងៃ២៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០១៩)

**អត្ថប្រយោជន៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល**

នៅក្នុង និងនាចុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុនេះ ពុំមានការរៀបចំណាមួយដែលមានសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និង ក្រុមហ៊ុនជាតួភាគី ក្នុងគោលបំណងជួយដល់សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ដើម្បីទទួលបាននូវអត្ថប្រយោជន៍ដោយមធ្យោបាយទិញយកភាគហ៊ុននោះទេ។

ចាប់តាំងពីដើមការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុនេះ ពុំមានសមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលណាម្នាក់ របស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ទទួលបាន ឬមានសិទ្ធិទទួលបាននូវអត្ថប្រយោជន៍ណាមួយ (ក្រៅពីអត្ថប្រយោជន៍ដែល បានទទួលដូចបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ) តាមរយៈការចុះកិច្ចសន្យាធ្វើឡើងដោយសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ឬក្រុមហ៊ុនដែលសមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនោះជាសមាជិក ឬក៏ជាមួយក្រុមហ៊ុនដែលសមាជិកក្រុម ប្រឹក្សាភិបាលនោះ មានផលប្រយោជន៍ផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុច្រើននោះទេ លើកលែងតែមានការបង្ហាញនៅក្នុងរបាយ ការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។ *kw/te*

**ការទទួលខុសត្រូវរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមានភារៈធ្វើឲ្យប្រាកដថា របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបានរៀបចំឡើងយ៉ាងត្រឹមត្រូវ ដើម្បី ចង្អុលបង្ហាញនូវភាពត្រឹមត្រូវនៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ របស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ និងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ និងលំហូរសាច់ប្រាក់ សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់។ នៅក្នុងការរៀបចំ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលចាំបាច់ត្រូវ៖

- អនុម័តនូវគោលនយោបាយគណនេយ្យដែលសមស្រប ដោយផ្អែកលើការវិនិច្ឆ័យ និងការប៉ាន់ ប្រមាណយ៉ាងសមហេតុផល និងប្រុងប្រយ័ត្ន ហើយធ្វើការអនុវត្តន៍ប្រកបដោយសង្គតិភាព។
- អនុវត្តទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (CIFRSs) ឬប្រសិនបើ មានការប្រាសចាកណាមួយ ក្នុងការបង្ហាញឲ្យមានភាពត្រឹមត្រូវ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលត្រូវប្រាកដថា ការប្រាសចាកទាំងនេះត្រូវបានបង្ហាញ ពន្យល់ និងកំណត់បរិមាណឲ្យបានត្រឹមត្រូវនៅក្នុងរបាយ ការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។
- រក្សាទុកនូវបញ្ជីគណនេយ្យឲ្យបានគ្រប់គ្រាន់ និងប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុងឲ្យមានប្រសិទ្ធភាព។
- រៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋាននិរន្តរភាពនៃដំណើរការអាជីវកម្ម លុះត្រាតែមាន ករណីមិនសមរម្យក្នុងការសន្មតថា សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន នឹងមិនបន្តធ្វើប្រតិបត្តិការអាជីវកម្ម នាពេលអនាគត។
- ត្រួតពិនិត្យ និងដឹកនាំសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ឲ្យមានប្រសិទ្ធភាព និងចូលរួមរាល់សេចក្តីសម្រេច សំខាន់ៗទាំងឡាយណា ដែលប៉ះពាល់ដល់សកម្មភាពប្រតិបត្តិការ និងដំណើរការរបស់ក្រុមហ៊ុន ហើយត្រូវប្រាកដថា កិច្ចការនេះត្រូវបានឆ្លុះបញ្ចាំងយ៉ាងត្រឹមត្រូវនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលធានាអះអាងថា សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានអនុវត្តនូវរាល់ការតម្រូវដូចបាន រាយការណ៍ខាងលើក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

**ការបញ្ជាក់របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល**

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានភ្ជាប់ជាមួយ បានបង្ហាញនូវភាពត្រឹមត្រូវ នូវរបាយការណ៍ស្ថានភាព ហិរញ្ញវត្ថុរួមនិងដាច់ដោយឡែក នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ ព្រមទាំងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ និងលំហូរសាច់ប្រាក់ សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹង ហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ហើយនាកាលបរិច្ឆេទចេញផ្សាយរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលជឿជាក់ថា សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន មានលទ្ធភាពគ្រប់គ្រាន់ក្នុងការទូទាត់បំណុលនៅពេលដល់កំណត់សង។

ចុះហត្ថលេខាក្នុងនាមក្រុមប្រឹក្សាភិបាល: *[Signature]*



លោក ហួត អៀងតុង  
ប្រធានអគ្គនាយក

រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា  
កាលបរិច្ឆេទ៖ ថ្ងៃទី២៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០

## របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ ជូនចំពោះភាគទុនិក ហត្ថកសិករ លីមីតធីត

### មតិយោបល់

យើងខ្ញុំបានធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន ហត្ថកសិករ លីមីតធីត (ហៅកាត់ថា “ក្រុមហ៊ុន”) និងក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ (ជារួមហៅកាត់ថា “សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន”) និងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដាច់ដោយឡែករបស់ក្រុមហ៊ុន (ជារួមហៅកាត់ថា “របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ”) ដែលមានរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុដាច់ដោយឡែករបស់ក្រុមហ៊ុន នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ ២០១៩ របាយការណ៍ចំណេញ-ខាត និងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗរួមនិងដាច់ដោយឡែក របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធនរួម និងដាច់ដោយឡែក និងរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់រួម និងដាច់ដោយឡែក សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ និងកំណត់សម្គាល់ ដែលមានសេចក្តីសង្ខេបគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ ព្រមទាំងព័ត៌មានពន្យល់ផ្សេងៗ ដែលបានបង្ហាញនៅទំព័រទី១០ ដល់ទី១៣៣។

ជាមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានបង្ហាញត្រឹមត្រូវនូវគ្រប់ទិដ្ឋភាពជាសារវន្តទាំងអស់ អំពីស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ ព្រមទាំងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ និងលំហូរសាច់ប្រាក់ សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (ហៅកាត់ថា “CIFRSs”)។

### មូលដ្ឋានសម្រាប់ការផ្តល់មតិយោបល់

យើងខ្ញុំបានធ្វើសវនកម្មដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា។ ការទទួលខុសត្រូវរបស់យើងខ្ញុំដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដារទាំងនេះ គឺត្រូវបានពណ៌នាបន្ថែមទៀតនៅក្នុងកថាខណ្ឌ “ការទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករក្នុងការធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ” នៃរបាយការណ៍នេះ។ យើងខ្ញុំឯករាជ្យពីសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនដោយអនុលោមទៅតាមការតម្រូវក្រមសីលធម៌ពាក់ព័ន្ធនឹងការធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ព្រមទាំងបានបំពេញនូវការទទួលខុសត្រូវលើក្រមសីលធម៌ផ្សេងៗទៀត ដោយអនុលោមទៅតាមការតម្រូវទាំងនេះ។ យើងខ្ញុំជឿជាក់ថា ភស្តុតាងសវនកម្មដែលយើងខ្ញុំបានទទួលគឺមានភាពគ្រប់គ្រាន់ និងសមហេតុផល ដើម្បីធ្វើជាមូលដ្ឋានសម្រាប់ការផ្តល់មតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ។

### បញ្ហាសវនកម្មសំខាន់ៗ

តាមការវិនិច្ឆ័យប្រកបដោយវិជ្ជាជីវៈរបស់យើងខ្ញុំ បញ្ហាសវនកម្មសំខាន់ៗ គឺជាបញ្ហាទាំងឡាយណាដែលមានសារៈសំខាន់បំផុតនៅក្នុងការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុសម្រាប់ឆ្នាំនេះ។ បញ្ហាទាំងនេះត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងបរិបទនៃការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងមូល ដូច្នេះក្នុងការបញ្ចេញមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ យើងខ្ញុំពុំផ្តល់មតិយោបល់ដាច់ដោយឡែកទៅលើបញ្ហាទាំងនេះឡើយ។

បញ្ហាសវនកម្មសំខាន់	នីតិវិធីសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំដើម្បីឆ្លើយតបនឹងបញ្ហាសវនកម្មសំខាន់
<p><b>សវិធានធនលើការខាតបង់ពីការធ្លាក់ចុះតម្លៃលើឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន</b></p> <p>សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនបានចាប់ផ្តើមប្រើ CIFRS ៩ “ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ” ជាលើកដំបូងនាកាលបរិច្ឆេទអន្តរកាល ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨។ CIFRS ៩ តម្រូវឱ្យប្រើម៉ូដែលនៃការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក (“ECL”) ដែលមានលក្ខណៈស្មុគស្មាញ និងការសន្មតសំខាន់ៗ អំពីចរិតលក្ខណៈឥណទាន និងលក្ខខណ្ឌសេដ្ឋកិច្ចនាពេលអនាគត។ នេះគឺជាស្តង់ដារគណនេយ្យថ្មី និងស្មុគស្មាញ ដោយតម្រូវ ឱ្យមានការវិនិច្ឆ័យ និងការបកស្រាយខ្ពស់ក្នុងការអនុវត្ត។</p> <p>ដំណើរការប៉ាន់ស្មាន និងការវិនិច្ឆ័យសំខាន់ៗក្នុងការអនុវត្តទៅតាម ការតម្រូវគណនេយ្យ នៃការវាស់វែង ECL រួមមានដូចខាងក្រោម៖</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• ការជ្រើសរើសម៉ូដែល ដែលសមរម្យសម្រាប់ការវាស់វែងការ ធ្លាក់ចុះតម្លៃលើឥណទានសមូហភាព ដែលជាទូទៅ មានភាពស្មុគស្មាញ និង ទាមទារការវិនិច្ឆ័យខ្ពស់</li> <li>• សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានប្រើប្រាស់ការវិនិច្ឆ័យក្នុងការកំណត់សំរៀតឥណទានគំរូ ដែលចរិត លក្ខណៈហានិភ័យស្រដៀងគ្នា ម៉ូដែលគំរូ (Proxy Model) ដែលបានបង្កើតដោយក្រុមហ៊ុនមេផ្ទាល់ និង</li> <li>• ធាតុ និងការសន្មតសំខាន់ៗ ដែលយកមកប្រើក្នុងការគណនាម៉ូដែល រួមមានលក្ខខណ្ឌ ដំណាក់កាលឥណទាន, ភាពដែលអាចខកខានក្នុងការសង (PD), ទំហំប៉ះពាល់ពេលខាតបង់ (EAD), អត្រាខាតបង់ដោយសារខកខានក្នុងការសង (LGD) និងព័ត៌មានព្យាករណ៍នាពេលអនាគត។</li> </ul>	<p>នីតិវិធីសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ រួមមាន ការស្វែងយល់ និងការធ្វើតេស្តទៅលើការរៀបចំ និងប្រសិទ្ធភាពនៃការត្រួតពិនិត្យដែលពាក់ព័ន្ធនឹងសវិធានធនលើការខាតបង់ពីការធ្លាក់ចុះតម្លៃ មានដូចខាងក្រោម៖</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• ការអនុម័តក្រុមប្រឹក្សាភិបាលលើគោលនយោបាយអំពីការធ្លាក់ចុះតម្លៃ ទាក់ទងទៅនឹងការរៀបចំ និងការពិនិត្យសុពលភាព គំរូម៉ូដែល ECL</li> <li>• ការត្រួតពិនិត្យឡើងវិញ និងការអនុម័តរបស់គណៈគ្រប់គ្រង ទៅលើការវិនិច្ឆ័យ ការសន្មត និងព័ត៌មានព្យាករណ៍នាពេលអនាគតសំខាន់ៗ ដែលត្រូវបានប្រើប្រាស់ក្នុងម៉ូដែល ECL</li> <li>• ការផ្ទៀងផ្ទាត់ទិន្នន័យព័ត៌មាន ពីប្រព័ន្ធជាមួយការវិភាគលម្អិតនៅក្នុងម៉ូដែល ECL</li> <li>• ការកំណត់របស់ គណៈគ្រប់គ្រងទៅលើនិយមន័យនៃការកើនឡើង ជាសារវន្តនូវ ហានិភ័យឥណទាន និង</li> <li>• ដំណើរការត្រួតពិនិត្យឡើងវិញ និងអនុម័តទៅលើលទ្ធផលនៃម៉ូដែល ECL។</li> </ul> <p>នីតិវិធីសវនកម្មយើងខ្ញុំក្នុងការវាយតម្លៃទៅលើ ECL ដែលបានកំណត់ដោយគណៈគ្រប់គ្រង រួមមាន៖</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• ធ្វើការស្វែងយល់លើគោលនយោបាយ អំពីការធ្លាក់ចុះតម្លៃ និងវាយតម្លៃលើវិធីសាស្ត្រដែលត្រូវបានប្រើក្នុងការរៀបចំ ECL ដោយស្របទៅតាមការតម្រូវនៃ CIFRS ៩</li> <li>• ធ្វើតេស្តទៅលើការសន្មតសំខាន់ៗ ដែលបានប្រើប្រាស់ក្នុងម៉ូដែល ECL ដូចជា PD, EAD, LGD, និងព័ត៌មានព្យាករណ៍នាពេលអនាគត ដែលយោងទៅតាមម៉ូដែលគំរូ ដោយមានការចូលរួមពីអ្នកឯកទេសសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ</li> <li>• វាយតម្លៃទៅលើភាពសមរម្យ ចំពោះនិយមន័យនៃការកើនឡើងជាសារវន្តនូវ ហានិភ័យឥណទាន និងដំណើរការនៃការចាត់ថ្នាក់ និងការកំណត់យកឥណទានមានចរិតលក្ខណៈ ហានិភ័យស្រដៀងគ្នាជាសំរៀតឥណទានគំរូ</li> </ul>





បញ្ហាសវនកម្មសំខាន់	នីតិវិធីសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំដើម្បីឆ្លើយតបនឹងបញ្ហាសវនកម្មសំខាន់
	<ul style="list-style-type: none"> <li>• វាយតម្លៃលើចំណាត់ថ្នាក់ និងគុណតម្លៃឥណទានដោយផ្អែកទៅលើគំរូយោង ពីវិស័យដែលពាក់ព័ន្ធរួមមានកត្តាម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ច ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់អតិថិជន និងតម្លៃនៃទ្រព្យបញ្ចាំ</li> <li>• ធ្វើតេស្តទៅលើភាពត្រឹមត្រូវ និងពេញលេញ នៃទិន្នន័យដែលបានប្រើក្នុងម៉ូដែល ECL ដោយធ្វើការប្រៀបធៀបទៅនឹងព័ត៌មាន ដែលទទួលបានពីប្រព័ន្ធតាមរយៈការជ្រើសរើសគំរូឥណទានទៅតាមប្រភេទនៃទំហំចំពោះ និងដំណាក់កាលឥណទាន និង</li> <li>• គណនាឡើងវិញ នូវសំវិធានធនលើការខាតបង់ពីការធ្លាក់ចុះតម្លៃលើឥណទានសមូហភាព នាកាលបរិច្ឆេទអន្តរកាល និងការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់នៃរបាយការណ៍។</li> </ul> <p>យើងខ្ញុំ បានសហការជាមួយអ្នកឯកទេសសវនកម្មក្នុងការអនុវត្តនីតិវិធីសវនកម្មទាំងនេះ ដែលជំនាញជាក់លាក់របស់ពួកគេត្រូវបានអនុវត្ត។</p> <p>យើងខ្ញុំក៏បានវាយតម្លៃ និងសូរដេញដោលចំពោះភាពគ្រប់គ្រាន់ នៃការការបង្ហាញព័ត៌មានរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន អំពីសំវិធានធនលើការធ្លាក់ចុះតម្លៃលើឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន និងហានិភ័យឥណទានដែលជាប់ពាក់ព័ន្ធ នៅក្នុងកំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។</p>

**ព័ត៌មានផ្សេងៗទៀតនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងរបាយការណ៍របស់សវនករ**

គណៈគ្រប់គ្រងទទួលខុសត្រូវទៅលើព័ត៌មានផ្សេងៗ។ ព័ត៌មានផ្សេងៗរួមមានរបាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ពីទំព័រទី១ ដល់ទី៤ ប៉ុន្តែពុំបានរួមបញ្ចូលរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងរបាយការណ៍របស់សវនករទេ។

មតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមិនគ្របដណ្តប់ព័ត៌មានផ្សេងៗ ហើយយើងខ្ញុំមិនបានធ្វើការសន្និដ្ឋានអះអាងលើព័ត៌មានផ្សេងៗឡើយ។

ទាក់ទងនឹងការធ្វើសវនកម្មទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ យើងខ្ញុំទទួលខុសត្រូវក្នុងការអានព័ត៌មានផ្សេងៗ ដើម្បីពិចារណាថាតើព័ត៌មានផ្សេងៗទាំងនោះមានភាពផ្ទុយគ្នាជាសារវន្តពីរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឬផ្ទុយពីការយល់ដឹងរបស់យើងខ្ញុំដែលទទួលបានពីការធ្វើសវនកម្ម ឬមានការរាយការណ៍ពីកំហុសឆ្គងជាសារវន្តដែលបានកើតឡើង។ ប្រសិនបើផ្អែកទៅលើលទ្ធផលនៃការធ្វើសវនកម្ម យើងខ្ញុំសន្និដ្ឋានថាមានកំហុសឆ្គងជាសារវន្តអំពីព័ត៌មានផ្សេងៗ យើងខ្ញុំនឹងរាយការណ៍ទៅលើភាពជាក់ស្តែងនោះ។ យើងខ្ញុំពុំមានអ្វីត្រូវរាយការណ៍ឡើយ។

## **ការទទួលខុសត្រូវរបស់គណៈគ្រប់គ្រង និងក្រុមប្រឹក្សាភិបាលលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

គណៈគ្រប់គ្រងទទួលខុសត្រូវលើការរៀបចំ និងបង្ហាញរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុឲ្យបានត្រឹមត្រូវ ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា និងទទួលខុសត្រូវលើប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុង ដែលគណៈគ្រប់គ្រងកំណត់ថាមានភាពចាំបាច់ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឲ្យជឿជាក់ពីការរាយការណ៍ខុសជាសារវន្ត ដែលបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គងផ្សេងៗ។

ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ គណៈគ្រប់គ្រងទទួលខុសត្រូវក្នុងការវាយតម្លៃពីលទ្ធភាព របស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ក្នុងការបន្តនិរន្តរភាពអាជីវកម្ម ការបង្ហាញព័ត៌មានដែលពាក់ព័ន្ធ ក៏ដូចជាបញ្ហាផ្សេងៗទាក់ទងទៅនឹងនិរន្តរភាពអាជីវកម្ម ដោយប្រើប្រាស់មូលដ្ឋាននិរន្តរភាពគណនេយ្យ លើកលែងតែគណៈគ្រប់គ្រងមានបំណងរំលាយក្រុមហ៊ុន ឬបញ្ឈប់អាជីវកម្ម ឬដោយមិនមានជម្រើសណាផ្សេង ប្រកបដោយភាពប្រាកដណាមួយក្រៅពីអនុវត្តដូច្នោះ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ត្រូវមានការទទួលខុសត្រូវក្នុងការត្រួតពិនិត្យលើដំណើរការនៃការរាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។

## **ការទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករចំពោះការធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

គោលបំណងរបស់យើងខ្ញុំ គឺស្វែងរកអំណះអំណាងដែលសមហេតុផលថា របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងមូល គឺមិនមានកំហុសឆ្គងជាសារវន្តដែលបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គងផ្សេងៗ និងចេញរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលរួមបញ្ចូលមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ។ អំណះអំណាងដែលសមហេតុផល គឺជាអំណះអំណាងកម្រិតខ្ពស់ ប៉ុន្តែមិនមែនជាការធានាថា ការធ្វើសវនកម្មអនុលោមទៅតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា តែងតែរកឃើញជានិច្ចនូវការរាយការណ៍ខុសជាសារវន្តដែលបានកើតឡើងនោះទេ។ ការរាយការណ៍ខុសនេះអាចកើតឡើងពីការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គង ហើយវាត្រូវបានចាត់ទុកថាមានលក្ខណៈជាសារវន្ត ប្រសិនបើការរាយការណ៍ខុសនីមួយៗ ឬជាសរុប អាចត្រូវបានរំពឹងថាមានឥទ្ធិពលលើមូលដ្ឋាននៃការសម្រេចចិត្តផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចរបស់អ្នកប្រើប្រាស់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនោះ។

ផ្នែកមួយនៃការធ្វើសវនកម្ម ដោយអនុលោមតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា តម្រូវឲ្យយើងខ្ញុំប្រើប្រាស់ការវិនិច្ឆ័យ និងរក្សាភាពជឿជាក់លម្អិតប្រកបដោយវិជ្ជាជីវៈ ក្នុងការបំពេញការងារសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ ហើយយើងខ្ញុំបាន ៖

- កំណត់ និងវាយតម្លៃហានិភ័យនៃកំហុសឆ្គងជាសារវន្តនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលអាចបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គងផ្សេងៗ ដោយគាត់តែងនីតិវិធីសវនកម្ម និងធ្វើសវនកម្មដើម្បីឆ្លើយតបទៅនឹងហានិភ័យទាំងនោះ និងស្វែងរកកស្តង់ដារសវនកម្មគ្រប់គ្រាន់និងសមរម្យ ដើម្បីធ្វើជាមូលដ្ឋានក្នុងការផ្តល់មតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ។ ហានិភ័យដែលបណ្តាលមកពីការរកមិនឃើញកំហុសឆ្គងជាសារវន្តពីការក្លែងបន្លំគឺមានទំហំធ្ងន់ធ្ងរជាង ហានិភ័យដែលបណ្តាលមកពីកំហុសឆ្គងអចេតនា ខណៈដែលការក្លែងបន្លំមែន ការសមគំនិត ការក្លែងបន្លំឯកសារ ការលុបចោលដោយចេតនា ការបង្ហាញខុស ឬការបំពានលើប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុង។
- ស្វែងយល់ពីប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការធ្វើសវនកម្ម ដើម្បីគាត់តែងនីតិវិធីសវនកម្មដែលសមស្របទៅតាមកាលៈទេសៈ ប៉ុន្តែពុំមែនដើម្បីបញ្ចេញមតិយោបល់ទៅលើប្រសិទ្ធភាពនៃប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ទេ។
- វាយតម្លៃពីភាពសមស្របនៃគោលការណ៍គណនេយ្យ ដែលបានប្រើប្រាស់ភាពសមហេតុផលនៃការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ និងការបង្ហាញដែលពាក់ព័ន្ធនានាដោយគណៈគ្រប់គ្រង។

- សន្និដ្ឋានលើភាពសមស្របនៃការប្រើប្រាស់មូលដ្ឋាននិរន្តរភាពគណនេយ្យ របស់គណៈគ្រប់គ្រង និងផ្អែកទៅលើភស្តុតាងសវនកម្មដែលបានទទួលបាន ថាគឺភាពមិនប្រាកដជាសារវន្តកើតមានឡើងដែលពាក់ព័ន្ធនឹងព្រឹត្តិការណ៍ ឬលក្ខខណ្ឌ ដែលអាចមានភាពមិនច្បាស់លាស់ជាសារវន្ត ទៅលើលទ្ធភាពរបស់ក្រុមហ៊ុនដើម្បីបន្តនិរន្តរភាពនៃដំណើរការអាជីវកម្ម។ ប្រសិនបើយើងខ្ញុំសន្និដ្ឋានថា មានភាពមិនប្រាកដប្រជាជាសារវន្ត នោះយើងខ្ញុំត្រូវធ្វើការបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍របស់សវនករ ដើម្បីទាញចំណាប់អារម្មណ៍អ្នកប្រើប្រាស់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ទៅលើការបង្ហាញព័ត៌មាននៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឬប្រសិនបើការបង្ហាញព័ត៌មានមិនគ្រប់គ្រាន់ យើងខ្ញុំត្រូវធ្វើការកែប្រែនៅក្នុងមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ។ សេចក្តីសន្និដ្ឋានរបស់យើងខ្ញុំ អាស្រ័យទៅលើភស្តុតាងសវនកម្ម ដែលទទួលបានរហូតដល់ថ្ងៃចុះហត្ថលេខាលើរបាយការណ៍សវនកម្មនេះ។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ ព្រឹត្តិការណ៍ ឬលក្ខខណ្ឌនាពេលអនាគត ក៏អាចបណ្តាលឲ្យសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ឈប់បន្តនិរន្តរភាពអាជីវកម្ម។
- វាយតម្លៃការបង្ហាញជាទូទៅ រចនាសម្ព័ន្ធ និងខ្លឹមសារក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ រួមទាំងការបង្ហាញថាគឺរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ បង្ហាញពីប្រតិបត្តិការជាមូលដ្ឋាន និងព្រឹត្តិការណ៍នៅក្នុងការទទួលបានការបង្ហាញដែលត្រឹមត្រូវ។
- ទទួលបាននូវភស្តុតាងសវនកម្មដែលសមស្រប និងគ្រប់គ្រាន់ ពាក់ព័ន្ធនឹងព័ត៌មានហិរញ្ញវត្ថុរបស់បណ្តាក្រុមហ៊ុន និងសកម្មភាពអាជីវកម្មនៅក្នុងសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន ដើម្បីបញ្ចេញមតិយោបល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរួម ។ យើងខ្ញុំទទួលខុសត្រូវក្នុងការដឹកនាំ ការត្រួតពិនិត្យ និងលទ្ធផលនៃការធ្វើសវនកម្មលើសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន ។ យើងខ្ញុំទទួលខុសត្រូវលើមតិយោបល់សវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ។

យើងខ្ញុំវាយការណ៍ជូនអ្នកដែលទទួលបានបន្ទុកអភិបាលកិច្ច ពាក់ព័ន្ធនឹងបញ្ហាផ្សេងៗ វិសាលភាពការងារ និងពេលវេលានៃការធ្វើសវនកម្ម ព្រមទាំងបញ្ហាសវនកម្មសំខាន់ៗ រួមទាំងវាយការណ៍ពីភាពខ្វះខាតសំខាន់ៗ នៃប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងដែលយើងខ្ញុំបានរកឃើញក្នុងពេលធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ។

យើងខ្ញុំក៏ធ្វើការអះអាងជូនអ្នកដែលទទួលបានបន្ទុកអភិបាលកិច្ច ថាយើងខ្ញុំបានអនុវត្តតាមក្រមខណ្ឌវិជ្ជាជីវៈ ដែលពាក់ព័ន្ធទាក់ទងនឹងឯករាជ្យភាព ព្រមទាំងជម្រាបជូននូវរាល់ទំនាក់ទំនងនិងបញ្ហាផ្សេងទៀត ដែលអាចត្រូវបានចាត់ទុកថាមានផលប៉ះពាល់ចំពោះឯករាជ្យភាព និងវិធានការប្រព័ន្ធសុវត្ថិភាពរបស់យើងខ្ញុំ។

ស្តែងចេញពីបញ្ហាដែលយើងខ្ញុំបានវាយការណ៍ជូនអ្នកដែលទទួលបានបន្ទុកអភិបាលកិច្ច យើងខ្ញុំកំណត់បញ្ហានានាដែលមានភាពជាសារវន្ត ក្នុងការធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុក្នុងឆ្នាំបច្ចុប្បន្ន ដូច្នេះបញ្ហានេះជាបញ្ហាសវនកម្មសំខាន់ៗ។ យើងខ្ញុំពិពណ៌នាបញ្ហាទាំងនេះនៅក្នុងរបាយការណ៍របស់សវនកររបស់យើងខ្ញុំលើកលែងតែក្នុងករណីដែលច្បាប់ឬបទប្បញ្ញត្តិហាមប្រាមការបង្ហាញបញ្ហាទាំងនេះជាសាធារណៈ ឬលើកលែងតែក្នុងករណីដឹកនាំដុតដែលយើងកំណត់ថាបញ្ហានេះមិនគួរបញ្ចូលទៅក្នុងរបាយការណ៍របស់យើងខ្ញុំ ដោយមូលហេតុថាវាអាចមានផលវិបាកអវិជ្ជមាននានា ដែលនាំឲ្យមានផលប៉ះពាល់ដល់ផលប្រយោជន៍សាធារណៈចំពោះការវាយការណ៍បែបនេះ។

តំណាងក្រុមហ៊ុន ឌីឡើយធី (ខេមបូឌា) ខូអិលធីឌី

  
 អ៊ឹង គឹមសុភ័ក្រា  
 នាយក

រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា  
 កាលបរិច្ឆេទ៖ ថ្ងៃទី២៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរួម**

**នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

	កំណត់ សម្គាល់	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
		ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>ទ្រព្យសកម្ម</b>							
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ		៣៤ ១៩០ ៤៤៥	១៣៩ ៣២៦ ០៦៣	៣៧ ២១១ ១៥៥	១៤៩ ៥១៤ ៤២១	៩ ៩២៣ ៦០៤	៤០ ០៦១ ៥៨៩
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៦	៩៥ ៩៣៤ ៥៨៥	៣៩០ ៩៣៣ ៤៣៤	៧៧ ៦០២ ១៨៨	៣១១ ៨០៥ ៥៩១	៤១ ២៦៤ ១៣៦	១៦៦ ៥៨៣ ៣១៧
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	៧	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៣៩ ៣៥៥ ៥៤៧	៣៩ ៥៩៤ ៣១៥	១៥៩ ០៨៩ ៩៥៨	៥៧ ០៣៥ ៥០៥	២៣០ ២៥២ ៣៣៤
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	៨	១ ០៣៦ ២៧២ ៩៣០	៤ ២២២ ៨១២ ១៩០	៧៤១ ៨៣៩ ០២៨	២ ៩៨០ ៧០៩ ២១៥	៥៦៤ ២០២ ៣១៥	២ ២៧៧ ៦៨៤ ៧៤៦
វិនិយោគលើមូលបត្រ	៩	២០ ០០០	៨១ ៥០០	២០ ០០០	៨០ ៣៦០	២០ ០០០	៨០ ៧៤០
ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	១០	៤ ២០១ ១២៩	១៧ ១១៩ ៦០១	៤ ១៤៨ ៦៣៤	១៦ ៦៦៩ ២១១	៣ ៩៥៨ ៩៨៤	១៥ ៩៨២ ៤១៨
សិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្ម	១១	១២ ២៨១ ២៥៧	៥០ ០៤៦ ១២២	១២ ៧៨៨ ២៦៥	៥១ ៣៨៣ ២៤៩	១៣ ២២៥ ៧១៧	៥៣ ៣៩២ ២២០
ទ្រព្យសកម្មអរូបី	១២	២ ៣០០ ៤៧១	៩ ៣៧៤ ៤១៩	៨៣៥ ៩១១	៣ ៣៥៨ ៦៩០	៦១១ ៧២៦	២ ៤៦៩ ៥៣៨
ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម-សុទ្ធ	១៣(ក)	៣ ៩០២ ៦៨៣	១៥ ៩០៣ ៤៣៣	៣ ១០០ ២១២	១២ ៤៥៦ ៦៥២	២ ០១៨ ៨៧៤	៨ ១៥០ ១៩៤
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១៤	២៨ ០៦៦ ៥១៦	១១៤ ៣៧១ ០៥៤	៧ ៩៣៨ ៨៧៧	៣១ ៨៩៨ ៤០៨	៧ ៤៧៧ ៨២១	៣០ ១៨៧ ៩៦៤
<b>សរុបទ្រព្យសកម្ម</b>		<b>១ ២២៦ ៨២៧ ៨១៩</b>	<b>៤ ៩៩៩ ៣២៣ ៣៦៣</b>	<b>៩២៥ ០៧៨ ៥៨៥</b>	<b>៣ ៧១៦ ៩៦៥ ៧៥៥</b>	<b>៦៩៩ ៧៣៨ ៦៨២</b>	<b>២ ៨២៤ ៨៤៥ ០៦០</b>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរួម**

**នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

	កំណត់ សម្គាល់	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
		ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>បំណុល</b>							
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	១៥	៦១០ ០៩៨ ៣២៧	២ ៤៨៦ ១៥០ ៦៨៣	៤៩១ ៣៥៣ ៣៩០	១ ៩៧៤ ២៥៧ ៩២១	៣៧៥ ៨២២ ៨៦៧	១ ៥១៧ ១៩៦ ៩១៤
មូលបត្របំណុល	១៦	២៩ ១៩៦ ០៧២	១១៨ ៩៧៣ ៩៩៣	២៩ ៣២៥ ២៥២	១១៧ ៨២៨ ៨៦៣	-	-
ប្រាក់កម្ចី	១៧	៣១១ ៤៨៥ ៩៨២	១ ២៦៩ ៣០៥ ៣៧៧	១៩១ ៧២៥ ១៥៨	៧៧០ ៣៥១ ៦៨៥	១៧៥ ៤៤៨ ៩៩២	៧០៨ ២៨៧ ៥៨១
អនុបំណុល	១៨	១១ ៩៧៧ ៩២១	៤៨ ៧៩៧ ៨០៣	២៣ ២៣៦ ២៩៦	៩៣ ៣៦៣ ៤៣៧	២៥ ២៥៨ ២៩៩	១០១ ៩៦៧ ៧៥៣
និស្សន្ទសម្រាប់ទប់ស្កាត់ហានិភ័យ	១៩	១ ៨៨៧ ៥៨៤	៧ ៦៩១ ៩០៥	២៧ ៧៩៤	១១១ ៦៧៦	៣៥៨ ០២០	១ ៤៤៥ ៣២៧
បំណុលពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ	១៣(ខ)	២ ៦៣២ ៨៩៩	១០ ៧២៩ ០៦៣	៤ ៨៦២ ៥៤២	១៩ ៥៣៧ ៦៩៤	៣ ៥១០ ០០៩	១៤ ១៦៩ ៩០៦
បំណុលភតិសន្យា	២០	១៣ ០០៥ ២១០	៥២ ៩៩៦ ២៣១	១៣ ១៧២ ៤៤៨	៥២ ៩២៦ ៨៩៦	១៣ ១០១ ៦០៦	៥២ ៨៩១ ១៨៣
សំវិធានធន	២១	២ ៧១៧	១១ ០៧២	៣ ៥៩៩	១៤ ៤៦១	៤ ៧៣១	១៩ ០៩៩
បំណុលផ្សេងៗ	២២	៤៨ ១៨៤ ០៨៥	១៩៦ ៣៥០ ១៤៦	៥ ១២៧ ៧៥៣	២០ ៦០៣ ៣១២	៣ ៨៤១ ២៩៣	១៥ ៥០៧ ៣០០
<b>សរុបបំណុល</b>		<b>១ ០២៨ ៤៦៧ ៧៩៧</b>	<b>៤ ១៩១ ០០៦ ២៧៣</b>	<b>៧៥៨ ៨៣៤ ២៣២</b>	<b>៣ ០៤៨ ៩៩៥ ៩៥៥</b>	<b>៥៩៧ ៣៤៥ ៨១៧</b>	<b>២ ៤១១ ៤៨៥ ០៦៣</b>
<b>មូលធន</b>							
ដើមទុន	២៣	៧៥ ០០០ ០០០	៣០៥ ៦២៥ ០០០	៧៥ ០០០ ០០០	៣០១ ៣៥០ ០០០	៣០ ០០០ ០០០	១២១ ១១០ ០០០
បុព្វលាភភាគហ៊ុន		១៩ ០៨២ ៥០២	៧៧ ៧៦១ ១៩៦	១៩ ០៨២ ៥០២	៧៦ ៦៧៣ ៤៩៣	១៩ ០៨២ ៥០២	៧៧ ០៣៦ ០៦១
ទុនបម្រុង	២៤	៨ ៨១៨ ៣៩២	៤០ ៤៣៤ ៧៧៨	៤ ៣៨៩ ១៨៦	១៦ ២១០ ៥៩៩	២ ៧២១ ១០១	១០ ៩៨៥ ០៨៥
ប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក		៩៥ ៤៥៩ ១២៨	៣៨៤ ៤៩៦ ១១៦	៦៧ ៧៧២ ៦៦៥	២៧៣ ៧៣៥ ៧១៨	៥០ ៥៨៩ ២៦២	២០៤ ២២៨ ៨៥១
<b>សរុបមូលធន</b>		<b>១៩៨ ៣៦០ ០២២</b>	<b>៨០៨ ៣១៧ ០៩០</b>	<b>១១៦ ២៤៤ ៣៥៣</b>	<b>៦១៧ ៩៦៩ ៨១០</b>	<b>១០២ ៣៩២ ៨៦៥</b>	<b>៤១៣ ៣៥៩ ៩៩៧</b>
<b>សរុបបំណុល និងមូលធន</b>		<b>១ ២២៦ ៨២៧ ៨១៩</b>	<b>៤ ៩៩៩ ៣២៣ ៣៦៣</b>	<b>៩២៥ ០៧៨ ៥៨៥</b>	<b>៣ ៧១៦ ៩៦៥ ៧៥៥</b>	<b>៦៩៩ ៧៣៨ ៦៨២</b>	<b>២ ៨២៤ ៨៤៥ ០៦០</b>

កំណត់សម្គាល់ដូចមានភ្ជាប់ជាមួយចាប់ពីទំព័រទី២២ ដល់ទំព័រទី៣៣ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**របាយការណ៍ចំណេញ-ខាត និងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

	កំណត់ សម្គាល់	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់	
		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
		ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ចំណូលពីការប្រាក់	២៥	១៤១ ៩៦០ ៦៣១	៥៧៥ ២២៤ ៤៧៧	១១០ ៥៩៤ ៩៤៧	៤៤៧ ៣៥៦ ៥៦១
ចំណាយលើការប្រាក់	២៥	(៥៩ ៤៩៧ ៤៧០)	(២៤១ ០៨៣ ៧៤៨)	(៤៦ ៨៩៧ ០៧៧)	(១៨៩ ៦៩៨ ៦៧៦)
<b>ចំណូលសុទ្ធពីការប្រាក់</b>		<b>៨២ ៤៦៣ ១៦១</b>	<b>៣៣៤ ១៤០ ៧២៩</b>	<b>៦៣ ៦៩៧ ៨៧០</b>	<b>២៥៧ ៦៥៧ ៨៨៥</b>
ចំណូលពីកម្រៃជើងសារ	២៦	៤ ៩០៩ ៥០៧	១៩ ៨៩៣ ៣២២	៣ ២៥៧ ៩៩៣	១៣ ១៧៨ ៥៨២
ចំណាយលើកម្រៃជើងសារ	២៦	(៦៩៨ ០៣២)	(២ ៨២៨ ៤២៦)	(៧០២ ៦៥៣)	(២ ៨៤២ ២៣១)
<b>ចំណូលសុទ្ធពីកម្រៃជើងសារ</b>		<b>៤ ២១១ ៤៧៥</b>	<b>១៧ ០៦៤ ៨៩៦</b>	<b>២ ៥៥៥ ៣៤០</b>	<b>១០ ៣៣៦ ៣៥១</b>
ខាតសុទ្ធពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ					
វាស់វែងតាម FVTPL	២៧	(១ ៩៦៥ ៣១០)	(៧ ៩៦៣ ៤៣៦)	(១៩០ ១៦៦)	(៧៦៩ ២២១)
ចំណូលផ្សេងៗ	២៨	២២៨ ២៧៥	៩២៤ ៩៧០	១៧៣ ៨១៧	៧០៣ ០៩០
ចំណេញ/(ខាត)សុទ្ធពី					
ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ	២៩	១០៥ ២២៤	៤២៦ ៣៦៨	(៣ ៦១៨ ៤៨៨)	(១៤ ៦៣៦ ៧៨៤)
ចំណាយបុគ្គលិក	៣០	(៣៤ ៣៨៣ ៤៣៤)	(១៣៩ ៣២១ ៦៧៥)	(២៥ ៧៨៣ ១៣៤)	(១០៤ ២៩២ ៧៧៧)
ចំណាយរំលស់	៣១	(៥ ៣២៨ ៤០៣)	(២១ ៥៩០ ៦៨៩)	(៤ ៩៩០ ៦៩៣)	(២០ ១៨៧ ៣៥៣)
ចំណាយផ្សេងៗ	៣២	(៩ ៨៣៨ ៨៣១)	(៣៩ ៨៦៦ ៩៤៣)	(៨ ១៨៥ ២៨៥)	(៣៣ ១០៩ ៤៧៨)
<b>ប្រាក់ចំណេញមុនពន្ធដក</b>		<b>៣៥ ៤៩២ ១៥៧</b>	<b>១៤៣ ៨១៤ ២២០</b>	<b>២៣ ៦៥៩ ២៦១</b>	<b>៩៥ ៧០១ ៧១៣</b>
ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ	១៣(គ)	(៣ ៣៧៦ ៤៨៨)	(១៣ ៦៨១ ៥២៩)	(៤ ៨០៧ ៧៧៣)	(១៩ ៤៤៧ ៤៤២)
<b>ប្រាក់ចំណេញក្នុងឆ្នាំ</b>		<b>៣២ ១១៥ ៦៦៩</b>	<b>១៣០ ១៣២ ៦៩១</b>	<b>១៨ ៨៥១ ៤៨៨</b>	<b>៧៦ ២៥៤ ២៧១</b>
ចំណូលលម្អិតផ្សេងៗ		-	៤ ៤៩៩ ៨៣១	-	(១ ៤២៥ ១៥០)
<b>សរុបប្រាក់ចំណេញក្នុងឆ្នាំ</b>		<b>៣២ ១១៥ ៦៦៩</b>	<b>១៣៤ ៦៣២ ៥២២</b>	<b>១៨ ៨៥១ ៤៨៨</b>	<b>៧៤ ៨២៩ ១២១</b>
ប្រាក់ចំណេញផ្ទាល់					
របស់ភាគទុនិក		<b>៣២ ១១៥ ៦៦៩</b>	<b>១៣០ ១៣២ ៦៩១</b>	<b>១៨ ៨៥១ ៤៨៨</b>	<b>៧៦ ២៥៤ ២៧១</b>
សរុបប្រាក់ចំណេញលម្អិតផ្ទាល់					
របស់ភាគទុនិក		<b>៣២ ១១៥ ៦៦៩</b>	<b>១៣៤ ៦៣២ ៥២២</b>	<b>១៨ ៨៥១ ៤៨៨</b>	<b>៧៤ ៨២៩ ១២១</b>

កំណត់សម្គាល់ដូចមានភ្ជាប់ជាមួយចាប់ពីទំព័រទី២២ ដល់ទំព័រទី៣៣ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធនរួម**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

	មូលធនផ្ទាល់របស់ភាគទុនិក				
	ដើមទុន	បុព្វលាភភាគហ៊ុន	ទុនបម្រុង	ប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក	សរុប
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
<b>ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨</b>					
<b>ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨</b>	៣០ ០០០ ០០០	១៩ ០៨២ ៥០២	២ ៧២១ ១០១	៥០ ៥៨៩ ២៦២	១០២ ៣៩២ ៨៦៥
ការបោះផ្សាយដើមទុនបន្ថែម	៤៥ ០០០ ០០០	-	-	-	៤៥ ០០០ ០០០
ប្រាក់ចំណេញក្នុងឆ្នាំ	-	-	-	១៨ ៨៥១ ៤៨៨	១៨ ៨៥១ ៤៨៨
<b>សរុបប្រាក់ចំណេញក្នុងឆ្នាំ</b>	-	-	-	<b>១៨ ៨៥១ ៤៨៨</b>	<b>១៨ ៨៥១ ៤៨៨</b>
ការផ្ទេរពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកទៅទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ	-	-	១ ៥២១ ០៤៤	(១ ៥២១ ០៤៤)	-
ការផ្ទេរទៅទុនបម្រុងផ្សេងៗ	-	-	១៤៧ ០៤១	(១៤៧ ០៤១)	-
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨</b>	<b>៧៥ ០០០ ០០០</b>	<b>១៩ ០៨២ ៥០២</b>	<b>៤ ៣៨៩ ១៤៦</b>	<b>៦៧ ៧៧២ ៦៦៥</b>	<b>១៦៦ ២៤៤ ៣១៣</b>
<b>សមមូលជាពាន់រៀល</b>	<b>៣០១ ៣៥០ ០០០</b>	<b>៧៦ ៦៧៣ ៤៩៣</b>	<b>១៦ ២១០ ៥៩៩</b>	<b>២៧៣ ៧៣៥ ៧១៨</b>	<b>៦៦៧ ៩៦៩ ៨១០</b>
<b>ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩</b>					
<b>ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩</b>	៧៥ ០០០ ០០០	១៩ ០៨២ ៥០២	៤ ៣៨៩ ១៤៦	៦៧ ៧៧២ ៦៦៥	១៦៦ ២៤៤ ៣១៣
ប្រាក់ចំណេញក្នុងឆ្នាំ	-	-	-	៣២ ១១៥ ៦៦៩	៣២ ១១៥ ៦៦៩
<b>សរុបប្រាក់ចំណេញក្នុងឆ្នាំ</b>	-	-	-	<b>៣២ ១១៥ ៦៦៩</b>	<b>៣២ ១១៥ ៦៦៩</b>
ការផ្ទេរពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកទៅទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ	-	-	៤ ៣១០ ៥១៦	(៤ ៣១០ ៥១៦)	-
ការផ្ទេរទៅទុនបម្រុងផ្សេងៗ	-	-	១១៨ ៦៩០	(១១៨ ៦៩០)	-
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩</b>	<b>៧៥ ០០០ ០០០</b>	<b>១៩ ០៨២ ៥០២</b>	<b>៨ ៨១៨ ៣៥២</b>	<b>៩៥ ៤៥៩ ១២៨</b>	<b>១៩៨ ៣៦០ ០២២</b>
<b>សមមូលជាពាន់រៀល</b>	<b>៣០៥ ៦២៥ ០០០</b>	<b>៧៧ ៧៦១ ១៩៦</b>	<b>៤០ ៤៣៤ ៧៧៨</b>	<b>៣៨៤ ៤៩៦ ១១៦</b>	<b>៨០៨ ៣១៧ ០៩០</b>

កំណត់សម្គាល់ដូចមានភ្ជាប់ជាមួយ ចាប់ពីទំព័រទី២២ ដល់ទំព័រទី៣៣ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់រួម**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

	កំណត់ សម្គាល់	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់	
		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
		ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ</b>					
ប្រាក់ចំណេញក្នុងឆ្នាំ		៣៥ ៤៩២ ១៥៧	១៤៣ ៨១៤ ២២០	២៣ ៦៥៩ ២៦១	៩៥ ៧០១ ៧១៣
<i>និយ័តភាព៖</i>					
ចំណូលពីការប្រាក់សុទ្ធ	២៥	(៨២ ៤៦៣ ១៦១)	(៣៣៤ ១៤០ ៧២៩)	(៦៣ ៦៩៧ ៨៧០)	(២៥៧ ៦៥៧ ៨៨៥)
ខាតសុទ្ធពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ វាស់វែងតាម FVTPL	២៧	១ ៩៦៥ ៣១០	៧ ៩៦៣ ៤៣៦	១៩០ ១៦៦	៧៦៩ ២២១
ខាត/(ចំណេញ)សុទ្ធពី ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ	២៩	(១០៥ ២២៤)	(៤២៦ ៣៦៨)	៣ ៦១៨ ៤៨៨	១៤ ៦៣៦ ៧៨៤
ចំណាយរំលស់	៣១	៥ ៣២៨ ៤០៣	២១ ៥៩០ ៦៨៩	៤ ៩៩០ ៦៩៣	២០ ១៨៧ ៣៥៣
ចំណាយបុគ្គលិកផ្សេងៗ		១ ២៨៦ ៧២០	៥ ២១៣ ៧៨៩	១ ១៩១ ០២៣	៤ ៨១៧ ៦៨៨
ខាត/(ចំណេញ)ពីការលក់ទ្រព្យ សម្បត្តិ និងបរិក្ខារ		២ ៣៣៣	៩ ៤៥៣	(៦៧៥)	(២ ៧៣០)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ ធាតុរូបិយវត្ថុ		១១០ ០២៣	៤៤៥ ៨១៣	៥៨ ៦៦៤	២៣៧ ២៩៦
		(៣៨ ៣៨៣ ៤៣៩)	(១៥៥ ៥២៩ ៦៩៧)	(២៩ ៩៩០ ២៥០)	(១២១ ៣១០ ៥៦០)
<i>បម្រែបម្រួល៖</i>					
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិ នៃកម្ពុជា		(១៣ ៦៤១ ៦៣១)	(៥៥ ២៧៥ ៨៨៩)	(១៤ ២៧៩ ៨៤១)	(៥៧ ៧៦១ ៩៥៧)
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន		(២៩៦ ៥០០ ៦៧៩)	(១ ២០១ ៤២០ ៧៥១)	(១៨៣ ៩៨០ ១៨៤)	(៧៤៤ ១៩៩ ៨៤៤)
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ		(១៨ ៨៤៣ ៧២៩)	(៧៦ ៣៥៤ ៧៩០)	(១៩១ ៤២៧)	(៧៧៤ ៣២២)
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន		១១៧ ៩៤០ ៧៤៩	៤៧៧ ៨៩៥ ៩១៥	១១២ ៦៧២ ៤៦០	៤៥៥ ៧៦០ ១០១
បំណុលផ្សេងៗ		៤៣ ០៥៦ ៣៣២	១៧៤ ៤៦៤ ២៥៧	១ ២៨៦ ៤៦០	៥ ២០៣ ៧៣១
សាច់ប្រាក់ប្រើប្រាស់ក្នុង ប្រតិបត្តិការ		(២០៦ ៣៧២ ៣៩៧)	(៨៣៦ ២២០ ៩៥៥)	(១១៤ ៤៨២ ៧៨២)	(៤៦៣ ០៨២ ៨៥១)
ការប្រាក់បានទទួល		១៤១ ៤១៣ ៩៣០	៥៧៣ ០០៩ ២៤៤	១១១ ២២២ ៥៣៨	៤៤៩ ៨៩៥ ១៦៦
ការប្រាក់បានបង់		(៥៧ ៤៥៧ ៣២៨)	(២៣២ ៨១៧ ០៩៣)	(៤៤ ៣៤៦ ២៦០)	(១៧៩ ៣៨០ ៦២២)
ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញបានបង់	១៣(ខ)	(៦ ៤០៨ ៦០២)	(២៥ ៩៦៧ ៦៥៥)	(៤ ៥៣៦ ៥៧៨)	(១៨ ៣៥០ ៤៥៨)
<b>សាច់ប្រាក់សុទ្ធប្រើប្រាស់ក្នុង សកម្មភាពប្រតិបត្តិការ</b>		<b>(១២៨ ៨២៤ ៣៩៧)</b>	<b>(៥២១ ៩៩៦ ៤៥៩)</b>	<b>(៥២ ១៤៣ ០៨២)</b>	<b>(២១០ ៩១៨ ៧៦៥)</b>



**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់រួម**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

កំណត់ សម្គាល់	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាព វិនិយោគ</b>				
ការទិញទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	(២ ២៥៧ ០៦១)	(៩ ១៤៥ ៦១១)	(២ ៣៦៤ ៣០៦)	(៩ ៥៦៣ ៦១៨)
ការទិញទ្រព្យសកម្មអរូបី	(១ ៦៩៥ ១៨៨)	(៦ ៨៦៨ ៩០២)	(៣៨៥ ៨៨៩)	(១ ៥៦០ ៩២១)
សាច់ប្រាក់បានពីការលក់ទ្រព្យ សម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	៧៥៣	៣ ០៥១	៧៤៣	៣ ០០៥
<b>សាច់ប្រាក់សុទ្ធប្រើប្រាស់ក្នុង សកម្មភាពវិនិយោគ</b>	<b>(៣ ៩៥១ ៤៩៦)</b>	<b>(១៦ ០១១ ៤៦២)</b>	<b>(២ ៧៤៥ ៤៥២)</b>	<b>(១១ ១២១ ៥៣៤)</b>
<b>លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាពហិរញ្ញ ប្បទាន</b>				
សាច់ប្រាក់បានពីប្រាក់កម្ចី	១៨៤ ៨១៦ ៨៥១	៧៤៨ ៨៧៧ ៨៨០	១០៧ ៣៤០ ០២៣	៤៣៤ ១៩០ ៣៩៣
សាច់ប្រាក់បានពីមូលបត្របំណុល	-	-	២៩ ៨៦៥ ៦០៥	១២០ ៨០៦ ៣៧២
ការទូទាត់សងប្រាក់កម្ចី	(៦៥ ៧៨៧ ០៩៧)	(២៦៦ ៥៦៩ ៣១៧)	(៩០ ៣៨៨ ៧៧៣)	(៣៦៥ ៦២២ ៥៨៧)
ការទូទាត់សងអនុបំណុល	(១១ ០០០ ០០០)	(៤៥ ៥៧២ ០០០)	(២ ០០០ ០០០)	(៨ ០៩០ ០០០)
ការទូទាត់សងប្រាក់ដើមភតិសន្យា	(៣ ៥២៩ ៥៥១)	(១៤ ៣០១ ៧៤១)	(៣ ១២៥ ៨០១)	(១២ ៦៤៣ ៨៦៥)
ការបោះផ្សាយដើមទុនបន្ថែម	-	-	៤៥ ០០០ ០០០	១៨២ ០២៥ ០០០
<b>សាច់ប្រាក់សុទ្ធបានពីសកម្មភាព ហិរញ្ញប្បទាន</b>	<b>១០៤ ៥០០ ២០៣</b>	<b>៤២៣ ៤៣៤ ៨២២</b>	<b>៨៦ ៦៩១ ០៥៤</b>	<b>៣៥០ ៦៦៥ ៣១៣</b>
<b>ការ(ថយ)/កើនឡើងសុទ្ធនូវសាច់ ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល</b>	<b>(២៨ ២៧៥ ៦៩០)</b>	<b>(១១៤ ៥៧៣ ០៩៩)</b>	<b>៣១ ៧៩៨ ៥២០</b>	<b>១២៨ ៦២៥ ០១៤</b>
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល នាដើមឆ្នាំ	១០៦ ៩៧៦ ៣២០	៤២៩ ៨៣០ ៨៥៤	៧៥ ១៧៧ ៨០០	៣០៣ ៤៩២ ៧៧៨
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	៥ ៤៤៧ ៣១២	-	(២ ២៨៦ ៩៣៨)
<b>សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល នាចុងឆ្នាំ</b>	<b>៣៣ ៧៨ ៧០០ ៦៣០</b>	<b>៣២០ ៧០៥ ០៦៧</b>	<b>១០៦ ៩៧៦ ៣២០</b>	<b>៤២៩ ៨៣០ ៨៥៤</b>

កំណត់សម្គាល់ដូចមានភ្ជាប់ជាមួយ ចាប់ពីទំព័រទី២២ ដល់ទំព័រទី១៣៣ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុជាប់ដោយឡែក**

**នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

	កំណត់ សម្គាល់	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
		ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>ទ្រព្យសកម្ម</b>							
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ		៣៤ ១៩០ ៤៤៥	១៣៩ ៣២៦ ០៦៣	៣៧ ២១១ ១៥៥	១៤៩ ៥១៤ ៤២១	៩ ៩២៣ ៦០៤	៤០ ០៦១ ៥៨៩
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៦	៩៥ ៩៣៤ ៥៨៥	៣៩០ ៩៣៣ ៤៣៤	៧៧ ៦០២ ១៨៨	៣១១ ៨០៥ ៥៩១	៤១ ២៦៤ ១៣៦	១៦៦ ៥៨៣ ៣១៧
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	៧	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៣៩ ៣៥៥ ៥៤៧	៣៩ ៥៩៤ ៣១៥	១៥៩ ០៨៩ ៩៥៨	៥៧ ០៣៥ ៥០៥	២៣០ ២៥២ ៣៣៤
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	៨	១ ០៣៦ ២៧២ ៩៣០	៤ ២២២ ៨១២ ១៩០	៧៤១ ៨៣៩ ០២៨	២ ៩៨០ ៧០៩ ២១៥	៥៦៤ ២០២ ៣១៥	២ ២៧៧ ៦៨៤ ៧៤៦
វិនិយោគលើមូលបត្រ	៩	២០ ០០០	៨១ ៥០០	២០ ០០០	៨០ ៣៦០	២០ ០០០	៨០ ៧៤០
វិនិយោគលើក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ		៤៩០	១ ៩៩៧	-	-	-	-
ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	១០	៤ ២០១ ១២៩	១៧ ១១៩ ៦០១	៤ ១៤៨ ៦៣៤	១៦ ៦៦៩ ២១១	៣ ៩៥៨ ៩៨៤	១៥ ៩៨២ ៤១៨
សិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្ម	១១	១២ ២៨១ ២៥៧	៥០ ០៤៦ ១២២	១២ ៧៨៨ ២៦៥	៥១ ៣៨៣ ២៤៩	១៣ ២២៥ ៧១៧	៥៣ ៣៩២ ២២០
ទ្រព្យសកម្មអរូបី	១២	២ ៣០០ ៤៧១	៩ ៣៧៤ ៤១៩	៨៣៥ ៩១១	៣ ៣៥៨ ៦៩០	៦១១ ៧២៦	២ ៤៦៩ ៥៣៨
ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម-សុទ្ធ	១៣(ក)	៣ ៩០២ ៦៨៣	១៥ ៩០៣ ៤៣៣	៣ ១០០ ២១២	១២ ៤៥៦ ៦៥២	២ ០១៨ ៨៧៤	៨ ១៥០ ១៩៤
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១៤	២៨ ០៧១ ៦៧៦	១១៤ ៣៩២ ០៨១	៧ ៩៣៨ ៨៧៧	៣១ ៨៩៨ ៤០៨	៧ ៤៧៧ ៨២១	៣០ ១៨៧ ៩៦៤
<b>សរុបទ្រព្យសកម្ម</b>		<b>១ ២២៦ ៨៣៣ ៤៦៩</b>	<b>៤ ៩៩៩ ៣៤៦ ៣៨៧</b>	<b>៩២៥ ០៧៨ ៥៨៥</b>	<b>៣ ៧១៦ ៩៦៥ ៧៥៥</b>	<b>៦៩៩ ៧៣៨ ៦៨២</b>	<b>២ ៨២៤ ៨៤៥ ០៦០</b>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុជាប់ដោយឡែក**

**នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

	កំណត់ សម្គាល់	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
		ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>បំណុល</b>							
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	១៥	៦១០ ០៩៩ ៣២៧	២ ៤៨៦ ១៥៤ ៧៥៨	៤៩១ ៣៥៣ ៣៩០	១ ៩៧៤ ២៥៧ ៩២១	៣៧៥ ៨២២ ៨៦៧	១ ៥១៧ ១៩៦ ៩១៤
មូលបត្របំណុល	១៦	២៩ ១៩៦ ០៧២	១១៨ ៩៧៣ ៩៩៣	២៩ ៣២៥ ២៥២	១១៧ ៨២៨ ៨៦៣	-	-
ប្រាក់កម្ចី	១៧	៣១១ ៤៨៥ ៩៨២	១ ២៦៩ ៣០៥ ៣៧៧	១៩១ ៧២៥ ១៥៨	៧៧០ ៣៥១ ៦៨៥	១៧៥ ៤៤៨ ៩៩២	៧០៨ ២៨៧ ៥៨១
អនុបំណុល	១៨	១១ ៩៧៤ ៩២១	៤៨ ៧៩៧ ៨០៣	២៣ ២៣៦ ២៩៦	៩៣ ៣៦៣ ៤៣៧	២៥ ២៥៨ ២៩៩	១០១ ៩៦៧ ៧៥៣
និស្សន្ទសម្រាប់ទប់ស្កាត់ហានិភ័យ	១៩	១ ៨៨៧ ៥៨៤	៧ ៦៩១ ៩០៥	២៧ ៧៩៤	១១១ ៦៧៦	៣៥៨ ០២០	១ ៤៤៥ ៣២៧
បំណុលពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ	១៣(ខ)	២ ៦៣២ ៨៩៩	១០ ៧២៩ ០៦៣	៤ ៨៦២ ៥៤២	១៩ ៥៣៧ ៦៩៤	៣ ៥១០ ០០៩	១៤ ១៦៩ ៩០៦
បំណុលភតិសន្យា	២០	១៣ ០០៥ ២១០	៥២ ៩៩៦ ២៣១	១៣ ១៧២ ៤៤៨	៥២ ៩២៦ ៨៩៦	១៣ ១០១ ៦០៦	៥២ ៨៩១ ១៨៣
សំវិធានធន	២១	២ ៧១៧	១១ ០៧២	៣ ៥៩៩	១៤ ៤៦១	៤ ៧៣១	១៩ ០៩៩
បំណុលផ្សេងៗ	២២	៤៨ ១៧៩ ២៦០	១៩៦ ៣៣០ ៤៨៥	៥ ១២៧ ៧៥៣	២០ ៦០៣ ៣១២	៣ ៨៤១ ២៩៣	១៥ ៥០៧ ៣០០
<b>សរុបបំណុល</b>		<b>១ ០២៨ ៤៦៣ ៩៧២</b>	<b>៤ ១៩០ ៩៩០ ៦៨៧</b>	<b>៧៥៨ ៨៣៤ ២៣២</b>	<b>៣ ០៤៨ ៩៩៥ ៩៤៥</b>	<b>៥៩៧ ៣៤៥ ៨១៧</b>	<b>២ ៤១១ ៤៨៥ ០៦៣</b>
<b>មូលធន</b>							
ដើមទុន	២៣	៧៥ ០០០ ០០០	៣០៥ ៦២៥ ០០០	៧៥ ០០០ ០០០	៣០១ ៣៥០ ០០០	៣០ ០០០ ០០០	១២១ ១១០ ០០០
បុព្វលាភភាគហ៊ុន		១៩ ០៨២ ៥០២	៧៧ ៧៦១ ១៩៦	១៩ ០៨២ ៥០២	៧៦ ៦៧៣ ៤៩៣	១៩ ០៨២ ៥០២	៧៧ ០៣៦ ០៦១
ទុនបម្រុង	២៤	៨ ៨១៨ ៣៩២	៤០ ៤៣៤ ៩៩៦	៤ ៣៨៩ ១៨៦	១៦ ២១០ ៥៩៩	២ ៧២១ ១០១	១០ ៩៨៥ ០៨៥
ប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក		៩៥ ៤៦៨ ៦០៣	៣៨៤ ៥៣៤ ៥០៨	៦៧ ៧៧២ ៦៦៥	២៧៣ ៧៣៥ ៧១៨	៥០ ៥៨៩ ២៦២	២០៤ ២២៨ ៨៥១
<b>សរុបមូលធន</b>		<b>១៩៨ ៣៦៩ ៤៩៧</b>	<b>៨០៨ ៣៥៥ ៧០០</b>	<b>១៦៦ ២៤៤ ៣៥៣</b>	<b>៦៦៧ ៩៦៩ ៨១០</b>	<b>១០២ ៣៩២ ៨៦៥</b>	<b>៤១៣ ៣៥៩ ៩៩៧</b>
<b>សរុបបំណុល និងមូលធន</b>		<b>១ ២២៦ ៨៣៣ ៤៦៩</b>	<b>៤ ៩៩៩ ៣៤៦ ៣៨៧</b>	<b>៩២៥ ០៧៨ ៥៨៥</b>	<b>៣ ៧១៦ ៩៦៥ ៧៥៥</b>	<b>៦៩៩ ៧៣៨ ៦៨២</b>	<b>២ ៨២៥ ៨៤៥ ០៦០</b>

កំណត់សម្គាល់ដូចមានភ្ជាប់ជាមួយ ចាប់ពីទំព័រទី២២ ដល់ទំព័រទី១៣៣ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ ។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**របាយការណ៍ចំណេញ-ខាត និងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗដាច់ដោយឡែក  
សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

	កំណត់ សម្គាល់	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
		ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
		ចំណូលពីការប្រាក់	២៥	១៤១ ៩៦០ ៦៣១	៥៧៥ ២២៤ ៤៧៧
ចំណាយលើការប្រាក់	២៥	(៥៩ ៤៩៧ ៤៧០)	(២៤១ ០៨៣ ៧៤៨)	(៤៦ ៨៩៧ ០៧៧)	(១៨៩ ៦៩៨ ៦៧៦)
<b>ចំណូលសុទ្ធពីការប្រាក់</b>		<b>៨២ ៤៦៣ ១៦១</b>	<b>៣៣៤ ១៤០ ៧២៩</b>	<b>៦៣ ៦៩៧ ៨៧០</b>	<b>២៥៧ ៦៥៧ ៨៨៥</b>
ចំណូលពីកម្រៃជើងសារ	២៦	៤ ៩០៩ ៥០៧	១៩ ៨៩៣ ៣២២	៣ ២៥៧ ៩៩៣	១៣ ១៧៨ ៥៨២
ចំណាយលើកម្រៃជើងសារ	២៦	(៦ ៩៨ ០៣២)	(២ ៨២៨ ៤២៦)	(៧០២ ៦៥៣)	(២ ៨៤២ ២៣១)
<b>ចំណូលសុទ្ធពីកម្រៃជើងសារ</b>		<b>៤ ២១១ ៤៧៥</b>	<b>១៧ ០៦៤ ៨៩៦</b>	<b>២ ៥៥៥ ៣៤០</b>	<b>១០ ៣៣៦ ៣៥១</b>
ខាតសុទ្ធពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ វាស់វែងតាម FVTPL	២៧	(១ ៩៦៥ ៣១០)	(៧ ៩៦៣ ៤៣៦)	(១៩០ ១៦៦)	(៧៦៩ ២២១)
ចំណូលផ្សេងៗ	២៨	២២៨ ២៧៥	៩២៤ ៩៧០	១៧៣ ៨១៧	៧០៣ ០៩០
ចំណេញ/(ខាត)សុទ្ធពី ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ	២៩	១០៥ ២២៤	៤២៦ ៣៦៨	(៣ ៦១៨ ៤៨៨)	(១៤ ៦៣៦ ៧៨៤)
ចំណាយបុគ្គលិក	៣០	(៣៤ ៣៨៣ ៤៣៤)	(១៣៩ ៣២១ ៦៧៥)	(២៥ ៧៨៣ ១៣៤)	(១០៤ ២៩២ ៧៧៧)
ចំណាយរំលស់	៣១	(៥ ៣២៨ ៤០៣)	(២១ ៥៩០ ៦៨៩)	(៤ ៩៩០ ៦៩៣)	(២០ ១៨៧ ៣៥៣)
ចំណាយផ្សេងៗ	៣២	(៩ ៨២៩ ៣៥៦)	(៣៩ ៨២៨ ៥៥១)	(៨ ១៨៥ ២៨៥)	(៣៣ ១០៩ ៤៧៨)
<b>ប្រាក់ចំណេញមុនដកពន្ធ</b>		<b>៣៥ ៥០១ ៦៣២</b>	<b>១៤៣ ៨៥២ ៦១២</b>	<b>២៣ ៦៥៩ ២៦១</b>	<b>៩៥ ៧០១ ៧១៣</b>
ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ	១៣(គ)	(៣ ៣៧៦ ៤៨៨)	(១៣ ៦៨១ ៥២៩)	(៤ ៨០៧ ៧៧៣)	(១៩ ៤៤៧ ៤៤២)
<b>ប្រាក់ចំណេញក្នុងឆ្នាំ</b>		<b>៣២ ១២៥ ១៤៤</b>	<b>១៣០ ១៧១ ០៨៣</b>	<b>១៨ ៨៥១ ៤៨៨</b>	<b>៧៦ ២៥៤ ២៧១</b>
ចំណូលលម្អិតផ្សេងៗ		-	៤ ៥០០ ០៤៩	-	(១ ៤២៥ ១៥០)
<b>សរុបប្រាក់ចំណេញក្នុងឆ្នាំ</b>		<b>៣២ ១២៥ ១៤៤</b>	<b>១៣៤ ៦៧១ ១៣២</b>	<b>១៨ ៨៥១ ៤៨៨</b>	<b>៧៤ ៨២៩ ១២១</b>
ប្រាក់ចំណេញផ្ទាល់ របស់ភាគទុនិក		<b>៣២ ១២៥ ១៤៤</b>	<b>១៣០ ១៧១ ០៨៣</b>	<b>១៨ ៨៥១ ៤៨៨</b>	<b>៧៦ ២៥៤ ២៧១</b>
សរុបប្រាក់ចំណេញផ្ទាល់ របស់ភាគទុនិក		<b>៣២ ១២៥ ១៤៤</b>	<b>១៣៤ ៦៧១ ១៣២</b>	<b>១៨ ៨៥១ ៤៨៨</b>	<b>៧៤ ៨២៩ ១២១</b>

កំណត់សម្គាល់ដូចមានភ្ជាប់ជាមួយ ចាប់ពីទំព័រទី២២ ដល់ទំព័រទី១៣៣ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធនជាប់ដោយផ្សេង**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

	មូលធនផ្ទាល់របស់ភាគទុនិក				
	ដើមទុន	បុព្វលាភភាគហ៊ុន	ទុនបម្រុង	ប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក	សរុប
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
<b>ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨</b>					
<b>ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨</b>	៣០ ០០០ ០០០	១៩ ០៨២ ៥០២	២ ៧២១ ១០១	៥០ ៥៨៩ ២៦២	១០២ ៣៩២ ៨៦៥
ការបោះផ្សាយដើមទុនបន្ថែម	៤៥ ០០០ ០០០	-	-	-	៤៥ ០០០ ០០០
ប្រាក់ចំណេញក្នុងឆ្នាំ	-	-	-	១៨ ៨៥១ ៤៨៨	១៨ ៨៥១ ៤៨៨
<b>សរុបប្រាក់ចំណេញក្នុងឆ្នាំ</b>	-	-	-	១៨ ៨៥១ ៤៨៨	១៨ ៨៥១ ៤៨៨
ការផ្ទេរពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកទៅទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ	-	-	១ ៥២១ ០៤៤	(១ ៥២១ ០៤៤)	-
ការផ្ទេរទៅទុនបម្រុងផ្សេងៗ	-	-	១៤៧ ០៤១	(១៤៧ ០៤១)	-
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨</b>	<b>៧៥ ០០០ ០០០</b>	<b>១៩ ០៨២ ៥០២</b>	<b>៤ ៣៨៩ ១៤៦</b>	<b>៦៧ ៧៧២ ៦៦៥</b>	<b>១៦៦ ២៤៤ ៣៥៣</b>
<b>សមមូលជាពាន់រៀល</b>	<b>៣០១ ៣៥០ ០០០</b>	<b>៧៦ ៦៧៣ ៤៩៣</b>	<b>១៦ ២១០ ៥៩៩</b>	<b>២៧៣ ៧៣៥ ៧១៨</b>	<b>៦៦៧ ៩៦៩ ៨១០</b>
<b>ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩</b>					
<b>ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩</b>	៧៥ ០០០ ០០០	១៩ ០៨២ ៥០២	៤ ៣៨៩ ១៤៦	៦៧ ៧៧២ ៦៦៥	១៦៦ ២៤៤ ៣៥៣
ប្រាក់ចំណេញក្នុងឆ្នាំ	-	-	-	៣២ ១២៥ ១៤៤	៣២ ១២៥ ១៤៤
<b>សរុបប្រាក់ចំណេញក្នុងឆ្នាំ</b>	-	-	-	<b>៣២ ១២៥ ១៤៤</b>	<b>៣២ ១២៥ ១៤៤</b>
ការផ្ទេរពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកទៅទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ	-	-	៤ ៣១០ ៥១៦	(៤ ៣១០ ៥១៦)	-
ការផ្ទេរទៅទុនបម្រុងផ្សេងៗ	-	-	១១៨ ៦៩០	(១១៨ ៦៩០)	-
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩</b>	<b>៧៥ ០០០ ០០០</b>	<b>១៩ ០៨២ ៥០២</b>	<b>៨ ៨១៨ ៣៥២</b>	<b>៩៥ ៤៦៨ ៦០៣</b>	<b>១៩៨ ៣៦៩ ៤៩៧</b>
<b>សមមូលជាពាន់រៀល</b>	<b>៣០៥ ៦២៥ ០០០</b>	<b>៧៧ ៧៦១ ១៩៦</b>	<b>៤០ ៤៣៤ ៩៩៦</b>	<b>៣៨៤ ៥៣៤ ៥០៨</b>	<b>៨០៨ ៣៥៥ ៧០០</b>

កំណត់សម្គាល់ដូចមានភ្ជាប់ជាមួយ ចាប់ពីទំព័រទី២២ ដល់ទំព័រទី៣៣ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ជាប់ដោយឡែក**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

	កំណត់ សម្គាល់	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
		ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាព</b>					
<b>ប្រតិបត្តិការ</b>					
ប្រាក់ចំណេញក្នុងឆ្នាំ		៣៥ ៥០១ ៦៣២	១៤៣ ៨៥២ ៦១២	២៣ ៦៥៩ ២៦១	៩៥ ៧០១ ៧១៣
<i>និយ័តភាព៖</i>					
ចំណូលពីការប្រាក់សុទ្ធ	២៥	(៨២ ៤៦៣ ១៦១)	(៣៣៤ ១៤០ ៧២៩)	(៦៣ ៦៩៧ ៨៧០)	(២៥៧ ៦៥៧ ៨៨៥)
ខាតសុទ្ធពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ នានាសំរេងតាម FVTPL	២៧	១ ៩៦៥ ៣១០	៧ ៩៦៣ ៤៣៦	១៩០ ១៦៦	៧៦៩ ២២១
ការខាតបង់/(ចំណេញ)សុទ្ធពី ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ	២៩	(១០៥ ២២៤)	(៤២៦ ៣៦៨)	៣ ៦១៨ ៤៨៨	១៤ ៦៣៦ ៧៨៤
ចំណាយរំលស់	៣១	៥ ៣២៨ ៤០៣	២១ ៥៩០ ៦៨៩	៤ ៩៩០ ៦៩៣	២០ ១៨៧ ៣៥៣
ចំណាយបុគ្គលិកផ្សេងៗ		១ ២៨៦ ៧២០	៥ ២១៣ ៧៨៩	១ ១៩១ ០២៣	៤ ៨១៧ ៦៨៨
ខាត/(ចំណេញ)ពីការលក់ទ្រព្យ សម្បត្តិ និងបរិក្ខារ		២ ៣៣៣	៩ ៤៥៣	(៦៧៥)	(២ ៧៣០)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ ធាតុជាប្តូររូបិយវត្ថុ		១១០ ០២៣	៤៤៥ ៨១៣	៥៨ ៦៦៤	២៣៧ ២៩៦
		<u>(៣៨ ៣៧៣ ៩៦៤)</u>	<u>(១៥៥ ៤៩១ ៣០៥)</u>	<u>(២៩ ៩៩០ ២៥០)</u>	<u>(១២១ ៣១០ ៥៦០)</u>
<i>បម្រែបម្រួល៖</i>					
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា		(១៣ ៦៤១ ៦៣១)	(៥៥ ២៧៥ ៨៨៩)	(១៤ ២៧៩ ៨៤១)	(៥៧ ៧៦១ ៩៥៧)
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន		(២៩៦ ៥០០ ៦៧៩)	(១ ២០១ ៤២០ ៧៥១)	(១៨៣ ៩៨០ ១៨៤)	(៧៤៤ ១៩៩ ៨៤៤)
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ		(១៨ ៨៤៨ ៨៨៩)	(៧៦ ៣៧៥ ៦៩៨)	(១៩១ ៤២៧)	(៧៧៤ ៣២២)
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន		១១៧ ៩៤១ ៧៤៩	៤៧៧ ៨៩៩ ៩៦៧	១១២ ៦៧២ ៤៦០	៤៥៥ ៧៦០ ១០១
បំណុលផ្សេងៗ		៤៣ ០៥១ ៥០៧	១៧៤ ៤៤៤ ៧០៦	១ ២៨៦ ៤៦០	៥ ២០៣ ៧៣១
សាច់ប្រាក់ប្រើប្រាស់ក្នុង ប្រតិបត្តិការ		<u>(២០៦ ៣៧១ ៩០៧)</u>	<u>(៨៣៦ ២១៨ ៩៧០)</u>	<u>(១១៤ ៤៨២ ៧៨២)</u>	<u>(៤៦៣ ០៨២ ៨៥១)</u>
ការប្រាក់បានទទួល		១៤១ ៤១៣ ៩៣០	៥៧៣ ០០៩ ២៤៤	១១១ ២២២ ៥៣៨	៤៤៩ ៨៩៥ ១៦៦
ការប្រាក់បានបង់		(៥៧ ៤៥៧ ៣២៤)	(២៣២ ៨១៧ ០៩៣)	(៤៤ ៣៤៦ ២៦០)	(១៧៩ ៣៨០ ៦២២)
ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញបានបង់	១៣(ខ)	(៦ ៤០៨ ៦០២)	(២៥ ៩៦៧ ៦៥៥)	(៤ ៥៣៦ ៥៧៨)	(១៨ ៣៥០ ៤៥៨)
<b>សាច់ប្រាក់សុទ្ធប្រើប្រាស់ក្នុងសកម្ម ភាពប្រតិបត្តិការ</b>		<u>(១២៨ ៨២៣ ៩០៧)</u>	<u>(៥២១ ៩៩៤ ៤៧៤)</u>	<u>(៥២ ១៤៣ ០៨២)</u>	<u>(២១០ ៩១៨ ៧៦៥)</u>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ជាប់ដោយឡែក**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

កំណត់ សម្គាល់	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាព វិនិយោគ</b>				
ការទិញទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	(២ ២៥៧ ០៦១)	(៩ ១៤៥ ៦១១)	(២ ៣៦៤ ៣០៦)	(៩ ៥៦៣ ៦១៨)
ការទិញទ្រព្យសកម្មអរូបី	(១ ៦៩៥ ១៨៨)	(៦ ៨៦៨ ៩០២)	(៣៨៥ ៨៨៩)	(១ ៥៦០ ៩២១)
សាច់ប្រាក់បានពីការលក់ទ្រព្យ សម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	៧៥៣	៣ ០៥១	៧៤៣	៣ ០០៥
ការវិនិយោគលើក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ	(៤៩០)	(១ ៩៨៥)	-	-
<b>សាច់ប្រាក់សុទ្ធប្រើប្រាស់ក្នុង សកម្មភាពវិនិយោគ</b>	<b>(៣ ៩៥១ ៩៨៦)</b>	<b>(១៦ ០១៣ ៤៤៧)</b>	<b>(២ ៧៤៩ ៤៥២)</b>	<b>(១១ ១២១ ៥៣៤)</b>
<b>លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាព ហិរញ្ញប្បទាន</b>				
សាច់ប្រាក់បានពីប្រាក់កម្ចី	១៨៤ ៨១៦ ៨៥១	៧៤៨ ៨៧៧ ៨៨០	១០៧ ៣៤០ ០២៣	៤៣៤ ១៩០ ៣៩៣
សាច់ប្រាក់បានពីមូលបត្របំណុល	-	-	២៩ ៨៦៥ ៦០៥	១២០ ៨០៦ ៣៧២
ការទូទាត់សងប្រាក់កម្ចី	(៦៥ ៧៨៧ ០៩៧)	(២៦៦ ៥៦៩ ៣១៧)	(៩០ ៣៨៨ ៧៧៣)	(៣៦៥ ៦២២ ៥៨៧)
ការទូទាត់សងអនុបំណុល	(១១ ០០០ ០០០)	(៤៤ ៥៧២ ០០០)	(២ ០០០ ០០០)	(៨ ០៩០ ០០០)
ការទូទាត់សងប្រាក់ដើមភតិសន្យា	(៣ ៥២៩ ៥៥១)	(១៤ ៣០១ ៧៤១)	(៣ ១២៥ ៨០១)	(១២ ៦៤៣ ៨៦៥)
ការបោះផ្សាយដើមទុនបន្ថែម	-	-	៤៥ ០០០ ០០០	១៨២ ០២៥ ០០០
<b>សាច់ប្រាក់សុទ្ធបានពីសកម្មភាព ហិរញ្ញប្បទាន</b>	<b>១០៤ ៥០០ ២០៣</b>	<b>៤២៣ ៤៣៤ ៨២២</b>	<b>៨៦ ៦៩១ ០៤៤</b>	<b>៣៥០ ៦៦៥ ៣១៣</b>
<b>ការ(ថយ)/កើនឡើងសុទ្ធនូវសាច់ ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល</b>	<b>(២៨ ៤៥១ ៧៨៣)</b>	<b>(១១២ ៥៧៨ ៦២៥)</b>	<b>៣១ ៧៩៨ ៥៧០</b>	<b>១២៨ ៦២៥ ០១៤</b>
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល នាដើមឆ្នាំ	១០៦ ៩៧៦ ៣២០	៤២៩ ៨៣០ ៤៥៤	៧៥ ១៧៧ ៨០០	៣០៣ ៤៩២ ៧៧៨
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	៥ ៤៤៧ ៣១២	-	(២ ២៨៦ ៩៣៨)
<b>សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល នាចុងឆ្នាំ</b>	<b>៣៣ ៧៨ ៧០០ ៦៣០</b>	<b>៣២០ ៧០៥ ០៦៧</b>	<b>១០៦ ៩៧៦ ៣២០</b>	<b>៤២៩ ៨៣០ ៨៤៤</b>

កំណត់សម្គាល់ដូចមានភ្ជាប់ជាមួយ ចាប់ពីទំព័រទី២២ ដល់ទំព័រទី១៣៣ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

**ហត្ថាកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**១ អំពីក្រុមហ៊ុន**

ហត្ថាកសិករ គឺជាអង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាល (ហៅកាត់ថា “អង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាល”) ដែលបានបង្កើតឡើងនៅ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ១៩៩៦ និងបានប្រែក្លាយទៅជាក្រុមហ៊ុន ហត្ថាកសិករ លីមីតធីត (ហៅកាត់ថា “អេច ខេ អិល” ឬ “ក្រុមហ៊ុន”) ដើម្បីឲ្យស្របតាមបទប្បញ្ញត្តិរបស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា តាមប្រកាសលេខ B៧-០០-០៦ ប្រ.ក. ចុះថ្ងៃទី១១ ខែមករា ឆ្នាំ២០០០ ស្តីពីការផ្តល់អាជ្ញាប័ណ្ណដល់គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ។ ការបង្កើត អេច ខេ អិល បានប្រែក្លាយប្រតិបត្តិការលើសកម្មភាពផ្តល់កម្ចីមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុរបស់អង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាល ឲ្យទៅជាស្ថាប័នមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុដែលមានអាជ្ញាប័ណ្ណ។ គោលដៅរបស់ អេច ខេ អិល គឺធ្វើប្រតិបត្តិការមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ និងអាជីវកម្មធនាគារ ដោយអនុលោមទៅតាមច្បាប់ស្តីពីគ្រឹះស្ថានធនាគារ និងហិរញ្ញវត្ថុ។ អេច ខេ អិល បានធ្វើការផ្លាស់ប្តូរពីអង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាលទៅជាហត្ថាកសិករ លីមីតធីត ជាផ្លូវការនៅថ្ងៃទី២៧ ខែមេសា ឆ្នាំ២០០១ ដោយបង្វែររាល់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលទាំងឡាយដែលមានដូចជា កិច្ចសន្យាផ្តល់ជំនួយ និងទ្រព្យសកម្មត្រូវទទួលពីកិច្ចសន្យាទាំងនេះ លក្ខខណ្ឌនិងកាតព្វកិច្ចដែលទាក់ទងនឹងកម្ចី កិច្ចសន្យាការងារ លក្ខខណ្ឌអត្ថប្រយោជន៍និយោជិត កិច្ចសន្យាជួលអគារ ឬផ្ទះសម្រាប់សាខា ឬទីស្នាក់ការកណ្តាល និងរាល់ប្រតិបត្តិការមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុរបស់អង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាលទៅឲ្យ អេច ខេ អិល។ ការផ្ទេរខាងលើនេះ ត្រូវបានធ្វើឡើងក្រោមកិច្ចព្រមព្រៀង ស្តីពីការផ្ទេរទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល និងកិច្ចព្រមព្រៀងស្តីពីអនុបំណុលរវាងអង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាល និង អេច ខេ អិល ចុះថ្ងៃទី២៧ ខែមេសា ឆ្នាំ២០០១។

នៅថ្ងៃទី២៧ ខែមេសា ឆ្នាំ២០០១ ក្រសួងពាណិជ្ជកម្មបានផ្តល់អាជ្ញាប័ណ្ណអាជីវកម្ម ចុះថ្ងៃទី៣ ខែមេសា ឆ្នាំ២០០១ ដល់ អេច ខេ អិល ក្នុងការប្រតិបត្តិជាក្រុមហ៊ុនទទួលខុសត្រូវមានកម្រិត ដើម្បីផ្តល់សេវាកម្មឥណទាន និងប្រាក់សន្សំដល់ចំណែកទីផ្សារថ្នាក់ទាប។ នៅថ្ងៃទី១៩ ខែតុលា ឆ្នាំ២០០១ ក្រោមអាជ្ញាប័ណ្ណលេខ២ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា បានផ្តល់អាជ្ញាប័ណ្ណដល់ អេច ខេ អិល សម្រាប់ការប្រតិបត្តិជាស្ថាប័នមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ រយៈពេលបីឆ្នាំដែលផុតសុពលភាពនៅថ្ងៃទី១៩ ខែតុលា ឆ្នាំ២០០៤។ នៅថ្ងៃទី១២ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០០៤ អេច ខេ អិល ទទួលបានអាជ្ញាប័ណ្ណថ្មីមួយទៀតរយៈពេលបីឆ្នាំ ដែលផុតសុពលភាពនៅថ្ងៃទី១៩ ខែតុលា ឆ្នាំ២០០៧។ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា បានផ្តល់ក្រុមហ៊ុននូវអាជ្ញាប័ណ្ណសម្រាប់ការប្រតិបត្តិជាស្ថាប័នមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ មិនកំណត់ចំរើល ដែលមានសុពលភាពចាប់ពីថ្ងៃទី៨ ខែសីហា ឆ្នាំ២០០៧ តទៅ។

នៅថ្ងៃទី២៩ ខែមករា ឆ្នាំ២០១០ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា បានផ្តល់អាជ្ញាប័ណ្ណដល់ អេច ខេ អិល ដើម្បីប្រកបអាជីវកម្មទទួលប្រាក់បញ្ញើពីសាធារណជន។

នៅថ្ងៃទី៩ ខែតុលា ឆ្នាំ២០១៣ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា បានផ្តល់អាជ្ញាប័ណ្ណដល់ អេច ខេ អិល ដើម្បីធ្វើប្រតិបត្តិការធនាគារចល័ត រួមមានសេវាកម្មដូចជា (១) ពិនិត្យសមតុល្យគណនី (២) របាយការណ៍សង្ខេប (៣) ស្វែងរកទីតាំងម៉ាស៊ីន ATM (៤) ការផ្ទេរប្រាក់ពីគណនី (៥) ការទិញកាតទូរស័ព្ទ (៦) សងឥណទាន (៧) ពិនិត្យអត្រាការប្រាក់ (៨) ពិនិត្យអត្រាប្តូរប្រាក់ (៩) សារអំលឹកពីការសងឥណទាន (១០) ការផ្សព្វផ្សាយតាមរយៈទូរស័ព្ទចល័ត និង (១១) សារជូនដំណឹង។

ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា បានផ្តល់អាជ្ញាប័ណ្ណដល់ អេច ខេ អិល ជាភ្នាក់ងារធានារ៉ាប់រង ដោយដើរតួជាអ្នកណែនាំសេវាធានារ៉ាប់រងដល់អតិថិជនឲ្យក្រុមហ៊ុន ប្រេវែរ(កម្ពុជា) ម៉ាយក្រូ ឡាយហ្វី អ៊ិនសូអេន ភីអិលស៊ី នៅថ្ងៃទី១៩ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៤ និងឲ្យក្រុមហ៊ុន សុវណ្ណភូមិ ឡាយហ្វី អាសូអេន ភីអិលស៊ី នៅថ្ងៃទី២៩ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៧។



**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**១ អំពីក្រុមហ៊ុន (ត)**

សកម្មភាពចម្បងរបស់ អេច ខេ អិល គឺការផ្តល់សេវាឥណទាន សេវាប្រាក់សន្សំ និងសេវាហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ ជាពិសេសផ្តល់ដល់ស្ត្រី និងគ្រួសារដែលមានចំណូលទាប តាមរយៈទីស្នាក់ការកណ្តាលនៅរាជធានីភ្នំពេញ និង ការិយាល័យ នៅតាមបណ្តាខេត្តផ្សេងៗទៀតក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

អេច ខេ អិល មានប្រតិបត្តិការនៅការិយាល័យចំនួន ១៧៨ (មិនរួមបញ្ចូលការិយាល័យកណ្តាល) ដែលមាន ទីតាំងនៅរាជធានីភ្នំពេញ និងនៅតាមបណ្តាខេត្តផ្សេងៗទៀត ដោយមានប្រភពចំណូលចម្បងពីការប្រាក់ទទួលបាន ពីការផ្តល់ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន។

ក្រុមហ៊ុនមានទីស្នាក់ការកណ្តាល នៅផ្ទះលេខ ៦០៦ ផ្លូវលេខ ២៧១ ភូមិសន្សំកុសល៣ សង្កាត់បឹងទំពុន ទី១ ខណ្ឌមានជ័យ រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

ហត្ថា ស៊ីវីស ឯ.ក (ហៅកាត់ថា “ក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ”) ត្រូវបានចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្ម នៅថ្ងៃទី៨ ខែតុលា ឆ្នាំ២០១៩ ដែលកាន់កាប់ដោយ អេច ខេ អិល និងក្រុមហ៊ុន សារាយ ហូលឌីង លីមីតធីត ដែលជាក្រុមហ៊ុនឯកជនទទួល ខុសត្រូវមានកម្រិត ចុះបញ្ជីនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។ សកម្មភាពចម្បងរបស់ ក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធគឺការទិញ ការលក់ ការជួល និងការធ្វើអាជីវកម្មអចលនវត្ថុផ្ទាល់ខ្លួន ឬជួលពីគេ។

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានអនុម័តឲ្យចេញផ្សាយដោយក្រុមប្រឹក្សា ភិបាលនៅថ្ងៃទី២៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០។

**២ មូលដ្ឋានគណនេយ្យ**

**២.១ មូលដ្ឋាននៃការរៀបចំ**

នេះគឺជារបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលរៀបចំជាលើកដំបូង ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (CIFRSs) ចេញផ្សាយដោយក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ (ប្រកាសលេខ ០៦៨ សហវ-ប្រក ចុះថ្ងៃទី៨ ខែមករា ឆ្នាំ២០០៩) និងដោយក្រុមប្រឹក្សាជាតិគណនេយ្យនៃកម្ពុជា (លិខិតចុះថ្ងៃទី២៤ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៦)។

កាលបរិច្ឆេទអន្តរកាលគឺថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨ ដែលនាំឲ្យមានការផ្លាស់ប្តូរនូវគោលនយោបាយ គណនេយ្យ និងនិយ័តភាពលើចំនួនដែលបានទទួលស្គាល់ក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុកាលពីពេលមុន។ ការផ្លាស់ប្តូរ និងការពន្យល់ពីការប៉ះពាល់នៃអន្តរកាលទៅ CIFRSs មានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ទី៣។

**២.២ រូបិយប័ណ្ណគោល និងរូបិយប័ណ្ណសម្រាប់ការបង្ហាញ**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនធ្វើប្រតិបត្តិការអាជីវកម្ម និងកត់ត្រារាល់បញ្ជីគណនេយ្យរបស់ខ្លួន ផ្អែកលើ រូបិយប័ណ្ណចំនួន៣ គឺ ប្រាក់រៀល ប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក និងប្រាក់បាតថៃ។ គណៈគ្រប់គ្រងបានកំណត់ប្រាក់ដុល្លារ អាមេរិកជារូបិយប័ណ្ណគោល និងជារូបិយប័ណ្ណសម្រាប់ការបង្ហាញ ព្រោះវាឆ្លុះបញ្ចាំងពីសមាសធាតុសេដ្ឋកិច្ច នៃ ព្រឹត្តិការណ៍មូលដ្ឋាន និងកាលៈទេសៈរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**២ មូលដ្ឋានគណនេយ្យ (ត)**

**២.២ រូបិយប័ណ្ណគោល និងរូបិយប័ណ្ណសម្រាប់ការបញ្ញាញ (ត)**

សកម្មភាពប្រតិបត្តិការងាររូបិយប័ណ្ណផ្សេងៗទៀតក្រៅពីប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក ត្រូវបានប្តូរទៅជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក ដោយប្រើអត្រាប្តូរប្រាក់នាការលិខិតប្រតិបត្តិការនោះ។ ទ្រព្យសកម្មរូបិយវត្ថុ និងបំណុលរូបិយវត្ថុនាការលិខិតប្រតិបត្តិការ ដែលរូបិយប័ណ្ណក្រៅពីប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក ត្រូវបានប្តូរទៅជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក ដោយប្រើអត្រាប្តូរប្រាក់នាការលិខិតប្រតិបត្តិការនោះ។ ធាតុមិនមែនរូបិយវត្ថុ ដែលត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃសមស្របនៅក្នុងរូបិយប័ណ្ណបរទេស ត្រូវបានប្តូរទៅជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក ដោយប្រើអត្រាប្តូរប្រាក់នាការលិខិតប្រតិបត្តិការដែលតម្លៃសមស្របនោះត្រូវបានកំណត់។ ធាតុមិនមែនរូបិយវត្ថុរូបិយប័ណ្ណបរទេស ដែលត្រូវបានវាស់វែងនៅក្នុងលក្ខខណ្ឌថ្លៃដើមប្រវត្តិសាស្ត្រ មិនត្រូវបានប្រែសម្រួលម្តងទៀតទេ។

ភាពលម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណដែលកើតពីការប្តូរនេះ ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណេញ-ខាត។

**២.៣ ការបញ្ញាញរូបិយប័ណ្ណប្រាក់រៀល**

អនុលោមទៅតាមច្បាប់ស្តីពី គណនេយ្យនិងសវនកម្ម គណនេយ្យសហគ្រាស និងវិជ្ជាជីវៈគណនេយ្យចុះថ្ងៃទី១១ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១៦ ការកត់ត្រាប្តូរពីប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកទៅជាប្រាក់រៀលដែលបានបង្ហាញក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដោយប្រើប្រាស់អត្រាចុងការិយបរិច្ឆេទ និងអត្រាមធ្យម ដូចដែលបានប្រកាសដោយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា។

ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុនីមួយៗដែលបានបង្ហាញ ត្រូវបានប្តូរតាមអត្រាចុងការិយបរិច្ឆេទនាការលិខិតប្រតិបត្តិការ ដោយឡែកខ្លះចំណូល និងចំណាយ នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ-ខាត និងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ និងខ្លះនៅក្នុងលំហូរសាច់ប្រាក់ ត្រូវបានប្តូរទៅជាប្រាក់រៀលដោយប្រើប្រាស់អត្រាមធ្យម។ លទ្ធផលនៃភាពលម្អៀងដែលកើតឡើងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ ត្រូវបានកត់ត្រាក្នុងចំណូលលម្អិតផ្សេងៗ (OCI)។

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានបង្ហាញជាប្រាក់រៀល ត្រូវបានធ្វើឡើងដោយផ្អែកលើអត្រាប្តូរប្រាក់ក្នុងមួយដុល្លារអាមេរិក ដូចខាងក្រោម៖

	<u>អត្រាចុងការិយបរិច្ឆេទ</u>	<u>អត្រាមធ្យម</u>
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	៤ ០៧៥	៤ ០៥២
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	៤ ០១៨	៤ ០៤៥
ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	៤ ០៣៧	៤ ០៤៥

**២.៤ មូលដ្ឋាននៃការសរុបរួម**

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ រួមបញ្ចូលរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ទីស្នាក់ការកណ្តាល និងបណ្តាសាខាតាមខេត្តក្រុងនានារបស់ខ្លួន។ រាល់សមតុល្យ និងប្រតិបត្តិការអន្តរសាខាទាំងអស់ ត្រូវបានលុបចោល។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**២ មូលដ្ឋានគណនេយ្យ (ត)**

**២.៥ មូលដ្ឋាននៃការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរួម**

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរួម រួមបញ្ចូលនូវរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ ដែលបានរៀបចំសម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទចុងឆ្នាំនីមួយៗ។ ការគ្រប់គ្រងកើតឡើងនៅពេលក្រុមហ៊ុន៖

- មានអំណាចលើក្រុមហ៊ុនដែលបានវិនិយោគ
- មានសិទ្ធិលើប្រាក់ចំណេញបានពីការចូលរួមជាមួយការវិនិយោគ និង
- មានលទ្ធភាពក្នុងការប្រើប្រាស់អំណាចលើការចាត់ចែងប្រាក់ចំណេញ

ក្រុមហ៊ុនវិភាគថា ខ្លួនមានការគ្រប់គ្រងលើក្រុមហ៊ុនដែលបានវិនិយោគ ប្រសិនបើភាពជាក់ស្តែង និងស្ថានភាព បង្ហាញថាមានការផ្លាស់ប្តូរ កត្តាមួយ ឬច្រើន នៃកត្តាគ្រប់គ្រងទាំងបី ដូចបានរៀបរាប់ខាងលើ។ នៅពេលក្រុមហ៊ុនមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតតិចជាងសំលេងភាគច្រើនរបស់ក្រុមហ៊ុនដែលបានវិនិយោគ ក្រុមហ៊ុនពិចារណាថា ក្រុមហ៊ុនមានអំណាចលើក្រុមហ៊ុនដែលបានវិនិយោគ នៅពេលសិទ្ធិក្នុងការបោះឆ្នោតគឺ មានភាពគ្រប់គ្រាន់ក្នុងការផ្តល់ឲ្យក្រុមហ៊ុននូវលទ្ធភាព ក្នុងការដឹកនាំសកម្មភាពពាក់ព័ន្ធរបស់ក្រុមហ៊ុនដែលបានវិនិយោគ។ ក្រុមហ៊ុនពិចារណាភាពជាក់ស្តែង និងស្ថានភាពពាក់ព័ន្ធ ក្នុងការវិភាគថា តើសិទ្ធិបោះឆ្នោតរបស់ខ្លួនទៅលើក្រុមហ៊ុនដែលបានវិនិយោគ គឺគ្រប់គ្រាន់ក្នុងការផ្តល់អំណាចដល់ខ្លួន ដោយផ្អែកលើកត្តាខាងក្រោម៖

- ទំហំនៃសិទ្ធិបោះឆ្នោតដែលកាន់កាប់ដោយក្រុមហ៊ុន ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងទំហំ និងការបែកខ្ញែកនៃសិទ្ធិកាន់កាប់ របស់អ្នកមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតដទៃទៀត
- សក្តានុពលនៃសិទ្ធិបោះឆ្នោតកាន់កាប់ដោយក្រុមហ៊ុន អ្នកមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត និងភាគីដទៃទៀត
- សិទ្ធិបានមកពីការរៀបចំដោយកិច្ចសន្យាដទៃទៀត និង
- ភាពជាក់ស្តែង និងស្ថានភាពបន្ថែមណាមួយ ដែលបញ្ជាក់ថាក្រុមហ៊ុនមាន ឬមិនមានលទ្ធភាពក្នុងការដឹកនាំ សកម្មភាពពាក់ព័ន្ធ នៅពេលដែលតម្រូវឲ្យមានការសម្រេចចិត្ត។

ការរួមបញ្ចូលក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធចាប់ផ្តើម នៅពេលក្រុមហ៊ុនទទួលបានការគ្រប់គ្រងលើក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ ហើយបញ្ចប់នៅពេលក្រុមហ៊ុនបាត់បង់ការគ្រប់គ្រងលើក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ។ ជាពិសេសលទ្ធផលដែលក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធដែលត្រូវបានទិញ ឬលក់ក្នុងកំឡុងឆ្នាំ ត្រូវបានបញ្ចូលទៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ-ខាត និងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ ចាប់ពីថ្ងៃដែលក្រុមហ៊ុនទទួលបានការគ្រប់គ្រង រហូតដល់កាលបរិច្ឆេទដែលក្រុមហ៊ុនបញ្ចប់ការគ្រប់គ្រងក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ។

ទ្រព្យសកម្ម បំណុល មូលធន ចំណូល ចំណាយ និងលំហូរសាច់ប្រាក់អន្តរក្រុមហ៊ុនទាំងអស់ទាក់ទងនឹងប្រតិបត្តិការរវាងសមាជិកនៃសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានលុបចោលនៅពេលរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរួម។

ចំណេញ-ខាត និងកត្តានីមួយៗនៃចំណូលលម្អិតផ្សេងៗ ត្រូវបានបែងចែកជូនម្ចាស់ក្រុមហ៊ុន និងអប្បភាគភាគហ៊ុន។ ចំណូលលម្អិតរបស់ក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធត្រូវបានបែងចែកជូនម្ចាស់ក្រុមហ៊ុន និងអប្បភាគភាគហ៊ុន ទោះបីជាអប្បភាគភាគហ៊ុនមានឱនភាពសមតុល្យក៏ដោយ។ ក្នុងករណីចាំបាច់ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានធ្វើនិយ័តកម្ម ឲ្យស្របទៅតាមគោលនយោបាយគណនេយ្យរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន។

ការផ្លាស់ប្តូរលើការកាន់កាប់ភាគហ៊ុនរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុននៅក្នុងក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ ដែលមិនធ្វើឲ្យសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុនបាត់បង់ការគ្រប់គ្រងលើក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ដូចប្រតិបត្តិការមូលធន។ តម្លៃយោងនៃភាគហ៊ុនរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងអប្បភាគភាគហ៊ុន ត្រូវបានធ្វើនិយ័តកម្មដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងការផ្លាស់ប្តូរនៃភាគហ៊ុនពាក់ព័ន្ធ នៅក្នុងក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ។ លម្អៀងណាមួយរវាងចំនួនដែលអប្បភាគភាគហ៊ុនធ្វើនិយ័តកម្ម និងតម្លៃសមស្របនៃទឹកប្រាក់ដែលបានបង់ ឬទទួល គឺត្រូវបានទទួលស្គាល់ដោយផ្ទាល់ចូលក្នុងមូលធន និងទទួលស្គាល់នៅក្នុងម្ចាស់ភាគហ៊ុននៃក្រុមហ៊ុន។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**២ មូលដ្ឋានគណនេយ្យ (ត)**

**២.៥ មូលដ្ឋាននៃការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរួម (ត)**

នៅពេលក្រុមហ៊ុនបាត់បង់ការគ្រប់គ្រងលើក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ ប្រាក់ចំណេញឬខាតដែលទទួលស្គាល់នៅក្នុង ចំណេញ-ខាត និងត្រូវបានគណនាដោយភាពលម្អៀងរវាង (១) តម្លៃសមស្របសរុបនៃទឹកប្រាក់ដែលបានទទួល និងតម្លៃសមស្របនៃភាគហ៊ុនរក្សាទុកណាមួយ (២) តម្លៃដុលពីមុននៃទ្រព្យសកម្ម (រួមទាំងកេរ្តិ៍ឈ្មោះ) និងបំណុលនៃក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ និងអប្បភាគភាគហ៊ុន។ ចំនួនទាំងអស់ដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់ពីមុននៅក្នុងចំណូលលម្អិតផ្សេងទៀត ទាក់ទងនឹងក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធនោះ គឺត្រូវបានទទួលស្គាល់ដូចដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុនបានលក់ដោយផ្ទាល់នូវទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល នៃក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ (បែងចែកចូលចំណេញ-ខាត ឬផ្ទេរទៅចំណាត់ថ្នាក់ផ្សេងទៀតនៃមូលធន ដូចដែលបានបញ្ជាក់ ឬអនុញ្ញាតិដោយ CIFRSs)។ តម្លៃសមស្របនៃការវិនិយោគណាមួយ ដែលរក្សានៅក្នុងអតីតក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ នាកាលបរិច្ឆេទនៅពេលការគ្រប់គ្រងត្រូវបានបាត់បង់ គឺត្រូវបានទទួលស្គាល់ដូចជាតម្លៃសមស្របដែលទទួលស្គាល់ដំបូង សម្រាប់គណនេយ្យបន្តបន្ទាប់ទៀត តាម CIFRS ៩ ឬតម្លៃទទួលស្គាល់ដំបូង នៃការវិនិយោគលើក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ ឬក្រុមហ៊ុនចូលរួមភាគហ៊ុន។

នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុជាចំណែកដោយឡែករបស់ក្រុមហ៊ុន ការវិនិយោគលើក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធត្រូវបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើមដកការធ្លាក់ចុះតម្លៃដែលអាចប្រមូលបានវិញ ដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណេញ-ខាត។

ក្រុមហ៊ុនកាន់កាប់ភាគហ៊ុនចំនួន៤៩% នៃ ហត្ថា ស៊ីរីស ឯ.ក ខណៈដែលភាគហ៊ុន ៥១%ទៀត ត្រូវបានកាន់កាប់ដោយក្រុមហ៊ុន សារាយ ហូលឌីង លីមីតធីត។ ទោះបីជាក្រុមហ៊ុនមានភាគហ៊ុន ៤៩% នៃ ហត្ថា ស៊ីរីស ឯ.ក ប៉ុន្តែក្រុមហ៊ុនបានវាយតម្លៃថាខ្លួនមានការគ្រប់គ្រងលើក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ ដោយសារការសម្រេចចិត្តផ្នែកប្រតិបត្តិការ និងហិរញ្ញវត្ថុ គឺត្រូវបានចាត់ចែង និងដឹកនាំដោយ អេច ខេ អិល។

**២.៦ ការបង្កតម្លៃ**

តួលេខនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានបង្កតម្លៃ សម្រាប់ប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក និងខ្ទង់ពាន់សម្រាប់ប្រាក់រៀល។

**៣ ការប្រើស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃអង្គការ**

នៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទបច្ចុប្បន្ន អេច ខេ អិល បានប្រើស្តង់ដារ CIFRSs ជាលើកដំបូង។ CIFRSs នាំមកនូវស្តង់ដារគណនេយ្យថ្មីៗ ដែលនៅក្នុងនោះមានស្តង់ដារថ្មីចំនួនពីរ (CIFRS ៩ និង CIFRS ១៦) ដែលមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តដល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ អេច ខេ អិល។ ស្តង់ដារថ្មីផ្សេងៗទៀតគឺត្រូវយកមកប្រើដែរ ក៏ប៉ុន្តែស្តង់ដារទាំងនោះពុំមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តដល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ របស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន នោះទេ។

យោងតាមលក្ខខណ្ឌរបស់ CIFRS ១ សម្រាប់អ្នកប្រើ CIFRSs ជាលើកដំបូង ត្រូវធ្វើការកែតម្រូវនូវព័ត៌មានប្រៀបធៀប។

**៣.១ CIFRS ៩ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

CIFRS ៩ កំណត់លក្ខខណ្ឌសម្រាប់ការទទួលស្គាល់ និងការវាស់វែង ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ។ ស្តង់ដារថ្មីនេះនាំមកជាចម្បងនូវការផ្លាស់ប្តូរគណនេយ្យសម្រាប់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងលក្ខខណ្ឌគណនេយ្យមួយចំនួនសម្រាប់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ។ ការផ្លាស់ប្តូរសំខាន់ៗ នៃគោលនយោបាយគណនេយ្យរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ដោយសារការប្រើ CIFRS ៩ មានសង្ខេបដូចខាងក្រោម៖

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣ ការប្រើស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (ត)**

**៣.១ CIFRS ៩ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**ការចាត់ថ្នាក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ**

ចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ CIFRS ៩ មានបីចំណាត់ថ្នាក់សំខាន់ៗគឺ ការវាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់ ការវាស់វែងតាមតម្លៃសមស្របតាមរយៈប្រតិបត្តិការចំណូលលម្អិតផ្សេងៗ (FVOCI) និងការវាស់វែងតាមតម្លៃសមស្របតាមរយៈប្រតិបត្តិការចំណេញ-ខាត (FVTPL)។ ការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់របស់ CIFRS ៩ ជាទូទៅគឺផ្អែកទៅលើម៉ូដែលអាជីវកម្មសម្រាប់ការគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យារបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ។ ស្តង់ដារនេះបានលុបចោលចំណាត់ថ្នាក់របស់ GAAP មុន ដែលពីមុនបានចាត់ថ្នាក់ជា រក្សាទុកដល់កាលកំណត់ ឥណទាននិងគណនីត្រូវទទួល និងសម្រាប់ការលក់។

ចំពោះបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ CIFRS ៩ ភាគច្រើនរក្សានូវលក្ខខណ្ឌដែលមានស្រាប់ក្នុង GAAP មុន លើកលែងតែការផ្លាស់ប្តូរតម្លៃសមស្របរបស់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលបានវាស់វែងតាម FVTPL ដោយការផ្លាស់ប្តូរដែលកើតចេញពីការផ្លាស់ប្តូរហានិភ័យឥណទានរបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបង្ហាញនៅក្នុងចំណូលលម្អិតផ្សេងៗ។

**ការធ្លាក់ចុះតម្លៃរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ**

CIFRS ៩ ជំនួសម៉ូដែល "ការខាតបង់ដែលបានកើតឡើង" ដែលមានក្នុង GAAP មុន ដោយម៉ូដែល "ការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក"។ ម៉ូដែលការធ្លាក់ចុះតម្លៃថ្មីនេះ ក៏ត្រូវអនុវត្តផងដែរចំពោះកិច្ចសន្យាឥណទាន ប៉ុន្តែមិនត្រូវអនុវត្តនោះទេ ចំពោះការវិនិយោគក្នុងឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមូលធន។

តាមស្តង់ដារ CIFRS ៩ ការខាតបង់ឥណទាន ត្រូវទទួលស្គាល់លឿនជាង តាមស្តង់ដារ GAAP មុន។

**អន្តរកាល**

នាការបរិច្ឆេទអន្តរកាលទៅ CIFRSs (ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ ២០១៨) សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បាន៖

- ចាត់ថ្នាក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដោយវាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់ ដោយផ្អែកលើទិដ្ឋភាព និងភាពជាក់ស្តែងដែលមាននាការបរិច្ឆេទអន្តរកាល ដែលបានបំពេញនូវលក្ខខណ្ឌខាងក្រោម ៖
  - ទ្រព្យសកម្មដែលមាននៅក្នុងម៉ូដែលអាជីវកម្ម ក្នុងគោលបំណងរក្សាទុកសម្រាប់ការប្រមូលសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា។
  - លក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យារបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ផ្តល់នូវកាលបរិច្ឆេទជាក់លាក់ចំពោះលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលសម្រាប់ទូទាត់ប្រាក់ដើម និងការប្រាក់ (SPPI) តាមចំនួនប្រាក់ដើមដែលនៅជំពាក់តែប៉ុណ្ណោះ។
- ចាត់ថ្នាក់ការវិនិយោគក្នុងឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទ្រព្យម្ចាស់ដោយវាស់វែងតាម FVOCI ព្រោះការវិនិយោគនេះមិនមែនរក្សាទុកសម្រាប់ការដេញដូរទេ។
- ចាត់ថ្នាក់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុដោយវាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់ ដោយសារតែបំណុលទាំងនោះ ពុំស្ថិតក្នុងចំណាត់ថ្នាក់វាស់វែងតាម FVTPL។
- អនុវត្តជាប្រតិបត្តិសកម្មនូវវិធីសាស្ត្រអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព ចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលវាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣ ការប្រើស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (ត)**

**៣.១ CIFRS ៩ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**អន្តរកាល (ត)**

- អនុវត្តជាប្រតិបត្តិសកម្មនូវលក្ខខណ្ឌនៃការធ្លាក់ចុះតម្លៃ ដោយប្រើព័ត៌មានដែលអាចជឿជាក់បាន និងមានស្រាប់ ដោយពុំចាំបាច់ធ្វើការចំណាយ ឬប្រឹងប្រែងណាមួយ ក្នុងការកំណត់នូវហានិភ័យឥណទាននាកាលបរិច្ឆេទ ដែលឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវទទួលស្គាល់ជាលើកដំបូង (ចំពោះកិច្ចសន្យាឥណទាន គឺនាកាលបរិច្ឆេទដែល សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ក្លាយជាគុណតិរិយកិច្ចសន្យាដែលមិនអាចកែប្រែបាន) និងដោយធ្វើការប្រៀប ធៀបហានិភ័យនោះ ជាមួយហានិភ័យឥណទាននាកាលបរិច្ឆេទអន្តរកាលទៅ CIFRSs ដើម្បីវាយតម្លៃថាតើ មានការកើនឡើងជាសារវន្តនូវហានិភ័យឥណទាន ចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់ជាលើកដំបូងមក។ ដើម្បី កំណត់ថាតើមានការកើនឡើងជាសារវន្តនូវហានិភ័យឥណទាន ចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់ជាលើកដំបូង សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ត្រូវអនុវត្តនូវ (១) ការលើកលែងនូវហានិភ័យឥណទានកម្រិតទាប និង (២) ការ សន្មតដែលអាចបដិសេធបានចំពោះការទូទាត់សងតាមកិច្ចសន្យា ដែលបានខកខានសងលើសពី ៣០ថ្ងៃ។

**៣.២ CIFRS ១៦ ភតិសន្យា**

CIFRS ១៦ នាំមកនូវលក្ខខណ្ឌតម្រូវថ្មីពាក់ព័ន្ធនឹងគណនេយ្យភតិសន្យា។ ស្តង់ដារនេះ បង្ហាញនូវការផ្លាស់ ប្តូរជាសារវន្ត ចំពោះគណនេយ្យសម្រាប់ភតិកៈ ដោយលុបបំបាត់ចោលនូវភាពខុសគ្នារវាង ភតិសន្យាប្រតិបត្តិការ និងភតិសន្យាហិរញ្ញវត្ថុ និងតម្រូវឲ្យមានការទទួលស្គាល់សិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលភតិសន្យា នៅពេល ចាប់ផ្តើមគ្រប់ភតិសន្យាទាំងអស់ លើកលែងតែភតិសន្យារយៈពេលខ្លី និងភតិសន្យាទ្រព្យសកម្មដែលមានតម្លៃទាប។

ការផ្លាស់ប្តូរសំខាន់ៗនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ដោយសារការប្រើ CIFRS ១៦ មានសង្ខេបដូចខាងក្រោម៖

**គណនេយ្យសម្រាប់ភតិសន្យា**

CIFRS ១៦ ផ្លាស់ប្តូរប្រែប្រួលដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ទទួលស្គាល់ភតិសន្យា ដែលកាលពីមុន CAS ១៧ បានចាត់ថ្នាក់ជាភតិសន្យាប្រតិបត្តិការ និងកត់ត្រានៅខ្ទង់ក្រៅតារាងតុល្យការ។

នៅពេលប្រើ CIFRS ១៦ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ត្រូវ៖

- ទទួលស្គាល់សិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលភតិសន្យា នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាព ហិរញ្ញវត្ថុ ដោយវាស់វែងដំបូងតាមតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃការទូទាត់ភតិសន្យានាពេលអនាគត។
- ទទួលស្គាល់ការរំលស់សិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្ម និងការប្រាក់លើបំណុលភតិសន្យា នៅក្នុង ចំណេញ-ខាត និង
- បំបែកទឹកប្រាក់បានបង់ជាប្រាក់ដើម (បង្ហាញនៅក្នុងសកម្មភាពហិរញ្ញប្បទាន) និងការប្រាក់ (បង្ហាញនៅ ក្នុងសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ) នៅក្នុងចំណេញ-ខាត។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣ ការប្រើស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (ត)**

**៣.២ CIFRS ១៦ ភតិសន្យា (ត)**

**គណនេយ្យសម្រាប់ភតិសន្យា (ត)**

ផ្អែកទៅតាម CIFRS ១៦ សិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្ម តម្រូវឱ្យមានការធ្វើតេស្តដើម្បីកំណត់ពីការធ្លាក់ចុះ តម្លៃ ដោយអនុលោមតាម CIAS ៣៦ ការធ្លាក់ចុះនៃតម្លៃទ្រព្យសកម្ម។

ចំពោះភតិសន្យារបស់ទ្រព្យសកម្មដែលមានតម្លៃទាប (ដូចជា ម៉ាស៊ីនហូតូកូពី និងម៉ូតូ) សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និង ក្រុមហ៊ុនជ្រើសរើសយកការទទួលស្គាល់ចំណាយភតិសន្យាតាមមូលដ្ឋានថេរ ដោយផ្អែកលើរយៈពេលភតិសន្យា ដូចដែលបានអនុញ្ញាតដោយ CIFRS ១៦។ ការចំណាយនេះ ត្រូវបានបង្ហាញជាចំណាយផ្សេងៗក្នុងចំណេញ-ខាត។

**អន្តរកាល**

នាកាលបរិច្ឆេទអន្តរកាលទៅ CIFRSs (ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ ២០១៨) សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានជ្រើស យកការលើកលែងដូចខាងក្រោម៖

- វាយតម្លៃឡើងវិញនូវរាល់កិច្ចសន្យាទាំងអស់ដែលមាននៅថ្ងៃអន្តរកាល ថាតើកិច្ចសន្យាជា ឬមាន ភតិសន្យាដែរឬទេ ដោយផ្អែកលើទិដ្ឋភាព និងភាពជាក់ស្តែងដែលមាននាកាលបរិច្ឆេទអន្តរកាល។
- វាស់វែងបំណុលភតិសន្យាតាមតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃការទូទាត់ភតិសន្យាដែលនៅសល់ ដោយធ្វើអប្បហារ តាមអត្រាការប្រាក់កម្ចីកើន ដែលមានស្រាប់នាកាលបរិច្ឆេទអន្តរកាល។
- វាស់វែងសិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្ម តាមចំនួនដែលស្មើនឹងបំណុលភតិសន្យា ដោយកែតម្រូវនូវចំនួន ដែលបានបង់មុន ឬចំនួនដែលបានបង្គរពាក់ព័ន្ធនឹងភតិសន្យានោះ ដែលមាននៅក្នុងរបាយការណ៍ ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុមុនកាលបរិច្ឆេទអន្តរកាល។
- ប្រើស្តង់ដារ CIAS ៣៦ ចំពោះ សិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្ម នាកាលបរិច្ឆេទអន្តរកាល។
- ប្រើអត្រាអប្បហារតែមួយ សម្រាប់បណ្តុំភតិសន្យា ដែលមានលក្ខណៈស្រដៀងគ្នា។
- ជ្រើសរើសមិនប្រើលក្ខខណ្ឌវាស់វែងចំពោះភតិសន្យា ដែលមានកាលកំណត់ក្នុងរយៈពេល១២ខែ ចាប់ ពីកាលបរិច្ឆេទអន្តរកាល និងភតិសន្យារបស់ទ្រព្យសកម្មណាដែលមានតម្លៃទាប។ ផ្ទុយមកវិញ សម្ព័ន្ធ ក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ទទួលស្គាល់ការទូទាត់ភតិសន្យាទាំងនោះ ជាចំណាយតាមមូលដ្ឋានថេរដោយ ផ្អែកលើរយៈពេលភតិសន្យា។

**ហត្ថកម្ម និង លិខិតបញ្ជាក់**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣ ការប្រើស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (ត)**

**៣.៣ ការប៉ះពាល់ហិរញ្ញវត្ថុដោយសារការប្រើ CIFRSs លើកដំបូង**

តារាងខាងក្រោមនេះ បង្ហាញពីចំនួនកែតម្រូវចំពោះធាតុនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលប៉ះពាល់ដោយសារការប្រើ CIFRSs ក្នុងឆ្នាំមុនៗ។

**(i) ការប៉ះពាល់លើចំណេញ-ខាត**

ក្រុមហ៊ុន	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ថយចំណូលពីការប្រាក់ (ក)	(២ ៣៦៥ ៧៧១)	(៩ ៥៦៧ ១៧៨)
កើនចំណាយលើការប្រាក់ (ឃ ង)	(៩៥៣ ៧១៣)	(៣ ៨៥៦ ៨១៥)
ថយចំណូលពីកម្រៃជើងសារ (ញ)	(១ ២២៩)	(៤ ៩៧០)
ថយចំណាយលើកម្រៃជើងសារ (ញ)	១៥១	៦១១
ថយខាតសុទ្ធពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុវាស់វែងតាម FVTPL (ច)	២៦៤ ១៣៧	១ ០៦៨ ១៧០
កើនចំណូលផ្សេងៗ(ញ)	២ ៨៦៨	១១ ៥៩៨
ថយការខាតបង់ពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ក)	១ ២៩៣ ៥៩៣	៥ ២៣១ ២៩០
កើនចំណាយបុគ្គលិក (ក)	(១ ១៩២ ៤៦៩)	(៤ ៨២២ ៣៤៥)
កើនចំណាយរំលស់ (ឃ)	(២ ៦៥៤ ៤០២)	(១០ ៧៣៤ ៤០២)
ថយចំណាយផ្សេងៗ (ឃ)	៣ ២០៩ ៤០៩	១២ ៩៧៨ ៨៥០
ថយប្រាក់ចំណេញមុនដកពន្ធ	(២ ៣៩៧ ៤២៦)	(៩ ៦៩៥ ១៩១)
ថយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ (ជ)	៤៧៩ ៤៨៥	១ ៩៣៩ ០៣៧
<b>ថយប្រាក់ចំណេញក្នុងឆ្នាំ</b>	<b>(១ ៩១៧ ៩៤១)</b>	<b>(៧ ៧៥៦ ១៥៤)</b>



**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣ ការប្រើស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (ត)**

**៣.៣ ការប៉ះពាល់ហិរញ្ញវត្ថុដោយសារការប្រើ CIFRSs លើកដំបូង (ត)**

**(ii) ការប៉ះពាល់លើទ្រព្យសកម្ម បំណុល និងមូលធន**

ក្រុមហ៊ុន	ការកែតម្រូវ			
	តាម GAAP ពីមុន ដុល្លារអាមេរិក	CIFRS ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
			ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា (ក)	៤១ ២៦០ ១១៥	៤ ០២១	៤១ ២៦៤ ១៣៦	១៦៦ ៥៨៣ ៣១៧
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង (ក)	៥៧ ០៩៧ ៥៥២	(៦២ ០៤៧)	៥៧ ០៣៥ ៥០៥	២៣០ ២៥២ ៣៣៤
				២ ២៧៧ ៦៨៤
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន (ក)	៥៦៧ ៥៣៦ ២០២	(៣ ៣៣៣ ៨៨៧)	៥៦៤ ២០២ ៣១៥	៧៤៦
វិនិយោគលើមូលបត្រ (គ)	-	២០ ០០០	២០ ០០០	៨០ ៧៤០
សិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្ម (ឃ)	-	១៣ ២២៥ ៧១៧	១៣ ២២៥ ៧១៧	៥៣ ៣៩២ ២២០
ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម (ង)	១ ២៦៩ ៤១៨	៧៤៩ ៤៥៦	២ ០១៨ ៨៧៤	៨ ១៥០ ១៩៤
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ (ក ខ គ ឃ)	៩ ៣៤៩ ៩៧២	(១ ៨៧២ ១៥១)	៧ ៤៧៧ ៨២១	៣០ ១៨៧ ៩៦៤
<b>ការប៉ះពាល់លើទ្រព្យសកម្មសរុប</b>		<b>៨ ៧៣១ ១០៩</b>		
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន (ង)	៣៦៧ ៤២១ ០៧៩	៨ ៤០១ ៧៨៨	៣៧៥ ៨២២ ៨៦៧	១ ៥១៧ ១៩៦ ៩១៤
ប្រាក់កម្ចី (ង)	១៥៦ ៣៨៤ ១៨៤	១៩ ០៦៤ ៨០៨	១៧៥ ៤៤៨ ៩៩២	៧០៨ ២៨៧ ៥៨១
អនុបំណុល (ង)	២៤ ៧២៩ ៣១៩	៥២៨ ៩៨០	២៥ ២៥៨ ២៩៩	១០១ ៩៦៧ ៧៥៣
និស្សន្ទសម្រាប់ទប់ស្កាត់ហានិភ័យ (ច)	-	៣៥៨ ០២០	៣៥៨ ០២០	១ ៤៤៥ ៣២៧
បំណុលភតិសន្យា (ឃ)	-	១៣ ១០១ ៦០៦	១៣ ១០១ ៦០៦	៥២ ៨៩១ ១៨៣
សំវិធានធន (ឆ)	-	៤ ៧៣១	៤ ៧៣១	១៩ ០៩៩
ទឹកប្រាក់ជំពាក់សម្ព័ន្ធហ្នាតិ (ខ)	១៩ ២០៣ ៧៧២	(១៩ ២០៣ ៧៧២)	-	-
អត្ថប្រយោជន៍ក្រោយឈប់ពីការងារ (ខ)	១៣២ ៦០១	(១៣២ ៦០១)	-	-
បំណុលផ្សេងៗ (ខ ង ច)	១៤ ២៣៥ ៩២២	(១០ ៣៩៤ ៦២៩)	៣ ៨៤១ ២៩៣	១៥ ៥០៧ ៣០០
<b>ការប៉ះពាល់លើបំណុលសរុប</b>		<b>១១ ៧២៨ ៩៣១</b>		
ទុនបម្រុង (ឈ)	១ ៨២៨ ១៧៣	៨៩២ ៩២៨	២ ៧២១ ១០១	១០ ៩៨៥ ០៨៥
ប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក (ឈ)	៥៤ ៤៨០ ០១២	(៣ ៨៩០ ៧៥០)	៥០ ៥៨៩ ២៦២	២០៤ ២២៨ ៨៥១
<b>ការប៉ះពាល់លើមូលធនសរុប</b>		<b>(២ ៩៩៧ ៨២២)</b>		
<b>ការប៉ះពាល់លើបំណុល និងមូលធនសរុប</b>		<b>៨ ៧៣១ ១០៩</b>		

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣ ការប្រើស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (ត)**

**៣.៣ ការប៉ះពាល់ហិរញ្ញវត្ថុដោយសារការប្រើ CIFRSs លើកដំបូង (ត)**

**(ii) ការប៉ះពាល់លើទ្រព្យសកម្ម បំណុល និងមូលធន (ត)**

ក្រុមហ៊ុន	ការកែតម្រូវ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	តាម GAAP ពីមុន ដុល្លារអាមេរិក	CIFRS ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា (ក)	៧៧ ៥៤១ ៧៧៤	៦០ ៤១៤	៧៧ ៦០២ ១៨៨	៣១១ ៨០៥ ៥៩១
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង (ក)	៣៩ ២១០ ៦៣៦	៣៨៣ ៦៧៩	៣៩ ៥៩៤ ៣១៥	១៥៩ ០៨៩ ៩៥៨
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន (ក)	៧៤៧ ០០៥ ០៦៤	(៥ ១៦៦ ០៣៦)	៧៤១ ៨៣៩ ០២៨	២ ៩៨០ ៧០៩ ២១៥
ទឹកប្រាក់ត្រូវទទួលពីសម្ព័ន្ធហ្នាតិ (ខ)	១៤ ៦៩២	(១៤ ៦៩២)	-	-
វិនិយោគលើមូលបត្រ (គ)	-	២០ ០០០	២០ ០០០	៨០ ៣៦០
សិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្ម (ឃ)	-	១២ ៧៨៨ ២៦៥	១២ ៧៨៨ ២៦៥	៥១ ៣៨៣ ២៤៩
ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម (ង)	១ ៨៧១ ២៧១	១ ២២៨ ៩៤១	៣ ១០០ ២១២	១២ ៤៥៦ ៦៥២
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ (ខ គ ង)	១១ ៩១៤ ៣៧២	(៣ ៩៧៥ ៤៩៥)	៧ ៩៣៨ ៨៧៧	៣១ ៨៩៨ ៤០៨
<b>ការប៉ះពាល់លើទ្រព្យសកម្មសរុប</b>		<b>៥ ៣២៥ ០៧៦</b>		
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន (ង)	៤៨០ ០៩៣ ៥៤១	១១ ២៥៩ ៨៤៩	៤៩១ ៣៥៣ ៣៩០	១ ៩៧៤ ២៥៧ ៩២១
មូលបត្របំណុល (ង)	២៩ ៨៦៥ ៦០៥	(៥៤០ ៣៥៣)	២៩ ៣២៥ ២៥២	១១៧ ៨២៨ ៨៦៣
ប្រាក់កម្ចី (ង)	១៩២ ៣៨៤ ៩៣២	(៦៥៩ ៧៧៤)	១៩១ ៧២៥ ១៥៨	៧៧០ ៣៥១ ៦៨៥
អនុបំណុល (ង)	២២ ៧២៩ ៣១៩	៥០៦ ៩៧៧	២៣ ២៣៦ ២៩៦	៩៣ ៣៦៣ ៤៣៧
និស្សន្ទសម្រាប់ទប់ស្កាត់ហានិភ័យ (ច)	-	២៧ ៧៩៤	២៧ ៧៩៤	១១១ ៦៧៦
បំណុលភតិសន្យា (ឃ)	-	១៣ ១៧២ ៤៤៨	១៣ ១៧២ ៤៤៨	៥២ ៩២៦ ៨៩៦
សំវិធានធន (ឆ)	១១ ២៩៨	(៧ ៦៩៩)	៣ ៥៩៩	១៤ ៤៦១
ទឹកប្រាក់ជំពាក់សម្ព័ន្ធហ្នាតិ (ខ)	១៣៥ ៣២២	(១៣៥ ៣២២)	-	-
អត្ថប្រយោជន៍ក្រោយឈប់ពីការងារ (ខ)	១២ ៥៨០	(១២ ៥៨០)	-	-
បំណុលផ្សេងៗ (ខ ង ច)	១៨ ៤៩៨ ២៥៥	(១៣ ៣៧០ ៥០២)	៥ ១២៧ ៧៥៣	២០ ៦០៣ ៣១២
<b>ការប៉ះពាល់លើបំណុលសរុប</b>		<b>១០ ២៤០ ៨៣៨</b>		
ទុនបម្រុង (ឈ)	១ ៩៧៥ ២១៤	២ ៤១៣ ៩៧២	៤ ៣៨៩ ១៨៦	១៦ ២១០ ៥៩៩
ប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក (ឈ)	៧៥ ១០២ ៣៩៩	(៧ ៣២៩ ៧៣៤)	៦៧ ៧៧២ ៦៦៥	២៧៣ ៧៣៥ ៧១៨
<b>ការប៉ះពាល់លើមូលធនសរុប</b>		<b>(៤ ៩១៥ ៧៦២)</b>		
<b>ការប៉ះពាល់លើបំណុល និងមូលធនសរុប</b>		<b>៥ ៣២៥ ០៧៦</b>		

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣ ការប្រើស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (ត)**

**៣.៣ ការប៉ះពាល់ហិរញ្ញវត្ថុដោយសារការប្រើ CIFRSs លើកដំបូង (ត)**

(ក) CIFRS ៩ តម្រូវឱ្យមានការទទួលស្គាល់នូវទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវវាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់។ ការទទួលស្គាល់នេះ ធ្វើឱ្យមានការថយចុះនូវទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ និងការខាតបង់ពីការធ្លាក់ចុះតម្លៃរបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។ ចំពោះឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនដែលត្រូវវាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់ គឺធ្វើឱ្យមានការថយចុះនូវចំណូលការប្រាក់ (កម្រៃឥណទានដែលទទួលស្គាល់ជាផ្នែកនៃចំណូលការប្រាក់ទាំងស្រុង ទៅតាមគោលការណ៍គណនេយ្យដែលទទួលស្គាល់ជាទូទៅ GAAP ពីមុន)។ ឥណទានបុគ្គលិកតាមអត្រាទាបជាងទីផ្សារ គឺធ្វើឱ្យកើនឡើងនូវទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ ចំណូលការប្រាក់ និងចំណាយបុគ្គលិក។

(ខ) ទឹកប្រាក់ត្រូវទទួលបានពីសម្ព័ន្ធព្យាបាល ត្រូវបង្ហាញដោយរួមបញ្ចូលជាមួយនឹងទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ។ ទឹកប្រាក់ជំពាក់សម្ព័ន្ធព្យាបាល និងអត្ថប្រយោជន៍ក្រោយឈប់ពីការងារ ត្រូវបង្ហាញដោយរួមបញ្ចូលជាមួយនឹងបំណុលផ្សេងៗ។

(គ) CIFRS ៩ តម្រូវឱ្យមានការទទួលស្គាល់នូវទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវវាស់វែងតាម FVOCI។ ការទទួលស្គាល់នេះ ធ្វើឱ្យមានការថយចុះនូវទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ។

(ឃ) ការប្រើស្តង់ដារ CIFRS ១៦ ចំពោះភតិសន្យា ដែលពីមុនបានចាត់ថ្នាក់ជាភតិសន្យាប្រតិបត្តិការតាមស្តង់ដារ CAS ១៧ តម្រូវឱ្យមានការទទួលស្គាល់សិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលភតិសន្យា។ ការទទួលស្គាល់នេះ បានធ្វើឱ្យមានការថយចុះនូវចំណាយផ្សេងៗ និងកើនឡើងនូវចំណាយរំលស់ និងចំណាយការប្រាក់។

នាអន្តរកាលនៃ CIFRS ១៦ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានទទួលស្គាល់សិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលភតិសន្យា។ ផលប៉ះពាល់នាកាលបរិច្ឆេទអន្តរកាលត្រូវបានសង្ខេបដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
សិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្ម	១៣ ២២៥ ៧១៧	៥៣ ៣៩២ ២២០
ចំណាយបង់មុន	(១២៤ ១១១)	(៥០១ ០៣៧)
បំណុលភតិសន្យា	១៣ ១០១ ៦០៦	៥២ ៨៩១ ១៨៣

នៅពេលវាស់វែងបំណុលភតិសន្យា ចំពោះភតិសន្យាដែលត្រូវបានវាស់វែងជាភតិសន្យាប្រតិបត្តិការពីមុន សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ធ្វើអប្បបរមាការទូទាត់ភតិសន្យាដែលនៅសល់ ដោយប្រើអប្បបរមាតាមអត្រាការប្រាក់កម្ចីកើន នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨។ អត្រាការប្រាក់កម្ចីកើនជាមធ្យមគឺ ៧.២១% សម្រាប់ការជួលការិយាល័យ និង ៦.៧០% សម្រាប់ការជួលទីតាំង ATM។

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
កាតព្វកិច្ចភតិសន្យាប្រតិបត្តិការនាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៧	១៩ ០៣២ ៣៧០	៧៦ ៨៣៣ ៦៧៨
អប្បបរមាតាមអត្រាការប្រាក់កម្ចីកើននាកាលបរិច្ឆេទនៃការប្រើប្រាស់ដំបូង	១៥ ២៨៧ ៨៣០	៦១ ៧១៦ ៩៧០
ការទទួលស្គាល់ករណីលើកលែងសម្រាប់ភតិសន្យាមានរយៈពេល		
តិចជាង១២ខែ នាកាលបរិច្ឆេទនៃអន្តរកាល	(២ ១៨៦ ២២៤)	(៨ ៨២៥ ៧៨៧)
បំណុលភតិសន្យានាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	១៣ ១០១ ៦០៦	៥២ ៨៩១ ១៨៣
ដែលក្នុងនោះ៖		
បំណុលភតិសន្យារយៈពេលខ្លី	១ ៩២៧ ១៧៧	៧ ៧៨០ ០១៣
បំណុលភតិសន្យារយៈពេលវែង	១១ ១៧៤ ៤២៩	៤៥ ១១១ ១៧០
	១៣ ១០១ ៦០៦	៥២ ៨៩១ ១៨៣

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣ ការប្រើស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (ត)**

**៣.៣ ការប៉ះពាល់ហិរញ្ញវត្ថុដោយសារការប្រើ CIFRSs លើកដំបូង (ត)**

(ឃ) CIFRS ៩ តម្រូវឲ្យមានការទទួលស្គាល់នូវបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវវាស់វែងតាមតម្លៃដក់រំលស់។ ការទទួលស្គាល់នេះ បានធ្វើឲ្យមានការថយចុះនូវទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ បំណុលផ្សេងៗ និងចំណាយការប្រាក់។

(ច) CIFRS ៩ តម្រូវឲ្យមានការទទួលស្គាល់នូវសិទ្ធិដែលវាស់វែងតាម FVTPL ដោយការប្រែប្រួលតម្លៃសមស្របត្រូវទទួលស្គាល់ជាចំណេញសុទ្ធពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុវាស់វែងតាម FVTPL។ ការទទួលស្គាល់នេះ បានធ្វើឲ្យមានការថយចុះនូវបំណុលផ្សេងៗ។

(ឆ) CIFRS ៩ តម្រូវឲ្យមានការទទួលស្គាល់នូវការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក ចំពោះកិច្ចសន្យាឥណទាន។ ការទទួលស្គាល់នេះ បានធ្វើឲ្យមានការកើនឡើងនូវការខាតបង់ពីការធ្លាក់ចុះតម្លៃរបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

(ជ) ការប្រើស្តង់ដារ CIAS ១២ តម្រូវឲ្យមានការទទួលស្គាល់នូវពន្ធពន្យារ និងថយចុះនូវចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ។

(ឈ) យោងតាមប្រកាសរបស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាលេខ B៧-០១៧-៣៤៤ ស្តីពីចំណាត់ថ្នាក់ហានិភ័យឥណទាន និងសំវិធានធនលើអ៊ុយតែរមិន ចំនួនលើសនៃសំវិធានធនដែលបានមកពីការគណនាស្របតាមបទប្បញ្ញត្តិ ប្រៀបធៀបទៅនឹងការគណនាតាម CIFRS នឹងត្រូវផ្ទេរពីគណនីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកទៅក្នុងគណនីទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ ក្នុងខ្ទង់មូលធនរបស់ភាគទុនិក។ ការតម្រូវនេះ ធ្វើឲ្យកើនឡើងនូវទុនបម្រុង និងថយចុះនូវប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក។

(ញ) ការប្រើស្តង់ដារ CIAS ២១ ធ្វើឲ្យមានការប្រែប្រួលនូវតម្លៃចំណូលកម្រៃជើងសារ ចំណាយកម្រៃជើងសារ និងចំណូលផ្សេងៗ។

**(iii) ការប៉ះពាល់លើរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់**

តាមស្តង់ដារ CIFRS ១៦ ភតិកៈ ត្រូវបង្ហាញ៖

- ការទូទាត់ភតិសន្យារយៈពេលខ្លី និងការទូទាត់ភតិសន្យាររបស់ទ្រព្យសកម្មដែលមានតម្លៃទាប មិនត្រូវបានបញ្ចូលទៅក្នុងការវាស់វែងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ជាផ្នែកនៃសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ។
- ការបង់ការប្រាក់លើបំណុលភតិសន្យា ជាសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ ឬជាសកម្មភាពហិរញ្ញប្បទាន ដែលត្រូវបានអនុញ្ញាតដោយស្តង់ដារ CIAS ៧ (សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនជ្រើសយកការបង្ហាញដោយបញ្ចូលការបង់ការប្រាក់ជាផ្នែកនៃសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ។
- ការបង់ប្រាក់ដើមលើបំណុលភតិសន្យា ជាផ្នែកនៃសកម្មភាពហិរញ្ញប្បទាន។

តាមស្តង់ដារ GAAP មុន ការទូទាត់ទាំងអស់របស់ភតិសន្យាប្រតិបត្តិការ ត្រូវបានបង្ហាញក្នុងផ្នែកលំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ។ ដូច្នេះសាច់ប្រាក់សុទ្ធប្រើប្រាស់ក្នុងសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ មានការថយចុះចំនួន ៣ ៥២៩ ៥៥១ ដុល្លារអាមេរិក (ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨ ចំនួន ៣ ១២៥ ៨០១ ដុល្លារអាមេរិក) ហើយសាច់ប្រាក់សុទ្ធទទួលបានពីសកម្មភាពហិរញ្ញប្បទាន មានការថយចុះតាមចំនួនដូចគ្នា។

ការប្រើ CIFRSs ពុំមានការប៉ះពាល់ដល់លំហូរសាច់ប្រាក់សុទ្ធនោះទេ។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៤ គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ**

**៤.១ ការប្រាក់**

**អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព**

ចំណូលការប្រាក់ និងចំណាយការប្រាក់ ត្រូវទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណេញ-ខាត ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។ អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព គឺជាអត្រាដែលអាចធ្វើអប្បបរមាសាច់ប្រាក់ដែលរំពឹងថានឹងទូទាត់ ឬនឹងត្រូវទទួលបានរយៈពេលកាលពីឯកុករបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនោះឲ្យមកស្មើនឹង៖

- តម្លៃដុលរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬ
- តម្លៃដករំលស់របស់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ

ក្នុងការគណនាអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពសម្រាប់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ធ្វើការប៉ាន់ស្មានលើលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគត ដោយពិចារណាលើលក្ខខណ្ឌទាំងអស់របស់កិច្ចសន្យាឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ប៉ុន្តែមិនរាប់បញ្ចូលនូវការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុកនោះទេ (ECL)។

ការគណនាអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព រួមបញ្ចូលនូវកម្រៃទាំងអស់ដែលបានបង់ ឬត្រូវទទួល រវាងភាគីនៃកិច្ចសន្យា ដែលជាផ្នែកនៃអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព និងថ្លៃដើមប្រតិបត្តិការ។ ថ្លៃដើមប្រតិបត្តិការ រួមមានការចំណាយបន្ថែមដែលពាក់ព័ន្ធផ្ទាល់ទៅនឹងការទិញ ឬការបោះផ្សាយទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ។

**តម្លៃដករំលស់ និងតម្លៃដុល**

តម្លៃដករំលស់របស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ គឺជាចំនួនដែលទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានវាស់វែងនៅពេលទទួលស្គាល់លើកដំបូង ដកការបង់សងប្រាក់ដើម ឬក៏ប្រាក់ដករំលស់បង្គរ ដោយប្រើអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព ចំពោះភាពខុសគ្នារវាងចំនួនដែលទទួលស្គាល់លើកដំបូង និងចំនួននៅពេលដល់កាលកំណត់ និងត្រូវកែតម្រូវចំពោះសំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក ចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ។

តម្លៃដុលរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ គឺជាតម្លៃដករំលស់របស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ មុនពេលកែតម្រូវសំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក។

**ការគណនាចំណូលការប្រាក់ និងចំណាយការប្រាក់**

អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានគណនានៅពេលទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ជាលើកដំបូង។ ក្នុងការគណនាចំណូលការប្រាក់ និងចំណាយការប្រាក់ អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពត្រូវបានប្រើផ្អែកលើតម្លៃដុលរបស់ទ្រព្យសកម្ម ឬតម្លៃដករំលស់របស់បំណុល។ អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព ត្រូវធ្វើការកែប្រែឡើងវិញ ដោយធ្វើការប៉ាន់ស្មានឡើងវិញនូវលំហូរសាច់ប្រាក់ របស់ឧបករណ៍ដែលមានអត្រាការប្រាក់ប្រែប្រួល ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីការផ្លាស់ប្តូររបស់អត្រាការប្រាក់ទីផ្សារ។

ចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានចាត់ទុកថាមានការធ្លាក់ចុះតម្លៃ បន្ទាប់ពីបានទទួលស្គាល់ជាលើកដំបូង ចំណូលការប្រាក់ត្រូវបានគណនាដោយប្រើអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព ផ្អែកលើតម្លៃដករំលស់របស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនោះ។ ប្រសិនបើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុលែងមានការធ្លាក់ចុះតម្លៃ នោះការគណនាការប្រាក់ត្រូវផ្អែកលើមូលដ្ឋានតម្លៃដុលវិញ។

ចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានចាត់ទុកថាមានការធ្លាក់ចុះតម្លៃ ចាប់តាំងពីទទួលស្គាល់ជាលើកដំបូង ចំណូលការប្រាក់ត្រូវបានគណនាដោយប្រើអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព ដែលត្រូវបានកែតម្រូវនូវហានិភ័យផ្អែកលើតម្លៃដករំលស់របស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនោះ។ ការគណនាការប្រាក់នេះ មិនត្រូវប្តូរទៅផ្អែកលើមូលដ្ឋានតម្លៃដុលវិញនោះទេ ទោះបីជាហានិភ័យឥណទានរបស់ទ្រព្យសកម្មនោះ មានភាពប្រសើរវិញក៏ដោយ។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៤ គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**៤.១ ការប្រាក់ (ត)**

**ការបង្ហាញ**

ចំណូលការប្រាក់គណនាតាមអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព ដែលបានបង្ហាញនៅក្នុងចំណេញ-ខាត រួមបញ្ចូលការប្រាក់លើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលវាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់។

ចំណាយការប្រាក់ដែលត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងចំណេញ-ខាត រួមបញ្ចូលការប្រាក់លើបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលវាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់។

**៤.២ កម្រៃជើងសារ**

ចំណូលនិងចំណាយកម្រៃជើងសារ រួមមានកម្រៃទាំងឡាយណាដែលមិនមែនជាផ្នែកនៃអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព របស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ (សូមមើលកំណត់សម្គាល់លេខ ៤.១)។

ចំណូលកម្រៃជើងសារផ្សេងៗទៀត រួមមានកម្រៃណែនាំ កម្រៃពីការផ្ទេរប្រាក់ កម្រៃលើសេវាគណនីបញ្ជី កម្រៃលើសេវាធានានិងកម្រៃផ្សេងៗទៀត ត្រូវទទួលស្គាល់នៅពេលបានបំពេញសេវាកម្ម។

ចំណាយកម្រៃជើងសារផ្សេងៗទៀត ពាក់ព័ន្ធនឹងប្រតិបត្តិការ និងកម្រៃសេវា និងត្រូវទទួលស្គាល់ជាចំណាយនៅពេលបានទទួលសេវាកម្ម។

**៤.៣ ចំណេញ/ខាតសុទ្ធពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុវាស់វែងតាម FVTPL**

ចំណេញ/ខាតសុទ្ធពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុវាស់វែងតាម FVTPL សម្រាប់និស្សន្ទមិនមែនសម្រាប់ការជួញដូរ និងត្រូវបានរក្សាទុកសម្រាប់ទប់ស្កាត់ហានិភ័យ ហើយដែលពុំមានគុណវុឌ្ឍិ សម្រាប់ទំនាក់ទំនងទប់ស្កាត់ហានិភ័យ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុវាស់វែងតាម FVTPL និងទ្រព្យសកម្មមិនសម្រាប់ការជួញដូរ ដែលវាស់វែងតាម FVTPL។ ធាតុទាំងនេះរួមមានការផ្លាស់ប្តូរតម្លៃសមស្រប អត្រាការប្រាក់ និងលម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ។

**៤.៤ អត្ថប្រយោជន៍និយោជិត**

**អត្ថប្រយោជន៍ក្រោយឈប់ពីការងារ**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ផ្តល់អត្ថប្រយោជន៍ក្រោយឈប់ពីការងារដល់និយោជិតរបស់ខ្លួន ដែលបានបញ្ចប់រយៈពេលសាកល្បង ដែលជាគំរោងបង់វិភាគទានកំណត់។ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនផ្តល់មូលនិធិទៅឲ្យនិយោជិតនីមួយៗជារៀងរាល់ខែ ដោយផ្អែកលើភាគរយនៃប្រាក់បៀវត្សប្រចាំខែ ទៅតាមចំនួនឆ្នាំធ្វើការដូចខាងក្រោម៖

ចំនួនឆ្នាំធ្វើការ	ភាគរយប្រចាំខែ
រហូតដល់ ៥ ឆ្នាំ	៦%
លើសពី ៥ ឆ្នាំទៅ ១០ ឆ្នាំ	៨%
លើសពី ១០ ឆ្នាំ	១០%

មូលនិធិក្រោយឈប់ពីការងារ ត្រូវបានរក្សាទុកក្នុងគណនីសន្សំក្រោមឈ្មោះរបស់និយោជិតម្នាក់ៗ ជាមួយនឹងក្រុមហ៊ុន ហើយនឹងត្រូវទូទាត់ជូននិយោជិតនៅពេលដែលនិយោជិតលាឈប់ពីការងារ ស្លាប់ ឬពេលចូលនិវត្តន៍។ នៅពេលលាឈប់ពីការងារ ឬចូលនិវត្តន៍ និយោជិតដែលបានធ្វើការឲ្យក្រុមហ៊ុនចាប់ពីបីឆ្នាំឡើងទៅ ត្រូវបានផ្តល់នូវមូលនិធិក្រោយឈប់ពីការងារដែលបានបង្ក រួមមានការប្រាក់ទទួលបានក្នុងគណនីសន្សំរបស់ខ្លួន។

កាតព្វកិច្ចក្នុងការបង់ក្នុងគម្រោងវិភាគទាននេះ ត្រូវបានកាត់ត្រាជាចំណាយនៅពេលដែលសេវាកម្មដែលពាក់ព័ន្ធត្រូវបានផ្តល់ឲ្យ និងត្រូវទទួលស្គាល់ជាចំណាយនិយោជិតនៅក្នុងចំណេញ-ខាត។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៤ គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**៤.៤ អត្ថប្រយោជន៍និយោជិត (ត)**

**អត្ថប្រយោជន៍និយោជិតរយៈពេលខ្លី**

អត្ថប្រយោជន៍និយោជិតរយៈពេលខ្លី ត្រូវកត់ត្រាជាចំណាយនៅពេលដែលសេវាកម្មពាក់ព័ន្ធត្រូវបានផ្តល់ឲ្យ។ បំណុលត្រូវទទួលស្គាល់តាមចំនួនដែលរំពឹងថាត្រូវបង់ ប្រសិនបើសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនមានកាតព្វកិច្ចតាមផ្លូវច្បាប់ ឬដោយប្រយោល ដើម្បីទូទាត់នូវបំណុលនោះ ដោយសារតែសេវាកម្មផ្តល់ដោយនិយោជិតពីអតីតកាល ហើយកាតព្វកិច្ចនោះត្រូវបានប៉ាន់ស្មានដែលអាចជឿជាក់បាន។

**៤.៥ ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ**

ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ រួមមានពន្ធលើប្រាក់ចំណេញប្រចាំឆ្នាំ និងពន្ធពន្យារ។ ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណេញ-ខាត លើកលែងតែពន្ធនេះទាក់ទងទៅនឹងធាតុដែលត្រូវទទួលស្គាល់ដោយផ្ទាល់នៅក្នុងមូលធន ឬចំណូលលម្អិតផ្សេងៗ។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានកំណត់ថាការប្រាក់និងប្រាក់ពិន័យដែលទាក់ទងនឹងពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ រួមទាំងពន្ធដែលមិនទាន់ដឹងច្បាស់លាស់ គឺមិនមែនជាពន្ធលើប្រាក់ចំណេញទេ ដូច្នេះវាត្រូវទទួលស្គាល់តាមស្តង់ដារ CIAS ៣៧ ស្តីពីសវិធានធន បំណុលយថាហេតុ និងទ្រព្យសកម្មយថាហេតុ និងត្រូវទទួលស្គាល់ជាចំណាយនៅក្នុងខ្ទង់ “ចំណាយផ្សេងៗ” ។

**ពន្ធប្រចាំឆ្នាំ**

ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញប្រចាំឆ្នាំ គឺជាពន្ធដែលរំពឹងថាត្រូវបង់ទៅលើប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធប្រចាំឆ្នាំ ដោយប្រើអត្រាពន្ធដែលបានអនុម័ត ឬបានអនុម័តមួយភាគធំនាកាលបរិច្ឆេទតារាងតុល្យការ និងនិយ័តភាពទាំងឡាយទៅលើពន្ធត្រូវបង់ពីឆ្នាំមុន។

**ពន្ធពន្យារ**

ពន្ធពន្យារ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ដោយផ្អែកលើភាពលម្អៀងបណ្តោះអាសន្ន រវាងតម្លៃយោងរបស់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងតម្លៃយោងសម្រាប់ការគិតពន្ធ។

ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម ត្រូវទទួលស្គាល់ចំពោះឥណទានពន្ធដែលមិនទាន់បានប្រើ និងភាពលម្អៀងបណ្តោះអាសន្នដែលអាចកាត់កងបាន ត្រឹមកម្រិតដែលប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធនាពេលអនាគត អាចប្រើប្រាស់សម្រាប់កាត់កងជាមួយភាពលម្អៀងបណ្តោះអាសន្ននោះបាន។ ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានត្រួតពិនិត្យនៅរៀងរាល់កាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍ និងត្រូវបានកាត់បន្ថយក្នុងករណីពុំអាចប្រើប្រាស់នូវអត្ថប្រយោជន៍ពន្ធទាំងនោះបាន។

ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម ត្រូវវាស់វែងតាមអត្រាពន្ធ ដែលរំពឹងថានឹងត្រូវប្រើចំពោះភាពលម្អៀងបណ្តោះអាសន្ននៅពេលដែលវាអាចប្រើប្រាស់បាន ឬកាត់កងបាន ដោយប្រើអត្រាពន្ធនាកាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍។

ការវាស់វែងពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម ឆ្លុះបញ្ចាំងនូវពន្ធដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន រំពឹងថាអាចប្រើប្រាស់បាន ឬអាចកាត់កងបាននូវតម្លៃយោងរបស់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល។

ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម និងពន្ធពន្យារជាបំណុល អាចកាត់កងបានតែក្នុងករណី វាបានបំពេញលក្ខខណ្ឌជាក់លាក់ណាមួយ។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៤ គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**៤.៦ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ**

**ការទទួលស្គាល់ និងការវាស់វែងជាលើកដំបូង**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានទទួលស្គាល់ជាលើកដំបូងនូវសមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន មូលបត្របំណុល ប្រាក់កម្ចី អនុបំណុល និងស្បៀងសម្រាប់ទប់ស្កាត់ហានិភ័យ នាកាលបរិច្ឆេទដែលកើតឡើង។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានវាស់វែងដំបូងតាមតម្លៃសមស្រប រួមបញ្ចូលថ្លៃដើមប្រតិបត្តិការ ដែលកំណត់ថាជាប់ពាក់ព័ន្ធនឹងការទិញ ឬការចេញផ្សាយទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ។

**ការចាត់ថ្នាក់ និងការវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់**

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមួយ ត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់ ប្រសិនបើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនោះ បំពេញលក្ខខណ្ឌពីរដូចខាងក្រោម៖

- ទ្រព្យសកម្មដែលមាននៅក្នុងម៉ូដែលអាជីវកម្ម ក្នុងគោលបំណងរក្សាទុកសម្រាប់ការប្រមូលសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា
- លក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យារបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ផ្តល់នូវកាលបរិច្ឆេទជាក់លាក់ចំពោះលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលសម្រាប់ទូទាត់តែប្រាក់ដើម និងការប្រាក់ (SPPI) តាមចំនួនប្រាក់ដើមដែលនៅជំពាក់តែប៉ុណ្ណោះ។

ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ នៅពេលទទួលស្គាល់លើកដំបូងនូវការវិនិយោគក្នុងឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុជាទ្រព្យម្ចាស់ ដែលមិនមែនរក្សាទុកសម្រាប់ការជួញដូរ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន អាចជ្រើសរើសយកការបង្ហាញជាបន្តបន្ទាប់នូវការប្រែប្រួលតម្លៃសមស្របរបស់វានៅក្នុងចំណូលលម្អិតផ្សេងៗ។

ភារាយតម្លៃម៉ូដែលអាជីវកម្ម៖ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន វាយតម្លៃគោលបំណងម៉ូដែលអាជីវកម្មសម្រាប់គ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្មជាបណ្តុំ ព្រោះវាបានឆ្លុះបញ្ចាំងយ៉ាងល្អបំផុតនូវវិធីគ្រប់គ្រងអាជីវកម្ម និងវិធីផ្តល់ព័ត៌មានដល់គណៈគ្រប់គ្រង។ ព័ត៌មានដែលត្រូវយកមកពិចារណារួមមាន៖

- គោលនយោបាយ និងគោលបំណងរបស់បណ្តុំទ្រព្យសកម្ម និងការអនុវត្តនូវគោលនយោបាយទាំងនោះ។ ជាពិសេស ថាតើយុទ្ធសាស្ត្ររបស់គណៈគ្រប់គ្រង ផ្ដោតទៅលើការស្វែងរកចំណូលការប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា ការរក្សានូវទម្រង់អត្រាការប្រាក់ជាក់លាក់ណាមួយ ការផ្ទេរផ្តល់ចិរវេលារបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទៅនឹងចិរវេលារបស់បំណុលដែលជាហិរញ្ញប្បទានរបស់ទ្រព្យសកម្មទាំងនោះ ឬក៏ការទទួលយកលំហូរសាច់ប្រាក់តាមរយៈការលក់ទ្រព្យសកម្ម។
- វិធីក្នុងការវាយតម្លៃ និងវាយការណ៍បណ្តុំទ្រព្យសកម្ម ជូនគណៈគ្រប់គ្រងសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។
- ហានិភ័យដែលប៉ះពាល់ដល់ម៉ូដែលអាជីវកម្ម (និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនៅក្នុងម៉ូដែលអាជីវកម្មនោះ) និងយុទ្ធសាស្ត្រសម្រាប់ទប់ស្កាត់ហានិភ័យទាំងនោះ។
- វិធីសាស្ត្រតបស្នងដល់ការគ្រប់គ្រងអាជីវកម្ម (ឧទាហរណ៍ ថាតើការតបស្នងដោយផ្អែកលើតម្លៃសមស្របរបស់ទ្រព្យសកម្មដែលបានគ្រប់គ្រង ឬក៏ផ្អែកលើលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាដែលប្រមូលបាន)។



**ហត្ថកម្ម លិខិតដឹក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៤ គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**៤.៦ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**ការចាត់ថ្នាក់ និងការវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់ (ត)**

*ការវាយតម្លៃថាតើលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាគឺសម្រាប់ទូទាត់តែប្រាក់ដើមនិងការប្រាក់៖* ចំពោះគោលបំណងនៃការវាយតម្លៃនេះ “ប្រាក់ដើម” មានន័យថា ជាតម្លៃសមស្របរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ នៅពេលទទួលស្គាល់ជាលើកដំបូង។ “ការប្រាក់” គឺជាការតបសងមូលសម្រាប់ពេលវេលានៃការប្រើប្រាស់ទឹកប្រាក់ សម្រាប់រយៈពេលមួយសម្រាប់ហានិភ័យឥណទានដែលពាក់ព័ន្ធនឹងបរិមាណប្រាក់ដើមនៅជាប់ជំពាក់ក្នុងអំឡុងពេល ជាក់លាក់មួយ និងសម្រាប់ការចំណាយរួមទាំងហានិភ័យក្នុងការផ្តល់កម្ចីជាមូលដ្ឋានផ្សេងៗទៀត (ដូចជាហានិភ័យសន្ទនីយភាព និងចំណាយរដ្ឋបាល) រួមទាំងប្រាក់ចំណេញ។ ដើម្បីវាយតម្លៃថាតើលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា គឺសម្រាប់ទូទាត់តែប្រាក់ដើម និងការប្រាក់ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ត្រូវពិចារណាលក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យារបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ រួមមានការវាយតម្លៃថាតើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ មានលក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យាដែលអាចផ្លាស់ប្តូរពេលវេលា ឬចំនួនលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា ដែលអាចធ្វើឲ្យខុសពីលក្ខខណ្ឌនៃការទូទាត់ប្រាក់ដើម និងការប្រាក់។

*បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ*

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ចាត់ថ្នាក់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុដោយវាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់ លើកលែងតែនិស្សន្ទសម្រាប់ទប់ស្កាត់ហានិភ័យដែលត្រូវបានវាស់វែងតាម FVTPL។

**ការកែប្រែ និងការឈប់ទទួលស្គាល់**

*ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ*

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ឈប់ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ នៅពេលដែលសិទ្ធិតាមកិច្ចសន្យាលើលំហូរសាច់ប្រាក់ពីទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនោះផុតកំណត់។ នៅពេលឈប់ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ភាពខុសគ្នារវាងតម្លៃយោងរបស់ទ្រព្យសកម្មនិងការតបសងដែលបានទទួល ត្រូវទទួលស្គាល់ក្នុងចំណេញ-ខាត។

ប្រសិនបើលក្ខខណ្ឌរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានកែប្រែ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ត្រូវវាយតម្លៃថាតើលំហូរសាច់ប្រាក់របស់ទ្រព្យសកម្មដែលត្រូវបានកែប្រែនេះ មានភាពខុសគ្នាខ្លាំងដែរឬទេ។

ប្រសិនបើលំហូរសាច់ប្រាក់មានភាពខុសគ្នាខ្លាំង នោះសិទ្ធិតាមកិច្ចសន្យាដើម្បីទទួលបានលំហូរសាច់ប្រាក់ពីទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដំបូង ត្រូវចាត់ទុកថាផុតកំណត់។ ក្នុងករណីនេះ ត្រូវបញ្ឈប់ការទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដំបូងនេះ ហើយត្រូវទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុថ្មីតាមតម្លៃសមស្រប ឬក៏ថ្លៃដើមប្រតិបត្តិការ។ កម្រៃផ្សេងៗ ដែលបានទទួលពីការកែប្រែនេះ ត្រូវគិតដូចខាងក្រោម៖

- កម្រៃដែលត្រូវយកមកកំណត់តម្លៃសមស្របរបស់ទ្រព្យសកម្មថ្មី ហើយកម្រៃដែលបានមកដោយសារការសងគ្រឿងបន្លំថ្លៃដើមប្រតិបត្តិការ ត្រូវបញ្ចូលទៅក្នុងការវាស់វែងជាលើកដំបូងរបស់ទ្រព្យសកម្មនោះ។
- កម្រៃផ្សេងៗទៀត ត្រូវបញ្ចូលទៅក្នុងចំណេញ-ខាត ដោយដាក់ជាចំណែកនៃការចំណេញ ឬខាត ពីការឈប់ទទួលស្គាល់។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៤ គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**៤.៦ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**ការកែប្រែ និងការឈប់ទទួលស្គាល់ (ត)**

*ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)*

ប្រសិនបើការកែប្រែទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលវាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់ មិនមានគុណវុឌ្ឍិសម្រាប់ការឈប់ទទួលស្គាល់ទេនោះ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ត្រូវធ្វើការគណនាតម្លៃដុលរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនោះឡើងវិញ ដោយប្រើអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពដំបូងរបស់ទ្រព្យសកម្មនោះ និងត្រូវទទួលស្គាល់ជាចំណេញឬខាតពីការកែប្រែ នៅក្នុងចំណេញ-ខាត។ រាល់ចំណាយ និងកម្រៃផ្សេងៗដែលបានកើតឡើង ត្រូវកែតម្រូវជាមួយតម្លៃដុល និងត្រូវដករំលស់តាមរយៈពេលនៅសល់របស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានកែប្រែ។

ប្រសិនបើការកែប្រែនេះ ធ្វើឡើងដោយសារតែបញ្ហាស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់អ្នកខ្ចី នោះចំណេញឬខាតត្រូវបង្ហាញជាមួយនឹងការខាតបង់លើការធ្លាក់ចុះតម្លៃ។ ករណីផ្សេងពីនេះ ត្រូវបង្ហាញជាចំណូលការប្រាក់ដែលគណនាតាមវិធីសាស្ត្រអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។

*បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ*

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ឈប់ទទួលស្គាល់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ នៅពេលដែលកាតព្វកិច្ចបានចែងក្នុងកិច្ចសន្យាត្រូវបានលុបចោល ឬត្រូវបានបោះបង់ចោល ឬផុតកំណត់។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ឈប់ទទួលស្គាល់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ នៅពេលដែលលក្ខខណ្ឌត្រូវបានកែប្រែ ហើយលំហូរសាច់ប្រាក់របស់បំណុលដែលបានកែប្រែមានភាពខុសគ្នាខ្លាំង។ ក្នុងករណីនេះ ត្រូវទទួលស្គាល់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុថ្មីតាមតម្លៃសមស្រប ដោយផ្អែកលើលក្ខខណ្ឌដែលបានកែប្រែ។ ភាពខុសគ្នារវាងតម្លៃយោងរបស់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលឈប់ទទួលស្គាល់ និងទឹកប្រាក់ដែលបានបង់ ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណេញ-ខាត។

ប្រសិនបើការកែប្រែបំណុលហិរញ្ញវត្ថុនេះមិនមានគុណវុឌ្ឍិសម្រាប់ការឈប់ទទួលស្គាល់ទេ នោះតម្លៃដករំលស់របស់បំណុល ត្រូវគណនាឡើងវិញដោយធ្វើអប្បបរមាលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលបានកែប្រែ តាមអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពដំបូង ហើយចំណេញឬខាតពីការគណនានេះ ត្រូវទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណេញ-ខាត។ ចំពោះបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលមានអត្រាការប្រាក់ប្រែប្រួល អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពដំបូង ដែលត្រូវបានយកមកប្រើដើម្បីធ្វើការគណនា ចំណេញឬខាតពីការកែប្រែ ត្រូវបានកែតម្រូវដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីលក្ខខណ្ឌទីផ្សារនៅពេលកែប្រែ។ រាល់ការចំណាយ និងកម្រៃផ្សេងៗ ដែលបានកើតឡើង ត្រូវទទួលស្គាល់ជាការកែតម្រូវចំពោះតម្លៃយោងរបស់បំណុល និងត្រូវដករំលស់តាមរយៈពេលនៅសល់នៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលបានកែប្រែ ដោយធ្វើការគណនាឡើងវិញនូវអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពនៃឧបករណ៍នោះ។

**ការកាត់កង**

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ អាចត្រូវកាត់កងគ្នាបាន និងត្រូវបង្ហាញជាចំនួនសុទ្ធ នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ លុះត្រាតែសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន មានសិទ្ធិតាមច្បាប់ដើម្បីធ្វើការកាត់កងគ្នា និងមានបំណងធ្វើការទូទាត់ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានចំនួននៅសល់សុទ្ធ ឬក៏ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្ម និងទូទាត់បំណុលក្នុងពេលដំណាលគ្នា។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៤ គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**៤.៦ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**ការកាត់កង (ត)**

ចំណូល និងចំណាយអាចត្រូវបានបង្ហាញដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានចំនួននៅសល់សុទ្ធបាន លុះត្រាតែមានការអនុញ្ញាតពី CIFRS ឬអាចធ្វើទៅបាន ចំពោះចំណេញ ឬខាត ដែលកើតចេញពីក្រុមប្រតិបត្តិការដែលមានលក្ខណៈស្រដៀងគ្នា។

**ការវាស់វែងតម្លៃសមស្រប**

“តម្លៃសមស្រប” គឺជាថ្លៃដែលនឹងទទួលបានដោយការលក់ទ្រព្យសកម្ម ឬថ្លៃដែលបានសងចំពោះការផ្ទេរបំណុល នៅក្នុងប្រតិបត្តិការធម្មតា រវាងអ្នកចូលរួមក្នុងទីផ្សារ នាកាលបរិច្ឆេទនៃការវាស់វែងនៅក្នុងទីផ្សារគោល ឬក្នុងករណីមិន មានទីផ្សារគោល គឺយកទីផ្សារជាអទិភាពបំផុត ដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន អាចកំណត់រកបាននាកាលបរិច្ឆេទនៃការវាស់វែងនោះ។ តម្លៃសមស្របរបស់បំណុល ឆ្លុះបញ្ចាំងពីហានិភ័យដែលមិនពាក់ព័ន្ធនឹងលទ្ធផល។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន វាស់វែងតម្លៃសមស្របរបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមួយ ដោយប្រើសម្រង់តម្លៃនៅក្នុងទីផ្សារសកម្មរបស់ឧបករណ៍នោះ។ ទីផ្សារមួយចាត់ទុកថាជាទីផ្សារសកម្ម ប្រសិនបើប្រតិបត្តិការរបស់ទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុល កើតឡើងញឹកញាប់ ហើយទំហំប្រតិបត្តិការមានភាពគ្រប់គ្រាន់ក្នុងការផ្តល់ព័ត៌មានតម្លៃជារៀងទាត់។ ប្រសិនបើពុំមានសម្រង់តម្លៃនៅក្នុងទីផ្សារសកម្មទេនោះ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ត្រូវប្រើបច្ចេកទេសវាយតម្លៃណាដែលអាចបង្កើននូវការប្រើប្រាស់ធាតុចូលដែលអាចអង្កេតបាន និងកាត់បន្ថយនូវការប្រើប្រាស់ធាតុចូលដែលមិនអាចអង្កេតបាន។ បច្ចេកទេសវាយតម្លៃដែលបានជ្រើសយកមកប្រើប្រាស់ ត្រូវរួមបញ្ចូលនូវកត្តាទាំងអស់ ដែលអ្នកចូលរួមក្នុងទីផ្សារនឹងពិចារណានៅក្នុងការកំណត់ថ្លៃ។

ភស្តុតាងដ៏ល្អបំផុតសម្រាប់តម្លៃសមស្របរបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមួយ នៅពេលទទួលស្គាល់ជាលើកដំបូង ជាទូទៅគឺជាថ្លៃប្រតិបត្តិការ មានន័យថាជាតម្លៃសមស្របនៃផលតបស្នងបានផ្តល់ឲ្យឬបានទទួល។ ប្រសិនបើសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន កំណត់ថាតម្លៃសមស្របនៅពេលទទួលស្គាល់ជាលើកដំបូង ខុសពីថ្លៃប្រតិបត្តិការ ហើយតម្លៃសមស្របនេះ ពុំមានភស្តុតាងមកបញ្ជាក់តាមរយៈសម្រង់តម្លៃក្នុងទីផ្សារសកម្មចំពោះទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលដែលស្រដៀងគ្នា ឬក៏តាមរយៈបច្ចេកទេសវាយតម្លៃ ដែលក្នុងនោះធាតុចូលដែលមិនអាចអង្កេតបានពាក់ព័ន្ធនឹងការវាស់វែង ត្រូវបានសន្មតថាមិនធំដុំ ដូច្នោះឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវវាស់វែងជាលើកដំបូងតាមតម្លៃសមស្របដោយកែតម្រូវតាមរយៈការពន្យារនូវភាពខុសគ្នា រវាងតម្លៃសមស្របនៅពេលទទួលស្គាល់ជាលើកដំបូង និងថ្លៃប្រតិបត្តិការ។ ជាបន្តបន្ទាប់មកទៀត ភាពខុសគ្នានោះ គឺត្រូវទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណេញ-ខាត ផ្អែកលើមូលដ្ឋានអាយុកាលរបស់ឧបករណ៍នោះ ក៏ប៉ុន្តែមិនឲ្យយូរជាងការវាយតម្លៃតាមរយៈទិន្នន័យទីផ្សារដែលអាចអង្កេតបាន ឬនៅពេលចប់ប្រតិបត្តិការនោះទេ។

**ការធ្លាក់ចុះតម្លៃ**

សំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ ដូចខាងក្រោម៖

- ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុវាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់៖ ត្រូវបង្ហាញជាការដកចេញ ពីតម្លៃដុលរបស់ទ្រព្យសកម្មនោះ។
- កិច្ចសន្យាឥណទាន៖ ជាទូទៅ ត្រូវបង្ហាញជាសំវិធានធន

ចំពោះគោលនយោបាយលម្អិតទាក់ទងនឹងការធ្លាក់ចុះតម្លៃ សូមមើលកំណត់សម្គាល់លេខ ៣៦.១.៤។

**ហត្ថកម្ម និងលិខិតបញ្ជាក់**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៤ គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**៤.៦ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**ការលុបចេញពីបញ្ជី**

ឥណទានត្រូវបានលុបចេញពីបញ្ជីទាំងស្រុង នៅពេលមិនមានការរំពឹងទុកថាអាចប្រមូលបានមកវិញនូវ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនោះទាំងស្រុង។ ករណីនេះមានជាទូទៅ នៅពេលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន កំណត់ថាអ្នក ខ្ចីពុំមានទ្រព្យសកម្ម ឬប្រភពចំណូលណាដែលអាចបង្កើតបាននូវលំហូរសាច់ប្រាក់គ្រប់គ្រាន់ ដើម្បីទូទាត់សងនូវ ចំនួន ដែលត្រូវលុបចេញពីបញ្ជី។ ការវាយតម្លៃនេះ ត្រូវធ្វើឡើងតាមកម្រិតទ្រព្យសកម្មនីមួយៗ។

ទឹកប្រាក់ប្រមូលបានមកវិញលើចំនួនដែលបានលុបចេញពីបញ្ជី ត្រូវបញ្ចូលទៅក្នុងខ្នង "ចំណេញ/(ខាត) សុទ្ធពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ" នៅក្នុងចំណេញ-ខាត។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានលុបចេញពីបញ្ជី នៅតែត្រូវមានសកម្មភាពទាមទារសងមកវិញ ដើម្បី អនុលោមតាមនីតិវិធីរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ក្នុងការប្រមូលទឹកប្រាក់នៅដំណាក់កាល។

**៤.៧ ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល**

សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលរួមមានសាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ សមតុល្យដែលមិនមានការកំហិតនៅធនាគារ ជាតិកម្ពុជា និងការវិនិយោគរយៈពេលខ្លីដែលមានកាលរសាន្តនៅពេលតម្កល់ដំបូងមានរយៈពេល៣ខែឬតិច ជាង និងដែលអាចប្តូរជាសាច់ប្រាក់ពេលណាក៏បាន ដោយមានហានិភ័យតិចតួចចំពោះការផ្លាស់ប្តូរតម្លៃ ហើយ ដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ប្រើដើម្បីបំពេញកាតព្វកិច្ចសន្យារយៈពេលខ្លី។

**៤.៨ និស្សន្ទសម្រាប់ទប់ស្កាត់ហានិភ័យ**

និស្សន្ទសម្រាប់ទប់ស្កាត់ហានិភ័យរួមមានទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលនិស្សន្ទទាំងអស់ ដែលមិនត្រូវបានចាត់ ថ្នាក់ជាទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលសម្រាប់ការជួញដូរ និងមិនមានគុណវុឌ្ឍិសម្រាប់គណនេយ្យទប់ស្កាត់ហានិភ័យ។

និស្សន្ទសម្រាប់ទប់ស្កាត់ហានិភ័យ ត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃសមស្រប នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាព ហិរញ្ញវត្ថុ នៅពេលទទួលស្គាល់ជាលើកដំបូង។ រាល់ការប្រែប្រួលនូវតម្លៃសមស្របនេះ ត្រូវទទួលស្គាល់នៅក្នុង ចំណេញ-ខាត ជាធាតុមួយនៃ ចំណេញ/ខាតសុទ្ធពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុវាស់វែងតាម FVTPL។

**៤.៩ ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន**

ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនដែលបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ គឺជាឥណទានដែល វាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់។ ឥណទានទាំងនោះ ត្រូវបានវាស់វែងលើកដំបូងតាមតម្លៃសមស្រប បូកនឹងថ្លៃដើម ប្រតិបត្តិការផ្ទាល់បន្ថែម និងត្រូវបានវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់តាមតម្លៃដករំលស់ ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រអត្រាការប្រាក់ ប្រសិទ្ធភាព។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៤ គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**៤.១០ វិនិយោគលើមូលបត្រ**

វិនិយោគលើមូលបត្រ នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ គឺជាការវិនិយោគក្នុងឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ជាទ្រព្យម្ចាស់ ដែលត្រូវបានវាស់វែងតាម FVOCI។ ការផ្លាស់ប្តូរតម្លៃសមស្របរបស់ការវិនិយោគមូលបត្រកម្ពុជា ទិ នេះ ត្រូវបង្ហាញនៅក្នុងចំណូលលម្អិតផ្សេងៗ។

ចំណេញ ឬខាតពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុជាទ្រព្យម្ចាស់នេះ គឺនឹងមិនត្រូវបានធ្វើការចាត់ថ្នាក់ឡើងវិញនៅក្នុង ចំណេញ-ខាត និងពុំមានការទទួលស្គាល់នូវការធ្លាក់ចុះតម្លៃ នៅក្នុងចំណេញ-ខាតនោះឡើយ។ ភាគលាភត្រូវបាន ទទួលស្គាល់នៅក្នុង ចំណេញ-ខាត លុះត្រាណាវាបង្ហាញយ៉ាងច្បាស់ពីភាពដែលអាចប្រមូលមកវិញបាន នូវផ្នែកនៃ ថ្លៃដើមវិនិយោគ បើមិនដូច្នោះទេត្រូវបង្ហាញនៅក្នុងចំណូលលម្អិតផ្សេងៗ។ ចំណេញឬខាតបង្គរដែលបានទទួល ស្គាល់នៅក្នុងចំណូលលម្អិតផ្សេងៗ ត្រូវផ្ទេរទៅប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកនៅពេលលក់ចេញនូវការវិនិយោគនោះ។

**៤.១១ ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ**

**ការទទួលស្គាល់ និងការវាស់វែង**

ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ ត្រូវបានកត់ត្រាតាមតម្លៃដើម ដករំលស់បង្គរ និងការខាតបង់ពីការធ្លាក់ចុះតម្លៃបង្គរ ប្រសិនបើមាន។

នៅពេលដែលធាតុរបស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ មានអាយុកាលប្រើប្រាស់ខុសៗគ្នា ធាតុទាំងនោះត្រូវបាន ចាត់ទុកជាផ្នែកផ្សេងគ្នារបស់សម្បត្តិ និងបរិក្ខារ។

**ចំណាយជាបន្តបន្ទាប់**

ចំណាយជាបន្តបន្ទាប់ ត្រូវបានបូកបញ្ចូលទៅក្នុងតម្លៃយោង ប្រសិនបើមានភាពប្រាកដថាវាបានផ្តល់ អត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចនាពេលអនាគតដល់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន លើសពីស្តង់ដារដើម។ ការជួសជុល និង ថែទាំជាប្រចាំ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាចំណាយនៅក្នុងឆ្នាំដែលបានកើតឡើង។

**រំលស់**

រំលស់ត្រូវបានគណនាដើម្បីលុបចេញនូវថ្លៃដើមរបស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ ដកតម្លៃនៅសល់ ដោយប្រើ វិធីសាស្ត្ររំលស់ថេរ ផ្អែកលើអាយុកាលប្រើប្រាស់ប៉ាន់ស្មានរបស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ និងត្រូវបានទទួលស្គាល់ ជាចំណាយនៅក្នុងចំណេញ-ខាត។

អាយុកាលប្រើប្រាស់ប៉ាន់ស្មានរបស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ មានដូចខាងក្រោម៖

	<b>អាយុកាលប្រើប្រាស់</b>
ការកែលម្អអគារជួល	៣ ឆ្នាំ
យានយន្ត	៣ - ៥ ឆ្នាំ
កុំព្យូទ័រ	៣ ឆ្នាំ
បរិក្ខារ	៣ - ៥ ឆ្នាំ
គ្រឿងសង្ហារឹម និងគ្រឿងបំពាក់	៣ ឆ្នាំ

**ហត្ថកម្ម និងលិខិតបញ្ជាក់**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៤ គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**៤.១១ ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ (ត)**

ការងារកំពុងដំណើរការ មិនត្រូវបានគិតរំលស់ទេនៅក្នុងអំឡុងពេលសាងសង់ រហូតដល់ពេលដែលទ្រព្យសម្បត្តិ ដែលពាក់ព័ន្ធបញ្ចប់ និងដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់។

វិធីសាស្ត្ររំលស់ អាយុកាលប្រើប្រាស់ និងតម្លៃនៅសល់ ត្រូវពិនិត្យឡើងវិញ និងកែតម្រូវឱ្យបានសមស្របនៅរៀងរាល់កាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍។

ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ ដែលបានដករំលស់អស់ ត្រូវបានរក្សាទុកក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរហូតដល់ថ្ងៃដែលទ្រព្យ និងបរិក្ខារទាំងនោះត្រូវបានលក់ចេញ ឬលុបបំបាត់ចោល។

**៤.១២ ទ្រព្យសកម្មអរូបី**

ទ្រព្យសកម្មអរូបី រួមមានអាជ្ញាប័ណ្ណ និងសូហ្វវែរ និងត្រូវបានបង្ហាញតាមតម្លៃដើម ដករំលស់បង្កើន និងការខាតបង់ពីការធ្លាក់ចុះតម្លៃបង្កើនប្រសិនបើមាន។

ចំណាយជាបន្តបន្ទាប់លើអាជ្ញាប័ណ្ណ និងសូហ្វវែរ ត្រូវបានបូកបញ្ចូលទៅក្នុងតម្លៃយោង ប្រសិនបើប្រាកដថាវាបានផ្តល់អត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចនាពេលអនាគតលើសពីស្តង់ដារដើម។ រាល់ការចំណាយជាបន្តបន្ទាប់ផ្សេងទៀត ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាចំណាយនៅក្នុងឆ្នាំដែលបានកើតឡើង។

អាជ្ញាប័ណ្ណ និងសូហ្វវែរ ត្រូវបានធ្វើរំលស់ទៅក្នុងចំណេញ-ខាត ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានថេរ គិតចាប់ពីពេលដែលអាចប្រើប្រាស់បាន។ អាយុកាលប្រើប្រាស់របស់ទ្រព្យអរូបីសម្រាប់ឆ្នាំបច្ចុប្បន្ន និងឆ្នាំប្រៀបធៀបគឺ ៥ឆ្នាំ។

វិធីសាស្ត្ររំលស់ អាយុកាលប្រើប្រាស់ និងតម្លៃនៅសល់ ត្រូវពិនិត្យឡើងវិញ និងកែតម្រូវឱ្យបានសមស្របនៅរៀងរាល់កាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍។

**៤.១៣ ភតិសន្យា**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ត្រូវធ្វើការវាយតម្លៃ ថាតើកិច្ចសន្យាមានភតិសន្យាដែរឬទេ នៅពេលចាប់ផ្តើមកិច្ចសន្យា។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនទទួលស្គាល់សិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលភតិសន្យា ចំពោះគ្រប់កិច្ចសន្យាភតិសន្យាទាំងអស់ ដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន គឺជាកតិកៈ លើកលែងតែភតិសន្យារបស់ទ្រព្យសកម្មដែលមានតម្លៃទាប។ សម្រាប់ភតិសន្យា របស់ទ្រព្យសកម្មដែលមានតម្លៃទាប ក្រុមហ៊ុនទទួលស្គាល់ការទូទាត់ភតិសន្យាជាចំណាយប្រតិបត្តិការ តាមមូលដ្ឋានថេរ ដោយផ្អែកទៅតាមរយៈពេលភតិសន្យា។

**បំណុលភតិសន្យា**

បំណុលភតិសន្យា ត្រូវបានវាស់វែងដំបូងតាមតម្លៃបច្ចុប្បន្ន នៃការទូទាត់ភតិសន្យា ដែលមិនទាន់បានបង់នៅពេលចាប់ផ្តើមភតិសន្យា និងត្រូវបានធ្វើអប្បបរមាដោយប្រើអត្រាការប្រាក់កម្ចីកើន ដែលជាអត្រាការប្រាក់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន នឹងត្រូវបង់ដើម្បីខ្ចីប្រាក់ក្នុងការទទួលបានទ្រព្យសកម្មមួយ ដែលមានតម្លៃសិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្មនៅក្នុងស្ថានភាពសេដ្ឋកិច្ចស្រដៀងគ្នា ដោយផ្អែកលើលក្ខខណ្ឌស្រដៀងគ្នា និងទ្រព្យដាក់ធានាស្រដៀងគ្នា។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៤ គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**៤.១៣ ភតិសន្យា (ត)**

**បំណុលភតិសន្យា (ត)**

ការទូទាត់ភតិសន្យាដែលត្រូវបញ្ចូលទៅក្នុងការវាស់វែងបំណុលភតិសន្យា រួមមាន៖

- ការទូទាត់ភតិសន្យាថេរ ដកចេញនូវការតបស្នងភតិសន្យាប្រសិនបើមាន
- ការបង់ប្រាក់ពិន័យលើការបញ្ចប់ភតិសន្យា ប្រសិនបើលក្ខខណ្ឌភតិសន្យា បានឆ្លុះបញ្ចាំងពីការអនុវត្តជម្រើស ក្នុងការបញ្ចប់ភតិសន្យា។

បំណុលភតិសន្យា ត្រូវបានបង្ហាញជាធាតុដាច់ដោយឡែកមួយ នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។

បំណុលភតិសន្យា ត្រូវបានវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់ ដោយការកើនឡើងនូវតម្លៃយោង ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីការប្រាក់លើបំណុលភតិសន្យា (ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព) និងដោយការថយចុះនូវតម្លៃយោង ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីការបង់សងភតិសន្យា។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ធ្វើការវាស់វែងបំណុលភតិសន្យាឡើងវិញ (និងធ្វើការកែតម្រូវជាមួយនឹងសិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្មដែលពាក់ព័ន្ធ) នៅពេលដែល៖

- លក្ខខណ្ឌភតិសន្យាមានការផ្លាស់ប្តូរ ដែលក្នុងករណីនេះ បំណុលភតិសន្យាត្រូវបានវាស់វែងឡើងវិញ ដោយការធ្វើអប្បហារការទូទាត់ភតិសន្យាដែលបានកែប្រែ តាមអត្រាអប្បហារដែលបានកែប្រែ។
- កិច្ចសន្យាភតិសន្យាត្រូវបានកែប្រែ ហើយភតិសន្យាដែលបានកែប្រែនេះ មិនត្រូវបានគិតថាជាភតិសន្យាដាច់ដោយឡែកមួយទៀតនោះទេ ដែលក្នុងករណីនេះ បំណុលភតិសន្យាត្រូវបានវាស់វែងឡើងវិញ ដោយការធ្វើអប្បហារការទូទាត់ភតិសន្យាដែលបានកែប្រែ តាមអត្រាអប្បហារដែលបានកែប្រែ។

**សិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្ម**

សិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្ម រួមមាន ការវាស់វែងដំបូងរបស់បំណុលភតិសន្យាដែលពាក់ព័ន្ធ ការទូទាត់ភតិសន្យាដែលបានធ្វើឡើងនៅពេល ឬមុនពេលថ្ងៃចាប់ផ្តើម និងថ្លៃដើមដំបូងពាក់ព័ន្ធផ្ទាល់ប្រសិនបើមាន។ សិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់ តាមថ្លៃដើមដករំលស់បង្គរ និងការខាតបង់ពីការធ្លាក់ចុះតម្លៃបង្គរ។

សិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្មត្រូវធ្វើរំលស់ដោយផ្អែកលើថិរវេលារបស់ភតិសន្យា ឬអាយុកាលប្រើប្រាស់របស់ទ្រព្យសកម្មដែលពាក់ព័ន្ធ មួយណាលឿនជាង។ រំលស់ត្រូវចាប់ផ្តើមនាកាលបរិច្ឆេទចាប់ផ្តើមភតិសន្យា។

សិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានបង្ហាញជាធាតុដាច់ដោយឡែកមួយនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៤ គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**៤.១៤ ការធ្លាក់ចុះតម្លៃរបស់ទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ**

តម្លៃយោងទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានត្រួតពិនិត្យឡើងវិញនៅរាល់កាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍នីមួយៗ ដើម្បីកំណត់ថាតើមានសញ្ញាណណាមួយដែលបង្ហាញថា ទ្រព្យសកម្មទាំងនោះមានការធ្លាក់ចុះតម្លៃ។ ប្រសិនបើមានសញ្ញាណនោះកើតឡើង ការប៉ាន់ស្មានលើតម្លៃដែលអាចប្រមូលបានវិញរបស់ទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានធ្វើឡើង។

សម្រាប់គោលបំណងនៃការត្រួតពិនិត្យលើការធ្លាក់ចុះតម្លៃ ទ្រព្យសកម្មត្រូវបានដាក់បញ្ចូលគ្នាជាក្រុមតូចៗ ដែលអាចបង្កើតសាច់ប្រាក់បានពីការបន្តការប្រើប្រាស់ ដោយមិនពឹងផ្អែកខ្លាំងលើលំហូរទឹកប្រាក់នៃទ្រព្យសកម្ម ឬក្រុមទ្រព្យសកម្មដទៃទៀត (ហៅកាត់ថា “ឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់”)។

តម្លៃដែលអាចប្រមូលមកវិញបានរបស់ទ្រព្យសកម្ម ឬឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់ គឺជាតម្លៃដែលធំជាងរវាងតម្លៃប្រើប្រាស់ និងតម្លៃសមស្រប ដកចំណាយដើម្បីលក់ចេញ។ ក្នុងការប៉ាន់ប្រមាណតម្លៃប្រើប្រាស់ សាច់ប្រាក់រំពឹងថានឹងទទួលបាននាពេលអនាគត ត្រូវបានធ្វើអប្បបរមាទៅតម្លៃបច្ចុប្បន្ន ដោយប្រើអត្រាការប្រាក់មុនបង់ពន្ធ ដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីការប៉ាន់ប្រមាណតម្លៃពេលវេលាក្នុងលក្ខខណ្ឌទីផ្សារបច្ចុប្បន្ន និងហានិភ័យជាក់លាក់ សម្រាប់ទ្រព្យសកម្មទាំងនោះ។

ការខាតបង់លើការធ្លាក់ចុះតម្លៃ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ប្រសិនបើតម្លៃយោងរបស់ទ្រព្យសកម្មមួយ ឬឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់ មានចំនួនលើសពីតម្លៃដែលអាចប្រមូលមកបានវិញ។

ការខាតបង់លើការធ្លាក់ចុះតម្លៃ ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណេញ-ខាត។

ការខាតបង់លើការធ្លាក់ចុះតម្លៃ ត្រូវកត់ត្រាបញ្ជ្រាសមកវិញ ត្រឹមកម្រិតមួយដែលមិនធ្វើឲ្យតម្លៃយោងរបស់ទ្រព្យសកម្មនេះ លើសពីតម្លៃយោងដករំលស់ដែលត្រូវកំណត់ក្នុងករណីពុំមានការទទួលស្គាល់ការខាតបង់លើការធ្លាក់ចុះតម្លៃ។

**៤.១៥ ប្រាក់បញ្ញើ មូលបត្របំណុល ប្រាក់កម្ចី និងអនុបំណុល**

ប្រាក់បញ្ញើ មូលបត្របំណុល ប្រាក់កម្ចី និងអនុបំណុល ជាប្រភពហិរញ្ញប្បទានរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។

ប្រាក់បញ្ញើ មូលបត្របំណុល ប្រាក់កម្ចី និងអនុបំណុល ត្រូវបានវាស់វែងដំបូងតាមតម្លៃសមស្រប ដកថ្លៃដើមប្រតិបត្តិការផ្ទាល់បន្ថែម និងត្រូវបានវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់តាមតម្លៃដករំលស់ ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។

អនុបំណុល គឺជាបំណុលរយៈពេលវែង ដែលការបង់សងប្រាក់ដើម ត្រូវធ្វើឡើងបន្ទាប់ពីការបង់សងបំណុលផ្សេងៗទៀតរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។ អនុបំណុលដែលបានអនុម័តដោយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ត្រូវបានចាត់ទៅក្នុងគណនីថ្នាក់ទីII ក្នុងការគណនាមូលនិធិផ្ទាល់សុទ្ធ របស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនស្របតាមគោលការណ៍ណែនាំរបស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា។



**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៤ គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**៤.១៦ សំវិធានធន**

សំវិធានធន ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន មានភាពពិតប្រាកដថា ឬភាពពិតប្រាកដប្រយោលនាពេលបច្ចុប្បន្ន ដែលជាលទ្ធផលនៃព្រឹត្តិការណ៍កន្លងផុតទៅ ហើយដែលតម្រូវឲ្យមានលំហូរចេញនូវអត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចក្នុងការបំពេញនូវភាពពិតប្រាកដនោះ។ ប្រសិនបើផលប៉ះពាល់មានលក្ខណៈជាសារវន្ត សំវិធានធនត្រូវបានកំណត់ដោយការធ្វើអប្បបរមាលំហូរទឹកប្រាក់ដែលរំពឹងថានឹងត្រូវបង់នាពេលអនាគត ដោយប្រើអត្រាមុនបង់ពន្ធ ដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីការប៉ាន់ប្រមាណតម្លៃពេលវេលាក្នុងលក្ខខណ្ឌទីផ្សារបច្ចុប្បន្ន និងហានិភ័យជាក់លាក់ចំពោះបំណុលទាំងនោះ។

**៤.១៧ ទុនបម្រុង**

**ទុនបម្រុងស្របច្បាប់**

មុនពេលក្រុមហ៊ុនត្រូវបានទិញដោយ Krungsri លក្ខន្តិកៈក្រុមហ៊ុនតម្រូវឲ្យបង្វែរចេញពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកនូវចំនួនដែលស្មើនឹង ៥% នៃប្រាក់ចំណេញសុទ្ធសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទមុនចូលក្នុងទុនបម្រុង។ ការបង្វែរនេះនឹងបញ្ឈប់នៅពេលដែលទុនបម្រុងមានចំនួនស្មើនឹង ១០% នៃដើមទុនបានចុះបញ្ជីរបស់ក្រុមហ៊ុន។ យោងតាមលក្ខន្តិកៈថ្មីដែលអនុម័តដោយក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម ចុះថ្ងៃទី១២ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៦ ពុំមានការបង្វែរចូលទុនបម្រុងទៀតនោះទេ បន្ទាប់ពីក្រុមហ៊ុនត្រូវបានកាន់កាប់ទាំងស្រុងដោយ Krungsri។

**សំវិធានធនតាមបទប្បញ្ញត្តិ និងទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ**

នៅថ្ងៃទី១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៧ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាបានចេញប្រកាសលេខ B៧-០១៧-៣៤៤ ស្តីពីចំណាត់ថ្នាក់ហានិភ័យឥណទាន និងសំវិធានធនលើអ៊ីមតែរមិន ដើម្បីធានាបានភាពត្រឹមត្រូវនៃការទទួលស្គាល់ការវាស់វែងការធ្វើសំវិធានធន និងការវាយការណ៍ចំពោះហ្វូស៊ីលីធីដែលមានអ៊ីមតែរមិន របស់ស្ថាប័ន។

ហ្វូស៊ីលីធី សំដៅដល់ឥណទាន និងឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងទៀត ទាំងនៅក្នុង ឬក្រៅតារាងតុល្យការដែលគ្រឹះស្ថានបានផ្តល់ទៅឲ្យសមភាគី ហើយហ្វូស៊ីលីធីនេះអាចបង្កហានិភ័យឥណទានដល់គ្រឹះស្ថាន។

យោងតាមប្រកាសនេះ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ត្រូវធ្វើសំវិធានធនសម្រាប់ហ្វូស៊ីលីធីដែលមានអ៊ីមតែរមិន ដោយអនុលោមតាមបទប្បញ្ញត្តិ ទន្ទឹមគ្នានឹងការគណនាសំវិធានធនដោយយោងតាមស្តង់ដារ CIFRSs។ សំវិធានធនដែលគណនាតាម CIFRSs ត្រូវបានទទួលស្គាល់និងកត់ត្រា។ ចំនួនលើសនៃសំវិធានធនដែលបានមកពីការគណនាស្របតាមបទប្បញ្ញត្តិ ប្រៀបធៀបទៅនឹងការគណនាតាម CIFRSs នឹងត្រូវផ្ទេរពីគណនីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកទៅក្នុងគណនីទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ ក្នុងខ្ទង់មូលធនរបស់ភាគទុនិក។

នៅថ្ងៃទី១៦ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៨ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា បានចេញសារាចរណែនាំលេខ B៧-០១៨-០០១ ដើម្បីបញ្ជាក់បន្ថែមលើការអនុវត្តប្រកាសស្តីពីចំណាត់ថ្នាក់ហានិភ័យឥណទាន និងសំវិធានធនលើអ៊ីមតែរមិន។ យោងតាមរយៈសារាចរនេះ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ត្រូវធ្វើការគណនាសំវិធានធនសម្រាប់ហ្វូស៊ីលីធីដែលមានអ៊ីមតែរមិន ដោយអនុលោមតាមបទប្បញ្ញត្តិ ដោយហ្វូស៊ីលីធីត្រូវបានចាត់ជា ៥ថ្នាក់ ដែលមានអត្រាសំវិធានធនដូចខាងក្រោម៖

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៤ គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**៤.១៧ ទុនបម្រុង (ត)**

**សំវិធានធនតាមបទប្បញ្ញត្តិ និងទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ (ត)**

ចំណាត់ថ្នាក់	ចំនួនថ្ងៃដែលហួសកាលកំណត់សង	អត្រាសំវិធានធន
<b>១ សំវិធានធនទូទៅ</b>		
<b>ហ្វាន់ស៊ីលីធីរយៈពេលខ្លី (តិចជាងបួនមួយឆ្នាំ)</b>		
ធម្មតា	ពី ០ ទៅ ១៤ ថ្ងៃ	១ %
<b>ហ្វាន់ស៊ីលីធីរយៈពេលវែង (លើសពីមួយឆ្នាំ)</b>		
ធម្មតា	ពី ០ ទៅ ២៩ ថ្ងៃ	១ %
<b>២ សំវិធានធនជាក់លាក់</b>		
<b>ហ្វាន់ស៊ីលីធីរយៈពេលខ្លី (តិចជាងបួនមួយឆ្នាំ)</b>		
ឃ្នាំមើល	ពី ១៥ ទៅ ៣០ ថ្ងៃ	៣ %
ក្រោមស្តង់ដារ	ពី ៣១ ទៅ ៦០ ថ្ងៃ	២០ %
សង្ស័យ	ពី ៦១ ទៅ ៩០ ថ្ងៃ	៥០ %
បាត់បង់	ពី ៩១ ថ្ងៃឡើងទៅ	១០០ %
<b>ហ្វាន់ស៊ីលីធីរយៈពេលវែង (លើសពីមួយឆ្នាំ)</b>		
ឃ្នាំមើល	ពី ៣០ ទៅ ៨៩ ថ្ងៃ	៣ %
ក្រោមស្តង់ដារ	ពី ៩០ ទៅ ១៧៩ ថ្ងៃ	២០ %
សង្ស័យ	ពី ១៨០ ទៅ ៣៥៩ ថ្ងៃ	៥០ %
បាត់បង់	ពី ៣៦០ ថ្ងៃឡើងទៅ	១០០ %

ចំពោះហ្វាន់ស៊ីលីធីដែលមានការទូទាត់សងប្រចាំត្រីមាស ប្រចាំឆមាសឬប្រចាំឆ្នាំនេះ នឹងត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ថា ក្រោមស្តង់ដារ ប្រសិនបើមានការខកខានទូទាត់សងចាប់ពី ៥ ថ្ងៃនៃថ្ងៃធ្វើការ។

សំវិធានធន ត្រូវបានគណនាជាភាគរយ នៃចំនួនសមតុល្យហ្វាន់ស៊ីលីធីដែលនៅសល់ នៅពេលដែលហ្វាន់ស៊ីលីធីនោះត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ថាមិនដំណើរការ លើកលែងតែការប្រាក់បង្គរ។

**ទុនបម្រុងផ្សេងៗ**

ចាប់ពីថ្ងៃទី៩ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១០ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនត្រូវបានតម្រូវឱ្យបង្កើតទុនបម្រុងដោយម្ចាស់កម្ចី Instituto de Credito Oficial (ហៅកាត់ថា "ICO") នៃព្រះរាជាណាចក្រអេស្ប៉ាញ ដូចដែលមានចែងនៅក្នុងកិច្ចព្រមព្រៀងខ្ចីប្រាក់កម្ចី ស្ថិតនៅក្រោមគម្រោងមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុអេស្ប៉ាញ (Spanish Microfinance Program)។ ទុនបម្រុងនេះ ត្រូវបានផ្ទេរពីប្រាក់ ចំណេញរក្សាទុកចំនួន ៣,៥% នៃប្រាក់កម្ចីដែលនៅដំណាក់ (ប្រាក់កម្ចីពី ICO) នៅរៀងរាល់ចុងឆ្នាំរហូតដល់ថ្ងៃទី៩ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២៣។ ទុនបម្រុងផ្សេងទៀត គឺសម្រាប់ការពង្រឹងស្ថាប័ន និងត្រូវរក្សាទុកនៅក្នុងគណនីបម្រុងផ្សេងៗទៅតាម អាយុកាលរបស់ប្រាក់កម្ចីនេះ ឬបើមិនដូច្នោះទេ ត្រូវមានការយល់ព្រមពី ICO និង Agencia Española de Cooperación Internacional para el Desarrollo (ហៅកាត់ថា "AECID")។ យោងតាមកិច្ចសន្យា "ទុនបម្រុងផ្សេងៗ" ដែលបានពីប្រាក់កម្ចីនេះ មិនអាចយកទៅធ្វើការបែងចែកបានឡើយក្នុងរយៈពេលកម្ចីនេះ លើកលែងតែមានការអនុញ្ញាតពីម្ចាស់កម្ចី ដោយមានការស្នើសុំពីសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ក្នុងការដកទុនបម្រុងនេះ។

**ហត្ថកម្ម លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៥ ការវិនិច្ឆ័យគណនេយ្យសំខាន់ៗ និងប្រភពសំខាន់ៗនៃការប៉ាន់ស្មានភាពមិនប្រាកដ**

ការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ តម្រូវឲ្យគណៈគ្រប់គ្រងធ្វើការវិនិច្ឆ័យ ការប៉ាន់ស្មាន និងការសន្មត ដែលមានផលប៉ះពាល់ដល់ការអនុវត្តនូវគោលនយោបាយគណនេយ្យ និងចំនួនទ្រព្យសកម្ម បំណុល ចំណូល និងចំណាយ ដែលបានរាយការណ៍។ លទ្ធផលជាក់ស្តែងអាចខុសពីការប៉ាន់ស្មានទាំងនោះ។

ការប៉ាន់ស្មាន និងការសន្មតដែលពាក់ព័ន្ធ ត្រូវបានត្រួតពិនិត្យជាប្រចាំ។ ការកែប្រែទៅលើការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ និងកត់ត្រានៅក្នុងឆ្នាំដែលការប៉ាន់ស្មាននោះត្រូវបានកែប្រែ និងការិយបរិច្ឆេទនាពេល អនាគតដែលអាចប៉ះពាល់ដោយការកែប្រែនេះ។

**៥.១ ការវិនិច្ឆ័យសំខាន់ៗក្នុងការអនុវត្តគោលការណ៍គណនេយ្យ**

ព័ត៌មានអំពីការវិនិច្ឆ័យក្នុងការអនុវត្តគោលនយោបាយគណនេយ្យ ដែលមានការប៉ះពាល់ជាសារវន្តទៅលើចំនួនដែលបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ មានដូចខាងក្រោម៖

**ការវាយតម្លៃម៉ូដែលអាជីវកម្ម**

ការចាត់ថ្នាក់ និងការវាស់វែងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ អាស្រ័យលើលទ្ធផលនៃការពិសោធន៍ SPPI និងម៉ូដែលអាជីវកម្ម (សូមមើលកំណត់សម្គាល់លេខ ៤.៦)។ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ធ្វើការកំណត់ម៉ូដែលអាជីវកម្មនៅកម្រិតមួយ ដែលអាចឆ្លុះបញ្ចាំងពីវិធីសាស្ត្រក្នុងការគ្រប់គ្រងក្រុមទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដើម្បីសម្រេចបាននូវគោលដៅអាជីវកម្មជាក់លាក់មួយ។ ការវាយតម្លៃនេះ រួមមាន ការវិនិច្ឆ័យ ដែលឆ្លុះបញ្ចាំងនូវរាល់ភស្តុតាងពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ រួមទាំងវិធីវាយតម្លៃនិងវាស់វែង លទ្ធផលរបស់ទ្រព្យសកម្ម ហានិភ័យដែលប៉ះពាល់ដល់លទ្ធផលរបស់ទ្រព្យសកម្ម និងវិធីគ្រប់គ្រងហានិភ័យទាំងនេះ និងវិធីសាស្ត្រតបស្មងការគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្មនេះ។ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ធ្វើការតាមដានរាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុវាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់ ដែលត្រូវបានឈប់ទទួលស្គាល់មុនកាលវេលារបស់វា ដើម្បីស្វែងយល់ពីមូលហេតុក្នុងការបោះបង់ចោល និងថាតើមូលហេតុទាំងនោះ ស្របតាមគោលដៅអាជីវកម្មក្នុងការរក្សាទ្រព្យសកម្មដែរឬទេ។ ការតាមដាននេះ គឺជាផ្នែកនៃការវាយតម្លៃជាបន្តបន្ទាប់របស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ថាតើម៉ូដែលអាជីវកម្មក្នុងការរក្សាទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ នៅបន្តសមប្រកបដែរឬទេ ហើយប្រសិនបើវាមិនសមប្រកបទេ ថាតើមានការផ្លាស់ប្តូរណាមួយនៅក្នុងម៉ូដែលអាជីវកម្មដែរឬអត់ ហើយប្រសិនបើមាន ត្រូវធ្វើការផ្លាស់ប្តូរចំណាត់ថ្នាក់ទ្រព្យសកម្មទាំងនោះចាប់ពីពេលផ្លាស់ប្តូរម៉ូដែលអាជីវកម្ម។

**ការកើនឡើងជាសារវន្តនូវហានិភ័យឥណទាន**

ដូចបានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់លេខ ៣៦.១.៤ ការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក (ECL) ត្រូវវាស់វែងជាសំវិធានធនស្មើនឹង ១២ខែ ចំពោះទ្រព្យសកម្មដែលស្ថិតក្នុងចំណាត់ថ្នាក់ទី១ និងសំវិធានធនស្មើនឹងអាយុកាលរបស់ទ្រព្យសកម្ម ចំពោះទ្រព្យសកម្មដែលស្ថិតក្នុងចំណាត់ថ្នាក់ទី២ និងទី៣។ ទ្រព្យសកម្មមួយ ត្រូវប្តូរទៅស្ថិតនៅក្នុង ចំណាត់ថ្នាក់ទី២ នៅពេលដែលហានិភ័យឥណទានរបស់ទ្រព្យសកម្មនោះមានការកើនឡើងជាសារវន្ត ចាប់តាំងពីពេលទទួលស្គាល់ជាលើកដំបូង។ ដើម្បីវាយតម្លៃថាតើហានិភ័យឥណទានរបស់ទ្រព្យសកម្មមួយ មានការកើនឡើងជាសារវន្តដែរឬទេ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ត្រូវពិចារណានូវព័ត៌មានដែលរំពឹងទុកទៅថ្ងៃខាងមុខ ដែលព័ត៌មាននោះមានលក្ខណៈអាចទ្រទ្រង់បាន និងសមហេតុផល ទាំងបរិមាណ និងគុណភាព។ សូមមើលកំណត់សម្គាល់លេខ ៣៦ សម្រាប់ការពន្យល់លម្អិត។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៥ ការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យសំខាន់ៗនិងប្រភពសំខាន់ៗនៃការប៉ាន់ស្មានភាពមិនប្រាកដ (ត)**

**៥.១ ការវិនិច្ឆ័យសំខាន់ៗក្នុងការអនុវត្តគោលការណ៍គណនេយ្យ (ត)**

**ការបង្កើតក្រុមទ្រព្យសកម្មដែលមានចរិតលក្ខណៈហានិភ័យឥណទានស្រដៀងគ្នា**

នៅពេលដែលការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក ត្រូវវាស់វែងតាមមូលដ្ឋានជាក្រុម ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានប្រមូលផ្តុំតាមមូលដ្ឋានចរិតលក្ខណៈហានិភ័យ។ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនធ្វើការតាមដានភាពសមស្រប នៃចរិតលក្ខណៈហានិភ័យឥណទាន ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋាននិរន្តរភាព ដើម្បីវាយតម្លៃថាហានិភ័យទាំងនោះ នៅតែបន្តលក្ខណៈស្រដៀងគ្នាទៀតដែរឬទេ។ កិច្ចការនេះ ត្រូវធ្វើដើម្បីធានាថាប្រសិនបើចរិតលក្ខណៈហានិភ័យ ឥណទានមានការផ្លាស់ប្តូរ គឺត្រូវធ្វើការប្រមូលផ្តុំទ្រព្យសកម្មឲ្យបានសមស្របឡើងវិញ។ ការប្រមូលផ្តុំឡើងវិញនេះ អាចនាំឲ្យមាននូវការបង្កើតក្រុមទ្រព្យសកម្មថ្មី ឬក៏ទ្រព្យសកម្មត្រូវប្តូរទៅក្រុមទ្រព្យសកម្មដែលមានស្រាប់ផ្សេងទៀត ដែលអាចឆ្លុះបញ្ចាំងនូវចរិតលក្ខណៈហានិភ័យឥណទានស្រដៀងគ្នាទៅនឹងក្រុមទ្រព្យសកម្មនោះ។ ការប្រមូលផ្តុំ ទ្រព្យសកម្មឡើងវិញ និងការប្តូរពីក្រុមទ្រព្យសកម្មមួយទៅក្រុមទ្រព្យសកម្មមួយទៀតគឺជារឿងធម្មតា នៅពេលមាន ការកើនឡើងជាសារវន្តនូវហានិភ័យឥណទាន (ឬក៏នៅពេលការកើនឡើងជាសារវន្តនោះ មានភាពបញ្ហាសមកវិញ) ដូច្នោះទ្រព្យសកម្ម ត្រូវប្តូរពីទ្រព្យសកម្មដែលត្រូវធ្វើសំវិធានធនស្មើ១២ខែ ទៅជាទ្រព្យសកម្មដែលត្រូវធ្វើសំវិធានធន ស្មើនឹងអាយុកាលរបស់ទ្រព្យសកម្មនោះ ឬក៏បញ្ហាសមកវិញ ប៉ុន្តែវាក៏អាចកើតឡើងផងដែរចំពោះក្រុមទ្រព្យសកម្ម ដែលនៅតែបន្តវាស់វែងតាមមូលដ្ឋានសំវិធានធនស្មើ១២ខែ ឬសំវិធានធនស្មើនឹងអាយុកាលរបស់ក្រុមទ្រព្យសកម្ម នោះ គ្រាន់តែចំនួនសំវិធានធនត្រូវផ្លាស់ប្តូរ ដោយសារហានិភ័យឥណទាននៃក្រុមទ្រព្យសកម្មនោះបានប្រែប្រួល។

**ម៉ូដែល និងការសន្មតដែលបានប្រើ**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ប្រើម៉ូដែល និងការសន្មតផ្សេងៗ ដើម្បីវាស់វែងតម្លៃសមស្របរបស់ទ្រព្យ សកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ព្រមទាំងការប៉ាន់ស្មាននូវការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក។ ត្រូវប្រើការវិនិច្ឆ័យដើម្បីកំណត់ ម៉ូដែលដែលសាកសមបំផុតសម្រាប់ប្រភេទទ្រព្យសកម្មនីមួយៗ និងដើម្បីកំណត់នូវការសន្មត ដែលត្រូវប្រើក្នុង ម៉ូដែលទាំងនេះ រួមទាំងការសន្មតពាក់ព័ន្ធនឹងចលករសំខាន់ៗរបស់ហានិភ័យ។

**៥.២ ប្រភពសំខាន់ៗនៃការប៉ាន់ស្មានភាពមិនប្រាកដ**

ព័ត៌មានអំពីការសន្មត និងការប៉ាន់ស្មានភាពមិនប្រាកដ ដែលមានការប៉ះពាល់ជាសារវន្ត លើចំនួនដែល បាន ទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ មានដូចខាងក្រោម៖

**ការបង្កើតនូវចំនួននិងការផ្តឹងរបស់សេណារីយ៉ូនៃការរំពឹងទុកទៅថ្ងៃខាងមុខ សម្រាប់ប្រភេទផលិតផលនីមួយៗ និងការកំណត់នូវព័ត៌មានដែលរំពឹងទុកទៅថ្ងៃខាងមុខពាក់ព័ន្ធនឹងសេណារីយ៉ូនីមួយៗ**

នៅពេលវាស់វែង ការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក ក្រុមហ៊ុនប្រើប្រាស់នូវព័ត៌មានដែលរំពឹងទុកទៅថ្ងៃ ខាងមុខ ដែលមានលក្ខណៈអាចទ្រទ្រង់បាន និងសមហេតុផល ដោយផ្អែកលើការសន្មតចំពោះការផ្លាស់ប្តូរនាពេល អនាគតនូវចលករសេដ្ឋកិច្ចផ្សេងៗគ្នា និងរបៀបដែលចលករទាំងនេះ មានការប៉ះពាល់គ្នាទៅវិញទៅមក។

**ភាពដែលអាចខកខានក្នុងការសង (PD)**

ភាពដែលអាចខកខានក្នុងការសង គឺជាធាតុចូលដ៏សំខាន់ក្នុងការវាស់វែងការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹង ទុក។ ភាពដែលអាចខកខានក្នុងការសង គឺជាការប៉ាន់ស្មាននូវភាពប្រហាក់ប្រហែលក្នុងការខកខានសងក្នុង រយៈពេលណាមួយដែលការគណនារបស់វាត្រូវការនូវទិន្នន័យពីមុនៗ ការសន្មត និងការរំពឹងទុកនូវលក្ខខណ្ឌនាពេល អនាគត។

**ហត្ថកម្ម និង លិខិតបញ្ជាក់**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៥ ការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យសំខាន់ៗនិងប្រភពសំខាន់ៗនៃការប៉ាន់ស្មានភាពមិនប្រាកដ (ត)**

**៥.២ ការសន្មតក្នុងការប៉ាន់ស្មានភាពមិនប្រាកដ (ត)**

**អត្រាខាតបង់ដោយសារខកខានក្នុងការសង (LGD)**

ការខាតបង់ដោយសារខកខានក្នុងការសង គឺជាការប៉ាន់ស្មាននូវការខាតបង់កើតចេញមកពីការខកខានក្នុងការបង់សង។ វាផ្អែកទៅលើភាពខុសគ្នារវាង លំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាដែលដល់កាលកំណត់ត្រូវបង់សង និងលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលម្ចាស់កម្ចីរំពឹងថានឹងទទួលបាន ដោយគិតទាំងលំហូរសាច់ប្រាក់ពីទ្រព្យដាក់ធានា និងការធ្វើឲ្យប្រសើរឡើងនូវឥណទានទាំងមូល។

**សំវិធានធនសម្រាប់ហ្វានស៊ីលីធីដែលមានការធ្លាក់ចុះតម្លៃ**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ត្រូវអនុវត្តតាមចំណាត់ថ្នាក់ហានិភ័យឥណទាន និងសំវិធានធនលើអ៊ីមតែរមិន ស្របតាមប្រកាសលេខ B៧-០១៧-៣៤៤ ចុះថ្ងៃទី១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៧ របស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា និងសារាចរលេខ B៧-០១៨-០០១ ចុះថ្ងៃទី១៦ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៨។ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា តម្រូវឲ្យស្ថាប័នមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុត្រូវចាត់ថ្នាក់ហ្វានស៊ីលីធីរបស់ខ្លួនជាប្រាំប្រភេទ និងចាំបាច់ត្រូវធ្វើសំវិធានធន ក្នុងកម្រិតអប្បបរមាទៅតាមចំណាត់ថ្នាក់របស់ហ្វានស៊ីលីធីនោះ។ ចំនួនពិតប្រាកដ អាចនឹងមានភាពខុសគ្នាខ្លាំងពីចំនួនដែលបានគណនានៅក្នុងព្រឹត្តិការណ៍ដែលមិនបានរំពឹងទុកជាមុន ឬពេលដែលចំនួនសងរៀននេះអាចត្រូវបានទូទាត់ដោយទ្រព្យដាក់ធានា។

**ពន្ធ**

ប្រព័ន្ធពន្ធដារនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជាមានលក្ខណៈច្រើនប្រភេទ និងបញ្ញត្តិមានការផ្លាស់ប្តូរញឹកញាប់ ដែលជាទូទៅមានភាពមិនច្បាស់លាស់ មានភាពផ្ទុយគ្នា និងអាស្រ័យទៅលើការបកស្រាយ។ ជាទូទៅយុត្តាធិការ និងអាជ្ញាធរពន្ធភាគច្រើន តែងតែមានការបកស្រាយផ្សេងៗគ្នា។ ពន្ធ គឺត្រូវស្ថិតក្រោមការត្រួតពិនិត្យ និងការអង្កេតដោយអាជ្ញាធរ ដែលបានផ្តល់សិទ្ធិដោយច្បាប់ក្នុងការដាក់ពិន័យ ដាក់ទោសទណ្ឌ និងបង់ការប្រាក់។

បញ្ហាទាំងនេះអាចបង្កើតឲ្យមានហានិភ័យពន្ធយ៉ាងខ្លាំងសម្រាប់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។ គណៈគ្រប់គ្រងជឿជាក់ថាពួកគេមានការយល់ដឹងពីបទប្បញ្ញត្តិពន្ធដែលពាក់ព័ន្ធ និងបានធ្វើសំវិធានធនគ្រប់គ្រាន់ ដោយផ្អែកទៅលើការបកស្រាយនៃនីតិកម្មពន្ធ។ ក៏ប៉ុន្តែអាជ្ញាធរជាប់ពាក់ព័ន្ធ អាចនឹងមានបំណកស្រាយខុសគ្នា ហើយផលប៉ះពាល់អាចនឹងមានទំហំធំ។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៦ សមតុល្យនៅធនាគារជាតិកម្ពុជា**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ប្រាក់បញ្ញើតាមច្បាប់						
ប្រាក់តម្កល់ធានាលើដើមទុន	១១ ៥៣១ ៣០៥	៤៦ ៩៩០ ០៦៨	៧ ៥២១ ០៧២	៣០ ២១៩ ៦៦៧	៣ ០០៣ ៥០២	១២ ១២៥ ១៣៨
ទុនបម្រុងកាតព្វកិច្ច	៤៩ ៥២៤ ៩៤៣	២០១ ៨១៤ ១៤៣	៣៩ ៨៨៣ ៣១២	១៦០ ២៥១ ១៤៨	៣០ ១០៣ ៤៧១	១២១ ៥២៧ ៧១២
	៦១ ០៥៦ ២៤៨	២៤៨ ៨០៤ ២១១	៤៧ ៤០៤ ៣៨៤	១៩០ ៤៧០ ៨១៥	៣៣ ១០៦ ៩៧៣	១៣៣ ៦៥២ ៨៥០
គណនីចរន្ត	៣០ ៦៥២ ៥៨២	១២៥ ៩០៩ ២៧២	២៥ ៨៧៨ ៦៨៧	១០៣ ៩៨០ ៥៦៤	១ ៩១៤ ៣៨៤	៧ ៧២៨ ៣៦៨
មូលបត្រអាចជួញដូរបាន	៤ ២២៥ ៧៥៥	១៧ ២១៩ ៩៥១	៤ ៣១៩ ១១៧	១៧ ៣៤៥ ២១២	៦ ២៤២ ៧៧៩	២៥ ២០២ ០៩៩
	៩៥ ៩៣៤ ៥៨៥	៣៩០ ៩៣៣ ៤៣៤	៧៧ ៦០២ ១៨៨	៣១១ ៨០៥ ៥៩១	៤ ១២៦ ១៣៦	១៦៦ ៥៨៣ ៣១៧

**៧ សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង**

សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់ ដោយសារតែឧបករណ៍ទាំងនេះបានបំពេញលក្ខខណ្ឌ SPPI និងត្រូវបានរក្សាទុកដើម្បីប្រមូលសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង វាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់	៩ ៦៧២ ៧៩៥	៣៩ ៤១៦ ៦៣៩	៣៩ ៦៣២ ៨៦០	១៥៩ ២៤៤ ៨៣២	៥៧ ១០០ ១៣១	២៣០ ៥១៣ ២២៩
សវិធានធនលើការខាតបង់ពីការធ្លាក់ចុះតម្លៃ	(១៤ ៩៩២)	(៦១ ០៩២)	(៣៨ ៥៤៥)	(១៥៤ ៨៧៤)	(៦៤ ៦២៦)	(២៦០ ៨៩៥)
	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៣៩ ៣៥៥ ៥៤៧	៣៩ ៥៩៤ ៣១៥	១៥៩ ០៨៩ ៩៥៨	៥៧ ០៣៥ ៥០៥	២៣០ ២៥២ ៣៣៤

សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងត្រូវបានធ្វើការវិភាគដូចខាងក្រោម៖  
**ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ECL			
	តម្លៃដុល	សវិធានធន	តម្លៃយោង	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
គណនីចរន្ត	៤ ៥០៥ ៧៩៩	(៩ ១៣៨)	៤ ៤៩៦ ៦៦១	១៨ ៣២៣ ៨៩៣
គណនីសន្សំ	៥ ១៦៦ ៩៩៦	(៥ ៨៥៤)	៥ ១៦១ ១៤២	២១ ០៣១ ៦៥៤
	៩ ៦៧២ ៧៩៥	(១៤ ៩៩២)	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៣៩ ៣៥៥ ៥៤៧

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៧ សមតុល្យនៃធនាគារផ្សេង (ត)**

ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ECL			
	តម្លៃដុល	សំវិធានធន	តម្លៃយោង	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
គណនីចរន្ត	១១ ៩៨២ ២៧១	(៣ ១២៣)	១១ ៩៧៩ ១៤៨	៤៨ ១៣២ ២១៧
គណនីសន្សំ	១៩ ៦៦៩ ៥១៨	(៣៤ ៦២៤)	១៩ ៦៣៤ ៨៩៤	៧៨ ៨៩៣ ០០៤
គណនីមានកាលកំណត់	៧ ៩៨១ ០៧១	(៧៩៨)	៧ ៩៧៣ ២៧៣	៣២ ០៦៤ ៧៣៧
	<u>៣៩ ៦៣២ ៨៦០</u>	<u>(៣៨ ៥៤៥)</u>	<u>៣៩ ៥៩៤ ៣១៥</u>	<u>១៥៩ ០៨៩ ៩៥៨</u>

ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ECL			
	តម្លៃដុល	សំវិធានធន	តម្លៃយោង	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
គណនីចរន្ត	២០ ៦៣៥ ២៤០	(៨០០)	២០ ៦៣៤ ៤៤០	៨៣ ៣០១ ២៣៤
គណនីសន្សំ	៣៦ ៤៦៤ ៨៩១	(៦៣ ៨២៦)	៣៦ ៤០១ ០៦៥	១៤៦ ៩៥១ ១០០
	<u>៥៧ ១០០ ១៣១</u>	<u>(៦៤ ៦២៦)</u>	<u>៥៦ ៤៣៥ ៥០៥</u>	<u>២៣០ ២៥២ ៣៣៤</u>

**៨ ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនរាស់វែង						
តាមតម្លៃដករំលស់	១ ០៤១ ៤៤១ ២២៨	៤ ២៤៣ ៨៧៣ ០០៤	៧៥០ ១១១ ៩៥៦	៣ ០១៣ ៩៤៩ ៨៤០	៥៧២ ៦៥៣ ៣៤១	២ ៣១១ ៨០១ ៥៣៨
សំវិធានធនលើការខាតបង់ពីការធ្លាក់ចុះតម្លៃ	(៥ ១៦៨ ២៩៨)	(២១ ០៦០ ៨១៤)	(៨ ២៧២ ៩២៨)	(៣៣ ២៤០ ៦២៥)	(៨ ៤៥១ ០២៦)	(៣៤ ១១៦ ៧៩២)
	<u>១ ០៣៦ ២៧២ ៩៣០</u>	<u>៤ ២២២ ៨១២ ១៩០</u>	<u>៧៤១ ៨៣៩ ០២៨</u>	<u>២ ៩៨០ ៧០៩ ២១៥</u>	<u>៥៦៤ ២០២ ៣១៥</u>	<u>២ ២៧៧ ៦៨៤ ៧៤៦</u>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៨ ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន (ត)**

ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនត្រូវបានវិភាគដូចខាងក្រោម៖

**ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ECL			
	តម្លៃដុល	សំវិធានធន	តម្លៃយោង	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ឥណទានឯកត្តជន				
អតិថិជនខាងក្រៅ				
ឥណទានគេហដ្ឋាន	៧០ ២៣១ ២៥៨	(៤០៨ ៣៣២)	៦៩ ៨២២ ៩២៦	២៨៤ ៥២៨ ៤២៤
ឥណទានប្រើប្រាស់ផ្ទាល់ខ្លួន	៩៦៥ ៣៤០ ៣៤៦	(៤ ៧៥៥ ៨០០)	៩៦០ ៥៨៤ ៥៤៦	៣ ៩១៤ ៣៨២ ០២៥
ឥណទានបុគ្គលិក	៥ ៨៦៩ ៦២៤	(៤ ១៦៦)	៥ ៨៦៥ ៤៥៨	២៣ ៩០១ ៧៤១
	១ ០៤១ ៤៤១ ២២៨	(៥ ១៦៨ ២៩៨)	១ ០៣៦ ២៧២ ៩៣០	៤ ២២២ ៨១២ ១៩០

**ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ECL			
	តម្លៃដុល	សំវិធានធន	តម្លៃយោង	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ឥណទានឯកត្តជន				
អតិថិជនខាងក្រៅ				
ឥណទានគេហដ្ឋាន	៧១ ២៣៦ ៧០៩	(៣៩៩ ១៥៨)	៧០ ៨៣៧ ៥៥១	២៨៤ ៦២៥ ២៨០
ឥណទានប្រើប្រាស់ផ្ទាល់ខ្លួន	៦៧៤ ០៧៧ ១៤២	(៧ ៨៦៤ ៥០៤)	៦៦៦ ២១២ ៦៣៨	២ ៦៧៦ ៨៤២ ៣៧៩
ឥណទានបុគ្គលិក	៤ ៧៩៨ ១០៥	(៩ ២៦៦)	៤ ៧៨៨ ៨៣៩	១៩ ២៤១ ៥៥៦
	៧៥០ ១១១ ៩៥៦	(៨ ២៧២ ៩២៨)	៧៤១ ៨៣៩ ០២៨	២ ៩៨០ ៧០៩ ២១៥

**ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ECL			
	តម្លៃដុល	សំវិធានធន	តម្លៃយោង	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ឥណទានឯកត្តជន				
អតិថិជនខាងក្រៅ				
ឥណទានគេហដ្ឋាន	៥៤ ៧៥៧ ៩៣២	(២៦៤ ៧៨៨)	៥៤ ៤៩៣ ១៤៤	២១៩ ៩៨៨ ៨២៣
ឥណទានប្រើប្រាស់ផ្ទាល់ខ្លួន	៥១៣ ៦៣២ ៧៩៩	(៨ ១៧៨ ០០៨)	៥០៥ ៤៥៤ ៧៩១	២ ០៤០ ៥២០ ៩៩១
ឥណទានបុគ្គលិក	៤ ២៦២ ៦១០	(៨ ២៣០)	៤ ២៥៤ ៣៨០	១៧ ១៧៤ ៩៣២
	៥៧២ ៦៥៣ ៣៤១	(៨ ៥៥១ ០២៦)	៥៦៤ ២០២ ៣១៥	២ ២៧៧ ៦៨៤ ៧៤៦



**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៩ វិនិយោគលើមូលបត្រ**

ក្រុមហ៊ុនបានកំណត់ការវិនិយោគនៅក្នុង CMA Investment ជាឧបករណ៍ទ្រព្យម្ចាស់វាស់វែងតាម FVOCI ព្រោះសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន កាន់កាប់ការវិនិយោគនេះក្នុងរយៈពេលវែង។ តារាងខាងក្រោមបង្ហាញពីការវិនិយោគនេះ រួមទាំងចំណូលភាគលាភដែលបានទទួលស្គាល់ពីការវិនិយោគនេះ។

**តម្លៃសមស្រប**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ការវិនិយោគក្នុង CMA Investment	២០ ០០០	៨១ ៥០០	២០ ០០០	៨០ ៣៦០	២០ ០០០	៨០ ៧៤០

**ចំណូលភាគលាភ**

	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់	
	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ការវិនិយោគក្នុង CMA Investment	២៣ ៥៧៦	៩៥ ៤៣៦	-	-

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**១០ ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	កែលម្អអគារជួល	យានយន្ត	កុំព្យូទ័រ	បរិក្ខារ	គ្រឿងសង្ហារឹម និងគ្រឿងបំពាក់	ការងារ កំពុងដំណើរការ	សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>តម្លៃដើម</b>								
ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩	២ ០២៨ ៤៥៨	២ ៨១៧ ៧១៥	៥ ១៩២ ៤៣១	៥ ៥៣៨ ០៦៣	៧០៥ ២៣៧	៣៨ ៦៣២	១៦ ៣២០ ៥៣៦	៦៥ ៥៧៥ ៩១៣
ការទិញបន្ថែម	២៣៣ ១២៤	៣៥១ ០៤០	៦០៣ ៤០៤	៣៩៥ ០១៧	១០១ ៦២៨	៥៧៣ ៨៤៨	២ ២៥៧ ០៦១	៩ ១៤៥ ៦១១
ការលក់ចេញ	(៣៧ ១៧១)	-	(១២៦ ១៤៤)	(៩២ ៣៣៨)	(៥ ៥០៥)	-	(២៦១ ១៥៨)	(១ ០៥៨ ២១២)
ការផ្ទេរ	១៨ ៨៥១	-	៣៧១ ១៧៨	១៨៥ ៤៧៩	៤ ៤៥៨	(៥៨៤ ៧៤៨)	(៤ ៧៨២)	(១៩ ៣៧៧)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	-	-	៩៧៦ ០៦៨
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	២ ២៤៣ ២៦២	៣ ១៦៨ ៧៥៥	៦ ០៤០ ៨៦៩	៦ ០២៥ ២២១	៨០៥ ៨១៨	២៧ ៧៣២	១៨ ៣១១ ៦៥៧	៧៤ ៦២០ ០០៣
<b>ដក: រំលស់បង្គរ</b>								
ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩	១ ៥៨៦ ៧៦០	១ ៩៣១ ៩២៩	៣ ៨០៣ ០៥៨	៤ ២៥៣ ៨៨៧	៥៩៦ ២៦៨	-	១២ ១៧១ ៩០២	៤៨ ៩០៦ ៧០២
រំលស់	២៨០ ២៦០	៣៧៦ ៥៥២	៧៩៦ ៥៣៥	៦៧៥ ១១៦	៦៨ ២៣៦	-	២ ១៩៦ ៦៩៩	៨ ៩០១ ០២៤
ការលក់ចេញ	(៣៥ ៤២៧)	-	(១២៥ ៦៧៧)	(៩១ ៤៦៤)	(៥ ៥០៥)	-	(២៥៨ ០៧៣)	(១ ០៤៥ ៧១២)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	-	-	៧៣៨ ៣៨៨
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	១ ៨៣១ ៥៩៣	២ ៣០៨ ៤៨១	៤ ៤៧៣ ៩១៦	៤ ៨៣៧ ៥៣៩	៦៥៨ ៩៩៩	-	១៤ ១១០ ៥២៨	៥៧ ៥០០ ៤០២
<b>តម្លៃយោង</b>								
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	៤១១ ៦៦៩	៨៦០ ២៧៤	១ ៥៦៦ ៩៥៣	១ ១៨៧ ៦៨២	១៤៦ ៨១៩	២៧ ៧៣២	៤ ២០១ ១២៩	១៧ ១១៩ ៦០១

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**១០ ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ (ត)**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	កែលម្អអគារជួល	យានយន្ត	កុំព្យូទ័រ	បរិក្ខារ	គ្រឿងសង្ហារឹម និងគ្រឿងបំពាក់	ការងារ កំពុងដំណើរការ	សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>តម្លៃដើម</b>								
ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	១ ៧០៥ ៥៥៣	២ ៥៧៩ ៦៩៥	៣ ៩៨៤ ៣១១	៥ ០៧២ ៦៣២	៥៩៣ ៥២៧	៨៥ ៤៩១	១៤ ០២១ ២០៩	៥៦ ៦០៣ ៦២១
ការទិញបន្ថែម	២៩១ ៤៩២	២៣៨ ០២០	៥៥៩ ៨០០	២៥៥ ១៩២	៨៥ ៦៦៦	៩៣៥ ០៣៦	២ ៣៦៤ ៣០៦	៩ ៥៦៣ ៦១៨
ការលក់ចេញ	(១៤ ៣០២)	-	(៣២ ២៣០)	(១៧ ៧៣២)	(៧១៥)	-	(៦៤ ៩៧៩)	(២៦២ ៨៤០)
ការផ្ទេរ	៤៥ ៦១៥	-	៦៨០ ៥៥០	២២៨ ៩៧១	២៦ ៧៥៩	(៩៨១ ៨៩៥)	-	-
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	-	-	(៣២៨ ៤៨៦)
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ ២០១៨	២ ០២៨ ៤៥៨	២ ៨១៧ ៧១៥	៥ ១៩២ ៤៣១	៥ ៥៣៨ ០៦៣	៧០៥ ២៣៧	៣៨ ៦៣២	១៦ ៣២០ ៥៣៦	៦៥ ៥៧៥ ៩១៣
<b>ដក: រំលស់បង្គរ</b>								
ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	១ ២៦៩ ១៦៤	១ ៥៥២ ៣១៣	៣ ២០៨ ៥៣១	៣ ៤៩៣ ៧១៣	៥៣៨ ៥០៤	-	១០ ០៦២ ២២៥	៤០ ៦២១ ២០៣
រំលស់	៣៣១ ៨៩៨	៣៧៩ ៦១៦	៦២៦ ៦៩០	៧៧៧ ៩០៦	៥៨ ៤៧៩	-	២ ១៧៤ ៥៨៩	៨ ៧៩៦ ២១៣
ការលក់ចេញ	(១៤ ៣០២)	-	(៣២ ១៦៣)	(១៧ ៧៣២)	(៧១៥)	-	(៦៤ ៩១២)	(២៦២ ៥៦៩)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	-	-	(២៤៨ ១៤៥)
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ ២០១៨	១ ៥៨៦ ៧៦០	១ ៩៣១ ៩២៩	៣ ៨០៣ ០៥៨	៤ ២៥៣ ៨៨៧	៥៩៦ ២៦៨	-	១២ ១៧១ ៩០២	៤៨ ៩០៦ ៧០២
<b>តម្លៃយោង</b>								
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	៤៤១ ៦៩៨	៨៨៥ ៧៨៦	១ ៣៨៩ ៣៧៣	១ ២៨៤ ១៧៦	១០៨ ៩៦៩	៣៨ ៦៣២	៤ ១៤៨ ៦៣៤	១៦ ៦៦៩ ២១១

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**១១ សិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់សកម្ម**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានចុះកិច្ចសន្យាជួលទីស្នាក់ការកណ្តាល ការិយាល័យសាខា និងទីតាំងម៉ាស៊ីន អេ ធី អឹម (ATM) តាមទីសាធារណៈ។

**សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន**

ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	ទីតាំងម៉ាស៊ីន			
	អគារការិយាល័យ	អេ ធី អឹម	សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>តម្លៃដើម</b>				
ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩	១៥ ០៩៥ ៨៣៥	៣៤៦ ៨៣០	១៥ ៤៤២ ៦៦៥	៦២ ០៤៨ ៦២៨
ការទិញបន្ថែម	២ ២៣៤ ១១៥	១៨៥ ៧០៨	២ ៤១៩ ៨២៣	៩ ៨០៥ ១២៣
ការចុះបញ្ជី	(៣៥ ៦៧០)	(២៧ ៨១៣)	(៦៣ ៤៨៣)	(២៥៧ ២៣៣)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	៩៣៤ ៤២៧
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	១៧ ២៥៤ ២៨០	៥០៤ ៧២៥	១៧ ៧៥៩ ០០៥	៧២ ៥៣០ ៩៤៥
<b>ដក: រំលស់បង្ក</b>				
ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩	២ ៥៤០ ៤០១	១១៣ ៩៩៩	២ ៦៥៤ ៤០០	១០ ៦៦៥ ៣៧៩
រំលស់	២ ៧១៨ ៦២៦	១៧៧ ៦៦៨	២ ៨៩៦ ២៩៤	១១ ៧៣៥ ៧៨៣
ការចុះបញ្ជី	(១២ ៩៧៤)	(១៩ ៩៧២)	(៣២ ៩៤៦)	(១៣៣ ៤៩៧)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	២១៧ ១៥៤
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	៥ ២៤៦ ០៥៣	២៧១ ៦៩៥	៥ ៥១៧ ៧៤៨	២២ ៤៨៤ ៨២៣
<b>តម្លៃយោង</b>				
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	១២ ០០៨ ២២៧	២៣៣ ០៣០	១២ ២៤១ ២៥៧	៥០ ០៤៦ ១២២

**សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន**

ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	ទីតាំងម៉ាស៊ីន			
	អគារការិយាល័យ	អេ ធី អឹម	សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>តម្លៃដើម</b>				
ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	១៣ ០៤៧ ៤៣៣	១៧៨ ២៨៤	១៣ ២២៥ ៧១៧	៥៣ ៣៩២ ២២០
ការទិញបន្ថែម	២ ០៤៨ ៤០២	១៦៨ ៥៤៦	២ ២១៦ ៩៤៨	៨ ៩៦៧ ៥៥៥
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	(៣១១ ១៤៧)
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	១៥ ០៩៥ ៨៣៥	៣៤៦ ៨៣០	១៥ ៤៤២ ៦៦៥	៦២ ០៤៨ ៦២៨
<b>ដក: រំលស់បង្ក</b>				
ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	-	-	-	-
រំលស់	២ ៥៤០ ៤០១	១១៣ ៩៩៩	២ ៦៥៤ ៤០០	១០ ៧៣៧ ០៤៧
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	(៧១ ៦៦៨)
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	២ ៥៤០ ៤០១	១១៣ ៩៩៩	២ ៦៥៤ ៤០០	១០ ៦៦៥ ៣៧៩
<b>តម្លៃយោង</b>				
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	១២ ៥៥៥ ៤៣៤	២៣២ ៨៣១	១២ ៧៨៨ ២៦៥	៥១ ៣៨៣ ២៤៩

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**១២ ប្រាក់កម្មអន្តរជាតិ**

**សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន**

ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	សូហ្វវែរ និង	ការងារ	សរុប	
	អាជ្ញាប័ណ្ណ	កំពុងដំណើរការ	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	
<b>តម្លៃដើម</b>				
ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩	៣ ០៩៥ ០៩១	៣៦៦ ៥៦២	៣ ៤៦១ ៦៥៣	១៣ ៩០៨ ៩២១
ការទិញបន្ថែម	១៨២ ៧៤២	១ ៥១២ ៤៤៦	១ ៦៩៥ ១៨៨	៦ ៨៦៨ ៩០២
ការលក់ចេញ	(៤ ០៩៦)	-	(៤ ០៩៦)	(១៦ ៥៩៧)
ការផ្ទេរ	៥០៦ ៤៣១	(៥០១ ៦៤៩)	៤ ៧៨២	១៩ ៣៧៧
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	២៣៦ ៣២០
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	៣ ៧៨០ ១៦៨	១ ៣៧៧ ៣៥៩	៥ ១៥៧ ៥២៧	២១ ០១៦ ៩២៧
<b>ដក: រំលស់បង្ក</b>				
ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩	២ ៦២៥ ៧៤២	-	២ ៦២៥ ៧៤២	១០ ៥៥០ ២៣១
រំលស់	២៣៥ ៤១០	-	២៣៥ ៤១០	៩៥៣ ៨៨២
ការលក់ចេញ	(៤ ០៩៦)	-	(៤ ០៩៦)	(១៦ ៥៩៧)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	១៥៥ ៩៨៨
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	២ ៨៤៥ ០៥៦	-	២ ៨៤៥ ០៥៦	១១ ៦៤២ ៥០៤
<b>តម្លៃយោង</b>				
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	៩៣៥ ១១២	១ ៣៧៧ ៣៥៩	២ ៣១២ ៤៧១	៩ ៣៧៤ ៤១៩

**សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន**

ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	សូហ្វវែរ និង	ការងារ	សរុប	
	អាជ្ញាប័ណ្ណ	កំពុងដំណើរការ	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	
<b>តម្លៃដើម</b>				
ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	២ ៩៨២ ០៣៧	៩៣ ៧២៧	៣ ០៧៥ ៧៦៤	១២ ៤១៦ ៨៥៩
ការទិញបន្ថែម	៥៤ ៦៣០	៣៣១ ២៥៩	៣៨៥ ៨៨៩	១ ៥៦០ ៩២១
ការផ្ទេរ	៥៨ ៤២៤	(៥៨ ៤២៤)	-	-
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	(៦៨ ៨៥៩)
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	៣ ០៩៥ ០៩១	៣៦៦ ៥៦២	៣ ៤៦១ ៦៥៣	១៣ ៩០៨ ៩២១
<b>ដក: រំលស់បង្ក</b>				
ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	២ ៤៦៤ ០៣៨	-	២ ៤៦៤ ០៣៨	៩ ៩៤៧ ៣២១
រំលស់	១៦១ ៧០៤	-	១៦១ ៧០៤	៦៥៥ ០៩៣
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	(៥១ ១៨៣)
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	២ ៦២៥ ៧៤២	-	២ ៦២៥ ៧៤២	១០ ៥៥០ ២៣១
<b>តម្លៃយោង</b>				
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	៤៦៩ ៣៤៩	៣៦៦ ៥៦២	៨៣៥ ៩១១	៣ ៣៥៨ ៦៩០

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**១៣ ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ**

**(ក) ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្មសុទ្ធ**

ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល ត្រូវបានកាត់កងនៅពេលមានការអនុញ្ញាតដោយច្បាប់ ក្នុងការកាត់កងរវាងពន្ធបច្ចុប្បន្នជាទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលពន្ធប្រាក់ចំណេញបច្ចុប្បន្ន និងពន្ធដែលស្ថិតក្រោមអាជ្ញាធរពន្ធតែមួយ។ ចំនួនដែលបានកាត់កងរួចហើយ មានដូចខាងក្រោម៖

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម	៦ ១៤១ ១៩៦	២៥ ០២៥ ៣៧៣	៥ ៣៩៧ ៦៩៩	២១ ៦៨៧ ៩៥៥	៤ ៥៥៦ ២៦២	១៨ ៣៩៣ ៦៣០
ពន្ធពន្យារជាបំណុល	(២ ២៣៨ ៥១៣)	(៩ ១២១ ៩៤០)	(២ ២៩៧ ៤៨៧)	(៩ ២៣១ ៣០៣)	(២ ៥៣៧ ៣៨៨)	(១០ ២៤៣ ៤៣៦)
ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្មសុទ្ធ	៣ ៩០២ ៦៨៣	១៥ ៩០៣ ៤៣៣	៣ ១០០ ២១២	១២ ៤៥៦ ៦៥២	២ ០១៨ ៨៧៤	៨ ១៥០ ១៩៤

បម្រែបម្រួលពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្មសុទ្ធ មានដូចខាងក្រោម៖

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
នាដើមឆ្នាំ	៣ ១០០ ២១២	១២ ៤៥៦ ៦៥២	២ ០១៨ ៨៧៤	៨ ១៥០ ១៩៤
បញ្ចូលក្នុងចំណេញ-ខាត	៨០២ ៤៧១	៣ ២៥១ ៦១៣	១ ០៨១ ៣៣៨	៤ ៣៧៤ ០១២
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	១៩៥ ១៦៨	-	(៦៧ ៥៥៤)
នាចុងឆ្នាំ	៣ ៩០២ ៦៨៣	១៥ ៩០៣ ៤៣៣	៣ ១០០ ២១២	១២ ៤៥៦ ៦៥២

ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម/(បំណុល) បានមកពីសមាសធាតុដូចខាងក្រោម៖

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
រំលស់	(២ ១៧៤ ៩៥៥)	(៨ ៨៦២ ៩៤២)	(២ ២៨១ ៧៤៣)	(៩ ១៦៨ ០៤៣)	(២ ៤០៨ ០៦៣)	(៩ ៧២១ ៣៥០)
ចំណេញពីការប្តូរប្រាក់ដែលមិនទាន់ទទួលស្គាល់	(៦៣ ៥៥៨)	(២៥៨ ៩៩៩)	(១៥ ៧៤៤)	(៦៣ ២៥៩)	(១២៩ ៣២៥)	(៥២២ ០៨៥)
បំណុលភតិសន្យា	២ ៦០១ ០៤២	១០ ៥៩៩ ២៤៦	២ ៦៣៤ ៤៩០	១០ ៥៨៥ ៣៨១	២ ៦២០ ៣២១	១០ ៥៧៨ ២៣៦
ចំណូលកម្រៃសេវាបានពន្យារសំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់	២ ១៥៣ ៧១៩	៨ ៧៧៦ ៤០៥	១ ៦១៦ ១១៥	៦ ៤៩៣ ៥៥០	៨៥៣ ០៣៥	៣ ៤៤៣ ៧០២
ពីការធ្លាក់ចុះតម្លៃ	៧១២ ២១៤	២ ៩០២ ២៧២	១ ០៧៨ ៨៦៨	៤ ៣៣៤ ៨៩២	៩៤៩ ០៨៨	៣៨៣ ១ ៤៦៨
ខាតលើតម្លៃសមស្រប	៣៦៧ ៨៦៧	១ ៤៩៩ ០៥៨	៨ ៣០៨	៣៣ ៣៨២	៦១ ១៣៦	២៤៦ ៨០៦
អត្ថប្រយោជន៍ក្រោយឈប់ពីការងារ	២៥១ ១៨៣	១ ០២៣ ៥៧១	១ ៧៦២	៧ ០៨០	២៦ ៤៧៩	១០៦ ៨៩៦
ប្រាក់រង្វាន់និងច្បាប់ឈប់សម្រាកមិនទាន់ប្រើប្រាស់	៣៩ ៥៨៤	១៦១ ៣០៥	៤២ ៥៦៩	១៧១ ០៤០	៣០ ៦១៦	១២៣ ៥៩៦
ឥណទានពន្ធមិនទាន់ប្រើប្រាស់	១៥ ៥៨៧	៦៣ ៥១៧	១៥ ៥៨៧	៦២ ៦២៩	១៥ ៥៨៧	៦២ ៩២៥
ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្មសុទ្ធ	៣ ៩០២ ៦៨៣	១៥ ៩០៣ ៤៣៣	៣ ១០០ ២១២	១២ ៤៥៦ ៦៥២	២ ០១៨ ៨៧៤	៨ ១៥០ ១៩៤

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**១៣ ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ (ត)**

**(ខ) ចំណូលពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
នាដើមឆ្នាំ	៤ ៨៦២ ៥៤២	១៩ ៥៣៧ ៦៩៤	៣ ៥១០ ០០៩	១៤ ១៦៩ ៩០៦
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ	៤ ១៧៨ ៩៥៩	១៦ ៩៣៣ ១៤២	៥ ៨៨៩ ១១១	២៣ ៨២១ ៤៥៤
ពន្ធបានបង់	(៦ ៤៨០ ៦០២)	(២៥ ៩៦៧ ៦៥៥)	(៤ ៥៣៦ ៥៧៨)	(១៨ ៣៥០ ៤៥៨)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	២២៥ ៨៨២	-	(១០៣ ២០៨)
<b>នាចុងឆ្នាំ</b>	<b>២ ៦០៣ ៨៩៩</b>	<b>១០ ៧២៩ ០៦៣</b>	<b>៤ ៨៦២ ៥៤២</b>	<b>១៩ ៥៣៧ ៦៩៤</b>

**(គ) ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញប្រចាំឆ្នាំ	៤ ១៧៨ ៩៥៩	១៦ ៩៣៣ ១៤២	៥ ៨៨៩ ១១១	២៣ ៨២១ ៤៥៤
ពន្ធពន្យារ	(៨០២ ៤៧១)	(៣ ២៥១ ៦១៣)	(១ ០៨១ ៣៣៨)	(៤ ៣៧៤ ០១២)
<b>ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ</b>	<b>៣ ៣៧៦ ៤៨៨</b>	<b>១៣ ៦៨១ ៥២៩</b>	<b>៤ ៨០៧ ៧៧៣</b>	<b>១៩ ៤៤៧ ៤៤២</b>

ការផ្ទៀងផ្ទាត់ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញដែលគណនាតាមអត្រាពន្ធផ្លូវការ២០% ធៀបទៅនឹងពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ ដែលបង្ហាញក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ-ខាត និងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗមានដូចខាងក្រោម៖

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ប្រាក់ចំណេញមុនដកពន្ធ	៣៥ ៤៩២ ១៥៧	១៤៣ ៨១៤ ២២០	២៣ ៦៥៩ ២៦១	៩៥ ៧០១ ៧១៣
ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញផ្អែកតាមអត្រាពន្ធ ២០%	៧ ០៩៨ ៤៣១	២៨ ៧៦២ ៨៤២	៤ ៧៣១ ៨៥២	១៩ ១៤០ ៣៤១
ផលប៉ះពាល់នៃពន្ធលើ៖				
ចំណាយមិនអាចកាត់កងបាន	១២៥ ៥៣២	៥០៨ ៦៥៦	៧៤ ៤២៣	៣០១ ០៤២
ការខាតបង់ជាប់ពន្ធរបស់ក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ	១ ៨៩៥	៧ ៦៧៩	-	-
សំវិធានធនខ្លះៗពីឆ្នាំមុន	១៦៤ ៧៩៤	៦៦៧ ៧៤៥	១ ៤៩៨	៦ ០៥៩
ផលប៉ះពាល់នៃការអនុគ្រោះពន្ធ	(៤ ០១៤ ១៦៤)	(១៦ ២៦៥ ៣៩៣)	-	-
<b>ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ</b>	<b>៣ ៣៧៦ ៤៨៨</b>	<b>១៣ ៦៨១ ៥២៩</b>	<b>៤ ៨០៧ ៧៧៣</b>	<b>១៩ ៤៤៧ ៤៤២</b>

**ហត្ថលេខា និង ឈ្មោះ**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**១៣ ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ (ត)**

**(គ) ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ (ត)**

ក្រុមហ៊ុន	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ប្រាក់ចំណេញមុនដកពន្ធ	៣៥ ៥០១ ៦៣២	១៤៣ ៨៥២ ៦១២	២៣ ៦៥៩ ២៦១	៩៥ ៧០១ ៧១៣
ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញផ្អែកតាមអត្រាពន្ធ ២០%	៧ ១០០ ៣២៦	២៨ ៧៧០ ៥២១	៤ ៧៣១ ៨៥២	១៩ ១៤០ ៣៤១
ផលប៉ះពាល់នៃពន្ធលើចំណាយមិនអាចកាត់កងបាន	១២៥ ៥៣២	៥០៨ ៦៥៦	៧៤ ៤២៣	៣០១ ០៤២
សំវិធានធនខ្លះពីឆ្នាំមុន	១៦៤ ៧៩៤	៦៦៧ ៧៤៥	១ ៤៩៨	៦ ០៥៩
ផលប៉ះពាល់នៃការអនុគ្រោះពន្ធ	(៤ ០១៤ ១៦៤)	(១៦ ២៦៥ ៣៩៣)	-	-
<b>ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ</b>	<b>៣ ៣៧៦ ៤៨៨</b>	<b>១៣ ៦៨១ ៥២៩</b>	<b>៤ ៨០៧ ៧៧៣</b>	<b>១៩ ៤៤៧ ៤៤២</b>

អនុលោមទៅតាមច្បាប់ពន្ធនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ក្រុមហ៊ុនមានកាតព្វកិច្ចបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញដោយគណនាតាមអត្រា ២០% នៃប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធ ឬក៏បង់ពន្ធអប្បបរមាដោយគណនាតាមអត្រា ១% នៃប្រាក់ចំណូលសរុប ដោយកំណត់យកចំនួនពន្ធត្រូវបង់ណាដែលធំជាង។

យោងទៅតាមអនុក្រឹត្យស្តីពីការអនុគ្រោះពន្ធនៅក្នុងទីផ្សារមូលបត្រកម្ពុជា ក្រុមហ៊ុនមានសិទ្ធិទទួលបាននូវការកាត់បន្ថយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញចំនួនពាក់កណ្តាលនៅក្នុងកំឡុងពេលនៃការអនុគ្រោះពន្ធ។ ដើម្បីទទួលបានការអនុគ្រោះពន្ធនេះ ក្រុមហ៊ុនត្រូវស្នើសុំទៅអគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ តាមរយៈគណៈកម្មការមូលបត្រកម្ពុជា។ នៅថ្ងៃទី២០ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ ក្រុមហ៊ុនទទួលបានលិខិតពីគណៈកម្មការមូលបត្រកម្ពុជា បញ្ជាក់ពីការស្នើសុំរបស់ក្រុមហ៊ុនលើការអនុគ្រោះពន្ធនៅកាន់អគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ។ ក្រុមហ៊ុនបានចេញលិខិតស្នើសុំបញ្ជាក់បន្ថែមទៅកាន់អគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារទាក់ទងនឹងការអនុម័តលើការអនុគ្រោះពន្ធនេះ។ នៅថ្ងៃទី២៣ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ ក្រុមហ៊ុនទទួលបានការអនុម័តពីអគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារលើការអនុគ្រោះពន្ធ និងបានកាត់ត្រាកាត់បន្ថយចំនួនពាក់កណ្តាលនៃប្រាក់ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញសម្រាប់ឆ្នាំសារពើពន្ធអនុវត្ត។

សម្រាប់ឆ្នាំសារពើពន្ធអនុវត្ត ២០២០ និង២០២១ ក្រុមហ៊ុននឹងអនុវត្តប្រកាសថ្មីលេខ ១៨៣ លើគោលការណ៍អនុវត្តពីការអនុគ្រោះពន្ធលើពន្ធលើប្រាក់ចំណេញចំពោះហេតុការណ៍ដែលបោះផ្សាយមូលបត្រថ្មី ដែលត្រូវបានចេញដោយក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ ដូចបង្ហាញក្នុងកំណត់សម្គាល់លេខ ៤០។



**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**១៤ ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ប្រាក់កក់សម្រាប់ទិញដី	១៧ ៦៦១ ៤១៦	៧១ ៩៧០ ២៧០	-	-	-	-
ទឹកប្រាក់ត្រូវទទួលពីសម្ព័ន្ធហ្នាតិ (*)	-	-	៩៤៥	៣ ៧៩៧	៥ ៤៦០ ១៥១	២២ ០៤២ ៦៣០
ចំណាយនិយោជិតបានពន្យារប្រាក់កក់លើការជួលវិយាល័យ និងទីតាំង អេ ធី អឹម	៧ ០១៣ ៦៩៣	២៨ ៥៤០ ៧៩៩	៥ ៧២៩ ៧៨៣	២៣ ០២២ ២៦៨	១ ២២៦ ៩៩៣	៤ ៩៥៣ ៣៧១
សេវាកម្មលើការថែទាំបង់មុន	១ ៣៥៦ ៨០៨	៥ ៥២៨ ៩៩៣	១ ២៩៨ ៨៤៤	៥ ២១៨ ៧៥៥	៤៧៣ ៩៥៦	១ ៩១៣ ៣៦០
ទ្រព្យត្រូវទទួលផ្សេងៗទៀត	១ ៦៥២ ៨០០	៦ ៧៣៥ ១៦១	៤៨០ ៤៥៣	១ ៩៣០ ៤៦១	-	-
	<u>២៨ ០៦៦ ៥១៦</u>	<u>១១៤ ៣៧១ ០៥៤</u>	<u>៧ ៩៣៤ ៨៧៧</u>	<u>៣១ ៨៩៨ ៤០៨</u>	<u>៧ ៤៧៧ ៨២១</u>	<u>៣០ ១៨៧ ៩៦៤</u>

ក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ទឹកប្រាក់ត្រូវទទួលពីសម្ព័ន្ធហ្នាតិ (*)	១៧ ៦៦៦ ០៦៦	៧១ ៩៨៩ ២១៩	៩៤៥	៣ ៧៩៧	៥ ៤៦០ ១៥១	២២ ០៤២ ៦៣០
ចំណាយនិយោជិតបានពន្យារប្រាក់កក់លើការជួលវិយាល័យ និងទីតាំង អេ ធី អឹម	៧ ០១៣ ៦៩៣	២៨ ៥៤០ ៧៩៩	៥ ៧២៩ ៧៨៣	២៣ ០២២ ២៦៨	១ ២២៦ ៩៩៣	៤ ៩៥៣ ៣៧១
សេវាកម្មលើការថែទាំបង់មុន	១ ៣៥៦ ៨០៨	៥ ៥២៨ ៩៩៣	១ ២៩៨ ៨៤៤	៥ ២១៨ ៧៥៥	៤៧៣ ៩៥៦	១ ៩១៣ ៣៦០
ទ្រព្យត្រូវទទួលផ្សេងៗទៀត	៣៨១ ៧៩៩	១ ៥៥៥ ៨៣១	៤២៨ ៨៥២	១ ៧២៣ ១២៧	៣ ១៦ ៧២១	១ ២៧៨ ៦០៣
	<u>១ ៦៥៣ ៣១០</u>	<u>៦ ៧៣៧ ២៣៩</u>	<u>៤៨០ ៤៥៣</u>	<u>១ ៩៣០ ៤៦១</u>	<u>-</u>	<u>-</u>
	<u>២៨ ០៧១ ៦៧៦</u>	<u>១១៤ ៣៩២ ០៨១</u>	<u>៧ ៩៣៤ ៨៧៧</u>	<u>៣១ ៨៩៨ ៤០៨</u>	<u>៧ ៤៧៧ ៨២១</u>	<u>៣០ ១៨៧ ៩៦៤</u>

(\*) ប្រតិបត្តិការជាមួយសម្ព័ន្ធហ្នាតិ ដែលនាំឱ្យមានទឹកប្រាក់ត្រូវទទួលពីសម្ព័ន្ធហ្នាតិ ដែលបានរៀបរាប់ខាងលើ ត្រូវបានធ្វើឡើងស្របតាមលក្ខខណ្ឌពាណិជ្ជកម្មដែលបានចរចា។

**១៥ ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
វាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់						
ប្រាក់បញ្ញើសន្សំ	១៤២ ៨៩៥ ៤៩៥	៥៨២ ២៩៩ ១៤៣	៨៩ ០៣៨ ១៥១	៣៥៧ ៧៥៥ ២៩១	៤៥ ៦៧៦ ១៨០	១៨៤ ៣៩៤ ៧៣៩
ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់	៤៦៧ ២០២ ៨៣២	១ ៩០៣ ៨៥១ ៥៤០	៤០២ ៣១៥ ២៣៩	១ ៦៦៦ ៥០២ ៦៣០	៣៣០ ១៤៦ ៦៨៧	១ ៣៣២ ៨០២ ១៧៥
	<u>៦១០ ០៩៨ ៣២៧</u>	<u>២ ៤៨៦ ១៥០ ៦៨៣</u>	<u>៤៩១ ៣៥៣ ៣៩០</u>	<u>១ ៩៧៤ ២៥៧ ៩២១</u>	<u>៧៨៥ ៨២២ ៨៦៧</u>	<u>១ ៥១៧ ១៩៦ ៩១៤</u>

**ហត្ថកម្ម និងលិខិតបញ្ជាក់**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**១៥ ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន (ត)**

ក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
វាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់						
ប្រាក់បញ្ញើសន្សំ	១៤២ ៨៩៦ ៤៩៥	៥៨២ ៣០៣ ២១៨	៨៩ ០៣៨ ១៥១	៣៥៧ ៧៥៥ ២៩១	៤៥ ៦៧៦ ១៨០	១៨៤ ៣៩៤ ៧៣៩
ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់	៤៦៧ ២០២ ៨៣២	១ ៩០៣ ៨៥១ ៥៤០	៤០២ ៣១៥ ២៣៩	១ ៦១៦ ៥០២ ៦៣០	៣៣០ ១៤៦ ៦៨៧	១ ៣៣២ ៨០២ ១៧៥
	<u>៦១០ ០៩៩ ៣២៧</u>	<u>២ ៤៨៦ ១៥៤ ៧៥៨</u>	<u>៤៩១ ៣៥៣ ៣៩០</u>	<u>១ ៩៧៤ ២៥៧ ៩២១</u>	<u>៣៧៥ ៨២២ ៨៦៧</u>	<u>១ ៥១៧ ១៩៦ ៩១៤</u>

**១៦ មូលបត្របំណុល**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
មូលបត្របំណុល						
វាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់	២៩ ១៩៦ ០៧២	១១៨ ៩៧៣ ៩៩៣	២៩ ៣២៥ ២៥២	១១៧ ៨២៤ ៨៦៣	-	-

នៅថ្ងៃទី១ ខែសីហា ឆ្នាំ២០១៨ ក្រុមហ៊ុនទទួលបានលិខិតអនុញ្ញាតពីធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ក្នុងការបោះផ្សាយលក់សញ្ញាបណ្ណសាជីវកម្ម។

នៅថ្ងៃទី១ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០១៨ ក្រុមហ៊ុនទទួលបានការអនុញ្ញាត និងចុះបញ្ជីជាស្ថាពរ ពីគណៈកម្មការមូលបត្រកម្ពុជា (គ.ម.ក) លើទម្រង់ពាក្យស្នើសុំរួម និងឯកសារផ្តល់ព័ត៌មានសម្រាប់ការបោះផ្សាយលក់សញ្ញាបណ្ណសាជីវកម្មជាសាធារណៈ។ សញ្ញាបណ្ណត្រូវបានផ្សាយលក់ទៅឲ្យវិនិយោគិន នៅថ្ងៃទី១៤ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០១៨។

នៅថ្ងៃទី៥ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨ ក្រុមហ៊ុនបានចុះបញ្ជីជាស្ថាពរក្នុងផ្សារមូលបត្រកម្ពុជា ("CSX") និងជា ក្រុមហ៊ុនមុនដំបូងគេដែលបានចុះបញ្ជីសញ្ញាបណ្ណសាជីវកម្មរបស់ខ្លួន ក្នុងទីផ្សារមូលបត្រកម្ពុជា។

សញ្ញាបណ្ណសាជីវកម្មទីមួយ ត្រូវបានបោះចេញដោយក្រុមហ៊ុន ក្នុងតម្លៃសរុប ១២០ ពាន់លានរៀល។ សញ្ញាបណ្ណសាជីវកម្មនេះមានអាយុកាល ៣ ឆ្នាំ និងមានអត្រាការប្រាក់ ៨,៥០% ក្នុងមួយឆ្នាំ។

ក្រុមហ៊ុន មិនបានខកខានក្នុងការទូទាត់សងប្រាក់ដើម ឬការប្រាក់ និងមិនមានការបំពានណាមួយ ពាក់ព័ន្ធនឹងមូលបត្របំណុលក្នុងឆ្នាំនេះទេ។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**១៧ ប្រាក់កម្ចី**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
វាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់						
អត្រាការប្រាក់ប្រែប្រួល	៤៧ ៤០៣ ២៩៩	១៩៣ ១៦៦ ៤៤៣	៧៥ ៤៣៤ ១២២	២៩៩ ០៧៦ ៣០២	៣៨ ៣៣៩ ៨២០	១៥៤ ៧៧៧ ៨៥៣
អត្រាការប្រាក់ថេរ				៤៧១ ២៧៥		
	២៦៤ ០៨២ ៦៨៣	១ ០៧៦ ១៣៦ ៩៣៤	១១៧ ២៩១ ០៣៦	៣៨៣	១៣៧ ១០៩ ១៧២	៥៥៣ ៥០៩ ៧២៨
	៣១១ ៤៨៥ ៩៨២	១ ២៦៩ ៣០៥ ៣៧៧	១៩១ ៧២៥ ១៥៨	៧៧០ ៣៥១ ៦៨៥	១៧៥ ៤៤៨ ៩៩២	៧០៨ ២៨៧ ៥៨១

ក្រុមហ៊ុន មិនបានខកខានក្នុងការទូទាត់សងប្រាក់ដើម ឬការប្រាក់ និងមិនមានការបំពានណាមួយពាក់ព័ន្ធនឹងប្រាក់កម្ចីក្នុងឆ្នាំនេះទេ។

**១៨ អនុបំណុល**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
វាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់						
អត្រាការប្រាក់ប្រែប្រួល	៥ ០៤៧ ៨៤១	២០ ៥៦៩ ៩៥២	១០ ១០៤ ៥១៦	៤០ ៥៩៩ ៩៤៥	១០ ១៣៥ ៦៥១	៤០ ៩១៧ ៦២៣
អត្រាការប្រាក់ថេរ	៦ ៩២៧ ០៨០	២៨ ២២៧ ៨៥១	១៣ ១៣១ ៧៨០	៥២ ៧៦៣ ៤៩២	១៥ ១២២ ៦៨៨	៦១ ០៥០ ១៣០
	១១ ៩៧៤ ៩២១	៤៨ ៧៩៧ ៨០៣	២៣ ២៣៦ ២៩៦	៩៣ ៣៦៣ ៤៣៧	២៥ ២៥៨ ៣៣៩	១០១ ៩៦៧ ៧៥៣

ការទូទាត់សងអនុបំណុល គឺអាចធ្វើទៅបានបន្ទាប់ពីការទូទាត់កាតព្វកិច្ចបំណុលផ្សេងៗ របស់ក្រុមហ៊ុន និងត្រូវអនុម័តដោយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ជាមុនសិន។

**១៩ និស្សន្ទសម្រាប់ទប់ស្កាត់ហានិភ័យ**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
តម្លៃសមស្រប						
អត្រាការប្រាក់	១ ៨៦៨ ១៣២	៧ ៦១២ ៦៣៨	២៧ ៧៩៤	១១១ ៦៧៦	៣៥៨ ០២០	១ ៤៤៥ ៣២៧
អត្រារូបិយប័ណ្ណ	១៩ ៤៥២	៧៩ ២៦៧	-	-	-	-
	១ ៨៨៧ ៥៨៤	៧ ៦៩១ ៩០៥	២៧ ៧៩៤	១១១ ៦៧៦	៣៥៨ ០២០	១ ៤៤៥ ៣២៧

ក្រុមហ៊ុនបានប្រើនិស្សន្ទខាងលើ ដើម្បីទប់ស្កាត់ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ និងហានិភ័យរូបិយប័ណ្ណ។ ឧបករណ៍ដែលប្រើប្រាស់ជាចម្បង រួមមានការដោះដូរអត្រាការប្រាក់ (Interest rate SWAP) និងការដោះដូររូបិយប័ណ្ណ (Currency SWAP) ។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**២០ បំណុលភតិសន្យា**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ក្រោម ១ឆ្នាំ	៣ ៤២៧ ៤៧៩	១៣ ៩៦៦ ៩៧៧	៣ ២៣៣ ៤៤៨	១២ ៩៩១ ៩៩៤	២ ៨០៩ ៥២២	១១ ៣៤២ ០៤០
លើសពី ១ឆ្នាំ និងក្រោម ៥ឆ្នាំ	៩ ៥៨១ ១៧៧	៣៩ ០៤៣ ២៩៦	៩ ៣១៤ ៩២២	៣៧ ៤២៧ ៣៥៧	៩ ០៥៤ ៦៤៤	៣៦ ៥៥៣ ៥៩៨
លើសពី ៥ឆ្នាំ	៣ ១១២ ០០២	១២ ៦៨១ ៤០៩	៣ ៩៦៨ ៥៧៨	១៥ ៩៤៥ ៧៤៥	៤ ៩៤៥ ១០០	១៩ ៩៦៣ ៣៦៨
	១ ៦៦ ១២០ ៦៥៨	៦៥ ៦៩១ ៦៨២	១៦ ៥១៦ ៩៤៨	៦៦ ៣៦៥ ០៩៦	១៦ ៨០៩ ២៦៦	៦៧ ៨៥៩ ០០៦
ដក: ការប្រាក់មិនទាន់ទទួលបាន						
ស្គាល់	(៣ ១១៥ ៤៤៨)	(១២ ៦៩៥ ៤៥១)	(៣ ៣៤៤ ៥០០)	(១៣ ៤៣៨ ២០០)	(៣ ៧០៧ ៦៦០)	(១៤ ៩៦៧ ៨២៣)
	១៣ ០០៥ ២១០	៥២ ៩៩៦ ២៣១	១៣ ១៧២ ៤៤៨	៥២ ៩២៦ ៨៩៦	១៣ ១០១ ៦០៦	៥២ ៨៩១ ១៨៣

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
រយៈពេលខ្លី	២ ៥៤៣ ៧៩៦	១០ ៣៦៥ ៩៦៩	២ ៣៥៤ ៤៣៦	៩ ៤៦០ ១២៤	១ ៩២៧ ១៧៧	៧ ៧៨០ ០១៤
រយៈពេលវែង	១០ ៤៦១ ៤១៤	៤២ ៦៣០ ២៦២	១០ ៨១៨ ០១២	៤៣ ៤៦៦ ៧៧២	១១ ១៧៤ ៤២៩	៤៥ ១១១ ១៦៩
	១៣ ០០៥ ២១០	៥២ ៩៩៦ ២៣១	១៣ ១៧២ ៤៤៨	៥២ ៩២៦ ៨៩៦	១៣ ១០១ ៦០៦	៥២ ៨៩១ ១៨៣

**២១ សំវិធានធន**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
កិច្ចសន្យាឥណទាន	២ ៧១៧	១១ ០៧២	៣ ៥៩៩	១៤ ៤៦១	៤ ៧៣១	១៩ ០៩៩

ចំនួននេះ តំណាងឱ្យសំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក លើកិច្ចសន្យាឥណទាន។

**២២ បំណុលផ្សេងៗ**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ទឹកប្រាក់ជំពាក់សម្ព័ន្ធព្យាគី (*)	៤០ ០៨០ ៩៦៦	១៦៣ ៣២៩ ៩៣៦	១៣៥ ៣២២	៥៤៣ ៧២៤	១៣៩ ៤៦៦	៥៦៣ ០២៤
អត្ថប្រយោជន៍និយោជិតរយៈពេលខ្លី	៤ ៧៦៧ ៥៩១	១៩ ៤២៧ ៩៣៣	៣ ១៦៥ ៤០៣	១២ ៧១៨ ៥៨៩	២ ៤៦៣ ៣៨២	៩ ៩៤៤ ៦៧៣
អត្ថប្រយោជន៍ក្រោយឈប់ពីការងារ	១ ២៦៦ ៤៨៩	៥ ១៦០ ៩៤៣	១២ ៥៨០	៥០ ៥៤៦	១៣២ ៦០១	៥៣៥ ៣១០
អ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងការបង្កើន	៥២៦ ៤៧២	២ ១៤៥ ៣៧៣	៦៧៤ ៤៥០	២ ៧០៩ ៩៤០	៥៩២ ០១៤	២ ៣៨៩ ៩៦១
ផ្សេងៗ	១ ៥៤២ ៥៦៧	៦ ២៨៥ ៩៦១	១ ១៣៩ ៩៩៨	៤ ៥៨០ ៥១៣	៥១៣ ៨៣០	២ ០៧៤ ៣៣២
	៤៨ ១៨៤ ០៨៥	១៩៦ ៣៥០ ១៤៦	៥ ១២៧ ៧៥៣	២០ ៦០៣ ៣១២	៣ ៨៤១ ២៩៣	១៥ ៥០៧ ៣០០

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**២២ បំណុលផ្សេងៗ (ត)**

ក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ទឹកប្រាក់ជំពាក់សម្ព័ន្ធព្យាតិ (*)	៤០ ០៨០ ៩៦៦	១៦៣ ៣២៩ ៩៣៦	១៣៥ ៣២២	៥៤៣ ៧២៤	១៣៩ ៤៦៦	៥៦៣ ០២៤
អត្ថប្រយោជន៍និយោជិតរយៈពេលខ្លី	៤ ២៩៤ ៩០៩	១៧ ៥០១ ៧៥៤	៣ ១៦៥ ៤០៣	១២ ៧១៨ ៥៨៩	២ ៤៦៣ ៣៨២	៩ ៩៤៤ ៦៧៣
អត្ថប្រយោជន៍ក្រោយឈប់ពីការងារ	១ ២៦៦ ៤៨៩	៥ ១៦០ ៩៤៣	១២ ៥៨០	៥០ ៥៤៦	១៣២ ៦០១	៥៣៥ ៣១០
អ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងការបង្ករផ្សេងៗ	៥២១ ៦៤៧	២ ១២៥ ៧១២	៦៧៤ ៤៥០	២ ៧០៩ ៩៤០	៥៩២ ០១៤	២ ៣៨៩ ៩៦១
	១ ៥៤២ ៥៦៧	៦ ២៤៥ ៩៦០	១ ១៣៩ ៩៩៨	៤ ៥៨០ ៥១៣	៥ ១៣៨ ៣០១	២ ០៧៤ ៣៣២
	៤៨ ១៧៩ ២៦០	១៩៦ ៣៣០ ៤៨៥	៥ ១២៧ ៧៥៣	២០ ៦០៣ ៣១២	៣ ៨៤១ ២៩៣	១៥ ៥០៧ ៣០០

(\*) ប្រតិបត្តិការជាមួយសម្ព័ន្ធព្យាតិ ដែលនាំឲ្យមានទឹកប្រាក់ជំពាក់សម្ព័ន្ធព្យាតិ បានរៀបរាប់ខាងលើ ត្រូវបានធ្វើឡើងស្របតាមលក្ខខណ្ឌពាណិជ្ជកម្មដែលបានចរចា។ នៅក្នុងទឹកប្រាក់ជំពាក់សម្ព័ន្ធព្យាតិនេះ មានចំនួន ៤០ លានដុល្លារអាមេរិក សម្រាប់បង្កើនមូលធនពីក្រុមហ៊ុនមេ ដើម្បីបង្កើនភាគហ៊ុនរបស់ក្រុមហ៊ុនទៅដល់ ១១៥ លានដុល្លារអាមេរិក ដែលបន្ទាប់មកត្រូវបានអនុម័តដោយក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម នៅថ្ងៃទី១១ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២០។

**២៣ ដើមទុន**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ភាគហ៊ុនបានចុះបញ្ជីបែងចែកនិងបង់គ្រប់ចំនួនមានតម្លៃ១ដុល្លារអាមេរិកក្នុង១ភាគហ៊ុន	៧៥ ០០០ ០០០	៣០៥ ៦២៥ ០០០	៧៥ ០០០ ០០០	៣០១ ៣៥០ ០០០	៣០ ០០០ ០០០	១២១ ១១០ ០០០

ក្រុមហ៊ុនត្រូវបានកាន់កាប់ទាំងស្រុងដោយធនាគារ Ayudhya PCL ('Krungsri') ដែលជាក្រុមហ៊ុនចុះបញ្ជីនៅប្រទេសថៃ ដែលមានសុពលភាពពីថ្ងៃទី១២ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៦។

នៅថ្ងៃទី១០ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០១៩ ក្រុមហ៊ុនបានដាក់សំណើសុំការអនុម័តពីធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ដើម្បីឆ្លើយតបដើមទុនចំនួន ៤០ លានដុល្លារអាមេរិកពី ៧៥ លានដុល្លារអាមេរិកដល់ ១១៥ លានដុល្លារអាមេរិក ដោយធ្វើការផ្ទេរពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក។ សំណើនេះត្រូវបានអនុម័ត ដោយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា នៅថ្ងៃទី១៩ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៩។

ក៏ប៉ុន្តែក្រុមប្រឹក្សាភិបាល បានសម្រេចអនុម័តក្នុងការបង្កើនដើមទុនដោយការបង់ជាសាច់ប្រាក់សុទ្ធចំនួន ៤០ លានដុល្លារអាមេរិក ជំនួសការផ្ទេរចេញពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក ដើម្បីជាប្រយោជន៍ដ៏រឹងមាំនៃមូលធនសម្រាប់ដំណើរការអភិវឌ្ឍក្រុមហ៊ុននាពេលអនាគត។ ការស្នើសុំនេះត្រូវបានអនុម័តដោយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា នៅថ្ងៃទី៧ ខែតុលា ឆ្នាំ២០១៩។

នៅថ្ងៃទី១១ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២០ ក្រសួងពាណិជ្ជកម្មបានអនុម័តលក្ខន្តិកៈក្រុមហ៊ុន ដែលមានដើមទុនសរុបចំនួន ១១៥ លានដុល្លារអាមេរិក។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**២៤ ទុនបម្រុង**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ទុនបម្រុងតាមច្បាប់	៦៨២ ៤៥៩	២ ៧៨១ ០២០	៦៨២ ៤៥៩	២ ៧៤២ ១២០	៦៨២ ៤៥៩	២ ៧៥៥ ០៨៧
ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ	៦ ៧២៤ ៤៨៩	២៧ ៤០២ ២៩៣	២ ៤១៣ ៩៧២	៩ ៦៩៩ ៣៣៩	៨៩២ ៩២៨	៣ ៦០៤ ៧៥០
ទុនបម្រុងផ្សេងៗ	១ ៤១១ ៤៤៤	៥ ៧៥១ ៦៣៤	១ ២៩២ ៧៥៥	៥ ១៩៤ ២៩០	១ ១៤៥ ៧១៤	៤ ៦២៥ ២៤៨
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	៤ ៤៩៩ ៨៣១	-	(១ ៤២៥ ១៥០)	-	-
	<u>៨ ៨១៨ ៣៩២</u>	<u>៤០ ៤៣៤ ៧៧៨</u>	<u>៤ ៣៨៩ ១៨៦</u>	<u>១៦ ២១០ ៥៩៩</u>	<u>២ ៧២១ ១០១</u>	<u>១០ ៩៨៥ ០៨៥</u>

ក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ទុនបម្រុងតាមច្បាប់	៦៨២ ៤៥៩	២ ៧៨១ ០២០	៦៨២ ៤៥៩	២ ៧៤២ ១២០	៦៨២ ៤៥៩	២ ៧៥៥ ០៨៧
ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ	៦ ៧២៤ ៤៨៩	២៧ ៤០២ ២៩៣	២ ៤១៣ ៩៧២	៩ ៦៩៩ ៣៣៩	៨៩២ ៩២៨	៣ ៦០៤ ៧៥០
ទុនបម្រុងផ្សេងៗ	១ ៤១១ ៤៤៤	៥ ៧៥១ ៦៣៤	១ ២៩២ ៧៥៥	៥ ១៩៤ ២៩០	១ ១៤៥ ៧១៤	៤ ៦២៥ ២៤៨
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	៤ ៥០០ ០៤៩	-	(១ ៤២៥ ១៥០)	-	-
	<u>៨ ៨១៨ ៣៩២</u>	<u>៤០ ៤៣៤ ៩៩៦</u>	<u>៤ ៣៨៩ ១៨៦</u>	<u>១៦ ២១០ ៥៩៩</u>	<u>២ ៧២១ ១០១</u>	<u>១០ ៩៨៥ ០៨៥</u>

**២៥ ចំណូលពីការប្រាក់សុទ្ធ**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>ចំណូលពីការប្រាក់</b>				
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	១២៩ ០១៤	៥២២ ៧៦៥	១០៦ ២៤៦	៤២៩ ៧៦៥
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ	១៦០ ២៦៩	៦៤៩ ៤១០	១០៧ ០៧៨	៤៣៣ ១៣១
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	១៤១ ៦៧១ ៣៤៨	៥៧៤ ០៥២ ៣០២	១១០ ៣៨១ ៦២៣	៤៤៦ ៤៩៣ ៦៦៥
	<u>១៤១ ៩៦០ ៦៣១</u>	<u>៥៧៥ ២២៤ ៤៧៧</u>	<u>១១០ ៥៩៤ ៩៤៧</u>	<u>៤៤៧ ៣៥៦ ៥៦១</u>
<b>ចំណាយលើការប្រាក់</b>				
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៣៥ ៧០៤ ៧៩៣	១៤៤ ៦៧៥ ៨២១	២៧ ០៧៩ ៩៤៨	១០៩ ៥៣៨ ៣៩០
ប្រាក់កម្ចី	១៨ ០៦៩ ០៦៨	៧៣ ២១៥ ៨៦៤	១៥ ៧៨៧ ៧៩៦	៦៣ ៨៦១ ៦៣៥
មូលបត្របំណុល	២ ៧៩១ ៥១០	១១ ៣១១ ១៩៩	៣៥៦ ៩៦០	១ ៤៤៣ ៩០៣
អនុបំណុល	១ ៩៥៩ ០៧២	៧ ៩៣៨ ១៦០	២ ៦៩២ ៦៨០	១០ ៨៩១ ៨៩១
បំណុលភតិសន្យា	៩៧៣ ០២៧	៣ ៩៤២ ៧០៤	៩៧៩ ៦៩៣	៣ ៩៦២ ៨៥៧
	<u>៤៩ ៤៩៧ ៤៧០</u>	<u>២៤១ ០៨៣ ៧៤៨</u>	<u>៤៦ ៥៦៧ ០៧៧</u>	<u>១៨៥ ៦៩៨ ៦៧៦</u>
<b>ចំណូលពីការប្រាក់សុទ្ធ</b>	<u>៨២ ៤៦៣ ១៦១</u>	<u>៣៣៤ ១៤០ ៧២៩</u>	<u>៦៣ ០២៧ ៨៧០</u>	<u>២៥៧ ៦៨៧ ៨៨៥</u>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**២៦ ចំណូលពីកម្រៃសេវាសុទ្ធ**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>ចំណូលពីកម្រៃជើងសារ</b>				
កម្រៃលើសេវាធានា	២ ៩១១ ៣២៤	១១ ៧៩៦ ៧០១	២ ០០៩ ៣៣៧	៨ ១២៧ ៧៦៨
កម្រៃពីការណែនាំ	១ ៤៩៣ ៥៧៨	៦ ០៥១ ៩៧៨	៥៨៧ ៨១៩	២ ៣៧៧ ៧២៨
កម្រៃលើសេវាគណនីបញ្ញើ	២៤០ ០៥៤	៩៧២ ៦៩៩	២៩១ ៨៦៣	១ ១៨០ ៥៨៦
កម្រៃពីការផ្ទេរប្រាក់	១២៤ ៥៦៩	៥០៤ ៧៥៤	១១៨ ៨៤៨	៤៨០ ៧៤០
កម្រៃផ្សេងៗ	១៣៩ ៩៧៨	៥៦៧ ១៩០	២៥០ ១២៦	១ ០១១ ៧៦០
	<u>៤ ៩១៩ ៥០៧</u>	<u>១៩ ៨៩៣ ៣២២</u>	<u>៣ ២៥៧ ៩៩៣</u>	<u>១៣ ១៧៨ ៥៨២</u>
<b>ចំណាយលើកម្រៃជើងសារ</b>				
សេវាហ៊ុយធនាគារ	២៣៤ ៥៨៥	៩៥០ ៥៣៩	២២៨ ៥០៨	៩២៤ ៣១៦
កម្រៃជើងសារលើប្រាក់កម្ចី	៣៨៤ ៤៨១	១ ៥៥៧ ៩១៧	៤១៦ ០៧២	១ ៦៨៣ ០១១
កម្រៃពីការណែនាំ	៥៥ ៥៥៦	២២៥ ១១៣	៥០ ៤៧៦	២០៤ ១៧៥
កម្រៃជើងសារលើមូលបត្របំណុល	១៨ ១៧២	៧៣ ៦៣៣	២ ៣៨៦	៩ ៦៥១
កម្រៃជើងសារលើអនុបំណុល	៥ ២៣៨	២១ ២២៤	៥ ២១១	២១ ០៧៨
	<u>៦៩៨ ០៣២</u>	<u>២ ៨២៨ ៤២៦</u>	<u>៧០២ ៦៥៣</u>	<u>២ ៨៤២ ២៣១</u>
<b>ចំណូលពីកម្រៃជើងសារសុទ្ធ</b>	<u>៤ ២១១ ៤៧៥</u>	<u>១៧ ០៦៤ ៨៩៦</u>	<u>២ ៥៥៥ ៣៤០</u>	<u>១០ ៣៣៦ ៣៥១</u>

**២៧ ខាត/(ចំណេញ)សុទ្ធពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុវាស់តែតាម FVTPL**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
អត្រាការប្រាក់	១ ៩៤៥ ៨៥៨	៧ ៨៨៤ ៦១៧	១៩០ ១៦៦	៧៦៩ ២២១
អត្រាប្តូរប្រាក់	១៩ ៤៥២	៧៨ ៨១៩	-	-
	<u>១ ៩៦៥ ៣១០</u>	<u>៧ ៩៦៣ ៤៣៦</u>	<u>១៩០ ១៦៦</u>	<u>៧៦៩ ២២១</u>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**២៨ ចំណូលផ្សេងៗ**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ភាគលាភពីមូលបត្រកម្មសិទ្ធិ វាស់វែងតាម FVOCI	២៣ ៥៧៦	៩៥ ៥៣០	-	-
ចំណេញ(ខាត)ពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	១១៣ ១៥១	៤៥៨ ៤៨៨	១០៦ ០២៣	៤២៨ ៨៦៣
ចំណូលផ្សេងៗទៀត	៩១ ៥៤៨	៣៧០ ៩៥២	៦៧ ៧៩៤	២៧៤ ២២៧
	<u>២២៨ ២៧៥</u>	<u>៩២៤ ៩៧០</u>	<u>១៧៣ ៨១៧</u>	<u>៧០៣ ០៩០</u>

**២៩ ចំណេញ/(ខាត)សុទ្ធពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	(២៣ ៧២៥)	(៩៦ ១៣៤)	(២៦ ១០៨)	(១០៥ ៦០៧)
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន (*)	(៨០ ៦២៧)	(៣២៦ ៧០១)	៣ ៦៤៥ ៧៣២	១៤ ៧៤៦ ៩៨៦
កិច្ចសន្យាឥណទាន	(៨៧២)	(៣ ៥៣៣)	(១ ១៣៦)	(៤ ៥៩៥)
	<u>(១០៥ ២២៤)</u>	<u>(៤២៦ ៣៦៨)</u>	<u>៣ ៦១៨ ៤៨៨</u>	<u>១៤ ៦៣៦ ៧៨៤</u>

(\*) ចំនួននេះ រួមបញ្ចូលការទទួលបានមកវិញនូវឥណទានដែលបានលុបចោលពីបញ្ជីចំនួន ១ ០២៤ ៤៨១ ដុល្លារ អាមេរិក (ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨: ៥៣២ ០៥០ដុល្លារអាមេរិក)។

**៣០ ចំណាយបុគ្គលិក**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ប្រាក់បៀវត្សរ៍ និងបុព្វលាភ	២៨ ៩៦១ ៤១១	១១៧ ៣៥១ ៦៣៧	២២ ២១៧ ៣៥៤	៨៩ ៨៦៩ ១៩៧
អត្ថប្រយោជន៍ក្រោយឈប់ពីការងារ	១ ២៧២ ៤៦០	៥ ១៥៦ ០០៨	៩១៧ ០១៣	៣ ៧០៩ ៣១៨
ប្រាក់ចំណាច់អតីតភាពការងារ	១ ៣០២ ២៦០	៥ ២៧៦ ៧៥៨	១១ ៨៣៦	៤៧ ៨៧៧
ចំណាយបុគ្គលិកផ្សេងៗ	២ ៤៤៧ ៣០៣	១១ ៥៣៧ ២៧២	២ ៦៣៦ ៩៣១	១០ ៦៦៦ ៣៨៥
	<u>៣៤ ៣៨៣ ៤៣៤</u>	<u>១៣៩ ៣២១ ៦៧៥</u>	<u>២៥ ៧៨៣ ១៣៤</u>	<u>១០៤ ២៩២ ៧៧៧</u>



**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣១ ចំណាយរំលស់**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	២ ១៩៦ ៦៩៩	៨ ៩០១ ០២៤	២ ១៧៤ ៥៨៩	៨ ៧៩៦ ២១៣
សិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្ម	២ ៨៩៦ ២៩៤	១១ ៧៣៥ ៧៨៣	២ ៦៥៤ ៤០០	១០ ៧៣៧ ០៤៧
ទ្រព្យសកម្មអរូបី	២៣៥ ៤១០	៩៥៣ ៨៨២	១៦១ ៧០៤	៦៥៤ ០៩៣
	<b>៥ ៣២៨ ៤០៣</b>	<b>២១ ៥៩០ ៦៨៩</b>	<b>៤ ៩៩០ ៦៩៣</b>	<b>២០ ១៨៧ ៣៥៣</b>

**៣២ ចំណាយផ្សេងៗ**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
សេវាវិជ្ជាជីវៈ	៨១៥ ៤៣២	៣ ៣០៤ ១៣០	២០២ ០០៥	៨១៧ ១១០
ការធ្វើដំណើរ និងយានយន្ត	២ ១៥៥ ៩០៥	៨ ៧៣៥ ៧២៧	១ ៨១៧ ៥៣៥	៧ ៣៥១ ៩២៩
ការជួសជុល និងថែទាំ	១ ៤៣៥ ៣៣១	៥ ៨១៥ ៩៦១	១ ១៥៦ ៣៦៥	៤ ៦៧៧ ៤៩៦
ការផ្សព្វផ្សាយពាណិជ្ជកម្ម និងទីផ្សារ	១ ០៧២ ២០២	៤ ៣៤៤ ៥៦៣	៧១៣ ០៦៤	២ ៨៨៤ ៣៤៤
កម្រៃអាជ្ញាប័ណ្ណ ពន្ធព័ន្ធនិងពន្ធផ្សេងៗ	៧៣៣ ៧១៣	២ ៩៧៣ ០០៥	៧៥៣ ៦៧៩	៣ ០៤៨ ៦៣២
សម្ភារៈការិយាល័យ និងបរិក្ខារ	៧២៤ ៤៣៨	២ ៩៣៥ ៤២៣	៦២៧ ៧០៥	២ ៥៣៩ ០៦៧
ការរក្សាសន្តិសុខ	៧១៩ ៣៤១	២ ៩១៤ ៧៧០	៦៨៧ ៩៨០	២ ៧៨២ ៨៧៩
ទឹក-ភ្លើង	៧៤៣ ១៤៦	៣ ០១១ ២២៨	៦៨១ ៤៣៦	២ ៧៥៦ ៤០៩
ការទំនាក់ទំនង	៦៦៥ ៥៥១	២ ៦៩២ ៧៦១	៥៤៣ ២២៦	២ ១៩៧ ៣៤៩
ភតិសន្យា និងការជួល	៤២៦ ៣៤៥	១ ៧២៧ ៥៥០	៥៦៩ ០៨១	២ ៣០១ ៩៣៣
ថ្លៃឈ្នួល និងការប្រជុំក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	៩៨ ៩៦៧	៤០១ ០១៤	១០៧ ៣១៣	៤៣៤ ០៨១
ផ្សេងៗ	២៤៩ ៤៦០	១ ០១០ ៨១១	៣២៥ ៨៩៦	១ ៣១៨ ២៤៩
	<b>៩ ៨៣៨ ៨៣១</b>	<b>៣៩ ៨៦៦ ៩៤៣</b>	<b>៨ ១៨៥ ២៨៥</b>	<b>៣៣ ១០៩ ៤៧៨</b>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣២ ចំណាយផ្សេងៗ (ត)**

ក្រុមហ៊ុន	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
សេវាវិជ្ជាជីវៈ	៨០៨ ៣៤៤	៣ ២៧៥ ៤១០	២០២ ០០៥	៨១៧ ១១០
ការធ្វើដំណើរនិងយានយន្ត	២ ១៥៥ ៩០៥	៨ ៧៣៥ ៧២៧	១ ៨១៧ ៥៣៥	៧ ៣៥១ ៩២៩
ការជួសជុល និងថែទាំ	១ ៤៣៥ ៣៣១	៥ ៨១៥ ៩៦១	១ ១៥៦ ៣៦៥	៤ ៦៧៧ ៤៩៦
ការផ្សព្វផ្សាយពាណិជ្ជកម្ម និងទីផ្សារ	១ ០៧២ ២០២	៤ ៣៤៤ ៥៦៣	៧១៣ ០៦៤	២ ៨៨៤ ៣៤៤
កម្រៃអាជ្ញាប័ណ្ណ ពន្ធថ្នាក់ និងពន្ធផ្សេងៗ	៧៣៣ ៧១៣	២ ៩៧៣ ០០៥	៧៥៣ ៦៧៩	៣ ០៤៨ ៦៣២
សម្ភារៈការិយាល័យ និងបរិក្ខារ	៧២៤ ៤៣៨	២ ៩៣៥ ៤២៣	៦២៧ ៧០៥	២ ៥៣៩ ០៦៧
ការរក្សាសន្តិសុខ	៧១៩ ៣៤១	២ ៩១៤ ៧៧០	៦៨៧ ៩៨០	២ ៧៨២ ៨៧៩
ទឹក-ភ្លើង	៧៤៣ ១៤៦	៣ ០១១ ២២៨	៦៨១ ៤៣៦	២ ៧៥៦ ៤០៩
ការទំនាក់ទំនង	៦៦៤ ៥៥១	២ ៦៩២ ៧៦១	៥៤៣ ២២៦	២ ១៩១ ៣៤៩
ភតិសន្យា និងការជួល	៤២៦ ៣៤៥	១ ៧២៧ ៥៥០	៥៦៩ ០៨១	២ ៣០១ ៩៣៣
ថ្លៃឈ្នួល និងការប្រជុំក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	៩៨ ៩៦៧	៤០១ ០១៤	១០៧ ៣១៣	៤៣៤ ០៨១
ផ្សេងៗ	២៤៧ ០៧៣	១ ០០១ ១៣៩	៣២៥ ៨៩៦	១ ៣១៨ ២៤៩
	<b>៩ ៨២៩ ៣៥៦</b>	<b>៣៩ ៨២៨ ៥៥១</b>	<b>៨ ១៨៥ ២៨៥</b>	<b>៣៣ ១០៩ ៤៧៨</b>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៣ ព័ត៌មានបន្ថែមនៃរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់**

**(ក) សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល**

សម្រាប់គោលបំណងនៃរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលរួមមាន៖

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៣៤ ១៩០ ៤៤៥	១៣៩ ៣២៦ ០៦៣	៣៧ ២១១ ១៥៥	១៤៩ ៥១៤ ៤២១	៩ ៩២៣ ៦០៤	៤០ ០៦១ ៥៨៩
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៣៤ ៨៤១ ៦៦១	១៤១ ៩៧៩ ៧៦៩	៣០ ១៥៨ ៤៦២	១២១ ១៧៦ ៧០០	៨ ១៥៦ ៦៤៤	៣២ ៩២៨ ៣៧២
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	៩ ៦៦៨ ៥២៤	៣៩ ៣៩៩ ២៣៥	៣៩ ៦០៦ ៧០៣	១៥៩ ១៣៩ ៧៣៣	៥៧ ០៩៧ ៥៥២	២៣០ ៥០២ ៨១៧
	<u>៧៨ ៧០០ ៦៣០</u>	<u>៣២០ ៧០៥ ០៦៧</u>	<u>១០៦ ៩៧៦ ៣២០</u>	<u>៤២៩ ៨៣០ ៨៥៤</u>	<u>៧៥ ១៧៧ ៨០០</u>	<u>៣០៣ ៤៩២ ៧៧៨</u>

**(ខ) បម្រែបម្រួលលើបំណុលកើតឡើងពីសកម្មភាពហិរញ្ញវត្ថុ**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	សមតុល្យនៅដើមឆ្នាំនៃ		សាច់ប្រាក់ទទួលបានពី			ធាតុមិនមែនសាច់ប្រាក់ដទៃទៀត	សមតុល្យនៅចុងឆ្នាំនៃ
	ការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុ	ការបោះផ្សាយ	ការទូទាត់សង	ការប្រាក់បង្គរ	ការប្រាក់បង់		
<b>នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩</b>							
មូលបត្របំណុល	២៩ ៣២៥ ២៥២	-	-	២ ៧៩១ ៥១០	(២ ៥០២ ៩៣៨)	(៤១៧ ៧៥២)	២៩ ១៩៦ ០៧២
ប្រាក់កម្ចី	១៩១ ៧២៥ ១៥៨	១៨៤ ៨១៦ ៨៥១	(៦៥ ៧៨៧ ០៩៧)	១៨ ០៦៩ ០៦៨	(១៧ ៨៣៣ ៣៣៨)	៤៩៥ ៣៤០	៣១១ ៤៨៥ ៩៨២
អនុបំណុល	២៣ ២៣៦ ២៩៦	-	(១១ ០០០ ០០០)	១ ៩៥៩ ០៧២	(២ ២២០ ៤៤៧)	-	១១ ៩៧៤ ៩២១
បំណុលភតិសន្យា	១៣ ១៧២ ៤៤៨	-	(៣ ៥៥៦ ៥៧០)	-	-	-	១៣ ០០៥ ២១០
សរុប	<u>២៥៧ ៤៥៩ ១៥៤</u>	<u>១៨៤ ៨១៦ ៨៥១</u>	<u>(៨០ ៣៤៣ ៦៦៧)</u>	<u>២២ ៨១៩ ៦៥០</u>	<u>(២២ ៥៥៦ ៧២៣)</u>	<u>៣ ៤៦៦ ៩២០</u>	<u>៣៦៥ ៦៦២ ១៨៥</u>
សមមូលពាន់រៀល	<u>១ ០៤៩ ១៤៦ ០៥៣</u>	<u>៧៥៣ ១២៨ ៦៦៨</u>	<u>(៣២៧ ៤០០ ៤៤៣)</u>	<u>៩២ ៩៩០ ០៧៤</u>	<u>(៩១ ៩១៨ ៦៤៦)</u>	<u>១៤ ១២៧ ៦៩៩</u>	<u>១ ៤៩០ ០៧៣ ៤០៤</u>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៣ ព័ត៌មានបន្ថែមនៃរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ (ត)**

**(ខ) បម្រែបម្រួលលើបំណុលកើតឡើងពីសកម្មភាពហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	សមតុល្យនាដើម ការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុ	សាច់ប្រាក់ទទួលពី ការបោះផ្សាយ	ការទូទាត់សង	ការប្រាក់បង្គរ	ការប្រាក់បង់	ធាតុមិនមែនសាច់ ប្រាក់ដទៃទៀត	សមតុល្យនាចុង ការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុ
<b>នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨</b>							
មូលបត្របំណុល	-	២៩ ៨៦៥ ៦០៥	-	៣៥៦ ៩៦០	(៨៩៧ ៣១៣)	-	២៩ ៣២៤ ២៥២
ប្រាក់កម្ចី	១៧៥ ៤៤៨ ៩៩២	១០៧ ៣៤០ ០២៣	(៩០ ៣៨៨ ៧៧៣)	១៥ ៧៨៧ ៧៩៦	(១៦ ៥១២ ៣៧៨)	៤៩ ៤៩៨	១៩១ ៧២៥ ១៥៨
អនុបំណុល	២៥ ២៥៨ ២៩៩	-	(២ ០០០ ០០០)	២ ៦៩២ ៦៨០	(២ ៧១៤ ៦៨៣)	-	២៣ ២៣៦ ២៩៦
បំណុលភតិសន្យា	១៣ ១០១ ៦០៦	-	(៣ ១២២ ៤៦៨)	-	-	៣ ១៩៣ ៣១០	១៣ ១៧២ ៤៤៨
<b>សរុប</b>	<b>២១៣ ៨០៨ ៨៩៧</b>	<b>១៣៧ ២០៥ ៦២៨</b>	<b>(៩៥ ៥១១ ២៤១)</b>	<b>១៨ ៨៧៧ ៤៣៦</b>	<b>(២០ ១២៤ ៣៧៤)</b>	<b>៣ ២៤២ ៨០៨</b>	<b>២៥៧ ៤៥៩ ១៥៤</b>
សមមូលជាពាន់រៀល	៨៥៩ ០៨៤ ១៤៨	៥៥១ ២៩២ ២១៣	(៣៨៣ ៧៦៤ ១៦៦)	៧៥ ៦៨៨ ៨១៨	(៨០ ៨៥៩ ៧៣៥)	១៣ ០២៩ ៦០៣	១ ០៣៤ ៤៧០ ៨៨១

**(គ) ចំណេញ (ខាត) ពីអត្រាប្តូរប្រាក់រូបិយប័ណ្ណបរទេសដែលទទួលបាន និងមិនបានទទួលស្គាល់**

ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ ចំណេញ (ខាត) អត្រាប្តូរប្រាក់រូបិយប័ណ្ណបរទេសដែលទទួលបានស្គាល់គឺផ្អែកលើមូលដ្ឋានសាច់ប្រាក់។ ចំណេញ (ខាត) អត្រាប្តូរប្រាក់រូបិយប័ណ្ណបរទេស ដែលមិនទទួលស្គាល់ គឺផ្អែកលើលម្អៀងនៃការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេសនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល ដូចដែលបានរៀបរាប់នៅក្នុងគោលការណ៍គណនេយ្យ។ វាត្រូវបានបង្ហាញដូចការកែតម្រូវដើម្បីផ្ទៀងផ្ទាត់នឹងប្រាក់ចំណេញមុនបង់ពន្ធ ធៀបនឹងសាច់ប្រាក់ទទួល (បង់) ពីសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ។

**ហត្ថកម្ម លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៤ ប្រតិបត្តិការ និងសមតុល្យជាមួយសម្ព័ន្ធន្តោតិ**

**(ក) សម្ព័ន្ធន្តោតិ និងទំនាក់ទំនង**

សម្ព័ន្ធន្តោតិ និងទំនាក់ទំនងសម្ព័ន្ធន្តោតិ ជាមួយសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន មានដូចខាងក្រោម៖

សម្ព័ន្ធន្តោតិ	ទំនាក់ទំនង
Mitsubishi UFJ Financial Group Inc	ក្រុមហ៊ុនមេធំ
Bank of Ayudhya Public Company Limited ("Krungsri")	ក្រុមហ៊ុនមេផ្ទាល់/ ភាគទុនិក
ហត្ថា ស៊ីស ឯ.ក	ក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ របស់ក្រុមហ៊ុន
ក្រុមហ៊ុនសម្ព័ន្ធន្តោតិ	ក្រុមហ៊ុនទាំងអស់ដែលស្ថិតនៅក្រោមក្រុមហ៊ុនមេធំតែមួយ
ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	បុគ្គលដែលគ្រប់គ្រង សកម្មភាពរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។
គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ	គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ ជាអ្នកដែលចូលរួមក្នុងការគ្រប់គ្រង ដឹកនាំ រៀបចំ ឬអនុវត្តប្រព័ន្ធគ្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។ គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន រួមបញ្ចូលសមាជិកកម្មាធិការប្រតិបត្តិទាំងអស់ ដែលបានតែងតាំងដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាល។

**(ខ) ការទូទាត់ជូនគណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ និងក្រុមប្រឹក្សាភិបាល**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល				
ថ្លៃឈ្នួលនិងចំណាយពាក់ព័ន្ធផ្សេងៗ	៩៨ ៩៦៧	៤០១ ០១៤	១០៧ ៣១៣	៤៣៤ ០៨១
គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ				
ប្រាក់បៀវត្សរ៍ និងអត្ថប្រយោជន៍រយៈពេលខ្លី	១ ៩១២ ៦១០	៧ ៧៤៩ ៨៩៦	២ ០៤១ ៨៧៤	៨ ២៥៩ ៣៨០
អត្ថប្រយោជន៍ក្រោយឈប់ពីការងារ	៩៤ ៤៦៧	៣៨២ ៧៨០	៩៦ ៣១១	៣៨៩ ៥៧៨
	២ ០០៧ ០៧៧	៨ ១៣២ ៦៧៦	២ ១៣៨ ១៨៥	៨ ៦៧៣ ០៤៩
សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន				
	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
អត្ថប្រយោជន៍ក្រោយឈប់ពីការងារត្រូវបង់	៩៤ ១៩០	៣៨៣ ៨២៤	-	-

**(គ) ឥណទានផ្តល់ដល់គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ និងចំណូលការប្រាក់**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ឥណទានផ្តល់ដល់គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ	៤៧០ ២៤៩	១ ៩១៦ ២៦៥	៦៧៨ ៦៧៣	២ ៧២៦ ៩០៨

ឥណទានផ្តល់ដល់គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ មានអត្រាការប្រាក់ ៨%ក្នុងមួយឆ្នាំ(២០១៨: ៨% ក្នុងមួយឆ្នាំ)។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ចំណូលការប្រាក់ពីគណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ	៤៣ ៧១៤	១៧៧ ១២៩	៤៨ ៣០៥	១៩៥ ៣៩៤

**ហត្ថកម្ម និងលិខិតបញ្ជាក់**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៤ ប្រតិបត្តិការ និងសមតុល្យជាមួយសម្ព័ន្ធព្រទ្រ (ត)**

**(ឃ) ប្រាក់បញ្ញើរបស់គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ និងចំណាយការប្រាក់**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ប្រាក់បញ្ញើរបស់គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ	២ ០៥៤ ០០៩	៨ ៣៧០ ០៨៧	១ ១៩៣ ២០៥	៤ ៧៩៤ ២៩៨

ប្រាក់បញ្ញើរបស់គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ ទទួលបានអត្រាការប្រាក់ចាប់ពី ២,៥% ទៅ ១០% ក្នុងមួយឆ្នាំ (២០១៨:២,៥% ទៅ ១០% ក្នុងមួយឆ្នាំ) អាស្រ័យលើរយៈពេល និងរូបិយប័ណ្ណនៃប្រាក់បញ្ញើ។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ចំណាយលើការប្រាក់ផ្តល់ដល់ គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ	៧១ ៤៥៧	២៨៩ ៥៤៤	១០៦ ៩៨៩	៤៣២ ៧៧១

**(ង) ប្រាក់បញ្ញើរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល និងចំណាយការប្រាក់**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ប្រាក់បញ្ញើរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	៤ ៦០៧ ០៦១	១៨ ៧៧៣ ៧៧៤	១ ៦០០ ៤៨៥	៦ ៤៣០ ៧៤៩

ប្រាក់បញ្ញើរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ទទួលបានអត្រាការប្រាក់ចាប់ពី ២,៥% ទៅ ៨,៧% ក្នុងមួយឆ្នាំ (២០១៨: ចាប់ពី ២,៥% ទៅ ៩,៧% ក្នុងមួយឆ្នាំ) អាស្រ័យលើរយៈពេល និងរូបិយប័ណ្ណរបស់ប្រាក់បញ្ញើ។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ចំណាយលើការប្រាក់ផ្តល់ដល់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	១២៩ ១២៩	៥២៣ ២៣១	១៨៣ ៩៧៩	៧៤៤ ១៩៥

**(ច) ការជួលការិយាល័យពីគណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ចំណាយលើការជួលការិយាល័យ	៦៧ ៩២០	២៧៥ ២១២	៤៦ ៩២០	១៨៩ ៧៩១

**ហត្ថកម្ម និងលិខិតបញ្ជាក់**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៤ ប្រតិបត្តិការ និងសមតុល្យជាមួយសម្ព័ន្ធព្រទ្រ (ត)**

**(ឆ) ប្រតិបត្តិការ និងសមតុល្យជាមួយនិងភាគទុនិក និងក្រុមហ៊ុនសម្ព័ន្ធព្រទ្រ**

**(i) ប្រតិបត្តិការជាមួយនិងភាគទុនិក និងក្រុមហ៊ុនសម្ព័ន្ធព្រទ្រ**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>ភាគទុនិក</b>				
សាច់ប្រាក់ទទួលបានពីការបង្កើនភាគហ៊ុន	៤០ ០០០ ០០០	១៦២ ០៨០ ០០០	៤៥ ០០០ ០០០	១៨២ ០២៥ ០០០
ការទូទាត់សងកម្ចីពី IFC (*)	(៥ ៧១៥ ២៨៦)	(២៣ ១៥៤ ២៨៧)	(៥ ៧១៥ ២៨៦)	(២៣ ១១៤ ២៨៧)
សាច់ប្រាក់ទទួលបានពីកម្ចីពីក្រុមហ៊ុនមេ	៣០ ០០០ ០០០	១២១ ៥៦០ ០០០	៨ ០០០ ០០០	៣២ ៣៦០ ០០០
ការទូទាត់សងប្រាក់កម្ចីពីក្រុមហ៊ុនមេ	(១០ ០០០ ០០០)	(៤០ ៥២០ ០០០)	(២៧ ០០០ ០០០)	(១០៩ ២១៥ ០០០)
ចំណាយលើការប្រាក់ និងកម្រៃសេវា	(១ ៨៥៥ ៧៥០)	(៧ ៥១៩ ៤៩៩)	(២ ៤៨០ ៣៦០)	(១០ ០៣៣ ០៥៦)

**(ii) សមតុល្យជាមួយនិងភាគទុនិក និងក្រុមហ៊ុនសម្ព័ន្ធព្រទ្រ**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>ភាគទុនិក</b>				
ការប្រាក់ត្រូវទូទាត់លើអត្រាការប្រាក់ SWAP	២៨ ៨៦៨	១១៧ ៦៣៧	-	-
ការប្រាក់ត្រូវទទួលលើអត្រាការប្រាក់ SWAP	៧៤	៣០២	១៣ ៧៤៧	៥៥ ២៣៥
ទឹកប្រាក់ជំពាក់ចំពោះការទូទាត់របស់ Krungsri ជំនួសឱ្យក្រុមហ៊ុន	៨០ ១៣២	៣២៦ ៥៣៨	៨១ ៣៨០	៣២៦ ៩៨៥
កម្ចីតាមរយៈ IFC (*)	៨ ៥៧១ ៤២៩	៣៤ ៩២៨ ៥៧៣	១៤ ២៨៥ ៧១៤	៥៧ ៣៩៩ ៩៩៩
ការប្រាក់ត្រូវទូទាត់លើកម្ចីតាមរយៈ IFC	៨៣ ០៦៧	៣៣៨ ៤៩៨	១៥៥ ៨២៧	៦២៦ ១១៣
កិច្ចសន្យាចំណាយអត្រាការប្រាក់ SWAP (**)	១៣២ ៨៥៧ ៤២៩	៥៤១ ៣៩៤ ០២៣	៨៥ ២៨៥ ៧១៤	៣៤២ ៦៧៧ ៩៩៩
កិច្ចសន្យាទទួលអត្រាការប្រាក់ SWAP (**)	(១៣២ ៨៥៧ ៤២៩)	(៥៤១ ៣៩៤ ០២៣)	(៨៥ ២៨៥ ៧១៤)	(៣៤២ ៦៧៧ ៩៩៩)
ការប្រាក់ និងកម្រៃសេវាត្រូវទូទាត់លើកម្ចី ទឹកប្រាក់ត្រូវទទួលចំពោះចំណាយរបស់ Krungsri ដែលក្រុមហ៊ុនបានទូទាត់ជំនួស	៨៣៣	៣ ៣៩៤	៩៤៥	៣ ៧៩៧

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល

<b>សម្ព័ន្ធ</b>				
ទឹកប្រាក់ជំពាក់ចំពោះការទូទាត់របស់ Ngerm Tid Lor Co Ltd ជំនួសឱ្យក្រុមហ៊ុន	-	-	៥០ ០៥៤	២០១ ១១៧
ទឹកប្រាក់ជំពាក់របស់ហត្ថ ស៊ីស ឯ.ក	១៧ ៦៦៦ ០៦៦	៧១ ៩៨៩ ២១៩	-	-

(\*) តំណាងឱ្យពហុធនាគារ IFC ដែល Krungsri គឺជាម្ចាស់បំណុល ដែលផ្តល់មូលនិធិទៅឱ្យ IFC។  
 (\*\*) នៅថ្ងៃទី១២ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៧ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានចុះកិច្ចសន្យាជាមួយ Krungsri លើការដោះដូរអត្រាការប្រាក់ SWAP ចំនួន ៥៤ លានដុល្លារអាមេរិក មានសុពលភាពចាប់ពីថ្ងៃទី១៥ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០១៧។ នៅថ្ងៃ ទី៧ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ ២០១៨ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានចុះកិច្ចសន្យាមួយទៀតជាមួយ Krungsri លើការដោះដូរអត្រាការប្រាក់ SWAP ចំនួន ៥៥ លានដុល្លារអាមេរិក មានសុពលភាពចាប់ពីថ្ងៃទី២៣ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៨។ នៅថ្ងៃទី២៤ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានចុះកិច្ចសន្យាជាមួយ Krungsri លើការដោះដូរអត្រាការប្រាក់ SWAP ចំនួន ៨០ លានដុល្លារអាមេរិក មានសុពលភាពចាប់ពីថ្ងៃទី២៧ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ ដើម្បីទប់ស្កាត់ហានិភ័យទៅលើអត្រាការប្រាក់ចំពោះកម្ចីដែលមានអត្រាការប្រាក់ប្រែប្រួល និងដើម្បីរក្សាតម្លៃរយោងធៀបនឹងមូលធនក្នុងដែនកំណត់ដែលកម្រិតដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាល។

**ហត្ថកម្ម និងលិខិតបញ្ជាក់**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៥ កិច្ចសន្យា និងយថាភាព**

**កិច្ចសន្យា**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ចំណាយមូលធន	១២ ៤១៧ ០៣៣	៥០ ៥៩៩ ៤០៩	១ ០២០ ១៣១	៤ ០៩៨ ៨៨៦	៧៧៤ ០៤០	៣ ១២៤ ៧៩៩
កិច្ចសន្យាផ្សេងៗ	៥៥ ៣២៣	២២៥ ៤៤១	៣៣៤ ០៩៨	១ ៣៤២ ៤០៦	៨៦ ២០៨	៣៤៨ ០២២
	១២ ៤៧២ ៣៥៦	៥០ ៨២៤ ៨៥០	១ ៣៥៤ ២២៩	៥ ៤៤១ ២៩២	៨៦០ ២៤៨	៣ ៤៧២ ៨២១

ក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨		ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ចំណាយមូលធន	៦៤៦ ០៨៩	២ ៦៣២ ៨១៣	១ ០២០ ១៣១	៤ ០៩៨ ៨៨៦	៧៧៤ ០៤០	៣ ១២៤ ៧៩៩
កិច្ចសន្យាផ្សេងៗ	៥៥ ៣២៣	២២៥ ៤៤១	៣៣៤ ០៩៨	១ ៣៤២ ៤០៦	៨៦ ២០៨	៣៤៨ ០២២
	៧០១ ៤១២	២ ៨៥៨ ២៥៤	១ ៣៥៤ ២២៩	៥ ៤៤១ ២៩២	៨៦០ ២៤៨	៣ ៤៧២ ៨២១

**យថាភាព**

នៅថ្ងៃទី១៩ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៩ អគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារបានចេញលិខិតជូនដំណឹងស្តីពីការកំណត់ពន្ធឡើងវិញ ដែលតម្រូវឱ្យសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បង់ពន្ធសរុបចំនួន ៣១ ២៥៥ ៦៧៧ ៦៥១ រៀល (ប្រហែល ៧,៧ លាន ដុល្លារអាមេរិក) សម្រាប់ឆ្នាំសារពើពន្ធ ២០១៦។

នៅថ្ងៃទី១១ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១៩ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានដាក់លិខិតតវ៉ាទៅអគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ ដើម្បីដំទាស់ទៅនឹងចំនួនពន្ធដែលបានកំណត់ឡើងវិញ។ ជាលទ្ធផល សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានទទួលលិខិតជូនដំណឹងជាលើកទីពីរស្តីពីការកំណត់ពន្ធឡើងវិញ ពីអគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារនៅថ្ងៃទី៩ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៩។ អគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ បានកំណត់ពន្ធសារជាថ្មីដែលមានចំនួនសរុប ៣០ ៩៥៨ ៨៩៩ ៥៦៧ រៀល (ប្រហែល ៧,៦ លានដុល្លារ អាមេរិក)។ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ពុំទាន់បានកត់ត្រាជាសំវិធានធននៅឡើយទេ ពីព្រោះសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ជឿជាក់ថាមានហេតុផលសមរម្យ ដើម្បីតវ៉ាទៅលើការវាយតម្លៃពន្ធនេះ ដោយផ្អែកលើច្បាប់ពន្ធ និងបទប្បញ្ញត្តិផ្សេងៗដូចបានបង្ហាញនៅក្នុងលិខិតតវ៉ា។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានទាក់ទងអ្នកប្រឹក្សាផ្នែកពន្ធដារ ដើម្បីជួយដោះស្រាយបញ្ហាពន្ធនេះ ហើយបានដាក់លិខិតតវ៉ាជាលើកទីពីរទៅអគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ នៅថ្ងៃទី៣០ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៩។ នៅថ្ងៃទី៨ ខែមករា ឆ្នាំ២០២០ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនបានទទួលការឆ្លើយតបចំពោះលិខិតតវ៉ាលើកទី២ពីអគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ ដោយបានបញ្ជាក់ថាមិនមានការផ្លាស់ប្តូរលើចំនួននៃការវាយតម្លៃពន្ធនោះទេ។ ក៏ប៉ុន្តែ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានពិភាក្សាជាមួយភ្នាក់ងារពន្ធដារ និងជឿជាក់ថាសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន មានហេតុផលត្រឹមត្រូវក្នុងការតវ៉ាលើករណីនេះ។ ដូច្នេះ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានសម្រេចចិត្តបន្តការតវ៉ាជាលើកទី៣ ដោយបានស្នើសុំអគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ បង្វែរករណីនេះទៅនាយកដ្ឋានផ្នែកវិវាទ។ លិខិតតវ៉ានេះត្រូវបានចុះហត្ថលេខានៅថ្ងៃទី២៣ ខែមករា ឆ្នាំ២០២០ និងដាក់ជូនភ្នាក់ងារពន្ធដារដើម្បីបន្តដំណើរការជាមួយអគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ។ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន មិនបានកត់ត្រាបំណុលពន្ធយថាភាព សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩។ លទ្ធផលនៃ បំណុលពន្ធចុងក្រោយនៃការវាយតម្លៃពន្ធនេះ គឺពុំទាន់អាចកំណត់បាននៅឡើយ។



**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ**

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនមានការទទួលខុសត្រូវជាមួយ ក្នុងការបង្កើត និងការត្រួតពិនិត្យលើក្របខ័ណ្ឌនៃការគ្រប់គ្រងហានិភ័យរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល បានបង្កើតគណៈកម្មាធិការគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្ម បំណុល និងហានិភ័យ (ARBC) ដែលទទួលខុសត្រូវក្នុងការអនុម័ត និងត្រួតពិនិត្យលើគោលនយោបាយគ្រប់គ្រងហានិភ័យ របស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។

គោលនយោបាយគ្រប់គ្រងហានិភ័យរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានបង្កើតឡើងដើម្បីកំណត់អត្តសញ្ញាណ និងវិភាគ ហានិភ័យដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនបានជួបប្រទះដើម្បីកំណត់កម្រិតហានិភ័យ និងការត្រួតពិនិត្យបានសមស្រប និងដើម្បីតាមដានហានិភ័យ និងការប្រកាន់ខ្ជាប់ទៅនឹងកម្រិតហានិភ័យដែលបានកំណត់។ គោលនយោបាយ និងនីតិវិធីគ្រប់គ្រងហានិភ័យត្រូវបានត្រួតពិនិត្យយ៉ាងទៀងទាត់ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងការផ្លាស់ប្តូរស្ថានភាពទីផ្សារ និងសកម្មភាព របស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។

គោលនយោបាយ និងនីតិវិធីអនុម័តដោយសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ដើម្បីគ្រប់គ្រងហានិភ័យដែលអាចកើតមានឡើងក្នុង សកម្មភាពអាជីវកម្មសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន មានដូចខាងក្រោម៖

**៣៦.១ ហានិភ័យឥណទាន**

ហានិភ័យឥណទាន សំដៅទៅលើហានិភ័យដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន រងការខាតបង់ផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ ប្រសិនបើសមភាគី ខកខានក្នុងការបំពេញកាតព្វកិច្ចរបស់ខ្លួនស្របតាមលក្ខខណ្ឌដែលបានព្រមព្រៀងគ្នា និងការខាតបង់ដែលកើតឡើងពីប្រាក់បញ្ញើជាមួយធនាគារផ្សេងទៀត និងឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន (រួមទាំងកិច្ចសន្យាឥណទាន)។ ដើម្បីគ្រប់គ្រងហានិភ័យ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានពិចារណាគ្រប់ផ្នែកទាំងអស់នៃហានិភ័យឥណទាន រួមមានហានិភ័យដែលមិនមានលទ្ធភាពសង ហានិភ័យភូមិសាស្ត្រ ហានិភ័យផលិតផល និងហានិភ័យ អាជីវកម្ម។

**៣៦.១.១ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទាន**

នាយកដ្ឋានហានិភ័យឥណទាន និងទីផ្សារ ទទួលខុសត្រូវក្នុងការគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទានដោយ៖

- ការបង្កើតគោលនយោបាយឥណទាន ដោយមានការពិគ្រោះយោបល់ជាមួយផ្នែកអាជីវកម្ម គ្របដណ្តប់លើតម្រូវការទ្រព្យដាក់ធានា ការវាយតម្លៃឥណទាន ការដាក់ពិន្ទុហានិភ័យ និងការរៀបចំឯកសារ និងនីតិវិធីច្បាប់ដោយស្របទៅតាម CIFRSs និងការណែនាំពាក់ព័ន្ធរបស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា។
- ការបង្កើតរចនាសម្ព័ន្ធក្នុងការអនុម័ត និងការបន្តផ្តល់ឥណទាន។ អ្នកដែលមានសិទ្ធិក្នុងការអនុម័តឥណទាន មានដូចជា គណៈកម្មាធិការក្រុមប្រឹក្សាភិបាលឥណទាន គណៈកម្មាធិការគ្រប់គ្រងឥណទាន នាយកដ្ឋានអនុម័តឥណទាន និងប្រធានសាខា មានទំនួលខុសត្រូវក្នុងការអនុម័តឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន។
- ការពិនិត្យឡើងវិញ និងវាយតម្លៃហានិភ័យឥណទាន ដោយការកំណត់កម្រិតហានិភ័យ និងការប៉ះពាល់ពីហានិភ័យឥណទានទាំងអស់។
- កំណត់ការប៉ះពាល់នៃហានិភ័យឥណទាន ដែលកើតឡើងពីសមភាគី ទីតាំងភូមិសាស្ត្រ ឧស្សាហកម្ម គោលបំណង និងវិស័យផ្សេងៗ (សម្រាប់ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន និងហានិភ័យឥណទានផ្សេងទៀត ដែលមានភាពស្រដៀងគ្នា)។

**ហត្ថកម្ម និងលិខិតបញ្ជាក់**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៦.១.១ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទាន (ត)**

- ការអភិវឌ្ឍន៍ និងការរក្សាបាននូវដំណើរការរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនសម្រាប់វាស់វែង ECL ដោយរួមបញ្ចូលទាំងដំណើរការសម្រាប់៖
  - ការអនុម័តលើកំណត់ និងសុពលភាពទៀងទាត់នៃការត្រួតពិនិត្យ និងការវិភាគត្រួតលប់មកវិញ (back-testing) នៃម៉ូដែលដែលបានប្រើ
  - ការកំណត់ និងតាមដានការកើនឡើងជាសំខាន់នូវហានិភ័យឥណទាន និង
  - ការរួមបញ្ចូលព័ត៌មានព្យាករណ៍នាពេលអនាគត (forward-looking information)
- ការពិនិត្យឡើងវិញនូវការអនុលោមរបស់សាខានីមួយៗ ទៅតាមការប៉ះពាល់ដែលបានព្រមព្រៀង រួមទាំងកម្រិតហានិភ័យឥណទាន ដែលកើតឡើងពីប្រភេទឧស្សាហកម្ម និងប្រភេទផលិតផល។ របាយការណ៍ដែលបានរៀបចំឡើងជាទៀងទាត់ ស្តីពីគុណភាពឥណទាន អាចតម្រូវឲ្យមាន សកម្មភាពកែតម្រូវដ៏សមរម្យ និងរួមបញ្ចូលរបាយការណ៍ពីការប៉ាន់ស្មានលើសវិធានធន ECL។
- ការផ្តល់អនុសាសន៍ ការណែនាំ និងការផ្តល់ជំនាញឯកទេសដល់សាខា ដើម្បីលើកកម្ពស់ការអនុវត្ត កិច្ចការទូទាំងរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ក្នុងគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទាន។

**៣៦.១.២ ការវិនិច្ឆ័យគុណភាពឥណទាន**

តារាងខាងក្រោមនេះបង្ហាញពីព័ត៌មានអំពីគុណភាពឥណទាន នៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានវាស់វែង តាមតម្លៃដករំលស់។ លុះត្រាតែបានបញ្ជាក់ច្បាស់លាស់ ចំនួនទឹកប្រាក់នៃទ្រព្យសម្បត្តិហិរញ្ញវត្ថុទាំងអស់នៅក្នុង តារាង តំណាងខាងក្រោមត្រូវបានបង្ហាញជាតម្លៃដុល។ សម្រាប់កិច្ចសន្យាឥណទាន ចំនួនទឹកប្រាក់ក្នុងតារាង ជាចំនួនទឹកប្រាក់ដែលបានសន្យា។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩				សរុប
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	
<b>សមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេង</b>					
ធម្មតា	៩ ៦៧២ ៧៩៥	-	-	៩ ៦៧២ ៧៩៥	៣៩ ៤១៦ ៦៣៩
សំវិធានធនលើការខាតបង់	(១៤ ៩៩២)	-	-	(១៤ ៩៩២)	(៦១ ០៩២)
តម្លៃយោង	៩ ៦៥៧ ៨០៣	-	-	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៣៩ ៣៥៥ ៥៤៧
<b>ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន</b>					
ធម្មតា	១ ០៣៦ ៧៧៣ ៣១៤	-	-	១ ០៣៦ ៧៧៣ ៣១៤	៤ ២២៤ ៨៥១ ២៥៥
ឃ្នាំមើល	៥៨៩	១ ៣៣៧ ០៥៩	-	១ ៣៣៧ ៦៤៨	៥ ៤៥០ ៩១៦
ក្រោមស្តង់ដារ	-	២៤១	១ ២៦៣ ៩៥៥	១ ២៦៤ ១៩៦	៥ ១៥១ ៥៩៩
សង្ស័យ	-	៤ ៨១៤	១ ៨៨៦ ៦៧៤	១ ៨៩១ ៤៨៨	៧ ៧០៧ ៨១៣
បាត់បង់	-	-	១៧៤ ៥៨២	១៧៤ ៥៨២	៧១១ ៤២១
	១ ០៣៦ ៧៧៣ ៩០៣	១ ៣៤២ ១១៤	៣ ៣២៥ ២១១	១ ០៤១ ៤៤១ ២២៨	៤ ២៤៣ ៨៧៣ ០០៤
សំវិធានធនលើការខាតបង់	(៩១១ ០២៦)	(៩៣២ ០៦១)	(៣ ៣២៥ ២១១)	(៥ ១៦៨ ២៩៨)	(២១ ០៦០ ៨១៤)
<b>តម្លៃយោង</b>	<b>១ ០៣៥ ៨៦២ ៨៧៧</b>	<b>៤១០ ០៥៣</b>	<b>-</b>	<b>១ ០៣៦ ២៧២ ៩៣០</b>	<b>៤ ២២២ ៨១២ ១៩០</b>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៦.១.២ ការវិនិយោគក្នុងឥណទាន (ត)**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩				
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>កិច្ចសន្យាឥណទាន</b>					
ធម្មតា	១ ២១៣ ៨៣៨	-	-	១ ២១៣ ៨៣៨	៤ ៩៤៦ ៣៩០
ឃ្នាំមើល	-	-	-	-	-
ក្រោមស្តង់ដារ	-	-	១ ៦៨១	១ ៦៨១	៦ ៨៥០
សង្ស័យ	-	-	-	-	-
បាត់បង់	-	-	-	-	-
	<u>១ ២១៣ ៨៣៨</u>	<u>-</u>	<u>១ ៦៨១</u>	<u>១ ២១៥ ៥១៩</u>	<u>៤ ៩៥៣ ២៤០</u>
សំវិធានធនលើការខាតបង់	(១ ០៣៦)	-	(១ ៦៨១)	(២ ៧១៧)	(១១ ០៧២)
<b>តម្លៃយោង</b>	<u>១ ២១២ ៨០២</u>	<u>-</u>	<u>-</u>	<u>១ ២១២ ៨០២</u>	<u>៤ ៩៤២ ១៦៨</u>

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨				
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>សមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេង</b>					
ធម្មតា	៣៩ ៦៣២ ៨៦០	-	-	៣៩ ៦៣២ ៨៦០	១៥៩ ២៤៤ ៨៣២
សំវិធានធនលើការខាតបង់	(៣៨ ៥៤៥)	-	-	(៣៨ ៥៤៥)	(១៥៤ ៨៧៤)
តម្លៃយោង	<u>៣៩ ៥៩៤ ៣១៥</u>	<u>-</u>	<u>-</u>	<u>៣៩ ៥៩៤ ៣១៥</u>	<u>១៥៩ ០៨៩ ៩៥៨</u>
<b>ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន</b>					
ធម្មតា	៧៤៣ ៦២៥ ៧៥២	-	១៥ ២៤៧	៧៤៣ ៦៤០ ៩៩៩	២ ៩៨៧ ៩៤៩ ៥៣៤
ឃ្នាំមើល	-	១ ០៩៥ ២៧៧	-	១ ០៩៥ ២៧៧	៤ ៤០០ ៨២៤
ក្រោមស្តង់ដារ	-	-	១ ៥៤០ ០៩៩	១ ៥៤០ ០៩៩	៦ ១៨៨ ១១៨
សង្ស័យ	-	-	២ ៣២៩ ៣៥៣	២ ៣២៩ ៣៥៣	៩ ៣៥៩ ៣៤០
បាត់បង់	-	-	១ ៥០៦ ២២៨	១ ៥០៦ ២២៨	៦ ០៥២ ០២៤
	<u>៧៤៣ ៦២៥ ៧៥២</u>	<u>១ ០៩៥ ២៧៧</u>	<u>៥ ៣៩០ ៩២៧</u>	<u>៧៥០ ១១១ ៩៥៦</u>	<u>៣ ០១៣ ៩៤៩ ៨៤០</u>
សំវិធានធនលើការខាតបង់	(២ ២៦៤ ៣៨៦)	(៦១៧ ៦១៥)	(៥ ៣៩០ ៩២៧)	(៨ ២៧២ ៩២៨)	(៣៣ ២៤០ ៦២៥)
<b>តម្លៃយោង</b>	<u>៧៤១ ៣៦១ ៣៦៦</u>	<u>៤៧៧ ៦៦២</u>	<u>-</u>	<u>៧៤១ ៨៣៩ ០២៨</u>	<u>២ ៩៨០ ៧០៩ ២១៥</u>

<b>កិច្ចសន្យាឥណទាន</b>					
ធម្មតា	១ ១១៣ ៨៣០	-	-	១ ១១៣ ៨៣០	៤ ៤៧៥ ៣៦៩
ឃ្នាំមើល	-	-	-	-	-
ក្រោមស្តង់ដារ	-	-	៨០០	៨០០	៣ ២១៤

**ហត្ថកម្ម និងលិខិតបញ្ជាក់**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៦.១.២ ការវិនិយោគក្នុងឥណទាន (ត)**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨			
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
<b>កិច្ចសន្យាឥណទាន</b>				<b>តាន់រៀល</b>
សង្ស័យ	-	-	-	-
បាត់បង់	-	-	-	-
	១ ១១៣ ៨៣០	-	៨០០	១ ១១៤ ៦៣០
សំវិធានធនលើការខាតបង់	(២ ៧៩៩)	-	(៨០០)	(៣ ៥៩៩)
<b>តម្លៃយោង</b>	<b>១ ១១១ ០៣១</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>១ ១១១ ០៣១</b>
				<b>៤ ៤៦៤ ១២២</b>

តារាងខាងក្រោមនេះបង្ហាញ ព័ត៌មានអំពីស្ថានភាពការហួសកាលកំណត់សង នៃឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជននៅ ដំណាក់កាលទី១ ទី២ និងទី៣។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩			
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
<b>ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន</b>				<b>តាន់រៀល</b>
ពេលបច្ចុប្បន្ន	១ ០៣៦ ៤០៧ ៥១០	៦៦៦ ៦៣៣	៥៦៦ ២៨៥	១ ០៣៧ ៦៣៨ ៤២៨
ហួសកំណត់ ≤ ៣០ថ្ងៃ	៣៦៦ ៣៩៣	៥៧ ៤៣៩	៧ ៦៦៦	៤៣១ ៤៩៨
ហួសកំណត់ > ៣០ថ្ងៃ	-	៦២០ ០៤២	២ ៧៥១ ២៦០	៣ ៣៧១ ៣០២
<b>សរុប</b>	<b>១ ០៣៦ ៧៧៣ ៩០៣</b>	<b>១ ៣៤៤ ១១៤</b>	<b>៣ ៣៤៥ ២១១</b>	<b>១ ០៤១ ៤៤១ ២២៨</b>
				<b>៤ ២៤៣ ៨៧៣ ០០៤</b>

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨			
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
<b>ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន</b>				<b>តាន់រៀល</b>
ពេលបច្ចុប្បន្ន	៧៤៣ ៣០៩ ០៤៧	៧២៤ ៩២៥	៥៦១ ៨៩៥	៧៤៤ ៥៩៥ ៨៦៧
ហួសកំណត់ ≤ ៣០ថ្ងៃ	៣១៦ ៧០៥	៥ ០៨៩	៧ ៣២៦	៣២៩ ១២០
ហួសកំណត់ > ៣០ថ្ងៃ	-	៣៦៥ ២៦៣	៤ ៨២១ ៧០៦	៥ ១៨៦ ៩៦៩
<b>សរុប</b>	<b>៧៤៣ ៦២៥ ៧៥២</b>	<b>១ ០៩៥ ២៧៧</b>	<b>៥ ៣៩០ ៩២៧</b>	<b>៧៥០ ១១១ ៩៥៦</b>
				<b>៣ ០១៣ ៩៩៩ ៨៤០</b>

**ហត្ថកម្ម និង លិខិតបញ្ជាក់**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ )ត(**

**៣៦.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៦.១.២ ការវិនិយោគឥណទាន (ត)**

តារាងខាងក្រោមវិភាគពីបម្រែបម្រួលសំវិធានធនក្នុងកំឡុងការិយបរិច្ឆេទតាមថ្នាក់នៃទ្រព្យសំវិធានធនលើការខាតបង់ពីការធ្លាក់ចុះតម្លៃ - សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗរវាងតាមតម្លៃដករំលស់៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩				
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប	
	ECL ១២ខែ	ECL មួយអាយុកាល	ECL មួយអាយុកាល		
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក					
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩	៣៨ ៥៤៥	-	-	៣៨ ៥៤៥	១៥៤ ៨៧៤
<i>បម្រែបម្រួលនៃការខាតបង់</i>					
<i>ឥណទានដែលរំពឹងទុក</i>					
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី១	-	-	-	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី២	-	-	-	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី៣	-	-	-	-	-
ការវាស់វែងសុទ្ធនៃសំវិធានធន					
និងបម្រែបម្រួលផ្សេងៗ	(២៩ ៧៨១)	-	-	(២៩ ៧៨១)	(១២០ ៦៧៣)
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុថ្មី	៦ ០៥៦	-	-	៦ ០៥៦	២៤ ៥៣៩
ការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	១៧២	-	-	១៧២	២ ៣៥២
ការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក					
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	១៤ ៩៩២	-	-	១៤ ៩៩២	៦១ ០៩២
	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨				
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប	
	ECL ១២ខែ	ECL មួយអាយុកាល	ECL មួយអាយុកាល		
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក					
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	៦៤ ៦២៦	-	-	៦៤ ៦២៦	២៦០ ៨៩៥
<i>បម្រែបម្រួលនៃការខាតបង់</i>					
<i>ឥណទានដែលរំពឹងទុក</i>					
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី១	-	-	-	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី២	-	-	-	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី៣	(២៧ ២៤៤)	-	-	(២៧ ២៤៤)	(១១០ ២០២)
ការវាស់វែងសុទ្ធនៃសំវិធានធន					
និងបម្រែបម្រួលផ្សេងៗ	១ ១៣៤	-	-	១ ១៣៤	៤ ៥៨៧
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុថ្មី	-	-	-	-	-
ការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	២៩	-	-	២៩	(៤០៦)
ការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក					
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	៣៨ ៥៤៥	-	-	៣៨ ៥៤៥	១៥៤ ៨៧៤

**ហត្ថកម្ម និង លិខិតបញ្ជាក់**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៦.១.២ ការវិភាគគុណភាពឥណទាន (ត)**

សំវិធានធនលើការខាតបង់ពីការធ្លាក់ចុះតម្លៃ - ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនរស់រវើកតាមតម្លៃដករំលស់៖

**ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប	
	ECL ១២ខែ	ECL មួយអាយុកាល	ECL មួយអាយុកាល	សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក					
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩	២ ២៦៤ ៣៨៦	៦១៧ ៦១៥	៥ ៣៩០ ៩២៧	៨ ២៧២ ៩២៨	៣៣ ២៤០ ៦២៥
<i>បម្រែបម្រួលនៃការខាតបង់</i>					
<i>ឥណទានដែលរំពឹងទុក</i>					
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី១	១៦៦ ៩៣១	(៥៧ ៩៥៦)	(១០៨ ៩៧៥)	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី២	(៣ ៣០៧)	៣០ ៣៩៤	(២៧ ០៨៧)	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី៣	(៧ ៤៦៤)	(១៥០ ៦៣៩)	១៥៨ ១០៣	-	-
ការវាស់វែងសុទ្ធនៃសំវិធានធន					
និងបម្រែបម្រួលផ្សេងៗ	(១ ២២៦ ៤២៥)	៥៣៣ ១០៥	២ ៣៩៦ ៣០៩	១ ៧០២ ៩៨៩	៦ ៩០០ ៩៤១
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុថ្មី	៦៤៦ ០៨៦	២១៤ ៧៦០	៣២០ ៥៦១	១ ១៨១ ៤០៧	៤ ៧៨៧ ៣៥៩
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលឈប់					
ទទួលស្គាល់	(៨២៥ ៩៨២)	(១២៨ ៣៩៣)	(៩៨៦ ១៦៨)	(១ ៩៤០ ៥៤៣)	(៧ ៨៦៣ ៥៧០)
ការលុបចេញ	(១០៥ ៧១៣)	(១៣០ ៥៧២)	(៣ ៦៨៦ ៧៨០)	(៣ ៩២៣ ០៦៥)	(១៥ ៨៩៧ ២៤៩)
ការដកចេញ	-	-	(១៥៧ ៦៤១)	(១៥៧ ៦៤១)	(៦៣៨ ៨០១)
ការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	២ ៥១៤	៣ ៧៤៧	២៥ ៩៦២	៣២ ២២៣	៥៣១ ៥០៩
ការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក					
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	៩១១ ០២៦.០០	៩៣២ ០៦១	៣ ៣២៥ ២១១	៥ ១៦៨ ២៩៨	២១ ០៦០ ៨១៤

**ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨**

	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប	
	ECL ១២ខែ	ECL មួយអាយុកាល	ECL មួយអាយុកាល	សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក					
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	១ ៧២០ ២៧៣	៣៨០ ២១០	៦ ៣៥០ ៥៤២	៨ ៤៥១ ០២៥	៣៤ ១១៦ ៧៨៨
<i>បម្រែបម្រួលនៃការខាតបង់</i>					
<i>ឥណទានដែលរំពឹងទុក</i>					
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី១	២០ ៤៧៨	(២០ ៤៧៨)	-	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី២	(៣ ៥៩៥)	៣ ៥៩៥	-	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី៣	(១១ ៧៩២)	(២១៨ ២៤៧)	២៣០ ០៣៩	-	-
ការវាស់វែងសុទ្ធនៃសំវិធានធន					
និងបម្រែបម្រួលផ្សេងៗ	(៣២២ ១៣៥)	៤៤៤ ០២៥	៣ ២១៦ ៨៧៧	៣ ៣៣៨ ៧៦៧	១៣ ៥០៥ ៣១៣
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុថ្មី	១ ៥៩៩ ៥៣២	១៦២ ២៤១	៧៣៩ ៤៩៦	២ ៥០១ ២៦៩	១០ ១១៧ ៦៣៣
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលឈប់					
ទទួលស្គាល់	(៧២០ ៩៤៩)	(៧ ៩៥៣)	(៩៣៣ ៣៥២)	(១ ៦៦២ ២៥៤)	(៦ ៧២២ ៨១៧)
ការលុបចេញ	(១៨ ៩៨១)	(១២៦ ០៧៣)	(៣ ៩២០ ៥៩២)	(៤ ០៦៥ ៦៤៦)	(១៦ ៤៤៥ ៥៣៨)
ការដកចេញ	-	-	(២៩៩ ៣៦១)	(២៩៩ ៣៦១)	(១ ២១០ ៩១៥)
ការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	១ ៥៥៥	២៩៥	៧ ២៧៨	៩ ១២៨	(១១៨ ៨៣៩)
ការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក					
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	២ ២៦៤ ៣៨៦	៦១៧ ៦១៥	៥ ៣៩០ ៩២៧	៨ ២៧២ ៩២៨	៣៣ ២៤០ ៦២៥

**ហត្ថកម្ម និង លិខិតបញ្ជាក់**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៦.១.២ ការវិភាគគុណភាពឥណទាន (ត)**

សំវិធានធនលើកិច្ចសន្យាឥណទានវាស់វែងតាមតម្លៃដករំលស់៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩				
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប	
	ECL ១២ខែ	ECL មួយអាយុកាល	ECL មួយអាយុកាល	សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក					
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩	២ ៧៩៩	-	៨០០	៣ ៥៩៩	១៤ ៤៦១
បម្រែបម្រួលនៃការខាតបង់ ឥណទានដែលរំពឹងទុក					
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី១	-	-	-	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី២	-	-	-	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី៣	៨០០	-	(៨០០)	-	-
ការវាស់វែងសុទ្ធនៃសំវិធានធន និងបម្រែបម្រួលផ្សេងៗ	(៩១២)	-	-	(៩១២)	(៣ ៦៩៥)
កិច្ចសន្យាឥណទានដែលផ្ទេរទៅ ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	(២ ០២៦)	-	-	(២ ០២៦)	(៨ ២០៩)
កិច្ចសន្យាឥណទានចេញថ្មី	៩៨៤	-	១ ៦៩០	២ ៦៧៤	១០ ៨៣៥
ការលុបចេញ	(៦០៩)	-	-	(៦០៩)	(២ ៤៦៨)
ការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	(៩)	(៩)	១៤៨
ការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	១ ០៣៦	-	១ ៦៨១	២ ៧១៧	១១ ០៧២

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨				
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប	
	ECL ១២ខែ	ECL មួយអាយុកាល	ECL មួយអាយុកាល	សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក					
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	២ ៧៣១	-	២ ០០០	៤ ៧៣១	១៩ ០៩៩
បម្រែបម្រួលនៃការខាតបង់ ឥណទានដែលរំពឹងទុក					
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី១	-	-	-	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី២	-	-	-	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី៣	-	-	-	-	-
ការវាស់វែងសុទ្ធនៃសំវិធានធន និងបម្រែបម្រួលផ្សេងៗ	(២៦)	-	-	(២៦)	(១០៥)
កិច្ចសន្យាឥណទានដែលផ្ទេរទៅ ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	(២ ៣៥៦)	-	-	(២ ៣៥៦)	(៩ ៥៣០)
កិច្ចសន្យាឥណទានចេញថ្មី	២ ៤៩៩	-	៨០០	៣ ២៩៩	១៣ ៣៤៤
ការលុបចេញ	(៥៣)	-	(២ ០០០)	(២ ០៥៣)	(៨ ៣០៤)
ការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	៤	-	-	៤	(៤៣)
ការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	២ ៧៩៩	-	៨០០	៣ ៥៩៩	១៤ ៤៦១

**ហត្ថកម្ម និងលិខិតបញ្ជាក់**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៦.១.២ ការវិនិយោគគុណភាពឥណទាន (ត)**

តារាងខាងក្រោមវិភាគបម្រែបម្រួលតម្លៃដុលនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ក្នុងកំឡុងពេលដែលធ្វើឲ្យមានបម្រែបម្រួលលើការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក ត្រូវបានបង្ហាញដូចតារាងខាងក្រោម៖  
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗសំរាប់រងតាមតម្លៃដករំលស់៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩				
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប	
	ECL ១ខែ	ECL មួយអាយុកាល	ECL មួយអាយុកាល		
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
តម្លៃដុល					
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩	៣៩ ៦៣២ ៨៦០	-	-	៣៩ ៦៣២ ៨៦០	១៥៩ ២៤៤ ៨៣១
<i>បម្រែបម្រួលនៃតម្លៃដុល</i>					
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី១	-	-	-	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី២	-	-	-	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី៣	-	-	-	-	-
ការវាស់វែងសុទ្ធនៃសំវិធានធន					
និងបម្រែបម្រួលផ្សេងៗ	(៣១ ២២៥ ០៧៣)	-	-	(៣១ ២២៥ ០៧៣)	(១២៦ ៥២៣ ៩៩៦)
ទ្រព្យហិរញ្ញវត្ថុថ្មី	១ ២៤៧ ៥៥៥	-	-	១ ២៤៧ ៥៥៥	៥ ០៥៥ ០៩៣
ការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	១៧ ៤៥៣	-	-	១៧ ៤៥៣	១ ៦៤០ ៧១១
តម្លៃដុល					
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	៩ ៦៧២ ៧៩៥	-	-	៩ ៦៧២ ៧៩៥	៣៩ ៤១៦ ៦៣៩

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨				
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប	
	ECL ១ខែ	ECL មួយអាយុកាល	ECL មួយអាយុកាល		
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
តម្លៃដុល					
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	៥៧ ១០០ ១៣១	-	-	៥៧ ១០០ ១៣១	២៣០ ៥១៣ ២២៩
<i>បម្រែបម្រួលនៃតម្លៃដុល</i>					
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី១	-	-	-	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី២	-	-	-	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី៣	-	-	-	-	-
ការវាស់វែងសុទ្ធនៃសំវិធានធន					
និងបម្រែបម្រួលផ្សេងៗ	(២៨ ៦៨៥ ៦០១)	-	-	(២៨ ៦៨៥ ៦០១)	(១១៦ ០៣៣ ២៥៦)
ទ្រព្យហិរញ្ញវត្ថុថ្មី	១១ ១៣៧ ៥១៤	-	-	១១ ១៣៧ ៥១៤	៤៥ ០៥១ ២៤៤
ការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	៨០ ៨១៦	-	-	៨០ ៨១៦	(២៨៦ ៣៨៥)
តម្លៃដុល					
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	៣៩ ៦៣២ ៨៦០	-	-	៣៩ ៦៣២ ៨៦០	១៥៩ ២៤៤ ៨៣២



**ហត្ថលេខា និង ឈ្មោះ**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៦.១.២ ការវិនិយោគគុណភាពឥណទាន (ត)**

ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនរស់រវើកតាមតម្លៃដករំលស់៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩				
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប	
	ECL ១២ខែ	ECL មួយអាយុកាល	ECL មួយអាយុកាល	សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
តម្លៃដុល					
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩	៧៤៣ ៦២៥ ៧៥២	១ ០៩៥ ២៧៧	៥ ៣៩០ ៩២៧	៧៥០ ១១១ ៩៥៦	៣ ០១៣ ៩៤៩ ៨៤០
<i>បម្រែបម្រួលនៃតម្លៃដុល</i>					
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី១	២១១ ៩០៦	(១០២ ៩៣១)	(១០៨ ៩៧៥)	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី២	(១ ០៧៦ ២២១)	១ ១០៣ ៣០៨	(២៧ ០៨៧)	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី៣	(២ ៤៥២ ២៦៨)	(២៦៧ ៥៤០)	២ ៧១៩ ៨០៨	-	-
ការទូទាត់សុទ្ធ	(៤៣៥ ១៧៩ ១០៤)	(៦៧៦ ២៣២)	(១ ៣១៤ ២០៣)	(៤៣៧ ១៦៩ ៥៣៩)	(១ ៧៧១ ៥២១ ២២៣)
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុថ្មី	៧៣០ ៨១១ ៨៩៤	៣១៥ ៦១៤	៣២៥ ៥៦០	៧៣១ ៧៥២ ០៦៨	២ ៩៦៤ ០២៦ ២៤៦
ការលុបចេញ	(១០៥ ៧១៣)	(១៣០ ៥៧២)	(៣ ៦៨៦ ៧៨០)	(៣ ៩២៣ ០៦៥)	(១៥ ៨៩៧ ២៤៩)
ការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	៩៣៧ ៦៥៧	៦ ១៩០	២៥ ៩៦១	៩៦៩ ៨០៨	៥៣ ៣១៣ ៣៩០
តម្លៃដុល					
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	១ ០៣៦ ៧៧៣ ៩០៣	១ ៣៤២ ១១៤	៣ ៣២៥ ២១១	១ ០៤១ ៤៤១ ២២៨	៤ ២៤៥ ៨៧៣ ០០៤

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨				
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប	
	ECL ១២ខែ	ECL មួយអាយុកាល	ECL មួយអាយុកាល	សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
តម្លៃដុល					
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	៥៦៥ ៦២៨ ០២៩	៦៧៤ ៧៧១	៦ ៣៥០ ៥៤២	៥៧៦ ៦៥៣ ៣៤២	២ ៣១១ ៨០១ ៥៤២
<i>បម្រែបម្រួលនៃតម្លៃដុល</i>					
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី១	៣៦ ៣៧០	(៣៦ ៣៧០)	-	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី២	(១ ១៣៤ ៨២០)	១ ១៣៤ ៨២០	-	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី៣	(៣ ៧៣៥ ៤៨៤)	(៣៨៧ ៤៨៩)	៤ ១២២ ៩៧៣	-	-
ការទូទាត់សុទ្ធ	(៣៣៩ ៦៤០ ០៣៥)	(៤៥២ ៨៣៥)	(១ ៥៤០ ៧៨៧)	(៣៤១ ៦៣៣ ៦៥៧)	(១ ៣៨១ ៩០៨ ១៤៣)
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុថ្មី	៥២២ ០០១ ៣៩៦	២៨៧ ៩៣២	៣៧១ ៥១៣	៥២២ ៦៦០ ៨៤១	២ ១១៤ ១៦៣ ១០២
ការលុបចេញ	(១៨ ៩៨១)	(១២៦ ០៧៣)	(៣ ៩២០ ៥៩២)	(៤ ០៦៥ ៦៤៦)	(១៦ ៤៤៥ ៥៣៨)
ការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	៤៨៩ ២៧៧	៥២១	៧ ២៧៨	៤៩៧ ០៧៦	(១៣ ៦៦១ ១២៣)
តម្លៃដុល					
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	៧៤៣ ៦២៥ ៧៥២	១ ០៩៥ ២៧៧	៥ ៣៩០ ៩២៧	៧៥០ ១១១ ៩៥៦	៣ ០១៣ ៩៤៩ ៨៤០

**ហត្ថកម្ម និង លិខិតបញ្ជាក់**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៦.១.២ ការវិនិយោគឥណទាន (ត)**

កិច្ចសន្យាឥណទាន៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩				
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប	
	ECL ១២ខែ	ECL មួយអាយុកាល	ECL មួយអាយុកាល		
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
តម្លៃដុល					
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩	១ ១១៣ ៨៣០	-	៨០០	១ ១១៤ ៦៣០	៤ ៤៧៨ ៥៨៣
<i>បម្រែបម្រួលនៃតម្លៃដុល</i>					
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី១	-	-	-	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី២	-	-	-	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី៣	៨០០	-	(៨០០)	-	-
កិច្ចសន្យាឥណទានដែលផ្ទេរទៅ					
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	(៧៩៤ ៨៣៩)	-	-	(៧៩៤ ៨៣៩)	(៣ ២២០ ៦៨៨)
កិច្ចសន្យាឥណទានចេញថ្មី	១ ១៥០ ៤៤៤	-	១ ៦៩០	១ ១៥២ ១៣៤	៤ ៦៦៨ ៤៤៧
ការលុបចេញ	(២៥៥ ៨៥១)	-	-	(២៥៥ ៨៥១)	(១ ០៣៦ ៧០៨)
ការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	(៥៤៦)	-	(៩)	(៥៥៥)	៦៣ ៦០៦
តម្លៃដុល					
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	១ ២១៣ ៨៣៨	-	១ ៦៨១	១ ២១៥ ៥១៩	៤ ៩៥៣ ២៤០

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨				
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប	
	ECL ១២ខែ	ECL មួយអាយុកាល	ECL មួយអាយុកាល		
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
តម្លៃដុល					
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨	៧១៥ ២៤០	-	៣ ៥០០	៧១៨ ៧៤០	២ ៩០១ ៥៥៣
<i>បម្រែបម្រួលនៃតម្លៃដុល</i>					
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី១	-	-	-	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី២	-	-	-	-	-
ការផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី៣	-	-	-	-	-
កិច្ចសន្យាឥណទានដែលផ្ទេរទៅ					
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	(៥៧០ ១០២)	-	-	(៥៧០ ១០២)	(២ ៣០៦ ០៦៣)
កិច្ចសន្យាឥណទានចេញថ្មី	៩៨៧ ៥៩៨	-	៨០០	៩៨៨ ៣៩៨	៣ ៩៩៨ ០៧០
ការលុបចេញ	(២០ ៤៦៦)	-	(៣ ៥០០)	(២៣ ៩៦៦)	(៩៦ ៩៤២)
ការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	១ ៥៦០	-	-	១ ៥៦០	(១៨ ០៣៥)
តម្លៃដុល					
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	១ ១១៣ ៨៣០	-	៨០០	១ ១១៤ ៦៣០	៤ ៤៧៨ ៥៨៣

**ហត្ថកម្ម លិខិតយល់ព្រម**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៦.១.៣ ទ្រព្យជាក់លាក់**

ឥណទានលក់រាយសហគ្រាសខ្នាតតូច និងមធ្យម និងឥណទានគេហដ្ឋាន (ឥណទានមានសុវត្ថិភាព)

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ទទួលបានប្តឹងលំនៅដ្ឋានជាទ្រព្យជាក់លាក់ឥណទានសម្រាប់ឥណទានភាគច្រើន។ ទ្រព្យជាក់លាក់ រួមមានដី ផ្ទះ អគារ និងទ្រព្យសកម្មចល័តផ្សេងៗទៀត។ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនកំណត់អនុបាតឥណទានធៀបតម្លៃទ្រព្យជាក់លាក់ LTV > ៦៧% ជាអនុបាតអប្បបរមា ក្នុងការផ្តល់ឥណទានដល់អតិថិជន។

**៣៦.១.៤ ចំនួនទឹកប្រាក់ដែលកើតឡើងពី ECL**

**(ក) សមាសធាតុ ការសន្មត និងបច្ចេកទេសប្រើសម្រាប់ការវាយតម្លៃការថយចុះតម្លៃ**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានទទួលស្គាល់សំវិធានធនលើការបាត់បង់ ECL ចំពោះឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលមិនបានវាស់វែងតាម FVTPL ដូចខាងក្រោម៖

- សមតុល្យជាមួយធនាគារនានា
- ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុជាបំណុល
- កិច្ចសន្យាឥណទាន

ចំពោះការវិនិយោគក្នុងឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុជាទ្រព្យម្ចាស់ គឺមិនត្រូវបានធ្វើការវាយតម្លៃលើការបាត់បង់នោះទេ។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន វាស់វែងសំវិធានធនលើការបាត់បង់ពីការធ្លាក់ចុះតម្លៃ តាមចំនួនដែលស្មើនឹង ECL លើកលែងតែការវាស់វែងតាម ECL ១២ខែ (១២-month ECL) ដូចខាងក្រោម៖

- សមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ដែលត្រូវបានកំណត់ថាមានហានិភ័យឥណទានទាបនាពេលបរិច្ឆេទរាយការណ៍ និង
- ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងទៀត ដែលហានិភ័យឥណទានមិនបានកើនឡើងខ្លាំង ចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់លើកដំបូង។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន មិនបានអនុវត្តការលើកលែងឥណទានមានហានិភ័យទាប ចំពោះឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងទៀតទេ។

ECL ១២ខែ គឺជាផ្នែកនៃ ECL ដែលបណ្តាលមកពីព្រឹត្តិការណ៍ខកខានសងប្រាក់ក្នុងរយៈពេល ១២ខែ បន្ទាប់ពីកាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍។ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានទទួលស្គាល់តាម ELC ១២ខែ ត្រូវបានចាត់ទុកជា "ឧបករណ៍ ហិរញ្ញវត្ថុស្ថិតក្នុងដំណាក់កាលទី១"។

ECL មួយអាយុកាល (Lifetime ECL) គឺជា ECL ដែលអាចបណ្តាលមកពីព្រឹត្តិការណ៍ខកខានសងប្រាក់ក្នុងរយៈពេលនៃអាយុកាលរំពឹងទុក (expected life) នៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានទទួលស្គាល់តាម ECL ពេញមួយអាយុកាល ប៉ុន្តែមិនមែនជាឥណទានថយចុះ (credit-impaired) ត្រូវបានចាត់ទុកជា "ឧបករណ៍ ហិរញ្ញវត្ថុស្ថិតក្នុងដំណាក់កាលទី២"។

**ហត្ថលេខា និង ឈ្មោះ**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៦.១.៤ ចំណុចទឹកប្រាក់ដែលកើតឡើងពី ECL (ត)**

**(ក) សមាសធាតុ ការសន្មត និងបច្ចេកទេសប្រើសម្រាប់ការវាយតម្លៃការថយចុះតម្លៃ (ត)**

**ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមានការថយចុះតម្លៃ**

តាមកាលបរិច្ឆេទវាយការណ៍នីមួយៗ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន វាយតម្លៃថាតើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានកត់ត្រាតាម តម្លៃដករំលស់ (amortised cost) ហើយមានការថយចុះតម្លៃ ត្រូវបានចាត់ទុកជា “ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុស្ថិតក្នុងដំណាក់កាលទី៣”។ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានចាត់ទុកថាមាន “ការថយចុះតម្លៃ” នៅពេលមានព្រឹត្តិការណ៍មួយឬច្រើន បានកើតឡើងដែលនាំឲ្យមានផលប៉ះពាល់អវិជ្ជមានដល់លំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតដែលរំពឹងទុកនៃទ្រព្យសម្បត្តិហិរញ្ញវត្ថុ។

ភស្តុតាងដែលបញ្ជាក់ថាទ្រព្យសម្បត្តិហិរញ្ញវត្ថុមានការថយចុះតម្លៃ រួមបញ្ចូលនូវទិន្នន័យដែលអាចអង្កេតបានដូចខាងក្រោម៖

- ការលំបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុជាខ្លាំងរបស់អតិថិជន ឬអ្នកបោះផ្សាយ
- ការបំពានកិច្ចសន្យា ដូចជាការខកខានមិនបានសង ឬហួសកាលកំណត់
- ការរៀបចំឡើងវិញលើលក្ខខណ្ឌនៃការផ្តល់ឥណទានដល់អតិថិជន ដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន មិនបានយល់ព្រម
- អតិថិជនទំនងនឹងក្លែងប្លែង ឬត្រូវរៀបចំហិរញ្ញវត្ថុឡើងវិញជាថ្មី

ឥណទានដែលត្រូវបានរៀបចំឡើងវិញ ដោយសារតែភាពមិនប្រក្រតីនៅក្នុងលក្ខខណ្ឌរបស់អតិថិជន ត្រូវបានចាត់ទុកជាឥណទានមានការថយចុះតម្លៃ លុះត្រាតែមានភស្តុតាងបញ្ជាក់ថាហានិភ័យនៃការមិនទទួលបានលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាបានថយចុះជាសំខាន់ និងមិនមានស្ថានភាពផ្សេងទៀតដែលនាំឲ្យមានការថយចុះតម្លៃ។ ផ្អែកទៅតាមការសន្មតដែលអាចបដិសេធបាន នៃស្តង់ដារ CIFRSs ឥណទានដែលហួសកាលកំណត់សង ៩០ ថ្ងៃ ត្រូវបានចាត់ទុកជាឥណទានមានការថយចុះតម្លៃ ទោះបីជានិយមន័យនៃការហួសកាលកំណត់សងដែលច្បាប់បានកំណត់ផ្សេងគ្នាក៏ដោយ។

ផ្អែកតាមប្រព័ន្ធចាត់ថ្នាក់ហានិភ័យឥណទាន របស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនដែល ចាត់ទុកថាមានការថយចុះតម្លៃ ជាឥណទានទាំងឡាយណាដែលមានចំណាត់ថ្នាក់ក្រោមស្តង់ដារសង្ស័យ និងបាត់បង់។

**ការចាត់ថ្នាក់ហានិភ័យឥណទាន**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានបែងចែកការប៉ះពាល់ទៅតាមការចាត់ថ្នាក់ហានិភ័យឥណទានស្របទៅតាមនិយមន័យរបស់ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ដោយផ្អែកទៅតាមចំនួនថ្ងៃនៃការហួសកំណត់សង ដែលជាលក្ខណៈវិនិច្ឆ័យដោយប្រុងប្រយ័ត្ន ដូចខាងក្រោម៖

- ១ ធម្មតា
- ២ ឃ្នាំមើល
- ៣ ក្រោមស្តង់ដារ
- ៤ សង្ស័យ
- ៥ បាត់បង់

**ហត្ថកម្ម លិខិតយីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៦.១.៤ ចំនួនទឹកប្រាក់ដែលកើតឡើងពី ECL (ត)**

**ការចាត់ថ្នាក់ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

ការប៉ះពាល់ត្រូវបានតាមដានជាប្រចាំ ដែលការប៉ះពាល់អាចធ្វើឲ្យមានការផ្លាស់ប្តូរដល់ការចាត់ថ្នាក់ហានិភ័យឥណទាន។ ជាទូទៅ ការតាមដាននេះជាប់ពាក់ព័ន្ធនឹងការប្រើប្រាស់ទិន្នន័យដូចខាងក្រោម៖

- ប្រវត្តិទូទាត់សង
- ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់សមភាគី
- ចក្ខុវិស័យអាជីវកម្ម និងការព្យាករណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់
- លទ្ធភាព និងឆន្ទៈទូទាត់សង
- ស្ថានភាពសេដ្ឋកិច្ច និង
- គុណភាពនៃសំណុំឯកសារ

**៧) ការកើនឡើងជាសំខាន់នូវហានិភ័យឥណទាន**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ពិចារណាអំពីការកើនឡើងជាសំខាន់នូវហានិភ័យឥណទានជាពីរដំណាក់កាលដូចខាងក្រោម៖

**ការកើនឡើងជាសំខាន់នូវហានិភ័យឥណទានស្ថិតក្នុងដំណាក់កាលទី២**

ការផ្លាស់ប្តូរកម្រិតនៃហានិភ័យឥណទានទៅលើអាយុកាលដែលរំពឹងទុក នៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានវាយតម្លៃតាមរយៈការប្រៀបធៀបហានិភ័យឥណទានតាមកាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍នីមួយៗ ជាមួយនឹងហានិភ័យឥណទាន នៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនៅពេលទទួលស្គាល់លើកដំបូង។ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ប្រើប្រាស់ការខកខានសងចំនួន ៣០ថ្ងៃជាគោល (backstop) និងអនុវត្តការសន្មតដែលអាចបដិសេធបានដោយ កំណត់ថាហានិភ័យឥណទានលើទ្រព្យសម្បត្តិហិរញ្ញវត្ថុ បានកើនឡើងជាសំខាន់ចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់លើកដំបូង នៅពេលដែលការទូទាត់តាមកិច្ចសន្យា មានការខកខានសងលើសពី ៣០ថ្ងៃ។ លើសពីនេះទៅទៀត សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ក៏បានពិចារណាកត្តាគុណភាពរួមមាន៖

- ការខកខានសងចំនួន ៣០ថ្ងៃ (PD) ជាគោល (backstop) សម្រាប់ឥណទានរយៈពេលវែង និង១៥ថ្ងៃ សម្រាប់ឥណទានរយៈពេលខ្លី (រាប់ការខកខានសងចាប់ពី ៣០ថ្ងៃឡើងទៅសម្រាប់ឥណទានរយៈពេលវែង និងចាប់ពី ១៥ថ្ងៃ សម្រាប់ឥណទានរយៈពេលខ្លី)។
- ប្រើប្រាស់សូចនាករគុណភាព (ការផ្លាស់ប្តូរ PD នាកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍ ចាប់ពីកាលបរិច្ឆេទដើម)
- ការផ្លាស់ប្តូរ PD មិនលម្អៀងនៅសល់បង្អួច
- ការផ្លាស់ប្តូរ PD ១២ខែ មិនលម្អៀង ប្រៀបធៀបនឹងការខកខានសង១២ខែមិនលម្អៀងដើម ដែលរំពឹងទុកនាកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍ ជាមួយ PD ១២ខែបច្ចុប្បន្ន នៅចំពេលរបាយការណ៍ប្រើប្រាស់សូចនាករគុណភាព ដែលបានកំណត់។
- ឥណទានដែលរៀបចំឡើងវិញជាមួយការចាត់ថ្នាក់ក្នុងឃ្លាំមើល (ឥណទានដែលត្រូវបានរៀបចំឡើងវិញ និងចាត់ថ្នាក់ក្នុងឃ្លាំមើល នឹងត្រូវបានផ្លាស់ប្តូរពីដំណាក់កាលទី១ ទៅដំណាក់កាលទី២)។

**ហត្ថកម្ម លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៦.១.៤ ចំនួនទឹកប្រាក់ដែលកើតឡើងពី ECL (ត)**

**(i) ការកើនឡើងជាសំខាន់នូវហានិភ័យឥណទាន (ត)**

ការកើនឡើងជាសំខាន់នូវហានិភ័យឥណទានស្ថិតក្នុងដំណាក់កាលទី៣

ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានចាត់ទុកជាឥណទានមានការថយចុះតម្លៃចាប់តាំងពីពេលដំបូង ឬពីពេលទិញ ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ដោយស្វ័យប្រវត្តិ ជាឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុស្ថិតក្នុងដំណាក់កាលទី៣។ ភស្តុតាងដែលបញ្ជាក់ថាទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមានការថយចុះតម្លៃ ដោយផ្អែកទៅតាមទិន្នន័យដែលអាចអង្កេតបាន ទាក់ទងទៅនឹងព្រឹត្តិការណ៍ដូចខាងក្រោម៖

- ការលំបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុជាខ្លាំងរបស់អតិថិជន ឬអ្នកបោះផ្សាយ
- ការបំពានកិច្ចសន្យា ដូចជាការខកខានមិនបានសង ឬហួសកាលកំណត់
- អតិថិជនទំនងនឹងក្រៀមធន ឬត្រូវរៀបចំហិរញ្ញវត្ថុឡើងវិញជាថ្មី
- ការបាត់បង់ទីផ្សារសកម្មសម្រាប់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដោយសារតែបញ្ហាហិរញ្ញវត្ថុ ដូចជាស្ថានភាពជំនួញ កូនបំណុលស្ថិតក្នុងដំណើរការវិវាទ ភាពញឹកញាប់នៃការរៀបចំបំណុលឡើងវិញជាដើម។
- កូនបំណុលដែលក្លែងបន្លំ
- ការលក់ ឬការលុបដោយចោលឥណទានខូចដោយផ្នែក
- មរណៈភាព
- ការរៀបចំឡើងវិញនូវបំណុលដែលមានបញ្ហា (Trouble Debt Restructuring) ដោយមិនជោគជ័យ

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានអនុវត្តការខកខានសងចំនួន ៩០ថ្ងៃ ជាគោល ក្នុងការផ្លាស់ប្តូរឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ពីដំណាក់កាលទី២ ទៅដំណាក់កាលទី៣ និងចាត់ទុកឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនោះថាមានការថយចុះតម្លៃ។ លើសពីនេះទៀត ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនដែលត្រូវបានរៀបចំឡើងវិញ និងបានចាត់ថ្នាក់ ក្រោមស្តង់ដារសង្ស័យ និងបាត់បង់ ត្រូវបានផ្លាស់ប្តូរពីដំណាក់កាលទី២ ទៅដំណាក់កាលទី៣។

**(ii) និយមន័យនៃការខកខានសង**

- សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ចាត់ទុកទ្រព្យសម្បត្តិហិរញ្ញវត្ថុដែលមានការខកខានសងនៅពេលដែល៖
- អ្នកខ្ចីមិនមានលទ្ធភាពសងចំពោះកាតព្វកិច្ចឥណទានរបស់ខ្លួនទាំងស្រុងមកវិញ ដោយមិនពឹងផ្អែកទៅលើការលក់ទ្រព្យដាក់ធានាដើម្បីទូទាត់សង (ប្រសិនបើមានទ្រព្យដាក់ធានា) ឬ
  - អ្នកខ្ចីមានការខកខានសងច្រើនជាង ៩០ថ្ងៃ លើកាតព្វកិច្ចសងឥណទានមក សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ជាសារវន្ត ឬ
  - អ្នកខ្ចីនឹងកែសំរួលទ្រព្យសម្បត្តិរបស់ខ្លួនដែលជាលទ្ធផលនៃការក្រៀមធនដោយសារមិនមានលទ្ធភាពសងកាតព្វកិច្ចឥណទានរបស់ខ្លួន។

**ហត្ថកម្ម លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៦.១.៤ ចំនួនទឹកប្រាក់ដែលកើតឡើងពី ECL (ត)**

**(iii) ការបញ្ចូលព័ត៌មានព្យាករណ៍នាពេលអនាគត**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន វិភាគព័ត៌មានព្យាករណ៍នាពេលអនាគត ដោយប្រើម៉ូដែលស្ថិតិនៃនិរន្តរភាពនាពេលអនាគត ក្នុងការវាយតម្លៃថាតើហានិភ័យឥណទានមានការកើនឡើងជាសារវន្ត ទៅលើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដើម្បីគណនាការវាស់វែង ECL។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បង្កើតសេណារីយ៉ូសេដ្ឋកិច្ចចំនួន ៣៖ កម្រិតមូលដ្ឋាន ដែលជាសេណារីយ៉ូមធ្យម ដែលមានប្រូបាប៊ីលីតេនៃការកើតឡើងចំនួន ៣៥% និងសេណារីយ៉ូពីរទៀត ដែលមានប្រូបាប៊ីលីតេនៃការកើតឡើង ល្អចំនួន ២៥% និងមិនល្អចំនួន ៤០%។ កម្រិតមូលដ្ឋាននេះ មានភាពស៊ីសង្វាក់គ្នាជាមួយនឹងព័ត៌មានដែលបានប្រើប្រាស់ដោយសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ក្នុងគោលបំណងផ្សេងទៀត ដូចជាការរៀបចំផែនការយុទ្ធសាស្ត្រ និងគំរោងថវិកា។ ព័ត៌មានផ្នែកខាងក្រៅផ្សេងទៀត រួមមានទិន្នន័យសេដ្ឋកិច្ច និងការព្យាករណ៍ផ្សេងៗ ដែលបានចេញផ្សាយដោយស្ថាប័នរាជរដ្ឋាភិបាល (ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា) និងដែលបានចេញដោយស្ថាប័នអន្តរជាតិដូចជាធនាគារពិភពលោក និង Bloomberg។

សេណារីយ៉ូ (ជាមធ្យម)	មូលដ្ឋាន	មិនល្អ	ល្អ
		៣៥%	៤០%

ផ្អែកលើការវិភាគនៃការព្យាករណ៍នាពេលអនាគត ក្រុមហ៊ុនប្រើមេគុណបម្រែបម្រួលនៅឆ្នាំទី១ (១,៤២) សម្រាប់ ECL ១២ខែ និង ECL មួយអាយុកាល ។

**(iv) ការកែប្រែទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ធ្វើការចរចាឡើងវិញនូវឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនដែលមានផលលំបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ (សំដៅដល់ សកម្មភាពរៀបចំឥណទានឡើងវិញ) ដើម្បីបង្កើនឱកាសអតិថិជនក្នុងការប្រមូលត្រលប់វិញ និងកាត់បន្ថយហានិភ័យនៃការខកខានសង។ ផ្អែកទៅតាមគោលនយោបាយរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ឥណទានរៀបចំឡើងវិញ ត្រូវបានផ្តល់ជូនដោយ ផ្អែកលើមូលដ្ឋានជ្រើសរើស ប្រសិនបើកូនបំណុលមានការខកខានសងនាពេលបច្ចុប្បន្ន ឬប្រសិនបើមានហានិភ័យ ខ្ពស់នៃការខកខានសង និងមានភស្តុតាងបង្ហាញថាកូនបំណុលពិតជាបានខិតខំប្រឹងប្រែងសងទូទាត់បំណុលទៅតាម លក្ខខណ្ឌនៃកិច្ចសន្យាដើម និងរំពឹងថាកូនបំណុលនឹងអាចបំពេញតាមលក្ខខណ្ឌដែលបានកែប្រែ។ លក្ខខណ្ឌដែលបានកែប្រែ ជាធម្មតារួមបញ្ចូលទាំងការពន្យារពេលកំណត់ការផ្លាស់ប្តូររយៈពេលនៃការទូទាត់សងការប្រាក់ និងការកែប្រែលក្ខខណ្ឌនៃកិច្ចព្រមព្រៀងឥណទាន។

ចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលបានកែប្រែទៅតាមគោលនយោបាយ នៃការរៀបចំឥណទានឡើងវិញរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ការព្យាករណ៍ PD ឆ្លុះបញ្ចាំងការកែប្រែត្រូវបានកែលម្អ ឬស្តារឡើងវិញនូវលទ្ធភាពរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ក្នុងការប្រមូលការប្រាក់ និងប្រាក់ដើម ទៅតាមបទពិសោធន៍សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនធ្លាប់មាន។ ជាផ្នែកមួយនៃដំណើរការនេះ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនធ្វើការវាយតម្លៃលទ្ធភាពទូទាត់សងរបស់កូនបំណុល ធៀបទៅនឹងលក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យាដែលបានកែប្រែ និងពិចារណាទៅលើ ស្ថានភាពអាកប្បកិរិយាជាច្រើនផ្សេងទៀត។

**ហត្ថកម្ម និង លិខិតបញ្ជាក់**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៦.១.៤ ចំនួនទឹកប្រាក់ដែលកើតឡើងពី ECL (ត)**

**(iv) ការកែប្រែទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

ជាទូទៅការរៀបចំឡើងវិញ គឺជាសូចនាករគុណភាពនៃការកើនឡើងជាសំខាន់នូវហានិភ័យឥណទាន ដែលការរៀបចំឡើងវិញត្រូវបានចាត់ទុកថាមានភស្តុតាង ដែលបញ្ជាក់ពីផលប៉ះពាល់នៃឥណទានមានការថយចុះ តម្លៃ។ អតិថិជនត្រូវបង្ហាញពីរបៀបវារៈប្រាក់ល្អជាប់លាប់ក្នុងរយៈពេលមួយ មុនពេលដែលការប៉ះពាល់មិនត្រូវ បានចាត់ទុកថាមានការថយចុះតម្លៃ/មិនមានលទ្ធភាពសង ឬ PD ត្រូវបានចាត់ទុកថាបានថយចុះ ដោយសមវិធានធន ការខាតបង់ត្រូវបាន វាស់វែងតាមចំនួនទឹកប្រាក់ដូចក្នុងដំណាក់កាលទី១។

**(v) ការវាស់វែង ECL**

ECL គឺជាការប៉ាន់ស្មានប្រូបាប៊ីលីតេទម្ងន់នៃការបាត់បង់ឥណទាន។ ECL ត្រូវបានវាស់វែងដូចខាងក្រោម៖

- ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមិនមានការថយចុះតម្លៃនាកាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍៖ ជាតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃ កង្វះ សាច់ប្រាក់ទាំងអស់ (ពោលគឺភាពខុសគ្នារវាងលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលជំពាក់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និង ក្រុមហ៊ុន ស្របតាមកិច្ចសន្យា និងលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន រំពឹងទុកថា នឹងទទួលបាន)។
- ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានការថយចុះតម្លៃនាកាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍៖ ជាភាពខុសគ្នារវាងតម្លៃ ដុល និងតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលរំពឹងទុកនាពេលអនាគត។
- កិច្ចសន្យាឥណទានដែលនៅសល់៖ ការខាតបង់ឥណទាន គឺជាតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃភាពខុសគ្នារវាង លំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាដែលជំពាក់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ប្រសិនបើអ្នកកាន់កាប់ កិច្ចសន្យាឥណទានបានដកឥណទានប្រើ និងលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលរំពឹងនឹងទទួលបាន ប្រសិនបើ ឥណទានត្រូវបានដកប្រើ។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន គណនា ECL ដោយយកតម្លៃដុលនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ គុណនឹង PD សរុប ពីគំរូម៉ូដែល (Proxy Model) ទៅតាមដំណាក់កាលនីមួយៗ ជាមួយកត្តាកែតម្រូវហានិភ័យមួយចំនួន។

- ការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក (Expected Credit Loss ឬ ECL) គឺជាតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃកង្វះសាច់ ប្រាក់ ក្នុងរយៈពេលអាយុកាលដែលនៅសល់ ដោយប្រើអប្បហារ EIR។ សម្រាប់ឆ្នាំនីមួយៗនៃអាយុ កាលពេញរបស់ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ក្រុមហ៊ុនបានធ្វើការប៉ាន់ស្មានលើ PD ដែលបានបញ្ចូលការ ព្យាករណ៍នាពេលអនាគត LGD និង EAD។ ការប៉ាន់ស្មានត្រូវបានយកមកគុណជាមួយគ្នា ដើម្បីធ្វើ ការប៉ាន់ស្មានការខាតបង់សម្រាប់ រយៈពេលនីមួយៗ។ បន្ទាប់មកការប៉ាន់ស្មានត្រូវបានធ្វើអប្បហារ ត្រលប់មកក្នុងកាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍ ដោយប្រើ EIR ជាអត្រាការប្រាក់អប្បហារ។
- សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់ឥណទានខ្នាតតូចនិងមធ្យម និងឥណទាន គេហដ្ឋាន ដើម្បីជាសំរៀត ឥណទានគំរូ ដោយសារមានចរិតលក្ខណៈដូចគ្នា។ ឥណទានទាំងនេះ ជាឥណទានរយៈពេលដែលមានកាលវេលាសន្តិកម្ម និងកាលបរិច្ឆេទកំណត់ក្នុងការសងប្រាក់ដើម និងការប្រាក់។



**ហត្ថកម្ម និងលិខិតបញ្ជាក់**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៦.១.៤ ចំនួនទឹកប្រាក់ដែលកើតឡើងពី ECL (ត)**

*(១) ការវាស់វែង ECL (ត)*

- ECL ត្រូវបានគណនាដោយប្រើរូបមន្តខាងក្រោម៖

ដំណាក់កាល	ការគណនា ECL ផ្អែកលើ Proxy
១	សរុបតម្លៃដុល ដំណាក់កាលទី១ × អនុបាតក្របខ័ណ្ឌ ដំណាក់កាលទី១ × ការកែតម្រូវហានិភ័យ ដំណាក់កាលទី១
២	សរុបតម្លៃដុល ដំណាក់កាលទី២ × អនុបាតក្របខ័ណ្ឌ ដំណាក់កាលទី២ × ការកែតម្រូវហានិភ័យ ដំណាក់កាលទី២
៣	សរុបតម្លៃដុល ដំណាក់កាលទី៣ × អនុបាតក្របខ័ណ្ឌ ដំណាក់កាលទី៣ × ការកែតម្រូវហានិភ័យ ដំណាក់កាលទី៣

អនុបាតក្របខ័ណ្ឌរួមមាន PD និង LGD ដែល PD យកមកអនុវត្តត្រូវបានផ្អែកលើ % ECL មកពីក្រុមហ៊ុនមេ។ វាត្រូវបានគណនាដោយប្រើរូបមន្តខាងក្រោម៖

$$PD \text{ យកមកអនុវត្ត} = \text{ចំនួន ECL} / (\text{EAD} \times \text{LGD}\%)$$

ECL ត្រូវបានគណនាពីក្រុមហ៊ុនមេ ដោយមានការពិចារណាទៅលើតម្លៃនៃពេលវេលា។

**(២) ការបាត់បង់នៃសំវិធានធន**

តារាងខាងក្រោមនេះសង្ខេបសំវិធានលើការបាត់បង់នាកាលបរិច្ឆេទចុងឆ្នាំ ទៅតាមថ្នាក់នៃការប៉ះពាល់/ទ្រព្យសកម្មនីមួយៗ។

**សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ការខាតបង់តាមថ្នាក់				
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	១៤ ៩៩២	៦១ ០៩២	៣៨ ៥៤៥	១៥៥ ៨៧៤
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	៥ ១៦៨ ២៩៨	២១ ០៦០ ៨១៤	៨ ២៧២ ៩២៨	៣៣ ២៤០ ៦២៥
កិច្ចសន្យាឥណទាន	២ ៧១៧	១១ ០៧២	៣ ៥៩៩	១៥ ៤៦១
	<u>៥ ១៨៦ ០០៧</u>	<u>២១ ១៦៤ ៩៧៨</u>	<u>៤៨ ៤១៧ ០៧២</u>	<u>១៤៤ ៥៧០ ៩៦០</u>

ទឹកប្រាក់ជាប់កិច្ចសន្យានៃទ្រព្យសម្បត្តិហិរញ្ញវត្ថុ ដែលត្រូវបានលុបចោលក្នុងអំឡុងពេលនៃរបាយការណ៍ និងនៅតែស្ថិតក្រោមការអនុវត្តច្បាប់គឺមានចំនួន ៣ ៩២៣ ០៦៦ ដុល្លារអាមេរិក នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩។

ក្រោមនីតិវិធីត្រួតពិនិត្យរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ការកើនឡើងជាសំខាន់នូវហានិភ័យឥណទានត្រូវបានកំណត់ មុនពេល មានការប៉ះពាល់និងនៅចុងបញ្ចប់នៅពេលដែលការប៉ះពាល់កើតឡើងដល់៣០ថ្ងៃ។ នេះគឺជាករណីចម្បងសម្រាប់ការផ្តល់ ឥណទានដល់អតិថិជន។ តារាងខាងក្រោមផ្តល់នូវការវិភាគទៅលើចំនួនសរុបនៃឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន តាមកាល កំណត់ដែលមានកន្លងមក។

**ហត្ថកម្ម និង លិខិតបញ្ជាក់**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៦.១.៤ ចំនួនទឹកប្រាក់ដែលកើតឡើងពី ECL (ត)**

**(ខ) ការបាត់បង់នៃសំវិធានធន**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	សរុបតម្លៃយោង	ការខាតបង់	សរុបតម្លៃយោង	ការខាតបង់
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
<b>ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន</b>				
០-២៩ ថ្ងៃ	១ ០៣៨ ០២៥ ២២៧	១ ៩៥២ ៨០៣	៧៤៤ ៩២៤ ៩៨៧	៣ ២៤៥ ៣៨៧
៣០-៥៩ ថ្ងៃ	៣៧០ ០៥០	២៥៦ ៨៣២	១២៩ ៥៦១	៨១ ៥៥៩
៦០-៨៩ ថ្ងៃ	៣៤៤ ០៧៩	២៥៦ ៧៩១	៣៥១ ៨៧២	២៤០ ៤៤៦
៩០-១៨០ ថ្ងៃ	៨៧៦ ៦៧៤	៨៧៦ ៦៧៤	៩៩៥ ៣១៧	៩៩៥ ៣១៧
ច្រើនជាង ១៨០ថ្ងៃ	១ ៨២៥ ១៩៨	១ ៨២៥ ១៩៨	៣ ៧១០ ២១៩	៣ ៧១០ ២១៩
<b>សរុប</b>	<b>១ ០៤១ ៥៧១ ២២៨</b>	<b>៥ ១៦៨ ២៩៨</b>	<b>៧៥០ ១១១ ៩៥៦</b>	<b>៨ ២៧២ ៩២៨</b>
សមមូលជាពាន់រៀល	៤ ២៤៣ ៨៧៣ ០០៤	២១ ០៦០ ៨១៤	៣ ០១៣ ៩៤៩ ៨៤០	៣៣ ២៤០ ៦២៥

**៣៦.១.៥ ការផ្តោតលើហានិភ័យឥណទាន**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនបានធ្វើការត្រួតពិនិត្យការផ្តោតលើហានិភ័យឥណទានតាមវិស័យនីមួយៗ។ ការវិភាគការផ្តោតលើហានិភ័យឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន និងកិច្ចសន្យាឥណទាន ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងតារាងដូចខាងក្រោម៖

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩				
	សមតុល្យនៅធនាគារនានា	ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	កិច្ចសន្យាឥណទាន	សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
តម្លៃយោង	៩ ៦៥៧ ៨០៣	១ ០៣៦ ២៧២ ៩៣០	(២ ៧១៧)	១ ០៤៥ ៩២៨ ០១៦	៤ ២៦២ ១៥៦ ៦៦៥
ចំនួនទឹកប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា	-	-	១ ២១៥ ៥១៩	១ ២១៥ ៥១៩	៤ ៩៥៣ ២៤០
<b>ការផ្តោតលើហានិភ័យតាមវិស័យអតិថិជនខាងក្រៅ</b>					
ឥណទានគេហដ្ឋាន	-	៧០ ២៣១ ២៥៨	១៩២ ៥៣៧	៧០ ៤២៣ ៧៩៥	២៨៦ ៩៧៦ ៩៦៥
ឥណទានផ្ទាល់ខ្លួន	-	៩៦៥ ៣៤០ ៣៤៦	១ ០២១ ៩៨២	៩៦៦ ៣៦២ ៣២៨	៣ ៩៣៧ ៩២៦ ៤៨៧
ឥណទានបុគ្គលិក	-	៥ ៨៦៩ ៦២៤	១ ០០០	៥ ៨៧០ ៦២៤	២៣ ៩២២ ៧៩៣
	-	១ ០៤១ ៤៤១ ២២៨	១ ២១៥ ៥១៩	១ ០៤២ ៦៥៦ ៧៤៧	៤ ២៤៨ ៨២៦ ២៤៥

**ហត្ថកម្ម និង លិខិតបញ្ជាក់**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)**

**៣៦.១.៥ ការផ្ដោតលើហានិភ័យឥណទាន (ត)**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨				
	សមតុល្យនៅ ធនាគារផ្សេង	ឥណទានផ្តល់ដល់ អតិថិជន	កិច្ចសន្យា ឥណទាន	សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
តម្លៃយោង	៣៩ ៥៩៤ ៣១៥	៧៤១ ៨៣៩ ០២៨	(៣ ៥៩៩)	៧៤១ ៤២៩ ៧៤៤	៣ ១៣៩ ៧៨៤ ៧១១
ចំនួនទឹកប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា	-	-	១ ១១៤ ៦៣០	១ ១១៤ ៦៣០	៤ ៤៧៨ ៥៨៣
<b>ការផ្ដោតលើហានិភ័យតាមវិស័យ</b>					
អតិថិជនខាងក្រៅ					
ឥណទានគេហដ្ឋាន	-	៧០ ៨៣៧ ៥៥១	៣១៨ ៧៥១	៧១ ១៥៦ ៣០២	២៨៥ ៩០៦ ០២១
				៦៦៦ ៩៣០	
ឥណទានផ្ទាល់ខ្លួន	-	៦៦៦ ២១២ ៦៣៨	៧១៨ ២៣៩	៨៧៧	២ ៦៧៩ ៧២៨ ២៦៤
ឥណទានបុគ្គលិក	-	៤ ៧៨៨ ៨៣៩	៧៧ ៦៤០	៤ ៨៦៦ ៤៧៩	១៩ ៥៥៣ ៥១៣
	-	៧៤១ ៨៣៩ ០២៨	១ ១១៤ ៦៣០	៧៤២ ៩៥៣ ៦៥៤	២ ៩៨៥ ១៨៧ ៧៩៨

**៣៦.២ ហានិភ័យសន្តិសុខនិយមន័យ**

ហានិភ័យសន្តិសុខនិយមន័យសំដៅទៅលើហានិភ័យដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន មិនអាចបំពេញកាតព្វកិច្ចហិរញ្ញវត្ថុ ឬមិនអាច សងបំណុល ឬដោះស្រាយជំហរ ក្នុងស្ថានភាពសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុជាក់លាក់ និងស្ថានភាពទីផ្សារ។ ហានិភ័យសន្តិសុខនិយមន័យកើតឡើងពីភាពមិនត្រូវគ្នានៃកាលកំណត់ និងបរិមាណលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលមានជាប់ជាមួយ ប្រតិបត្តិការ និងការវិនិយោគរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។

**៣៦.២.១ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យសន្តិសុខនិយមន័យ**

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានកំណត់យុទ្ធសាស្ត្រ របស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ក្នុងការគ្រប់គ្រងហានិភ័យសន្តិសុខនិយមន័យ និងការប្រតិបត្តិការគ្រប់គ្រងដោយ ARBC។ ARBC អនុម័តលើគោលការណ៍សន្តិសុខនិយមន័យ របស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ដែលបង្កើតឡើងដោយអគ្គនាយកដ្ឋានគ្រប់គ្រងហានិភ័យ និងត្រូវបានទទួលស្គាល់ដោយ ALRMC។ នាយកដ្ឋានរតនាភិបាល គ្រប់គ្រងស្ថានភាពសន្តិសុខនិយមន័យរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ជារៀងរាល់ថ្ងៃ ហើយពិនិត្យរបាយការណ៍ប្រចាំថ្ងៃដែលគ្របដណ្តប់លើចរន្តសាច់ប្រាក់របស់ការិយាល័យ កណ្តាល និងសាខា។ របាយការណ៍សង្ខេប និងការចាត់វិធានការដោះស្រាយត្រូវបានបញ្ជូលជាទៀងទាត់នៅក្នុងរបាយការណ៍ ARBC។

វិធីសាស្ត្ររបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ក្នុងការគ្រប់គ្រងលំហូរសាច់ប្រាក់ គឺត្រូវបានឱ្យបានគ្រប់គ្រាន់តាមលទ្ធភាពដែលអាចធ្វើទៅបាន ថានឹងមានសាច់ប្រាក់គ្រប់គ្រាន់ដើម្បីបំពេញតាមសេចក្តីត្រូវការដោយកម្រិតស្ថិតក្រោមលក្ខខណ្ឌធ្វើយ៉ាងណាមិនឱ្យរងការខាតបង់ និងមិនឱ្យមានការខូចខាតដល់កេរ្តិ៍ឈ្មោះសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។ ធាតុសំខាន់ៗនៃយុទ្ធសាស្ត្រ របស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន គឺមានដូចខាងក្រោម៖

- រក្សានូវមូលដ្ឋានហិរញ្ញប្បទានចម្រុះ ដែលរួមមានប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន (ទាំងបុគ្គល និងសហគ្រាស) និងរក្សាយហ្វូស៊ីលីយ៉ែថាភាព។
- អនុវត្តនូវសំណុំតម្រូវការសកម្មដែលមានសន្តិសុខខ្ពស់ចម្រុះ ដោយរូបិយប័ណ្ណ និងកាលកំណត់។

**ហត្ថកម្ម លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.២ ហានិភ័យសន្ទនីយភាព (ត)**

**៣៦.២.១ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យសន្ទនីយភាព (ត)**

- តាមដាននូវភាពមិនស៊ីគ្នានៃកាលកំណត់របស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន និងវិសាលភាពដែលទ្រព្យសកម្មរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនត្រូវបានជាប់បន្ទុក និងដែលមិនអាច យកទៅប្រើជាវត្ថុបញ្ចាំ ដើម្បីទទួលបានហិរញ្ញប្បទានបាន។
- ធ្វើស្រុសតេស្តនូវស្ថានភាពសន្ទនីយភាពរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ធៀបនឹងហានិភ័យផ្សេងៗ និងព្រឹត្តិការណ៍ជាក់លាក់របស់ប្រទេស។
- កាត់បន្ថយនូវការបាត់បង់ចំណូលពីសន្ទនីយភាពដែលមិនបានប្រើ។

នាយកដ្ឋានរតនាភិបាលទទួលបានព័ត៌មានពីផ្នែកអាជីវកម្មដទៃទៀត ទាក់ទងនឹងសន្ទនីយភាព នៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ និងព័ត៌មានលម្អិតនៃលំហូរសាច់ប្រាក់រំពឹងទុកផ្សេងទៀត ដែលបានពីការព្យាករណ៍អាជីវកម្មនាពេលអនាគត។ បន្ទាប់មកនាយកដ្ឋានរតនាភិបាលបានរក្សានូវសំពៀតនៃសាច់ប្រាក់រយៈពេលខ្លី ដែលភាគច្រើនជាហ្វូស៊ីលីធីអន្តរធនាគារ ដើម្បីធានាថាសាច់ប្រាក់គ្រប់គ្រាន់ត្រូវបានរក្សាទុកនៅក្នុងសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនទាំងមូល។ តម្រូវការសន្ទនីយភាពរបស់សាខា ត្រូវបានបំពេញតាមរយៈមូលនិធិពីនាយកដ្ឋានរតនាភិបាល ដើម្បីជួយសម្រួលដល់ការប្រែប្រួលរយៈពេលខ្លី និងការផ្តល់មូលនិធិរយៈពេលវែង ដើម្បីដោះស្រាយតម្រូវការសាច់ប្រាក់ដែលគ្រោងទុកណាមួយ។

នាយកដ្ឋានរតនាភិបាល តាមដានជាប្រចាំខែ នូវការអនុលោមតាមដែនកំណត់បទប្បញ្ញត្តិច្បាប់។

ការធ្វើស្រុសតេស្តសន្ទនីយភាព ត្រូវបានធ្វើឡើងនៅក្រោមសេណារីយ៉ូផ្សេងៗ ដែលគ្របដណ្តប់ទាំងលក្ខខណ្ឌទីផ្សារធម្មតា និងធ្ងន់ធ្ងរ។ សេណារីយ៉ូត្រូវបានបង្កើតឡើងដោយពិចារណាលើព្រឹត្តិការណ៍ជាក់លាក់របស់ក្រុមហ៊ុន (ឧទាហរណ៍ ការបន្ទាបចំណាត់ថ្នាក់) និងព្រឹត្តិការណ៍ទាក់ទងនឹងទីផ្សារ (ឧទាហរណ៍ ភាពមិនច្បាស់លាស់លើទីផ្សារ ការកាត់បន្ថយរូបិយប័ណ្ណ គ្រោះមហន្តរាយធម្មជាតិ ឬគ្រោះមហន្តរាយផ្សេងៗទៀត)។ លើសពីនេះទៀត សេណារីយ៉ូភាពតានតឹង អាចផ្អែកលើព្រឹត្តិការណ៍នាពេលកន្លងមក (historical scenario) ដែលបានកត់សម្គាល់ចំពោះស្ថាប័នផ្ទាល់ ឬទូទៅលើស្ថានភាពវិបត្តិសេដ្ឋកិច្ចដែលត្រូវបានអង្កេតដោយស្ថាប័នផ្សេងទៀត ដែលមានទំហំម៉ូឌែល និងតំបន់អាជីវកម្មស្រដៀងគ្នា។ ជាញឹកញាប់ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ក៏បានបញ្ចូលធាតុនៃវិបត្តិនានាពីព្រឹត្តិការណ៍នាពេលកន្លងមក ដើម្បីបង្កើតជាសម្មតិកម្ម ប៉ុន្តែជាសេណារីយ៉ូវិបត្តិដែលអាចជឿជាក់បាន ដែលសមស្របទៅនឹងម៉ូឌែលអាជីវកម្ម និងទម្រង់ការប៉ះពាល់បច្ចុប្បន្នរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.២ ហានិភ័យសន្តនិយភាព (ត)**

**៣៦.២.២ ការប៉ះពាល់ពីហានិភ័យសន្តនិយភាព**

ឧបករណ៍សំខាន់ដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ប្រើប្រាស់សម្រាប់គ្រប់គ្រងហានិភ័យសន្តនិយភាពគឺ អនុបាតក្របខ័ណ្ឌហានិភ័យសន្តនិយភាព។ អនុបាតនេះឆ្លុះបញ្ចាំងអំពីលំហូរចូលសាច់ប្រាក់ (រួមមានឥណទាន ដែលត្រូវប្រមូល សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ) លំហូរចេញសាច់ប្រាក់ក្នុងកំឡុង ៣០ថ្ងៃ (រួមមានទឹកប្រាក់ដែលត្រូវ ទូទាត់ទៅឲ្យអ្នកផ្តល់កម្ចីប្រាក់បញ្ញើពីគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុ និងក្រុមហ៊ុននានា) និងប្រាក់បញ្ញើវាយដែលត្រូវបានកែ តម្រូវ ព្រមទាំងបរិមាណទ្រព្យសកម្មសន្តនិយភាពដែលអាចទទួលយកបាន (សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ គណនីចរន្ត និងទុន បម្រុងកាតព្វកិច្ចនៅធនាគារ ជាតិកម្ពុជា)។

	<u>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩</u>	<u>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨</u>
នាចុងឆ្នាំ	១១៣,៩២%	១៧៧,១៧%
ជាមធ្យមសម្រាប់ឆ្នាំ	១៣២,៤៥%	១៥៦,៥២%
អតិបរមាសម្រាប់ឆ្នាំ	១៦២,០១%	២៣៨,២៩%
អប្បបរមាសម្រាប់ឆ្នាំ	១០០,៤៩%	១១៥,០៤%

**៣៦.២.៣ ការវិនិយោគតាមអាយុកាលនៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ**

តារាងខាងក្រោមបង្ហាញពីអាយុកាលទៅតាមកិច្ចសន្យាជាក់ស្តែងដែលនៅសល់ នៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.២ ហានិភ័យសន្តិសុខភាព (ត)**

**៣៦.២.៣ ការវិនិយោគតាមរយៈការលក់នៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	តម្លៃដុល						លើសពី ៥ ឆ្នាំ	មិនមាន អាយុកាល
	តម្លៃយោង ដុល្លារអាមេរិក	លំហូរចូល/(ចេញ) ដុល្លារអាមេរិក	រហូតដល់ ១ខែ ដុល្លារអាមេរិក	>១-៣ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ៣-១២ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ១-៥ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក		
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩</b>								
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុតាមប្រភេទ</b>								
បំណុលមិនមែននិស្សន្ទ								
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៦ ១០ ០៩៨ ៣២៧	(៦៤២ ៩៤២ ០៨៩)	(២០២ ៤៨២ ៤៩០)	( ១០៣ ៤៧៤ ០៧២)	(២៧១ ២៤៦ ១៧៣)	(៦៥ ៦៣៧ ៣៦៧)	( ១០ ១ ៩៨៧)	-
មូលបត្របំណុល	២៩ ១៩៦ ០៧២	(៣៤ ២០០ ២៩២)	(៣២៨ ៥៩៤)	-	(២ ៥០៥ ៥៣៣)	(៣ ១ ៣៦៦ ១៦៥)	-	-
ប្រាក់កម្ចី	៣១១ ៤៨៥ ៩៨២	(៣៤៧ ៨៤៥ ៤៦៨)	( ១២ ៦៥៥ ១០៣)	(២២ ៣៨២ ៩៧០)	(៨៩ ៨០២ ៤៨៩)	(២២២ ៦ ១៧ ២៧៤)	-	(៣៨៧ ៦៣២)
អនុបំណុល	១១ ៩៧៤ ៩២១	( ១៣ ៨៦៨ ២៣៨)	(៦៤២ ៩៥២)	( ១ ០០៨ ៩៩២)	(៦ ៧ ១៥ ០៣៧)	(៤ ៦៣៩ ៩១៣)	(៨៦ ១ ៣៤៤)	-
បំណុលភតិសន្យា	១៣ ០០៥ ២១០	( ១៦ ១២០ ៦៥៨)	(២៩៧ ៥០៤)	(៥៩០ ៩០២)	(២ ៥៣៩ ០៧៣)	(៩ ៥៨១ ១៧៧)	(៣ ១១២ ០០២)	-
បំណុលផ្សេងៗ	៤៥ ៨៧០ ៦៥៤	(៤៥ ៨៧០ ៦៥៤)	(៩៩ ៨៨៩)	(៤០ ៧៥០ ៥១១)	(៤ ៩៨៨ ១៨០)	(៣២ ០៧៤)	-	-
	<u>១ ០២១ ៦៣១ ១៦៦</u>	<u>(១ ១០០ ៨៤៧ ៣៩៩)</u>	<u>(២១៦ ៥០៦ ៥៣២)</u>	<u>(១៦៨ ២០៧ ៤៤៧)</u>	<u>(៣៧៧ ៧៩៦ ៤៨៥)</u>	<u>(៣៣៣ ៨៧៣ ៩៧០)</u>	<u>(៤ ០៧៥ ៣៣៣)</u>	<u>(៣៨៧ ៦៣២)</u>
បំណុលនិស្សន្ទ								
ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ								
លំហូរចេញ		(៥ ៤២៤ ៨៩៤)	-	-	(៣ ៦០ ១ ៨២៩)	( ១ ៨២៣ ០៦៥)	-	-
លំហូរចូល		៤ ៧២៦ ០៣៩	-	-	៣ ១៥៤ ១៦៩	១ ៥៧ ១ ៨៧០	-	-
	<u>១ ៨៨៧ ៥៨៤</u>	<u>(៦៩៨ ៨៥៥)</u>	<u>-</u>	<u>-</u>	<u>(៤៤៧ ៦៦០)</u>	<u>(២៥១ ១៩៥)</u>	<u>-</u>	<u>-</u>
កិច្ចសន្យាឥណទាន	-	(១ ៩១៦ ៩៣១)	-	(៧០១ ៤១២)	(១ ២១៥ ៥១៩)	-	-	-
សរុប	<u>១ ០២៣ ៥១៨ ៧៥០</u>	<u>(១ ១០៣ ៤៦៣ ១៨៥)</u>	<u>(២១៦ ៥០៦ ៥៣២)</u>	<u>(១៦៨ ៩០៨ ៨៩៩)</u>	<u>(៣៧៩ ៤៥៩ ៦៦៤)</u>	<u>(៣៣៤ ១២៥ ១៦៥)</u>	<u>(៤ ០៧៥ ៣៣៣)</u>	<u>(៣៨៧ ៦៣២)</u>
សមមូលជាពាន់រៀល	<u>៤ ១៧០ ៨៣៨ ៩០៧</u>	<u>(៤ ៤៩៦ ៦១២ ៤៧៨)</u>	<u>(៨៨២ ២៦៤ ១១៨)</u>	<u>(៦៨៨ ៣០៣ ៦០០)</u>	<u>(១ ៥៤៦ ២៩៨ ១៣១)</u>	<u>(១ ៣៦១ ៥៦០ ០៤៧)</u>	<u>(១៦ ៦០៦ ៩៨២)</u>	<u>(១ ៥៧៩ ៦០០)</u>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.២ ហានិភ័យសន្តិសុខភាព (ត)**

**៣៦.២.៣ ការវិនិយោគតាមរយៈការលក់នៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	កម្រៃដុល							មិនមាន អាយុកាល
	តម្លៃយោង ដុល្លារអាមេរិក	លំហូរចូល/(ចេញ) ដុល្លារអាមេរិក	រហូតដល់ ១ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ១-៣ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ៣-១២ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ១-៥ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	លើសពី ៥ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩</b>								
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមប្រភេទ</b>								
ទ្រព្យសកម្មមិនមែននិស្សន្ទ								
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៣៤ ១៩០ ៤៤៥	៣៤ ១៩០ ៤៤៥	៣៤ ១៩០ ៤៤៥	-	-	-	-	-
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៩៥ ៩៣៤ ៥៨៥	៩៥ ៩៨២ ៣១០	៣០ ៧២០ ៥៦២	៤ ១៨៦ ៦២៧	៥០ ១៧៨	-	៦១ ០២៤ ៩៤៣	-
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៩ ៦៥៧ ៨០៣	-	-	-	-	-
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	១ ០៣៦ ២៧២ ៩៣០	១ ៣៨៦ ៩៣១ ៦៣៧	៣៤ ១២៨ ៥៧៤	៧៤ ៨៧៨ ៨០២	៣០ ១ ៥៥៤ ៧៣៦	៨៩៦ ២២០ ០៨៣	៧៦ ៩៧៦ ៧៧៦	៣ ១៧២ ៦៦៦
វិនិយោគលើមូលបត្រ	២០ ០០០	២០ ០០០	-	-	-	-	-	២០ ០០០
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១៩ ២៨១ ៣១៤	១៩ ២៨១ ៣១៤	-	១៧ ៩២៤ ៥០៦	-	១ ៣៥៦ ៨០៨	-	-
	<u>១ ១៩៥ ៣៥៧ ០៧៧</u>	<u>១ ៥៤៦ ០៦៣ ៥០៩</u>	<u>១០៨ ៦៩៧ ៣៨៤</u>	<u>៩៦ ៩៨៩ ៩៣៥</u>	<u>៣០១ ៦០៤ ៩១៤</u>	<u>៨៩៧ ៥៧៦ ៨៩១</u>	<u>១៣៨ ០០១ ៧១៩</u>	<u>៣ ១៩២ ៦៦៦</u>
ទ្រព្យសកម្មនិស្សន្ទ								
ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ								
លំហូរចេញ		( ១១ ០២៧ ៨២៣)	-	-	( ១ ៥៧៧ ៨៦៧)	(៧ ៨៧២ ០៨៩)	( ១ ៥៧៧ ៨៦៧)	-
លំហូរចូល		១១ ០៦៥ ៥ ១០	-	-	១ ៥៨៣ ២៥៩	៧ ៨៩៨ ៩៩២	១ ៥៨៣ ២៥៩	-
	-	<u>៣៧ ៦៨៧</u>	-	-	<u>៥ ៣៥២</u>	<u>២៦ ៩០៣</u>	<u>៥ ៣៥២</u>	-
កិច្ចសន្យាទទួលកម្ចី	-	៣៤ ៩៥៧ ០៥៥	៤ ៩០៧ ៩៧៥	៤៩ ០៨០	១៥ ០០០ ០០០	-	១៥ ០០០ ០០០	-
សរុប	<u>១ ១៩៥ ៣៥៧ ០៧៧</u>	<u>១ ៥៨១ ០៥៨ ២៥១</u>	<u>១ ១៣៦ ៦០៥ ៣៥៩</u>	<u>៩៧ ០៣៩ ០១៥</u>	<u>៣ ១៦ ៦ ១០ ៣០៦</u>	<u>៨៩៧ ៦០៣ ៧៩៤</u>	<u>១៥៣ ០០៧ ១១១</u>	<u>៣ ១៩២ ៦៦៦</u>
សមមូលជាពាន់រៀល	<u>៤ ៨៧១ ០៨០ ០៨៩</u>	<u>៦ ៤៥២ ៨ ១២៣ ៣៧៣</u>	<u>៤៦២ ៩៤ ១ ៨៣៨</u>	<u>៣៩៥ ៤៣៣ ៩៨៦</u>	<u>១ ២៩០ ១៨៦ ៩៩៧</u>	<u>៣ ៦៥៧ ៧៣៥ ៤៦១</u>	<u>៦២៣ ៥០៣ ៩៧៧</u>	<u>១៣ ០១០ ១១៤</u>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.២ ហានិភ័យសន្តិសុខភាព (ត)**

**៣៦.២.៣ ការវិនិយោគតាមរយៈការលក់នៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	តម្លៃដុល						លើសពី ៥ ឆ្នាំ	មិនមាន អាយុកាល
	តម្លៃយោង ដុល្លារអាមេរិក	លំហូរចូល/(ចេញ) ដុល្លារអាមេរិក	រហូតដល់ ១ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ១-៣ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ៣-១២ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ១-៥ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក		
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨</b>								
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុតាមប្រភេទ</b>								
បំណុលមិនមែននិស្សន្ទ								
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៤៩១ ៣៥៣ ៣៩០	(៥០៧ ៨១៤ ៩២២)	(១២១ ៨០៥ ៧៦៤)	(៩៣ ៩១៩ ០៨២)	(២៦៦ ៦៦០ ០៨០)	(២៤ ៦៣៥ ០២២)	(៧៩៤ ៩៧៤)	-
មូលបត្របំណុល	២៩ ៣២៥ ២៥២	(៣៧ ០១៤ ៥១៨)	-	-	(២ ៣៨០ ៧៩៧)	(៣៤ ៦៣៣ ៧២១)	-	-
ប្រាក់កម្ចី	១៩១ ៧២៥ ១៥៨	(២១៧ ៨៧៩ ២៦៨)	(៥០៧ ៦៥៧)	(៨ ០៥៨ ៩៥៥)	(៥៩ ៧០៤ ៥៦៦)	(១៤៩ ៣១៥ ២៦៧)	-	(២៩២ ៨២៣)
អនុបំណុល	២៣ ២៣៦ ២៩៦	(២៦ ៧៣២ ៨០៦)	(៤០១ ៣១១)	(១ ០០៨ ៨៤២)	(១១ ៦៦៤ ៤៥៥)	(១២ ៧៥២ ០០៤)	(៩១៦ ១៩៤)	-
បំណុលភតិសន្យា	១៣ ១៧២ ៤៤៨	(១៦ ៥១៦ ៩៤៨)	(២៨១ ៨១០)	(៥៥៧ ៧៤៤)	(២ ៣៩៣ ៨៩៤)	(៩ ៣១៤ ៩២២)	(៣ ៩៦៨ ៥៧៨)	-
បំណុលផ្សេងៗ	៤ ៤៨៨ ២៣១	(៤ ៤៨៨ ២៣១)	(២៦០ ២២២)	(៧៨១ ២១៣)	(៣ ៤១៧ ៧៣៨)	(២៩ ០៥៨)	-	-
	<u>៧៥៣ ៣០០ ៧៧៥</u>	<u>(៨១០ ៤៤៦ ៦៩៣)</u>	<u>(១២៣ ២៥៦ ៧៦៤)</u>	<u>(១០៤ ៣២៥ ៨៣៦)</u>	<u>(៣៤៦ ២២១ ៥៣០)</u>	<u>(២៣០ ៦៦៩ ៩៩៤)</u>	<u>(៥ ៦៧៩ ៧៤៦)</u>	<u>(២៩២ ៨២៣)</u>
បំណុលនិស្សន្ទ								
ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ								
លំហូរចេញ		-	-	-	-	-	-	-
លំហូរចូល		៣៤១ ៨៤០	-	-	១៦៦ ៦៩៥	១៧៥ ១៤៥	-	-
	<u>២៧ ៧៩៤</u>	<u>៣៤១ ៨៤០</u>	<u>-</u>	<u>-</u>	<u>១៦៦ ៦៩៥</u>	<u>១៧៥ ១៤៥</u>	<u>-</u>	<u>-</u>
កិច្ចសន្យាឥណទាន	-	(១ ១១៤ ៦៣០)	-	-	(១ ១១៤ ៦៣០)	-	-	-
សរុប	<u>៧៥៣ ៣២៨ ៥៦៩</u>	<u>(៨១១ ២១៩ ៤៨៣)</u>	<u>(១២៣ ២៥៦ ៧៦៤)</u>	<u>(១០៤ ៣២៥ ៨៣៦)</u>	<u>(៣៤៧ ១៦៩ ៨៦៥)</u>	<u>(២៣០ ៤៩៤ ៨៤៩)</u>	<u>(៥ ៦៧៩ ៧៤៦)</u>	<u>(២៩២ ៨២៣)</u>
សមមូលជាពាន់រៀល	<u>៣ ០២៤ ៦១៤ ២០៣</u>	<u>(៣ ២៥៧ ០៤៦ ២២៤)</u>	<u>(៤៩៤ ៨៧៥ ៩០៧)</u>	<u>(៤១៨ ៨៦៦ ២៣២)</u>	<u>(១ ៣៩៣ ៨៨៥ ៤០២)</u>	<u>(៩២៥ ៤៣៦ ៨១៩)</u>	<u>(២២ ៨០៤ ១៨០)</u>	<u>(១ ១៧៥ ៦៨៤)</u>



**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.២ ហានិភ័យសន្តិសុខភាព (ត)**

**៣៦.២.៣ ការវិនិយោគតាមរយៈការលក់នៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	តម្លៃដុល							មិនមាន អាយុកាល
	តម្លៃយោង ដុល្លារអាមេរិក	លំហូរចូល/(ចេញ) ដុល្លារអាមេរិក	រហូតដល់ ១ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ១-៣ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ៣-១២ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ១-៥ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	លើសពី ៥ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨</b>								
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមប្រភេទ</b>								
ទ្រព្យសកម្មមិនមែននិស្សន្ទ								
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៣៧ ២១១ ១៥៥	៣៧ ២១១ ១៥៥	៣៧ ២១១ ១៥៥	-	-	-	-	-
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៧៧ ៦០២ ១៨៨	៧៧ ៦៥៣ ៥០៣	២៥ ៨០៨ ៦៨៧	៤ ៣៥០ ១៩៩	១១១ ៣០៥	-	៤៧ ៣៨៣ ៣១២	-
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	៣៩ ៥៩៤ ៣១៥	៣៩ ៦៤៤ ០៩១	៣១ ៦៣០ ១៥៤	៨ ០១៣ ៩៣៧	-	-	-	-
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	៧៤១ ៨៣៩ ០២៨	៩៦៨ ០០៥ ២៥៤	២៤ ៥១៣ ៦៦៧	៦០ ៨៩៣ ៦៦៣	២៤១ ៩៥៩ ៦២៧	៦១៦ ០០៤ ៣៣៧	១៩ ៥៧០ ៤៣៧	៥ ០៦៣ ៥២៣
វិនិយោគលើមូលបត្រ	២០ ០០០	២០ ០០០	-	-	-	-	-	២០ ០០០
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១ ៥០៤ ១៨២	១ ៥០៤ ១៨២	-	២០៥ ៣៣៨	-	១ ២៩៨ ៨៤៤	-	-
	<b>៨៩៧ ៧៧០ ៨៦៨</b>	<b>១ ១២៤ ០៣៨ ១៨៥</b>	<b>១១៩ ១៦៣ ៦៦៣</b>	<b>៧៣ ៤៦៣ ១៣៧</b>	<b>២៤២ ០៧០ ៩៣២</b>	<b>៦១៧ ៣០៣ ១៨១</b>	<b>៦៦ ៩៥៣ ៧៤៩</b>	<b>៥ ០៨៣ ៥២៣</b>
ទ្រព្យសកម្មនិស្សន្ទ								
ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ								
លំហូរចេញ	-	-	-	-	-	-	-	-
លំហូរចូល	-	-	-	-	-	-	-	-
	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>-</b>
កិច្ចសន្យាទទួលកម្ចី	-	៣៥ ០០០ ០០០	-	-	-	-	៣៥ ០០០ ០០០	-
<b>សរុប</b>	<b>៨៩៧ ៧៧០ ៨៦៨</b>	<b>១ ១៥៩ ០៣៨ ១៨៥</b>	<b>១១៩ ១៦៣ ៦៦៣</b>	<b>៧៣ ៤៦៣ ១៣៧</b>	<b>២៤២ ០៧០ ៩៣២</b>	<b>៦១៧ ៣០៣ ១៨១</b>	<b>១០១ ៩៥៣ ៧៤៩</b>	<b>៥ ០៨៣ ៥២៣</b>
សមមូលជាពាន់រៀល	៣ ៦០៤ ៥៥០ ០៣៧	៤ ៦៥៣ ៥៣៨ ៣១៣	៤៧៨ ៤៤២ ១០៧	២៩៤ ៩៥៤ ៤៩៥	៩៧១ ៩១៤ ៧៩២	២ ៤៧៨ ៤៧២ ២៧២	៤០៩ ៣៤៤ ៣០២	២០ ៤១០ ៣៤៥

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.២ ហានិភ័យសន្តិសុខភាព (ត)**

**៣៦.២.៣ ការវិនិយោគតាមរយៈការលក់នៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

ក្រុមហ៊ុន	តម្លៃដុល						មិនមាន	
	តម្លៃយោង ដុល្លារអាមេរិក	លំហូរចូល/(ចេញ) ដុល្លារអាមេរិក	រហូតដល់ ១ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ១-៣ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ៣-១២ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ១-៥ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	លើសពី ៥ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	អាយុកាល ដុល្លារអាមេរិក
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩</b>								
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុតាមប្រភេទ</b>								
<b>បំណុលមិនមែននិស្សន្ទ</b>								
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៦១០ ០៩៩ ៣២៧	(៦៤២ ៩៤៣ ០៨៩)	(២០២ ៤៨៣ ៤៩០)	(១០៣ ៤៧៤ ០៧២)	(២៧១ ២៤៦ ១៧៣)	(៦៥ ៦៣៧ ៣៦៧)	(១០១ ៩៨៧)	-
មូលបត្របំណុល	២៩ ១៩៦ ០៧២	(៣៤ ២០០ ២៩២)	(៣២៨ ៥៩៤)	-	(២ ៥០៥ ៥៣៣)	(៣១ ៣៦៦ ១៦៥)	-	-
ប្រាក់កម្ចី	៣១១ ៤៨៥ ៩៨២	(៣៤៧ ៨៤៥ ៤៦៨)	(១២ ៦៥៥ ១០៣)	(២២ ៣៨២ ៩៧០)	(៨៩ ៨០២ ៤៨៩)	(២២២ ៦១៧ ២៧៤)	-	(៣៨៧ ៦៣២)
អនុបំណុល	១១ ៩៧៤ ៩២១	(១៣ ៨៦៨ ២៣៨)	(៦៤២ ៩៩២)	(១ ០០៨ ៩៩២)	(៦ ៧១៥ ០៣៧)	(៤ ៦៣៩ ៩១៣)	(៨៦១ ៣៤៤)	-
បំណុលភតិសន្យា	១៣ ០០៥ ២១០	(១៦ ១២០ ៦៥៨)	(២៩៧ ៥០៤)	(៥៩០ ៩០២)	(២ ៥៣៩ ០៧៣)	(៩ ៥៨១ ១៧៧)	(៣ ១១២ ០០២)	-
បំណុលផ្សេងៗ	៤៥ ៨៦៥ ៨២៩	(៤៥ ៨៦៥ ៨២៩)	(៩៩ ៨៨៩)	(៤០ ៧៥០ ៥១១)	(៤ ៩៨៣ ៣៥៥)	(៣២ ០៧៤)	-	-
	<u>១ ០២១ ៦២៧ ៣៤១</u>	<u>(១ ១០០ ៨៤៣ ៥៧៤)</u>	<u>(២១៦ ៥០៧ ៥៣២)</u>	<u>(១៦៨ ២០៧ ៤៤៧)</u>	<u>(៣៧៧ ៧៩១ ៦៦០)</u>	<u>(៣៣៣ ៨៧៣ ៩៧០)</u>	<u>(៤ ០៧៥ ៣៣៣)</u>	<u>(៣៨៧ ៦៣២)</u>
<b>បំណុលនិស្សន្ទ</b>								
<b>ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ</b>								
លំហូរចេញ		(៥ ៤២៤ ៨៩៤)	-	-	(៣ ៦០១ ៨២៩)	(១ ៨២៣ ០៦៥)	-	-
លំហូរចូល		៤ ៧២៦ ០៣៩	-	-	៣ ១៥៤ ១៦៩	១ ៥៧១ ៨៧០	-	-
	<u>១ ៨៨៧ ៤៨៤</u>	<u>(៦៩៨ ៨៥៥)</u>	<u>-</u>	<u>-</u>	<u>(៤៤៧ ៦៦០)</u>	<u>(២៥១ ១៩៥)</u>	<u>-</u>	<u>-</u>
កិច្ចសន្យាឥណទាន	-	(១ ៩១៦ ៩៣១)	-	(៧០១ ៤១២)	(១ ២១៥ ៥១៩)	-	-	-
សរុប	<u>១ ០២៣ ៥១៤ ៩២៥</u>	<u>(១ ១០៣ ៤៥៩ ៣៦០)</u>	<u>(២១៦ ៥០៧ ៥៣២)</u>	<u>(១៦៨ ៩០៨ ៨៥៩)</u>	<u>(៣៧៩ ៤៥៤ ៨៣៩)</u>	<u>(៣៣៥ ១២៥ ១៦៥)</u>	<u>(៤ ០៧៥ ៣៣៣)</u>	<u>(៣៨៧ ៦៣២)</u>
សមមូលជាពាន់រៀល	<u>៤ ១៧០ ៨២៣ ៣២០</u>	<u>(៤ ៤៩៦ ៥៩៦ ៨៩១)</u>	<u>(៨៨២ ២៦៨ ១៩៣)</u>	<u>(៦៨៨ ៣០៣ ៦០០)</u>	<u>(១ ៥៤៦ ២៧៨ ៤៦៩)</u>	<u>(១ ៣៦១ ៥៦០ ០៤៧)</u>	<u>(១៦ ៦០៦ ៩៨២)</u>	<u>(១ ៥៧៩ ៦០០)</u>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.២ ហានិភ័យសន្តិសុខភាព (ត)**

**៣៦.២.៣ ការវិនិយោគតាមរយៈការលក់នៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

ក្រុមហ៊ុន	កម្រៃផុល							មិនមាន អាយុកាល ដុល្លារអាមេរិក
	កម្រៃយោង ដុល្លារអាមេរិក	លំហូរចូល/(ចេញ) ដុល្លារអាមេរិក	រហូតដល់ ១ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ១-៣ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ៣-១២ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ១-៥ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	លើសពី ៥ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩</b>								
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមប្រភេទ</b>								
<b>ទ្រព្យសកម្មមិនមែននិស្សន្ទ</b>								
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៣៤ ១៩០ ៤៤៥	៣៤ ១៩០ ៤៤៥	៣៤ ១៩០ ៤៤៥	-	-	-	-	-
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៩៥ ៩៣៤ ៥៨៥	៩៥ ៩៣២ ៣១០	៣០ ៧២០ ៥៦២	៤ ១៨៦ ៦២៧	៥០ ១៧៨	-	៦១ ០២៤ ៩៤៣	-
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៩ ៦៥៧ ៨០៣	-	-	-	-	-
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	១ ០៣៦ ២៧២ ៩៣០	១ ៣៨៦ ៩៣១ ៦៣៧	៣៤ ១២៨ ៥៧៤	៧៤ ៨៧៨ ៨០២	៣០១ ៥៥៤ ៧៣៦	៨៩៦ ២២០ ០៨៣	៧៦ ៩៧៦ ៧៧៦	៣ ១៧២ ៦៦៦
វិនិយោគលើមូលបត្រ	២០ ០០០	២០ ០០០	-	-	-	-	-	២០ ០០០
វិនិយោគនៅក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ	៤៩០	៤៩០	-	-	-	-	-	៤៩០
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១៩ ២៨៦ ៤៧៤	១៩ ២៨៦ ៤៧៤	-	១៧ ៩២៩ ៦៦៦	-	១ ៣៥៦ ៨០៨	-	-
	<b>១ ១៩៥ ៣៦២ ៧២៧</b>	<b>១ ៥៤៦ ០៦៩ ១៥៩</b>	<b>១០៨ ៦៩៧ ៣៨៤</b>	<b>៩៦ ៩៩៤ ០៩៥</b>	<b>៣០១ ៦០៤ ៩១៤</b>	<b>៨៩៧ ៥៧៦ ៨៩១</b>	<b>១៣៨ ០០១ ៧១៩</b>	<b>៣ ១៩៣ ១៥៦</b>
<b>ទ្រព្យសកម្មនិស្សន្ទ</b>								
<b>ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ</b>								
លំហូរចេញ	-	(១១ ០២៧ ៨២៣)	-	-	(១ ៥៧៧ ៨៦៧)	(៧ ៨៧២ ០៨៩)	(១ ៥៧៧ ៨៦៧)	-
លំហូរចូល	-	១១ ០៦៥ ៥១០	-	-	១ ៥៨៣ ២៥៩	៧ ៨៩៨ ៩៩២	១ ៥៨៣ ២៥៩	-
	-	៣៧ ៦៨៧	-	-	៥ ៣៥២	២៦ ៩០៣	៥ ៣៥២	-
កិច្ចសន្យាទទួលកម្ចី	-	៣៤ ៩៨៧ ០៥៥	៤ ៩០៧ ៩៧៥	៤៩ ០៨០	១៥ ០០០ ០០០	-	១៥ ០០០ ០០០	-
សរុប	<b>១ ១៩៥ ៣៦២ ៧២៧</b>	<b>១ ៥៨១ ០៦៣ ៩០១</b>	<b>១១៣ ៦០៥ ៣៥៩</b>	<b>៩៧ ០៨៤ ១៧៥</b>	<b>៣១៦ ៦១០ ៣០៦</b>	<b>៨៩៧ ៦០៣ ៧៩៤</b>	<b>១៥៣ ០០៧ ១១១</b>	<b>៣ ១៩៣ ១៥៦</b>
សមមូលជាពាន់រៀល	<b>៤ ៨៧១ ១០៣ ១១៣</b>	<b>៦ ៤៤២ ៨៣៥ ៣៩៧</b>	<b>៤៦២ ៩៤១ ៨៣៨</b>	<b>៣៩៥ ៤៥៥ ០១៣</b>	<b>១ ២៩០ ១៨៦ ៩៩៧</b>	<b>៣ ៦៥៧ ៧៣៥ ៤៦១</b>	<b>៦២៣ ៥០៣ ៩៧៧</b>	<b>១៣ ០១២ ១១១</b>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.២ ហានិភ័យសន្តិសុខភាព (ត)**

**៣៦.២.៣ ការវិនិយោគតាមរយៈការលៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

ក្រុមហ៊ុន	តម្លៃដុល						លើសពី ៥ ឆ្នាំ	មិនមាន អាយុកាល
	តម្លៃយោង ដុល្លារអាមេរិក	លំហូរចូល/(ចេញ) ដុល្លារអាមេរិក	រហូតដល់ ១ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ១-៣ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ៣-១២ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ១-៥ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក		
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨</b>								
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុតាមប្រភេទ</b>								
<b>បំណុលមិនមែននិស្សន្ទ</b>								
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៤៩១ ៣៥៣ ៣៩០	(៥០៧ ៨១៤ ៩២២)	(១២១ ៨០៥ ៧៦៤)	(៩៣ ៩១៩ ០៨២)	(២៦៦ ៦៦០ ០៨០)	(២៤ ៦៣៥ ០២២)	(៧៩៤ ៩៧៤)	-
មូលបត្របំណុល	២៩ ៣២៥ ២៥២	(៣៧ ០១៤ ៥១៨)	-	-	(២ ៣៨០ ៧៩៧)	(៣៤ ៦៣៣ ៧២១)	-	-
ប្រាក់កម្ចី	១៩១ ៧២៥ ១៥៨	(២១៧ ៨៧៩ ២៦៨)	(៥០៧ ៦៥៧)	(៨ ០៥៨ ៩៥៥)	(៥៩ ៧០៤ ៥៦៦)	(១៤៩ ៣១៥ ២៦៧)	-	(២៩២ ៨២៣)
អនុបំណុល	២៣ ២៣៦ ២៩៦	(២៦ ៧៣២ ៨០៦)	(៤០១ ៣១១)	(១ ០០៨ ៨៤២)	(១១ ៦៦៤ ៤៥៥)	(១២ ៧៤២ ០០៤)	(៩១៦ ១៩៤)	-
បំណុលភតិសន្យា	១៣ ១៧២ ៤៤៨	(១៦ ៥១៦ ៩៤៨)	(២៨១ ៨១០)	(៥៥៧ ៧៤៤)	(២ ៣៩៣ ៨៩៤)	(៩ ៣១៤ ៩២២)	(៣ ៩៦៨ ៥៧៨)	-
បំណុលផ្សេងៗ	៤ ៤៨៨ ២៣១	(៤ ៤៨៨ ២៣១)	(២៦០ ២២២)	(៧៨១ ២១៣)	(៣ ៤១៧ ៧៣៨)	(២៩ ០៥៨)	-	-
	<u>៧៥៣ ៣០០ ៧៧៥</u>	<u>(៨១០ ៤៤៦ ៦៩៣)</u>	<u>(១២៣ ២៥៦ ៧៦៤)</u>	<u>(១០៤ ៣២៥ ៨៣៦)</u>	<u>(៣៤៦ ២២១ ៥៣០)</u>	<u>(២៣០ ៦៦៩ ៩៩៤)</u>	<u>(៥ ៦៧៩ ៧៤៦)</u>	<u>(២៩២ ៨២៣)</u>
<b>បំណុលនិស្សន្ទ</b>								
ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ								
លំហូរចេញ		-	-	-	-	-	-	-
លំហូរចូល		៣៤១ ៨៤០	-	-	១៦៦ ៦៩៥	១៧៥ ១៤៥	-	-
	<u>២៧ ៧៩៤</u>	<u>៣៤១ ៨៤០</u>	<u>-</u>	<u>-</u>	<u>១៦៦ ៦៩៥</u>	<u>១៧៥ ១៤៥</u>	<u>-</u>	<u>-</u>
កិច្ចសន្យាឥណទាន	-	(១ ១១៤ ៦៣០)	-	-	(១ ១១៤ ៦៣០)	-	-	-
សរុប	<u>៧៥៣ ៣២៨ ៥៦៩</u>	<u>(៨១១ ២១៩ ៤៨៣)</u>	<u>(១២៣ ២៥៦ ៧៦៤)</u>	<u>(១០៤ ៣២៥ ៨៣៦)</u>	<u>(៣៤៧ ១៦៩ ៨៦៥)</u>	<u>(២៣០ ៤៩៤ ៨៤៩)</u>	<u>(៥ ៦៧៩ ៧៤៦)</u>	<u>(២៩២ ៨២៣)</u>
សមមូលជាពាន់រៀល	<u>៣ ០២៤ ៦១៤ ២០៣</u>	<u>(៣ ២៥៧ ០៤៦ ២២៤)</u>	<u>(៤៩៤ ៨៧៥ ៩០៧)</u>	<u>(៤១៨ ៨៦៦ ២៣២)</u>	<u>(១ ៣៩៣ ៨៨៥ ៤០២)</u>	<u>(៩២៥ ៤៣៦ ៨១៩)</u>	<u>(២២ ៨០៤ ១៨០)</u>	<u>(១ ១៧៥ ៦៨៤)</u>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.២ ហានិភ័យសន្តិសុខភាព (ត)**

**៣៦.២.៣ ការវិនិយោគតាមរយៈការលៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

ក្រុមហ៊ុន	តម្លៃដុល							លើសពី ៥ ឆ្នាំ	មិនមានអាយុកាល
	តម្លៃយោង ដុល្លារអាមេរិក	លំហូរចូល/(ចេញ) ដុល្លារអាមេរិក	រហូតដល់ ១ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ១-៣ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ៣-១២ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ១-៥ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	លើសពី ៥ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក		
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨</b>									
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមប្រភេទ</b>									
ទ្រព្យសកម្មមិនមែននិស្សន្ទ									
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៣៧ ២១១ ១៥៥	៣៧ ២១១ ១៥៥	៣៧ ២១១ ១៥៥	-	-	-	-	-	-
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៧៧ ៦០២ ១៨៨	៧៧ ៦៥៣ ៥០៣	២៥ ៨០៨ ៦៨៧	៤ ៣៥០ ១៩៩	១១១ ៣០៥	-	៤៧ ៣៨៣ ៣១២	-	-
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	៣៩ ៥៩៤ ៣១៥	៣៩ ៦៤៤ ០៩១	៣១ ៦៣០ ១៥៤	៨ ០១៣ ៩៣៧	-	-	-	-	-
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	៧៤១ ៨៣៩ ០២៨	៩៦៨ ០០៥ ២៥៤	២៤ ៥១៣ ៦៦៧	៦០ ៨៩៣ ៦៦៣	២៤១ ៩៥៩ ៦២៧	៦១៦ ០០៤ ៣៣៧	១៩ ៥៧០ ៤៣៧	៥ ០៦៣ ៥២៣	-
វិនិយោគលើមូលបត្រ	២០ ០០០	២០ ០០០	-	-	-	-	-	-	២០ ០០០
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១ ៥០៤ ១៨២	១ ៥០៤ ១៨២	-	២០៥ ៣៣៨	-	១ ២៩៨ ៨៤៤	-	-	-
	<b>៨៩៧ ៧៧០ ៨៦៨</b>	<b>១ ១២៤ ០៣៨ ១៨៥</b>	<b>១១៩ ១៦៣ ៦៦៣</b>	<b>៧៣ ៤៦៣ ១៣៧</b>	<b>២៤២ ០៧០ ៩៣២</b>	<b>៦១៧ ៣០៣ ១៨១</b>	<b>៦៦ ៩៥៣ ៧៤៩</b>	<b>៥ ០៨៣ ៥២៣</b>	<b>-</b>
ទ្រព្យសកម្មនិស្សន្ទ									
ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ									
លំហូរចេញ	-	-	-	-	-	-	-	-	-
លំហូរចូល	-	-	-	-	-	-	-	-	-
	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>-</b>
កិច្ចសន្យាទទួលកម្ចី	-	៣៥ ០០០ ០០០	-	-	-	-	៣៥ ០០០ ០០០	-	-
	<b>៨៩៧ ៧៧០ ៨៦៨</b>	<b>១ ១៥៩ ០៣៨ ១៨៥</b>	<b>១១៩ ១៦៣ ៦៦៣</b>	<b>៧៣ ៤៦៣ ១៣៧</b>	<b>២៤២ ០៧០ ៩៣២</b>	<b>៦១៧ ៣០៣ ១៨១</b>	<b>១០១ ៩៥៣ ៧៤៩</b>	<b>៥ ០៨៣ ៥២៣</b>	<b>-</b>
សរុប	<b>៨៩៧ ៧៧០ ៨៦៨</b>	<b>១ ១៥៩ ០៣៨ ១៨៥</b>	<b>១១៩ ១៦៣ ៦៦៣</b>	<b>៧៣ ៤៦៣ ១៣៧</b>	<b>២៤២ ០៧០ ៩៣២</b>	<b>៦១៧ ៣០៣ ១៨១</b>	<b>១០១ ៩៥៣ ៧៤៩</b>	<b>៥ ០៨៣ ៥២៣</b>	<b>-</b>
សមមូលជាពាន់រៀល	<b>៣ ៦០៤ ៥៥០ ០៣៧</b>	<b>៤ ៦៥៣ ៥៣៨ ៣១៣</b>	<b>៤៧៨ ៤៤២ ១០៧</b>	<b>២៩៤ ៩៥៤ ៤៩៥</b>	<b>៩៧១ ៩១៤ ៧៩២</b>	<b>២ ៤៧៨ ៤៧២ ២៧២</b>	<b>៤០៩ ៣៤៤ ៣០២</b>	<b>២០ ៤១០ ៣៤៥</b>	<b>-</b>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.២ ហានិភ័យសន្តិសុខ (ត)**

**៣៦.២.៣ ការវិនិយោគតាមរយៈការលៃលំដាប់ហិរញ្ញវត្ថុ និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

ចំនួនទឹកប្រាក់ក្នុងតារាងខាងលើត្រូវបានចងក្រងដូចខាងក្រោម៖

<u>ប្រភេទនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ</u>	<u>វិធានដែលបរិមាណត្រូវបានចងក្រង</u>
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ មិនមែននិស្សន្ទ	លំហូរសាច់ប្រាក់ពុំបានអប្បបរមា ដែលរួមបញ្ចូលនូវការប្រាក់ប៉ាន់ស្មាន ដែលត្រូវទូទាត់
កិច្ចសន្យាឥណទាន	តាមអាយុកាលនៃកិច្ចសន្យាដែលនឹងកើតមានយ៉ាងឆាប់បំផុត
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និស្សន្ទសម្រាប់ទប់ស្កាត់ហានិភ័យ	លំហូរសាច់ប្រាក់ទៅតាមកិច្ចសន្យាដែលពុំបានធ្វើអប្បបរមា។ ចំនួនដែល បានបង្ហាញជាចំនួនលំហូរចូល និងលំហូរចេញដុល សម្រាប់និស្សន្ទដែល ការទូទាត់កើតមានតំណាលគ្នា (ឧទាហរណ៍ការដោះដូរអត្រាការប្រាក់ និងការដោះដូររូបិយប័ណ្ណ) និងចំនួនសុទ្ធសម្រាប់និស្សន្ទដែលត្រូវបាន ទូទាត់តម្លៃសុទ្ធ។

ជាផ្នែកមួយនៃការគ្រប់គ្រងហានិភ័យសន្តិសុខនីយភាពដែលកើតចេញពីបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និង  
ក្រុមហ៊ុន មានទ្រព្យសកម្មដែលអាចប្តូរជាសាច់ប្រាក់ងាយស្រួលបាន រួមមានសាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល  
ដែលមានភាពងាយស្រួល ក្នុងការបំពេញតាមតម្រូវការ។ លើសពីនេះទៀត សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានចុះ  
កិច្ចព្រមព្រៀងលើកម្រិតឥណទានជាមួយធនាគារផ្សេងទៀត។

តារាងខាងក្រោមកំណត់ពីតម្លៃតាមកិច្ចសន្យា របស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមិនមែននិស្សន្ទ និងបំណុល  
ហិរញ្ញវត្ថុមិនមែននិស្សន្ទ ដែលរំពឹងថានឹងត្រូវទទួលបាន ឬទូទាត់ក្នុងរយៈពេលតិចជាង១២ខែ គិតចាប់ពីកាល  
បរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.២ ហានិភ័យសន្តតិយភាព (ត)**

**៣៦.២.៣ ការវិនិយោគតាមរយៈការលៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ</b>				
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៣៤ ១៩០ ៤៤៥	១៣៩ ៣២៦ ០៦៣	៣៧ ២១១ ១៥៥	១៤៩ ៥១៤ ៤២១
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៣៤ ៩៥៧ ៣៦៧	១៤២ ៤៥១ ២៧១	៣០ ២៧០ ១៩១	១២១ ៦២៥ ៦២៧
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៣៩ ៣៥៥ ៥៤៧	៣៩ ៦៤៤ ០៩១	១៥៩ ២៨៩ ៩៥៨
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	៤១០ ៥៦២ ១១២	១ ៦៧៣ ០៤០ ៦០៦	៣២៧ ៣៦៦ ៩៥៧	១ ៣១៥ ៣៦០ ៤៣៣
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១៧ ៩២៤ ៥០៦	៧៣ ០៤២ ៣៦២	២០៥ ៣៣៨	៨២៥ ០៤៨
	<u>៥០៧ ២៩២ ២៣៣</u>	<u>២ ០៦៧ ២១៥ ៨៤៩</u>	<u>៤៣៤ ៦៩៧ ៧៣២</u>	<u>១ ៧៤៦ ៦១៥ ៤៨៧</u>
កិច្ចសន្យាទទួលកម្ចី	១៩ ៩៥៧ ០៥៥	៨១ ៣២៥ ០០០	-	-
	<u>៥២៧ ២៤៩ ២៨៨</u>	<u>២ ១៤៨ ៥៤០ ៨៤៩</u>	<u>៤៣៤ ៦៩៧ ៧៣២</u>	<u>១ ៧៤៦ ៦១៥ ៤៨៧</u>
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>				
ប្រាក់បញ្ញើសំអតិថិជន	៥៧៧ ២០២ ៧៣៥	២ ៣៥២ ១០១ ១៤៥	៤៨២ ៣៨៤ ៩២៦	១ ៩៣៨ ២២២ ៦៣៣
មូលបត្របំណុល	២ ៨៣៤ ១២៧	១១ ៥៤៩ ០៦៨	២ ៣៨០ ៧៩៧	៩ ៥៦៦ ០៤២
ប្រាក់កម្ចី	១២៤ ៨៤០ ៥៦២	៥០៨ ៧២៥ ២៩០	៦៨ ២៧១ ១៧៨	២៧៤ ៣១៣ ៥៩៣
អនុបំណុល	៨ ៣៦៦ ៩៨១	៣៤ ០៩៥ ៤៤៨	១៣ ០៧៤ ៦០៨	៥២ ៥៣៣ ៧៧៥
បំណុលភតិសន្យា	៣ ៤២៧ ៤៧៩	១៣ ៩៦៦ ៩៧៧	៣ ២៣៣ ៤៤៨	១២ ៩៩១ ៩៩៤
បំណុលផ្សេងៗ	៤៥ ៨៣៨ ៥៨០	១៨៦ ៧៩២ ២១៤	៤ ៤៥៩ ១៧៣	១៧ ៩១៦ ៩៥៧
	<u>៧៦២ ៥១០ ៤៦៤</u>	<u>៣ ១០៧ ២៣០ ១៤២</u>	<u>៥៧៧ ៨០៤ ១៣០</u>	<u>២ ៣០៥ ៥៤៤ ៩៩៤</u>
កិច្ចសន្យាឥណទាន	១ ៩១៦ ៩៣១	៧ ៨១១ ៤៩៤	១ ១១៤ ៦៣០	៤ ៤៧៨ ៥៨៣
	<u>៧៦៤ ៤២៧ ៣៩៥</u>	<u>៣ ១១៥ ០៤១ ៦៣៦</u>	<u>៥៧៨ ៩១៨ ៧៦០</u>	<u>២ ៣១០ ០២៣ ៥៧៧</u>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.២ ហានិភ័យសន្តតិយភាព (ត)**

**៣៦.២.៣ ការវិនិយោគតាមរយៈការលៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

ក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ</b>				
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៣៤ ១៩០ ៤៤៥	១៣៩ ៣២៦ ០៦៣	៣៧ ២១១ ១៥៥	១៤៩ ៥១៤ ៤២១
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៣៤ ៩៥៧ ៣៦៧	១៤២ ៤៥១ ២៧១	៣០ ២៧០ ១៩១	១២១ ៦២៥ ៦២៧
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៣៩ ៣៥៥ ៥៤៧	៣៩ ៦៤៤ ០៩១	១៥៩ ២៨៩ ៩៥៨
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	៤១០ ៥៦២ ១១២	១ ៦៧៣ ០៤០ ៦០៦	៣២៧ ៣៦៦ ៩៥៧	១ ៣១៥ ៣៦០ ៤៣៣
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១៧ ៩២៩ ៦៦៦	៧៣ ០៦៣ ៣៨៩	២០៥ ៣៣៨	៨២៥ ០៤៨
	<u>៥០៧ ២៩៧ ៣៩៣</u>	<u>២ ០៦៧ ២៣៦ ៨៧៦</u>	<u>៤៣៤ ៦៩៧ ៧៣២</u>	<u>១ ៧៤៦ ៦១៥ ៤៨៧</u>
កិច្ចសន្យាទទួលកម្ចី	១៩ ៩៥៧ ០៥៥	៨១ ៣២៥ ០០០	-	-
	<u>៥២៧ ២៥៤ ៤៤៨</u>	<u>២ ១៤៨ ៥៦១ ៨៧៦</u>	<u>៤៣៤ ៦៩៧ ៧៣២</u>	<u>១ ៧៤៦ ៦១៥ ៤៨៧</u>
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>				
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៥៧៧ ២០៣ ៧៣៥	២ ៣៥២ ១០៥ ២២០	៤៨២ ៣៨៤ ៩២៦	១ ៩៣៨ ២២២ ៦៣៣
មូលបត្របំណុល	២ ៨៣៤ ១២៧	១១ ៥៤៩ ០៦៨	២ ៣៨០ ៧៩៧	៩ ៥៦៦ ០៤២
ប្រាក់កម្ចី	១២៤ ៨៤០ ៥៦២	៥០៨ ៧២៥ ២៩០	៦៨ ២៧១ ១៧៨	២៧៤ ៣១៣ ៥៩៣
អនុបំណុល	៨ ៣៦៦ ៩៨១	៣៤ ០៩៥ ៤៤៨	១៣ ០៧៤ ៦០៨	៥២ ៥៣៣ ៧៧៥
បំណុលភតិសន្យា	៣ ៤២៧ ៤៧៩	១៣ ៩៦៦ ៩៧៧	៣ ២៣៣ ៤៤៨	១២ ៩៩១ ៩៩៤
បំណុលផ្សេងៗ	៤៥ ៨៣៣ ៧៥៥	១៨៦ ៧៧២ ៥៥២	៤ ៤៥៩ ១៧៣	១៧ ៩១៦ ៩៥៧
	<u>៧៦២ ៥០៦ ៦៣៩</u>	<u>៣ ១០៧ ២១៤ ៥៥៥</u>	<u>៥៧៣ ៨០៤ ១៣០</u>	<u>២ ៣០៥ ៥៤៤ ៩៩៤</u>
កិច្ចសន្យាឥណទាន	១ ៩១៦ ៩៣១	៧ ៨១១ ៤៩៤	១ ១១៤ ៦៣០	៤ ៤៧៨ ៥៨៣
	<u>៧៦៤ ៤២៣ ៥៧០</u>	<u>៣ ១១៥ ០២៦ ០៤៩</u>	<u>៥៧៤ ៩១៨ ៧៦០</u>	<u>២ ៣១០ ០២៣ ៥៧៧</u>



**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.២ ហានិភ័យសន្តតិយភាព (ត)**

**៣៦.២.៣ ការវិនិយោគតាមរយៈការលៃលកបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

តារាងខាងក្រោមបង្ហាញតម្លៃតាមកិច្ចសន្យា នៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមិនមែននិស្សន្ទ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុមិនមែននិស្សន្ទ ដែលរំពឹងនឹងត្រូវទទួលបាន ឬទូទាត់ក្នុងរយៈពេលសរុប១២ខែ គិតចាប់ពីកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ</b>				
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៦១ ០២៤ ៩៤៣	២៤៨ ៦៧៦ ៦៤៣	៤៧ ៣៨៣ ៣១២	១៩០ ៣៨៦ ១៤៨
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	៩៧៦ ៣៦៩ ៥២៥	៣ ៩៧៨ ៧០៥ ៨១៤	៦៤០ ៦៣៨ ២៩៧	២ ៥៧៤ ០៨៤ ៦៧៧
វិនិយោគលើមូលបត្រ	២០ ០០០	៨១ ៥០០	២០ ០០០	៨០ ៣៦០
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១ ៣៥៦ ៨០៨	៥ ៥២៨ ៩៩៣	១ ២៩៨ ៨៤៤	៥ ២១៨ ៧៥៥
	<u>១ ០៣៨ ៧៧១ ២៧៦</u>	<u>៤ ២៣២ ៩៩២ ៩៥០</u>	<u>៦៨៩ ៣៤០ ៤៥៣</u>	<u>២ ៧៦៩ ៧៦៩ ៩៤០</u>
កិច្ចសន្យាទទួលកម្ចី	១៥ ០០០ ០០០	៦១ ១២៥ ០០០	៣៥ ០០០ ០០០	១៤០ ៦៣០ ០០០
	<u>១ ០៥៣ ៧៧១ ២៧៦</u>	<u>៤ ២៩៤ ១១៧ ៩៥០</u>	<u>៧២៤ ៣៤០ ៤៥៣</u>	<u>២ ៩១០ ៣៩៩ ៩៤០</u>
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>				
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៦៥ ៧៣៩ ៣៥៤	២៦៧ ៨៨៧ ៨៦៨	២៥ ៤២៩ ៩៩៦	១០២ ១៧៧ ៧២៤
មូលបត្របំណុល	៣១ ៣៦៦ ១៦៥	១២៧ ៨១៧ ១២២	៣៤ ៦៣៣ ៧២១	១៣៩ ១៥៨ ២៩១
ប្រាក់កម្ចី	២២៣ ០០៤ ៩០៦	៩០៨ ៧៤៤ ៩៩២	១៤៩ ៦០៨ ០៩០	៦០១ ១២៥ ៣០៦
អនុបំណុល	៥ ៥០១ ២៥៧	២២ ៤១៧ ៦២២	១៣ ៦៥៨ ១៩៨	៥៤ ៨៧៨ ៦៤០
បំណុលភតិសន្យា	១២ ៦៩៣ ១៧៩	៥១ ៧២៤ ៧០៤	១៣ ២៨៣ ៥០០	៥៣ ៣៧៣ ១០៣
បំណុលផ្សេងៗ	៣២ ០៧៤	១៣០ ៧០២	២៩ ០៥៨	១១៦ ៧៥៥
	<u>៣៣៨ ៣៣៦ ៩៣៥</u>	<u>១ ៣៧៨ ៧២៣ ០១០</u>	<u>២៣៦ ៦៤២ ៤៦៣</u>	<u>៩៥០ ៨២៩ ៨១៩</u>
	<u>៣៣៨ ៣៣៦ ៩៣៥</u>	<u>១ ៣៧៨ ៧២៣ ០១០</u>	<u>២៣៦ ៦៤២ ៤៦៣</u>	<u>៩៥០ ៨២៩ ៨១៩</u>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.២ ហានិភ័យសន្តិសុខភាព (ត)**

**៣៦.២.៣ ការវិនិយោគតាមរយៈការលៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

ក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ</b>				
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៦១ ០២៤ ៩៤៣	២៤៨ ៦៧៦ ៦៤៣	៤៧ ៣៨៣ ៣១២	១៩០ ៣៨៦ ១៤៨
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	៩៧៦ ៣៦៩ ៥២៥	៣ ៩៧៨ ៧០៥ ៨១៤	៦៤០ ៦៣៨ ២៩៧	២ ៥៧៤ ០៨៤ ៦៧៧
វិនិយោគលើមូលបត្រ	២០ ០០០	៨១ ៥០០	២០ ០០០	៨០ ៣៦០
វិនិយោគលើក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ	៤៩០	១ ៩៩៧	-	-
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១ ៣៥៦ ៨០៨	៥ ៥២៨ ៩៩៣	១ ២៩៨ ៨៤៤	៥ ២១៨ ៧៥៥
	<u>១ ០៣៨ ៧៧១ ៧៦៦</u>	<u>៤ ២៣២ ៩៩៤ ៩៤៧</u>	<u>៦៨៩ ៣៤០ ៤៥៣</u>	<u>២ ៧៦៩ ៧៦៩ ៩៤០</u>
<b>កិច្ចសន្យាទទួលកម្ចី</b>				
	<u>១៥ ០០០ ០០០</u>	<u>៦១ ១២៥ ០០០</u>	<u>៣៥ ០០០ ០០០</u>	<u>១៤០ ៦៣០ ០០០</u>
	<u>១ ០៥៣ ៧៧១ ៧៦៦</u>	<u>៤ ២៩៤ ១១៩ ៩៤៧</u>	<u>៧២៤ ៣៤០ ៤៥៣</u>	<u>២ ៩១០ ៣៩៩ ៩៤០</u>
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>				
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៦៥ ៧៣៩ ៣៥៤	២៦៧ ៨៨៧ ៨៦៨	២៥ ៤២៩ ៩៩៦	១០២ ១៧៧ ៧២៤
មូលបត្របំណុល	៣១ ៣៦៦ ១៦៥	១២៧ ៨១៧ ១២២	៣៤ ៦៣៣ ៧២១	១៣៩ ១៥៨ ២៩១
ប្រាក់កម្ចី	២២៣ ០០៤ ៩០៦	៩០៨ ៧៤៤ ៩៩២	១៤៩ ៦០៨ ០៩០	៦០១ ១២៥ ៣០៦
អនុបំណុល	៥ ៥០១ ២៥៧	២២ ៤១៧ ៦២២	១៣ ៦៥៨ ១៩៨	៥៤ ៨៧៨ ៦៤០
បំណុលភតិសន្យា	១២ ៦៩៣ ១៧៩	៥១ ៧២៤ ៧០៤	១៣ ២៨៣ ៥០០	៥៣ ៣៧៣ ១០៣
បំណុលផ្សេងៗ	៣២ ០៧៤	១៣០ ៧០២	២៩ ០៥៨	១១៦ ៧៥៥
	<u>៣៣៨ ៣៣៦ ៩៣៥</u>	<u>១ ៣៧៨ ៧២៣ ០១០</u>	<u>២៣៦ ៦៤២ ៥៦៣</u>	<u>៩៥០ ៨២៩ ៨១៩</u>
	<u>៣៣៨ ៣៣៦ ៩៣៥</u>	<u>១ ៣៧៨ ៧២៣ ០១០</u>	<u>២៣៦ ៦៤២ ៥៦៣</u>	<u>៩៥០ ៨២៩ ៨១៩</u>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.២ ហានិភ័យសន្តិសុខភាព (ត)**

**៣៦.២.៤ ប្រាក់បម្រុងសន្តិសុខភាព**

តារាងខាងក្រោមបង្ហាញពីសមាសធាតុនៃប្រាក់បម្រុងសន្តិសុខភាពរបស់ក្រុមហ៊ុន។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	តម្លៃយោង	តម្លៃសមស្រប	តម្លៃយោង	តម្លៃសមស្រប
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៣៤ ១៩០ ៤៤៥	៣៤ ១៩០ ៤៤៥	៣៧ ២១១ ១៥៥	៣៧ ២១១ ១៥៥
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៩៥ ៩៣៤ ៥៨៥	៩៥ ៩៣៤ ៥៨៥	៧៧ ៦០២ ១៨៨	៧៧ ៦០២ ១៨៨
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៣៩ ៥៩៤ ៣១៥	៣៩ ៥៩៤ ៣១៥
កម្រិតឥណទានមិនបានប្រើប្រាស់	១៥ ០៤៩ ០៨០	១៥ ០៤៩ ០៨០	៣៥ ០០០ ០០០	៣៥ ០០០ ០០០
<b>ប្រាក់បម្រុងសន្តិសុខភាពសរុប</b>	<b>១៥៩ ៨៣១ ៩១៣</b>	<b>១៥៩ ៨៣១ ៩១៣</b>	<b>១៨៥ ៤០៧ ៦៥៨</b>	<b>១៨៥ ៤០៧ ៦៥៨</b>
សមមូលជាន់រៀល	៦៣០ ៩៤០ ០៤៤	៦៣០ ៩៤០ ០៤៤	៧៧១ ៨៣៦ ២០៦	៧៧១ ៨៣៦ ២០៦

**៣៦.២.៥ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសម្រាប់ឆ្លើយតបទៅនឹងតម្រូវការមូលនិធិនាពេលអនាគត**

តារាងខាងក្រោមបង្ហាញអំពីទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន សម្រាប់ឆ្លើយតបទៅនឹងតម្រូវការមូលនិធិ នាពេលអនាគត។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	ជាប់បន្ទុក		មិនជាប់បន្ទុក		សរុប	ពាន់រៀល
	បានដាក់		សម្រាប់ដាក់			
	ជាទ្រព្យធានា	ផ្សេងៗ*	ជាទ្រព្យធានា	ផ្សេងៗ**		
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩</b>						
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	-	-	-	៣៤ ១៩០ ៤៤៥	៣៤ ១៩០ ៤៤៥	១៣៩ ៣២៦ ០៦៣
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៤ ២២៥ ៧៥៤	១១ ៥៣១ ៣០៥	-	៨០ ២២៥ ២៥១	៩៥ ៩៨២ ៣១០	៣៩១ ១២៧ ៩១៣
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	-	-	-	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៣៩ ៣៥៥ ៥៤៧
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	-	-	-	១ ៣៨៦ ៩៣១ ៦៣៧	១ ៣៨៦ ៩៣១ ៦៣៧	៥ ៦៥១ ៧៤៦ ៤២១
វិនិយោគលើមូលបត្រ	-	-	-	២០ ០០០	២០ ០០០	៨១ ៥០០
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	-	-	-	១៩ ២៨១ ៣១៤	១៩ ២៨១ ៣១៤	៧៨ ៥៧១ ៣៥៦
	<b>៤ ២២៥ ៧៥៤</b>	<b>១១ ៥៣១ ៣០៥</b>	<b>-</b>	<b>១ ៤៣០ ៣០៦ ៤៥០</b>	<b>១ ៥៤៦ ០៦៣ ៥០៩</b>	<b>៦ ៣០០ ២០៨ ៨០០</b>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.២ ហានិភ័យសន្តិសុខភាព (ត)**

**៣៦.២.៥ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសម្រាប់ឆ្លើយតបទៅនឹងតម្រូវការមូលនិធិនាពេលវេលាគត (ត)**

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	ជាប់បន្ទុក		មិនជាប់បន្ទុក		សរុប	
	បានដាក់		សម្រាប់ដាក់			
	ជាទ្រព្យធានា	ផ្សេងៗ*	ជាទ្រព្យធានា	ផ្សេងៗ**	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨</b>						
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	-	-	-	៣៧ ២១១ ១៥៥	៣៧ ២១១ ១៥៥	១៤៩ ៥១៤ ៥២១
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិ						
នៃកម្ពុជា	៤ ៣១៩ ១១៧	៤៧ ៤០៤ ៣៨៤	-	២៥ ៩៣០ ០០២	៧៧ ៦៥៣ ៥០៣	៣១២ ០១១ ៧៧៥
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	-	-	-	៣៩ ៦៤៤ ០៩១	៣៩ ៦៤៤ ០៩១	១៥៩ ២៨៩ ៩៥៨
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	-	-	-	៩៦៨ ០០៥ ២៥៤	៩៦៨ ០០៥ ២៥៤	៣ ៨៨៩ ៤៤៥ ១១១
វិនិយោគលើមូលបត្រ	-	-	-	២០ ០០០	២០ ០០០	៨០ ៣៦០
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	-	-	-	១ ៥០៤ ១៨២	១ ៥០៤ ១៨២	៦ ០៤៣ ៨០៣
	<b>៤ ៣១៩ ១១៧</b>	<b>៤៧ ៤០៤ ៣៨៤</b>	<b>-</b>	<b>១ ១២៤ ០៣៨ ១៨៤</b>	<b>១ ១២៤ ០៣៨ ១៨៤</b>	<b>៤ ៥១៦ ៣៨៥ ៥២៨</b>

ក្រុមហ៊ុន	ជាប់បន្ទុក		មិនជាប់បន្ទុក		សរុប	
	បានដាក់		សម្រាប់ដាក់ជា			
	ជាទ្រព្យធានា	ផ្សេងៗ*	ទ្រព្យធានា	ផ្សេងៗ**	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩</b>						
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	-	-	-	៣៤ ១៩០ ៤៤៥	៣៤ ១៩០ ៤៤៥	១៣៩ ៣២៦ ០៦៣
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិ						
នៃកម្ពុជា	៤ ២២៥ ៧៥៤	១១ ៥៣១ ៣០៥	-	៨០ ២២៥ ២៥១	៩៥ ៩៨២ ៣១០	៣៩១ ១២៧ ៩១៣
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	-	-	-	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៣៩ ៣៥៥ ៥៤៧
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	-	-	-	១ ៣៨៦ ៩៣១ ៦៣៧	១ ៣៨៦ ៩៣១ ៦៣៧	៥ ៦៥១ ៧៤៦ ៤២១
វិនិយោគលើមូលបត្រ	-	-	-	២០ ០០០	២០ ០០០	៨១ ៥០០
វិនិយោគនៅក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ	-	-	-	៤៩០	៤៩០	១ ៩៩៧
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	-	-	-	១៩ ២៨៦ ៤៧៤	១៩ ២៨៦ ៤៧៤	៧៨ ៥៩២ ៣៨២
	<b>៤ ២២៥ ៧៥៤</b>	<b>១១ ៥៣១ ៣០៥</b>	<b>-</b>	<b>១ ៥៣០ ៣១២ ១០០</b>	<b>១ ៥៤៦ ០៦៩ ១៥៩</b>	<b>៦ ៣០០ ២៣១ ៨២៣</b>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.២ ហានិភ័យសន្តតិយភាព (ត)**

**៣៦.២.៥ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសម្រាប់ឆ្លើយតបទៅនឹងតម្រូវការមូលនិធិនាពេលអនាគត (ត)**

ក្រុមហ៊ុន	ជាប់បន្ទុក		មិនជាប់បន្ទុក		សរុប	
	បានដាក់		សម្រាប់ដាក់ជា			
	ជាទ្រព្យធានា	ផ្សេងៗ*	ទ្រព្យធានា	ផ្សេងៗ**	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨</b>						
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	-	-	-	៣៧ ២១១ ១៥៥	៣៧ ២១១ ១៥៥	១៤៩ ៥១៤ ៤២១
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃ						
កម្ពុជា	៤ ៣១៩ ១១៧	៤៧ ៤០៤ ៣៨៤	-	២៥ ៩៣០ ០០២	៧៧ ៦៥៣ ៥០៣	៣១២ ០១១ ៧៧៥
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	-	-	-	៣៩ ៦៤៤ ០៩១	៣៩ ៦៤៤ ០៩១	១៥៩ ២៨៩ ៩៥៨
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	-	-	-	៩៦៨ ០០៥ ២៥៥	៩៦៨ ០០៥ ២៥៥	៣ ៨៨៩ ៤៤៥ ១១១
វិនិយោគលើមូលបត្រ	-	-	-	២០ ០០០	២០ ០០០	៨០ ៣៦០
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	-	-	-	១ ៥០៤ ១៨២	១ ៥០៤ ១៨២	៦ ០៤៣ ៨០៣
	<u>៤ ៣១៩ ១១៧</u>	<u>៤៧ ៤០៤ ៣៨៤</u>	<u>-</u>	<u>១ ១២៤ ០៣៨ ១៨៤</u>	<u>១ ១២៤ ០៣៨ ១៨៤</u>	<u>៤ ៥១៦ ៣៨៥ ៤២៨</u>

\* បង្ហាញពីទ្រព្យសកម្មដែលមិនត្រូវបានដាក់ជាទ្រព្យធានា ប៉ុន្តែសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនជឿថា ទ្រព្យសកម្មនេះមិនត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យប្រើប្រាស់ដាក់ធានាដើម្បីទទួលបានមូលនិធិនោះទេ ដោយសារហេតុផលផ្លូវច្បាប់ ឬហេតុផលណាមួយ ផ្សេងទៀត។

\*\* បង្ហាញពីទ្រព្យសកម្មដែលត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យប្រើប្រាស់ជាទ្រព្យធានា ប៉ុន្តែសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនមិនចាត់ទុកទ្រព្យសកម្មនេះសម្រាប់ដាក់ជាទ្រព្យធានា ដើម្បីទទួលបានមូលនិធិ នៅក្នុងស្ថានភាពប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មធម្មតានោះទេ។

**៣៦.៣ ហានិភ័យទីផ្សារ**

ហានិភ័យទីផ្សារ គឺជាហានិភ័យដែលផ្លាស់ប្តូរតាមតម្លៃទីផ្សារ (ឧទាហរណ៍ដូចជាអត្រាការប្រាក់ និងអត្រាប្តូរប្រាក់បរទេស) ដែលអាចធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ចំណូលរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ឬតម្លៃនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលក្រុមហ៊ុនកាន់កាប់។ គោលបំណងនៃការគ្រប់គ្រងហានិភ័យទីផ្សារ គឺសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ត្រូវគ្រប់គ្រង និងត្រួតពិនិត្យការប៉ះពាល់នៃហានិភ័យទីផ្សារនៅក្នុងប៉ារ៉ាម៉ែត្រដែលអាចទទួលយកបាន ដើម្បីធានាបានសុវត្ថិភាព ក៏ដូចជាកាត់បន្ថយហានិភ័យរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។

សិទ្ធិអំណាចទូទៅសម្រាប់ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យទីផ្សារ ត្រូវបានផ្តល់ទៅឱ្យគណៈកម្មាធិការទ្រព្យសកម្មអកម្ម និងហានិភ័យ នៅថ្នាក់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល (ARBC) និង នៅថ្នាក់គ្រប់គ្រង (ALRMC)។ ARBC បង្កើតកម្រិតសម្រាប់ប្រភេទហានិភ័យសមូហភាព និងសម្រាប់សំណុំឥណទាននីមួយៗ (ទាំងអស់ជាសំណុំមិនជូនជូរ)។ នាយកដ្ឋានគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទាន និងទីផ្សារទទួលខុសត្រូវចំពោះការអភិវឌ្ឍន៍គោលនយោបាយលម្អិត នៃការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ (ត្រួតពិនិត្យដោយ ARBC និងអនុម័តដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាល)។ មុខងាររបស់នាយកដ្ឋានរតនាភិបាល ត្រូវអនុវត្ត និងគ្រប់គ្រងហានិភ័យទីផ្សារនៅក្នុងប្រតិបត្តិការប្រចាំថ្ងៃ។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ប្រើប្រាស់ឧបករណ៍មួយចំនួនដើម្បីត្រួតពិនិត្យ និងដាក់ដែនកំណត់នៃផលប៉ះពាល់លើហានិភ័យទីផ្សារ។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.៣ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

**៣៦.៣.១ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

តារាងខាងក្រោមបង្ហាញពីការកំណត់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលដែលទទួលរងហានិភ័យទីផ្សារ។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>ទ្រព្យសកម្មទទួលរងហានិភ័យទីផ្សារ</b>				
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៣៤ ១៩០ ៤៤៥	១៣៩ ៣២៦ ០៦៣	៣៧ ២១១ ១៥៥	១៤៩ ៥១៤ ៤២១
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៩៥ ៩៣៤ ៥៨៥	៣៩០ ៩៣៣ ៤៣៤	៧៧ ៦០២ ១៨៨	៣១១ ៨០៥ ៥៩១
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៣៩ ៣៥៥ ៥៤៧	៣៩ ៥៩៤ ៣១៥	១៥៩ ០៨៩ ៩៥៨
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	១ ០៣៦ ២៧២ ៩៣០	៤ ២២២ ៨១២ ១៩០	៧៤១ ៨៣៩ ០២៨	២ ៩៨០ ៧០៩ ២១៥
វិនិយោគលើមូលបត្រ	២០ ០០០	៨១ ៥០០	២០ ០០០	៨០ ៣៦០
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១៩ ២៨១ ៣១៤	៧៨ ៥៧១ ៣៥៦	១ ៥០៤ ១៨២	៦ ០៤៣ ៨០៣
	<b>១ ១៩៥ ៣៥៧ ០៧៧</b>	<b>៤ ៨៧១ ០៨០ ០៩០</b>	<b>៨៩៧ ៧៧០ ៨៦៨</b>	<b>៣ ៦០៧ ២៤៣ ៣៤៨</b>
<b>បំណុលទទួលរងហានិភ័យទីផ្សារ</b>				
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៦១០ ០៩៨ ៣២៧	២ ៤៨៦ ១៥០ ៦៨៣	៤៩១ ៣៥៣ ៣៩០	១ ៩៧៤ ២៥៧ ៩២១
មូលបត្របំណុល	២៩ ១៩៦ ០៧២	១១៨ ៩៧៣ ៩៩៣	២៩ ៣២៥ ២៥២	១១៧ ៨២៦ ៨៦៣
ប្រាក់កម្ចី	៣១១ ៤៨៥ ៩៨២	១ ២៦៩ ៣០៥ ៣៧៧	១៩១ ៧២៥ ១៥៨	៧៧០ ៣៥១ ៦៨៥
អនុបំណុល	១១ ៩៧៤ ៩២១	៤៨ ៧៩៧ ៨០៣	២៣ ២៣៦ ២៩៦	៩៣ ៣៦៣ ៤៣៧
បំណុលភតិសន្យា	១៣ ០០៥ ២១០	៥២ ៩៩៦ ២៣១	១៣ ១៧២ ៤៤៨	៥២ ៩២៦ ៨៩៦
បំណុលផ្សេងៗ	៤៥ ៨៧០ ៦៥៤	១៨៦ ៩២២ ៩១៥	៤ ៤៨៨ ២៣១	១៨ ០៣៣ ៧១២
និស្សន្ទសម្រាប់ទប់ស្កាត់ហានិភ័យ	១ ៨៨៧ ៥៨៤	៧ ៦៩១ ៩០៥	២៧ ៧៩៤	១១១ ៦៧៦
	<b>១ ០២៣ ៥១៨ ៧៨០</b>	<b>៤ ១៧០ ៨៣៨ ៩០៧</b>	<b>៧៥៣ ៣២៨ ៥៦៩</b>	<b>៣ ០២៦ ៨៧៤ ១៩០</b>
<b>ក្រុមហ៊ុន</b>				
<b>ទ្រព្យសកម្មទទួលរងហានិភ័យទីផ្សារ</b>				
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៣៤ ១៩០ ៤៤៥	១៣៩ ៣២៦ ០៦៣	៣៧ ២១១ ១៥៥	១៤៩ ៥១៤ ៤២១
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៩៥ ៩៣៤ ៥៨៥	៣៩០ ៩៣៣ ៤៣៤	៧៧ ៦០២ ១៨៨	៣១១ ៨០៥ ៥៩១
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៣៩ ៣៥៥ ៥៤៧	៣៩ ៥៩៤ ៣១៥	១៥៩ ០៨៩ ៩៥៨
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	១ ០៣៦ ២៧២ ៩៣០	៤ ២២២ ៨១២ ១៩០	៧៤១ ៨៣៩ ០២៨	២ ៩៨០ ៧០៩ ២១៥
វិនិយោគលើមូលបត្រ	២០ ០០០	៨១ ៥០០	២០ ០០០	៨០ ៣៦០
វិនិយោគនៅក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ	៤៩០	១ ៩៩៧	-	-
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១៩ ២៨១ ៤៧៤	៧៨ ៥៩២ ៣៨២	១ ៥០៤ ១៨២	៦ ០៤៣ ៨០៣
	<b>១ ១៩៥ ៣៦២ ៧២៧</b>	<b>៤ ៨៧១ ១០៣ ១១៣</b>	<b>៨៩៧ ៧៧០ ៨៦៨</b>	<b>៣ ៦០៧ ២៤៣ ៣៤៨</b>
<b>បំណុលទទួលរងហានិភ័យទីផ្សារ</b>				
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៦១០ ០៩៨ ៣២៧	២ ៤៨៦ ១៥០ ៧៥៨	៤៩១ ៣៥៣ ៣៩០	១ ៩៧៤ ២៥៧ ៩២១
មូលបត្របំណុល	២៩ ១៩៦ ០៧២	១១៨ ៩៧៣ ៩៩៣	២៩ ៣២៥ ២៥២	១១៧ ៨២៦ ៨៦៣
ប្រាក់កម្ចី	៣១១ ៤៨៥ ៩៨២	១ ២៦៩ ៣០៥ ៣៧៧	១៩១ ៧២៥ ១៥៨	៧៧០ ៣៥១ ៦៨៥
អនុបំណុល	១១ ៩៧៤ ៩២១	៤៨ ៧៩៧ ៨០៣	២៣ ២៣៦ ២៩៦	៩៣ ៣៦៣ ៤៣៧
បំណុលភតិសន្យា	១៣ ០០៥ ២១០	៥២ ៩៩៦ ២៣១	១៣ ១៧២ ៤៤៨	៥២ ៩២៦ ៨៩៦
បំណុលផ្សេងៗ	៤៥ ៨៧០ ៦៥៤	១៨៦ ៩០៣ ២៥៣	៤ ៤៨៨ ២៣១	១៨ ០៣៣ ៧១២
និស្សន្ទសម្រាប់ទប់ស្កាត់ហានិភ័យ	១ ៨៨៧ ៥៨៤	៧ ៦៩១ ៩០៥	២៧ ៧៩៤	១១១ ៦៧៦
	<b>១ ០២៣ ៥១៨ ៩២៥</b>	<b>៤ ១៧០ ៨២៣ ៣២០</b>	<b>៧៥៣ ៣២៨ ៥៦៩</b>	<b>៣ ០២៦ ៨៧៤ ១៩០</b>

**ហត្ថកម្ម និងលិខិតបញ្ជាក់**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.៣ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

**៣៦.៣.១ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

ក្រុមហ៊ុន	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>ទ្រព្យសកម្មទទួលបានហានិភ័យទីផ្សារ</b>				
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៣៤ ១៩០ ៤៤៥	១៣៩ ៣២៦ ០៦៣	៣៧ ២១១ ១៥៥	១៤៩ ៥១៤ ៤២១
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៩៥ ៩៣៤ ៥៤៥	៣៩០ ៩៣៣ ៤៣៤	៧៧ ៦០២ ១៨៨	៣១១ ៨០៥ ៥៩១
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៣៩ ៣៥៥ ៥៤៧	៣៩ ៥៩៤ ៣១៥	១៥៩ ០៨៩ ៩៥៨
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	១ ០៣៦ ២៧២ ៩៣០	៤ ២២២ ៨១២ ១៩០	៧៤១ ៨៣៩ ០២៨	២ ៩៨០ ៧០៩ ២១៥
វិនិយោគលើមូលបត្រ	២០ ០០០	៨១ ៥០០	២០ ០០០	៨០ ៣៦០
វិនិយោគនៅក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ	៤៩០	១ ៩៩៧	-	-
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១៩ ២៨៦ ៤៧៤	៧៨ ៥៩២ ៣៨២	១ ៥០៤ ១៨២	៦ ០៤៣ ៨០៣
	<b>១ ១៩៥ ៣៦២ ៧២៧</b>	<b>៤ ៨៧១ ១០៣ ១១៣</b>	<b>៤៩៧ ៧៧០ ៨៦៨</b>	<b>៣ ៦០៧ ២៤៣ ៣៤៨</b>
<b>បំណុលទទួលបានហានិភ័យទីផ្សារ</b>				
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៦១០ ០៩៩ ៣២៧	២ ៤៨៦ ១៥៤ ៧៥៨	៤៩១ ៣៥៣ ៣៩០	១ ៩៧៤ ២៥៧ ៩២១
មូលបត្របំណុល	២៩ ១៩៦ ០៧២	១១៨ ៩៧៣ ៩៩៣	២៩ ៣២៥ ២៥២	១១៧ ៨២៨ ៨៦៣
ប្រាក់កម្ចី	៣១១ ៤៨៥ ៩៨២	១ ២៦៩ ៣០៥ ៣៧៧	១៩១ ៧២៥ ១៥៨	៧៧០ ៣៥១ ៦៥៥
អនុបំណុល	១១ ៩៧៤ ៩២១	៤៨ ៧៩៧ ៨០៣	២៣ ២៣៦ ២៩៦	៩៣ ៣៦៣ ៤៣៧
បំណុលភតិសន្យា	១៣ ០០៥ ២១០	៥២ ៩៩៦ ២៣១	១៣ ១៧២ ៤៤៨	៥២ ៩២៦ ៨៩៦
បំណុលផ្សេងៗ	៤៥ ៨៦៥ ៨២៩	១៨៦ ៩០៣ ២៥៣	៤ ៤៨៨ ២៣១	១៨ ០៣៣ ៧១២
និស្សន្ទសម្រាប់ទប់ស្កាត់ហានិភ័យ	១ ៨៨៧ ៥៨៤	៧ ៦៩១ ៩០៥	២៧ ៧៩៤	១១១ ៦៧៦
	<b>១ ០២៣ ៥១៤ ៩២៥</b>	<b>៤ ១៧០ ៨២៣ ៣២០</b>	<b>៧៥៣ ៣២៨ ៥៦៩</b>	<b>៣ ០២៦ ៨៧៤ ១៩០</b>

**៣៦.៣.២ ការប៉ះពាល់ពីហានិភ័យទីផ្សារ**

**(i) ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់**

ហានិភ័យចម្បងដែលសំពៀតមិនជួញដូររវាងការប៉ះពាល់ គឺហានិភ័យនៃការបាត់បង់ទទួលបានពីការប្រែប្រួលនៃលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគត ឬតម្លៃសមស្របនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឬតម្លៃសេដ្ឋកិច្ចនៃភាគហ៊ុនរបស់ក្រុមហ៊ុនដោយសារតែការផ្លាស់ប្តូរអត្រាការប្រាក់ទីផ្សារ។ ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ ត្រូវបានគ្រប់គ្រងតាមរយៈការត្រួតពិនិត្យតាមដាននូវគម្លាតទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល ដែលមានការប្រាក់ជាមួយនឹងកម្រិតកំណត់ដែលបានអនុម័តដោយគណៈគ្រប់គ្រង និងក្រុមប្រឹក្សាភិបាល។ ដោយសារតែកម្រិតខ្លះរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនមានអត្រាការប្រាក់ផ្លាស់ប្តូរទៅតាមអត្រាទីផ្សារ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនប្រើប្រាស់កិច្ចព្រមព្រៀងការដោះដូរអត្រាការប្រាក់ (Interest rate swap) និងមូលនិធិប្រាក់កម្ចីរយៈពេលវែងដើម្បីបញ្ចៀសហានិភ័យនេះ។ ALRMC មានតួនាទីក្នុងការត្រួតពិនិត្យតាមដាននូវអនុលោមភាពនៃការគ្រប់គ្រងកម្រិតកំណត់ និងទទួលបានការគាំទ្រពីនាយកដ្ឋានរតនាភិបាលក្នុងសកម្មភាពគ្រប់គ្រង និងត្រួតពិនិត្យប្រតិបត្តិការប្រចាំថ្ងៃ។ សកម្មភាពនេះរួមមាន ការគ្រប់គ្រងការប្រែប្រួលអត្រាហានិភ័យការប្រាក់ ដែលរួមមានផលប៉ះពាល់នៃកាតព្វកិច្ចបំណុលជាក់ស្តែង ឬដែលបានព្យាករណ៍។

ARBC និង ALRMC ទទួលខុសត្រូវក្នុងការរៀបចំយុទ្ធសាស្ត្រជារួម ខណៈដែលនាយកដ្ឋានរតនាភិបាលត្រូវអនុវត្តយុទ្ធសាស្ត្រ ដោយដាក់ចេញជាការរៀបចំការពារហានិភ័យ។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.៣ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

**៣៦.៣.២ ការប៉ះពាល់ពីហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

តារាងខាងក្រោមសង្ខេបអំពីចំហគម្ភាតអត្រាការប្រាក់របស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។ តារាងគម្ភាតកំណត់តម្លៃអត្រាការប្រាក់ធ្វើការវិភាគទៅលើរចនាសម្ព័ន្ធពេញលេញនៃអត្រាការប្រាក់មិនស៊ីគ្នា រវាងធាតុនៅក្នុងតារាងតុល្យការ របស់ក្រុមហ៊ុន ផ្អែកលើ ០) កាលបរិច្ឆេទកំណត់តម្លៃឡើងវិញបន្ទាប់ ឬអាយុកាលកំណត់ ប្រសិនបើអត្រាការប្រាក់ប្រែប្រួល ឬ ១) អាយុកាលកំណត់ ប្រសិនបើអត្រាការប្រាក់ថេរ។



**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.៣ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

**៣៦.៣.២ ផលប៉ះពាល់ពីហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

*(i) ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ (ត)*

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	តម្លៃយោង	រហូតដល់ ៣ ខែ	> ៣-៦ ខែ	> ៦-១២ ខែ	> ១-៥ ឆ្នាំ	លើសពី ៥ ឆ្នាំ	ពុំមានការប្រាក់
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ</b>							
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៣៤ ១៩០ ៤៤៥	-	-	-	-	-	៣៤ ១៩០ ៤៤៥
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៩៥ ៩៣៤ ៥៨៥	-	៤ ១៤០ ០០០	១១ ៥៤៩ ០៨០	-	-	៨០ ២៤៥ ៥០៥
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៤ ៣៤៧ ៧៤៦	-	-	-	-	៥ ៣១០ ០៥៧
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	១ ០៣៦ ២៧២ ៩៣០	៥៤៦ ៣៥៥	២ ០៤៨ ៧៤៦	២១ ៨៣៤ ៣៧៧	៦២៤ ៨១១ ៥៧២	៣៩៨ ៥១៥ ១២១	(១១ ៤៨៣ ២៤១)
វិនិយោគលើមូលបត្រ	២០ ០០០	-	-	-	-	-	២០ ០០០
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១៩ ២៨១ ៣១៤	-	-	-	-	-	១៩ ២៨១ ៣១៤
	<b>១ ១៩៥ ៣៥៧ ០៧៧</b>	<b>៤ ៨៩៤ ១០១</b>	<b>៦ ១៨៨ ៧៤៦</b>	<b>៣៣ ៣៨៣ ៤៥៧</b>	<b>៦២៤ ៨១១ ៥៧២</b>	<b>៣៩៨ ៥១៥ ១២១</b>	<b>១២៧ ៥៦៤ ០៨០</b>
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>							
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៦១០ ០៩៨ ៣២៧	១៩១ ៤៥២ ១៥៤	៩៩ ៧៤៤ ៣៤៥	២៥៩ ៥៨៥ ១៤៩	៥៩ ២៦៦ ១៦៧	៤០ ៥១២	-
មូលបត្របំណុល	២៩ ១៩៦ ០៧២	-	-	-	២៩ ៤៤៧ ៨៥៣	-	(២៥១ ៧៨១)
ប្រាក់កម្ចី	៣១១ ៤៨៥ ៩៨២	១០ ០០០ ០០០	១៣ ៩២៦ ៣៨០	២០ ០០០ ០០០	២៦៧ ៥៩៦ ០១៤	-	(៣៦ ៤១២)
អនុបំណុល	១១ ៩៧៤ ៩២១	-	៥ ០០០ ០០០	-	៦ ០០០ ០០០	៧២៩ ៣១៩	២៤៥ ៦០២
បំណុលភតិសន្យា	១៣ ០០៥ ២១០	-	-	-	-	-	១៣ ០០៥ ២១០
បំណុលផ្សេងៗ	៤៥ ៨៧០ ៦៥៤	-	-	-	-	-	៤៥ ៨៧០ ៦៥៤
	<b>១ ០២១ ៦៣១ ១៦៦</b>	<b>២០១ ៤៥២ ១៥៤</b>	<b>១១៨ ៦៧០ ៧២៥</b>	<b>២៧៩ ៥៨៥ ១៤៩</b>	<b>៣៦២ ៣១០ ០៣៤</b>	<b>៧៦៩ ៨៣១</b>	<b>៥៨ ៨៣៣ ២៧៣</b>
និស្សន្ទសម្រាប់ទប់ស្កាត់ហានិភ័យ	១ ៨៨៧ ៥៨៤	-	-	-	-	-	១ ៨៨៧ ៥៨៤
សរុប	<b>១៧១ ៨៣៨ ៣២៧</b>	<b>(១៩៦ ៥៥៨ ០៥៣)</b>	<b>(១១២ ៤៩១ ៩៧៩)</b>	<b>(២៤៦ ២០១ ៦៩២)</b>	<b>២៦២ ៥០១ ៥៣៨</b>	<b>៣៩៧ ៧៤៥ ២៩០</b>	<b>៦៦ ៨៤៣ ២២៣</b>
សមមូលជាពាន់រៀល	<b>៧០០ ២៤១ ១៨៣</b>	<b>(៨០០ ៩៧៤ ០៦៦)</b>	<b>(៤៥៨ ៤០៤ ៨១៤)</b>	<b>(១ ០០៣ ២៧១ ៨៩៥)</b>	<b>១ ០៦៩ ៦៩៣ ៧៦៧</b>	<b>១ ៦២០ ៨១២ ០៥៧</b>	<b>២៧២ ៣៨៦ ១៣៤</b>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**ក្របខ័ណ្ឌ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**ក្របខ័ណ្ឌ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

**ក្របខ័ណ្ឌ ផលប៉ះពាល់ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

(i) ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ (ត)

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	តម្លៃយោង	រហូតដល់ ៣ ខែ	> ៣ - ៦ ខែ	> ៦ - ១២ ខែ	> ១ - ៥ ឆ្នាំ	លើសពី ៥ ឆ្នាំ	ពុំមានការប្រាក់
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ</b>							
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៣៧ ២១១ ១៥៥	-	-	-	-	-	៣៧ ២១១ ១៥៥
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៧៧ ៦០២ ១៨៨	-	៤ ២៣០ ០០០	៧ ៦១០ ១៨៩	-	-	៦៥ ៧៦១ ៩៩៩
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	៣៩ ៥៩៤ ៣១៥	៤ ៧៩៥ ៥៨៦	៧ ៩៦៤ ១៦១	-	-	-	២៦ ៨៣៤ ៥៦៨
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	៧៤១ ៨៣៩ ០២៨	៥៣៧ ៩៩០	១ ៨៣២ ៦៩៦	១៩ ៩៧៦ ៣៦២	៦៣៦ ៦០៥ ៦០១	៩៣ ៣១០ ៥៧១	(១០ ៤២៤ ១៩២)
វិនិយោគលើមូលបត្រ	២០ ០០០	-	-	-	-	-	២០ ០០០
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១ ៥០៤ ១៨២	-	-	-	-	-	១ ៥០៤ ១៨២
	៨៩៧ ៧៧០ ៨៦៨	៥ ៣៣៣ ៥៧៦	១៤ ០២៦ ៨៥៧	២៧ ៥៨៦ ៥៤១	៦៣៦ ៦០៥ ៦០១	៩៣ ៣១០ ៥៧១	១២០ ៩០៧ ៧១២
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>							
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៤៩១ ៣៥៣ ៣៩០	១១៩ ៦២៩ ៤០៤	៨៨ ៨០៨ ២៣៦	២៤៩ ២៤១ ៩០៣	២១ ៦៨៨ ០៧០	៧២៥ ៩២៧	១១ ២៥៩ ៨៥០
មូលបត្របំណុល	២៩ ៣២៥ ២៥២	-	-	-	២៩ ៨៦៥ ៦០៥	-	(៥៤០ ៣៥៣)
ប្រាក់កម្ចី	១៩១ ៧២៥ ១៥៨	-	៧ ១៩២ ១៣១	៤៨ ៧២១ ៦០៨	១៣៦ ១៧៨ ៣៧០	២៩២ ៨២៣	(៦៥៩ ៧៧៤)
អនុបំណុល	២៣ ២៣៦ ២៩៦	-	១ ០០០ ០០០	១០ ០០០ ០០០	១១ ០០០ ០០០	៧២៩ ៣១៩	៥០៦ ៩៧៧
បំណុលភតិសន្យា	១៣ ១៧២ ៤៤៨	-	-	-	-	-	១៣ ១៧២ ៤៤៨
បំណុលផ្សេងៗ	៤ ៤៨៨ ២៣១	-	-	-	-	-	៤ ៤៨៨ ២៣១
	៧៥៣ ៣០០ ៧៧៥	១១៩ ៦២៩ ៤០៤	៩៧ ០០០ ៣៦៧	៣០៧ ៩៦៣ ៥១១	១៩៨ ៧៣២ ០៤៥	១ ៧៤៨ ០៦៩	២៨ ២២៧ ៣៧៩
និស្សន្ទសម្រាប់ទប់ស្កាត់ហានិភ័យ	២៧ ៧៩៤	-	-	-	-	-	២៧ ៧៩៤
សរុប	១៤៤ ៤៤២ ២៩៩	(១១៤ ២៩៥ ៨២៨)	(៨២ ៩៧៣ ៥១០)	(២៨០ ៣៧៦ ៩៦០)	៤៣៧ ៨៧៣ ៥៥៦	៩១ ៥៦២ ៥០២	៩២ ៦៥២ ៥៣៩
មូលជាពាន់រៀល	៥៨០ ៣៦៩ ១៥៨	(៤៥៩ ២៤០ ៦៣៧)	(៣៣៣ ៣៨៧ ៥៦៣)	(១ ១២៦ ៥៥៤ ៦២៤)	១ ៧៥៩ ៣៧៥ ៩៤៨	៣៦៧ ៨៩៨ ១៣៣	៣៧២ ២៧៧ ៩០២

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**ក្របខ័ណ្ឌ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**ក្របខ័ណ្ឌ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

**ក្របខ័ណ្ឌ ២.២ ផលប៉ះពាល់ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

(i) ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ (ត)

ក្រុមហ៊ុន	តម្លៃយោង	រហូតដល់ ៣ ខែ	> ៣ - ៦ ខែ	> ៦ - ១២ ខែ	> ១ - ៥ ឆ្នាំ	លើសពី ៥ ឆ្នាំ	ពុំមានការប្រាក់
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ</b>							
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៣៤ ១៩០ ៤៤៥	-	-	-	-	-	៣៤ ១៩០ ៤៤៥
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៩៥ ៩៣៤ ៥៨៥	-	៤ ១៤០ ០០០	១១ ៥៤៩ ០៨០	-	-	៨០ ២៤៥ ៥០៥
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៤ ៣៤៧ ៧៤៦	-	-	-	-	៥ ៣១០ ០៥៧
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	១ ០៣៦ ២៧២ ៩៣០	៥៤៦ ៣៥៥	២ ០៤៨ ៧៤៦	២១ ៨៣៤ ៣៧៧	៦២៤ ៨១១ ៥៧២	៣៩៨ ៥១៥ ១២១	(១១ ៤៨៣ ២៤១)
វិនិយោគលើមូលបត្រ	២០ ០០០	-	-	-	-	-	២០ ០០០
វិនិយោគនៅក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ	៤៩០	-	-	-	-	-	៤៩០
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១៩ ២៨៦ ៤៧៤	-	-	-	-	-	១៩ ២៨៦ ៤៧៤
	<b>១ ១៩៥ ៣៦២ ៧២៧</b>	<b>៤ ៨៩៤ ១០១</b>	<b>៦ ១៨៨ ៧៤៦</b>	<b>៣៣ ៣៨៣ ៤៥៧</b>	<b>៦២៤ ៨១១ ៥៧២</b>	<b>៣៩៨ ៥១៥ ១២១</b>	<b>១២៧ ៥៦៩ ៧៣០</b>
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>							
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៦១០ ០៩៩ ៣២៧	១៩១ ៤៥៣ ១៥៤	៩៩ ៧៥៤ ៣៤៥	២៥៩ ៥៨៥ ១៤៩	៥៩ ២៦៦ ១៦៧	៤០ ៥១២	-
មូលបត្របំណុល	២៩ ១៩៦ ០៧២	-	-	-	២៩ ៤៤៧ ៨៥៣	-	(២៥១ ៧៨១)
ប្រាក់កម្ចី	៣១១ ៤៨៥ ៩៨២	១០ ០០០ ០០០	១៣ ៩២៦ ៣៨០	២០ ០០០ ០០០	២៦៧ ៥៩៦ ០១៤	-	(៣៦ ៤១២)
អនុបំណុល	១១ ៩៧៤ ៩២១	-	៥ ០០០ ០០០	-	៦ ០០០ ០០០	៧២៩ ៣១៩	២៤៥ ៦០២
បំណុលភតិសន្យា	១៣ ០០៥ ២១០	-	-	-	-	-	១៣ ០០៥ ២១០
បំណុលផ្សេងៗ	៤៥ ៨៦៥ ៨២៩	-	-	-	-	-	៤៥ ៨៦៥ ៨២៩
	<b>១ ០២១ ៦២៧ ៣៤១</b>	<b>២០១ ៤៥៣ ១៥៤</b>	<b>១១៨ ៦៨០ ៧២៥</b>	<b>២៧៩ ៥៨៥ ១៤៩</b>	<b>៣៦២ ៣១០ ០៣៤</b>	<b>៧៦៩ ៨៣១</b>	<b>៥៨ ៨២៨ ៤៤៨</b>
និស្សន្ទសម្រាប់ទប់ស្កាត់ហានិភ័យ	១ ៨៨៧ ៥៨៤	-	-	-	-	-	១ ៨៨៧ ៥៨៤
សរុប	<b>១៧១ ៨៤៧ ៨០២</b>	<b>(១៩៦ ៥៥៩ ០៥៣)</b>	<b>(១១២ ៤៩១ ៩៧៩)</b>	<b>(២៤៦ ២០១ ៦៩២)</b>	<b>២៦២ ៥១១ ៥៣៨</b>	<b>៣៩៧ ៧៤៥ ២៩០</b>	<b>៦៦ ៨៥៣ ៦៩៨</b>
សមមូលជាពាន់រៀល	<b>៧០០ ២៧៩ ៧៩៣</b>	<b>(៨០០ ៩៧៨ ១៤១)</b>	<b>(៤៥៨ ៤០៤ ៨១៤)</b>	<b>(១ ០០៣ ២៧១ ៨៩៥)</b>	<b>១ ០៦៩ ៦៩៣ ៧៦៧</b>	<b>១ ៦២០ ៨១២ ០៥៧</b>	<b>២៧២ ៤២៨ ៨១៩</b>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**ក្របខ័ណ្ឌ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**ក្របខ័ណ្ឌ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

**ក្របខ័ណ្ឌ ផលប៉ះពាល់ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

(i) ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ (ត)

ក្រុមហ៊ុន	តម្លៃយោង	រហូតដល់ ៣ ខែ	> ៣ - ៦ ខែ	> ៦ - ១២ ខែ	> ១ - ៥ ឆ្នាំ	លើសពី ៥ ឆ្នាំ	ពុំមានការប្រាក់
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ</b>							
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៣៧ ២១១ ១៥៥	-	-	-	-	-	៣៧ ២១១ ១៥៥
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៧៧ ៦០២ ១៨៨	-	៤ ២៣០ ០០០	៧ ៦១០ ១៨៩	-	-	៦៥ ៧៦១ ៩៩៩
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	៣៩ ៥៩៤ ៣១៥	៤ ៧៩៥ ៥៨៦	៧ ៩៦៤ ១៦១	-	-	-	២៦ ៨៣៤ ៥៦៨
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	៧៤១ ៨៣៩ ០២៨	៥៣៧ ៩៩០	១ ៨៣២ ៦៩៦	១៩ ៩៧៦ ៣៦២	៦៣៦ ៦០៥ ៦០១	៩៣ ៣១០ ៥៧១	(១០ ៤២៤ ១៩២)
វិនិយោគលើមូលបត្រ	២០ ០០០	-	-	-	-	-	២០ ០០០
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១ ៥០៤ ១៨២	-	-	-	-	-	១ ៥០៤ ១៨២
	៨៩៧ ៧៧០ ៨៦៨	៥ ៣៣៣ ៥៧៦	១៤ ០២៦ ៨៥៧	២៧ ៥៨៦ ៥៥១	៦៣៦ ៦០៥ ៦០១	៩៣ ៣១០ ៥៧១	១២០ ៩០៧ ៧១២
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>							
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៤៩១ ៣៥៣ ៣៩០	១១៩ ៦២៩ ៤០៤	៨៨ ៨០៨ ២៣៦	២៤៩ ២៤១ ៩០៣	២១ ៦៨៨ ០៧០	៧២៥ ៩២៧	១១ ២៥៩ ៨៥០
មូលបត្របំណុល	២៩ ៣២៥ ២៥២	-	-	-	២៩ ៨៦៥ ៦០៥	-	(៥៤០ ៣៥៣)
ប្រាក់កម្ចី	១៩១ ៧២៥ ១៥៨	-	៧ ១៩២ ១៣១	៤៨ ៧២១ ៦០៨	១៣៦ ១៧៨ ៣៧០	២៩២ ៨២៣	(៦៥៩ ៧៧៤)
អនុបំណុល	២៣ ២៣៦ ២៩៦	-	១ ០០០ ០០០	១០ ០០០ ០០០	១១ ០០០ ០០០	៧២៩ ៣១៩	៥០៦ ៩៧៧
បំណុលភតិសន្យា	១៣ ១៧២ ៤៤៨	-	-	-	-	-	១៣ ១៧២ ៤៤៨
បំណុលផ្សេងៗ	៤ ៤៨៨ ២៣១	-	-	-	-	-	៤ ៤៨៨ ២៣១
	៧៥៣ ៣០០ ៧៧៥	១១៩ ៦២៩ ៤០៤	៩៧ ០០០ ៣៦៧	៣០៧ ៩៦៣ ៥១១	១៩៨ ៧៣២ ០៤៥	១ ៧៤៨ ០៦៩	២៨ ២២៧ ៣៧៩
និស្សន្ទសម្រាប់ទប់ស្កាត់ហានិភ័យ	២៧ ៧៩៤	-	-	-	-	-	២៧ ៧៩៤
សរុប	១៤៤ ៤៤២ ២៩៩	(១១៤ ២៩៥ ៨២៨)	(៨២ ៩៧៣ ៥១០)	(២៨០ ៣៧៦ ៩៦០)	៤៣៧ ៨៧៣ ៥៥៦	៩១ ៥៦២ ៥០២	៩២ ៦៥២ ៥៣៩
សមមូលជាពាន់រៀល	៥៨០ ៣៦៩ ១៥៨	(៤៥៩ ២៤០ ៦៣៧)	(៣៣៣ ៣៨៧ ៥៦៣)	(១ ១២៦ ៥៥៤ ៦២៥)	១ ៧៥៩ ៣៧៥ ៩៤៨	៣៦៧ ៨៩៨ ១៣៣	៣៧២ ២៧៧ ៩០២

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.៣ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

**៣៦.៣.២ ផលប៉ះពាល់ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

*(i) ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ (ត)*

ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ ធៀបទៅនឹងដែនកំណត់គម្លាតអត្រាការប្រាក់ ត្រូវបានអនុវត្តបន្ថែម តាមរយៈការតាមដានលើបម្រែបម្រួលនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និង ក្រុមហ៊ុន ចំពោះសេណារីយ៉ូអត្រាការប្រាក់ដែលមានស្តង់ដារ និងមិនមានស្តង់ដារ។ សេណារីយ៉ូស្តង់ដារ ដែលផ្អែក ទៅលើមូលដ្ឋានគ្រឹះជាប្រចាំខែ គឺសំដៅទៅលើការធ្លាក់ចុះ ឬកើនស្របគ្នា ១០០ និង៥០ basis point (bp) ដើម្បីពិនិត្យ មើលលើផលប៉ះពាល់ទៅលើចំណូលអត្រាការប្រាក់សុទ្ធ (Net Interest Income) នៅក្នុងចន្លោះរយៈពេល ១២ខែ និងការធ្លាក់ចុះ ឬកើនស្របគ្នា ១០០ និង ៥០ (bp) ដើម្បីពិនិត្យមើលលើផលប៉ះពាល់ទៅលើតម្លៃយោងប្រៀបធៀប នឹងមូលធន (Book Value to Equity)<sup>1</sup>

តារាងខាងក្រោមគឺជាការវិភាគទៅលើបម្រែបម្រួលនៃការកើនឡើង ឬការថយចុះនៃអត្រាការប្រាក់ទីផ្សារ របស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ដោយសន្មតថាមិនមានបម្រែបម្រួលអត្រាការប្រាក់ខុសគ្នាទេ។

	១០០bp កើនឡើង ស្របគ្នា	១០០bp ធ្លាក់ចុះ ស្របគ្នា	៥០bp កើនឡើង លើសពី១ឆ្នាំ	៥០bp ធ្លាក់ចុះ លើសពី១ឆ្នាំ
សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
<b>បម្រែបម្រួលនៃចំណូលការប្រាក់សុទ្ធ</b>				
<b>ដែលបានព្យាករណ៍</b>				
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩</b>				
ថ្ងៃទី៣០ ធ្នូ	(១ ៨២៨ ០៣៥)	១ ៨២៨ ០៣៥	(៩១៤ ០១៧)	៩១៤ ០១៧
អំឡុងពេលមធ្យម	(១ ៧៧៨ ៣១៣)	១ ៧៧៨ ៣១៣	(៨៨៩ ១៥៦)	៨៨៩ ១៥៦
អំឡុងពេលអតិបរមា	(២ ០៦១ ៨៨៦)	២ ០៦១ ៨៨៦	(១ ០៣០ ៩៤៣)	១ ០៣០ ៩៤៣
អំឡុងពេលអប្បបរមា	(៧៣៨ ៨៨៤)	៧៣៨ ៨៨៤	(៣៦៩ ៤៤២)	៣៦៩ ៤៤២
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨</b>				
ថ្ងៃទី៣០ ធ្នូ	(១ ៧៩៦ ០៧៥)	១ ៧៩៦ ០៧៥	(៨៩៨ ០៣៨)	៨៩៨ ០៣៨
អំឡុងពេលមធ្យម	(១ ១៨៩ ៥៣៥)	១ ១៨៩ ៥៣៥	(៥៩៤ ៧៦៨)	៥៩៤ ៧៦៨
អំឡុងពេលអតិបរមា	(១ ៧៩៦ ០៧៥)	១ ៧៩៦ ០៧៥	(៨៩៨ ០៣៨)	៨៩៨ ០៣៨
អំឡុងពេលអប្បបរមា	(៧០១ ១៥១)	៧០១ ១៥១	(៣៥០ ៥៧៥)	៣៥០ ៥៧៥

**ហត្ថកម្ម និង លិខិតបញ្ជាក់**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.៣ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

**៣៦.៣.២ ផលប៉ះពាល់ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

*(i) ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ (ត)*

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	១០០bp	១០០bp	៥០bp	៥០bp
	កើនឡើង ស្របគ្នា	ធ្លាក់ចុះ ស្របគ្នា	កើនឡើង លើសពី១ឆ្នាំ	ធ្លាក់ចុះ លើសពី១ឆ្នាំ
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
<b>បម្រែបម្រួលនៃមូលធន ដែលមកពីបម្រែ បម្រួលអត្រាការប្រាក់</b>				
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩</b>				
ថ្ងៃទី៣០ ធ្នូ	(៩ ៦២៣ ៨៩២)	៩ ៦២៣ ៨៩២	(៤ ៨១១ ៩៤៦)	៤ ៨១១ ៩៤៦
អំឡុងពេលមធ្យម	(៩ ៨១៨ ២០៧)	៩ ៨១៨ ២០៧	(៤ ៩០៩ ១០៤)	៤ ៩០៩ ១០៤
អំឡុងពេលអតិបរមា	(១២ ៨៤៨ ០២៧)	១២ ៨៤៨ ០២៧	(៦ ៤២៤ ០១៤)	៦ ៤២៤ ០១៤
អំឡុងពេលអប្បបរមា	(៧ ៥២៣ ៣១៣)	៧ ៥២៣ ៣១៣	(៣ ៧៦១ ៦៥៦)	៣ ៧៦១ ៦៥៦
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨</b>				
ថ្ងៃទី៣០ ធ្នូ	(៧ ៥២៣ ៣១៣)	៧ ៥២៣ ៣១៣	(៣ ៧៦១ ៦៥៦)	៣ ៧៦១ ៦៥៦
អំឡុងពេលមធ្យម	(៥ ៥៨២ ៤៣៤)	៥ ៥៨២ ៤៣៤	(២ ៧៩១ ២១៧)	២ ៧៩១ ២១៧
អំឡុងពេលអតិបរមា	(៧ ៥២៣ ៣១៣)	៧ ៥២៣ ៣១៣	(៣ ៧៦១ ៦៥៦)	៣ ៧៦១ ៦៥៦
អំឡុងពេលអប្បបរមា	(៤ ៦៨៣ ២៤៧)	៤ ៦៨៣ ២៤៧	(២ ៣៤១ ៦២៣)	២ ៣៤១ ៦២៣

ចំហរហានិភ័យអត្រាការប្រាក់សរុបទាំងឡាយ ត្រូវបានត្រួតពិនិត្យដោយនាយកដ្ឋានរតនាភិបាល តាមរយៈការប្រើប្រាស់សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង បញ្ជីពីធនាគារផ្សេង និងឧបករណ៍និស្សន្ទ ដើម្បីគ្រប់គ្រងចំហរទាំងនោះ។

**កិច្ចសន្យាដោះដូរអត្រាការប្រាក់ (Interest Rate Swap)**

នៅក្នុងកិច្ចសន្យាដោះដូរអត្រាការប្រាក់ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនយល់ព្រមធ្វើការដោះដូររវាងចំនួនដែលមានអត្រាការប្រាក់ប្រែប្រួល និងចំនួនដែលមានអត្រាការប្រាក់ថេរ ដោយគណនាលើទឹកប្រាក់ដើមមាននៅក្នុងកិច្ចសន្យា។ កិច្ចសន្យាទាំងនេះអាចឲ្យសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន កាត់បន្ថយហានិភ័យនៃការប្រែប្រួលអត្រាការប្រាក់លើលំហូរសាច់ប្រាក់នៃបំណុលដែល មានការប្រាក់ប្រែប្រួល និងហានិភ័យដែលធ្វើឲ្យប៉ះពាល់ដល់គម្លាត BVE។ តម្លៃសមស្របកិច្ចសន្យាដោះដូរអត្រាការប្រាក់នាការលបរិច្ឆេទរាយការណ៍ គឺត្រូវបានកំណត់តាមរយៈការធ្វើអប្បបរមាលំហូរសាច់ប្រាក់អនាគត ដោយប្រើអត្រាការប្រាក់នាការលបរិច្ឆេទរាយការណ៍ដែលបានធ្វើនិយ័តកម្មសម្រាប់ហានិភ័យឥណទាន ដែលមាននៅក្នុងកិច្ចសន្យា និងត្រូវបានបង្ហាញដូចខាងក្រោម៖

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.៣ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

**៣៦.៣.២ ផលប៉ះពាល់ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

*(i) ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ (ត)*

*កិច្ចសន្យាដោះដូរអត្រាការប្រាក់ (Interest Rate Swap) (ត)*

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុននិងក្រុមហ៊ុន	កិច្ចសន្យាអត្រាការប្រាក់ប្រែប្រួល		តម្លៃដើម		តម្លៃសមស្រប	
	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨
	%	%	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
<b>សមតុល្យទទួលតាមអត្រា ប្រែប្រួលទូទាត់តាមអត្រា ថេរនៃកិច្ចសន្យា</b>						
រហូតដល់១ឆ្នាំ	-	-	-	-	-	-
> ១ ដល់ ២ ឆ្នាំ	-	៨,១០៥០%	-	២៤ ០០០ ០០០	-	១៥ ៦៧២
	៦,១៣៦៣៨%	៧,១៥០៨៨%				
> ២ ដល់ ៥ ឆ្នាំ	១០,៩២២២៥%	១១,៨៥៥៥%	៥២ ៨៥៧ ៤២៩	៨៥ ០០០ ០០០	(៧៦១ ២៧១)	(៤៣ ៤៦៦)
លើសពី ៥ ឆ្នាំ	១,៩៤៦៦%	-	៨០ ០០០ ០០០	-	(១ ១០៦ ៨៦០)	-
<b>សរុប</b>			<u>១៣២ ៨៥៧ ៤២៩</u>	<u>១០៩ ០០០ ០០០</u>	<u>(១ ៨៦៨ ១៣១)</u>	<u>(២៧ ៧៩៤)</u>
<b>សមមូលជាពាន់រៀល</b>			<u>៥៤១ ៣៩៤ ០២៣</u>	<u>៤៣៧ ៩៦២ ០០០</u>	<u>(៧ ៦១២ ៦៣៤)</u>	<u>(១១១ ៦៧៦)</u>

ការដោះដូរអត្រាការប្រាក់ជាទូទៅត្រូវបានទូទាត់នៅរៀងរាល់ ៦ខែម្តង។ អត្រាការប្រាក់ប្រែប្រួលទៅលើការដោះដូរអត្រាការប្រាក់ ជាទូទៅត្រូវបានកំណត់ទៅតាម LIBOR ៦ខែម្តង។

*(ii) ហានិភ័យលើការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស*

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ធ្វើប្រតិបត្តិការជាប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស ដែលទទួលបានហានិភ័យពីការផ្លាស់ប្តូរអត្រាប្តូរប្រាក់។ ការប៉ះពាល់នៃហានិភ័យលើអត្រាប្តូរប្រាក់ ត្រូវបានគ្រប់គ្រងនៅក្នុងគោលនយោបាយប្តូររូបិយប័ណ្ណដែលបានអនុម័ត ដោយប្រើប្រាស់ការដោះដូររូបិយប័ណ្ណ។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.៣ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

**៣៦.៣.២ ផលប៉ះពាល់ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

**(ii) ហានិភ័យលើការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស (ត)**

តម្លៃយោងនៃរូបិយប័ណ្ណបរទេសរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ដែលត្រូវបានកំណត់ជាទ្រព្យសកម្មរូបិយវត្ថុ និងបំណុលរូបិយវត្ថុនាកាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍ មានដូចខាងក្រោម៖

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	សមមូលជាដុល្លារអាមេរិក			សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	រៀល	បាត	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន</b>					
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩</b>					
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ</b>					
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	២៥ ៤៥៤ ៦៨១	៧ ៥៣៨ ២១៤	១ ១៩៧ ៥៥០	៣៤ ១៩០ ៤៤៥	១៣៩ ៣២៦ ០៦៣
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៦៧ ២៧៨ ៣៧១	២៨ ៦៥៦ ២១៤	-	៩៥ ៩៣៤ ៥៨៥	៣៩០ ៩៣៣ ៤៣៤
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	៦ ៣៦២ ២៨២	៣ ២៨១ ១៥០	១៤ ៣៧១	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៣៩ ៣៥៥ ៥៤៧
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	៨៣៧ ៩៧០ ៧៤១	១៦០ ១១៦ ៣១៧	៣៨ ១៨៥ ៨៧២	១ ០៣៦ ២៧២ ៩៣០	៤ ២២២ ៨១២ ១៩០
វិនិយោគលើមូលបត្រ	២០ ០០០	-	-	២០ ០០០	៨១ ៥០០
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១៩ ០៩៩ ៧៩៩	១៨១ ៥១៥	-	១៩ ២៨១ ៣១៤	៧៨ ៥៧១ ៣៥៥
	<b>៩៥៦ ១៨៥ ៨៧៤</b>	<b>១៩៩ ៧៧៣ ៤១០</b>	<b>៣៩ ៣៩៧ ៧៩៣</b>	<b>១ ១៩៥ ៣៥៧ ០៧៧</b>	<b>៤ ៨៧១ ០៨០ ០៨៩</b>
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>					
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៥៣១ ២៤០ ៨៣៧	៦៩ ១០០ ១៧៩	៩ ៧៥៧ ៣១១	៦១០ ០៩៨ ៣២៧	២ ៤៨៦ ១៥០ ៦៨៣
មូលបត្របំណុល	-	២៩ ១៩៦ ០៧២	-	២៩ ១៩៦ ០៧២	១១៨ ៩៧៣ ៩៩៣
ប្រាក់កម្ចី	១៦៥ ០៤២ ៣៦៩	១១៣ ៨៥៤ ៤៦៥	៣២ ៥៨៩ ១៤៨	៣១១ ៤៨៥ ៩៨២	១ ២៦៩ ៣០៥ ៣៧៧
អនុបំណុល	១១ ៩៧៤ ៩២១	-	-	១១ ៩៧៤ ៩២១	៤៨ ៧៩៧ ៨០៣
បំណុលភតិសន្យា	១៣ ០០៥ ២១០	-	-	១៣ ០០៥ ២១០	៥២ ៩៩៦ ២៣១
បំណុលផ្សេងៗ	៤៥ ៤៩០ ៧៥៩	២៨៧ ៧៦៥	៩២ ១៣០	៤៥ ៨៧០ ៦៥៤	១៨៦ ៩២២ ៩១៥
	<b>៧៦៦ ៧៥៤ ០៩៦</b>	<b>២១២ ៤៣៨ ៤៨១</b>	<b>៤២ ៤៣៨ ៥៨៩</b>	<b>១ ០២១ ៦៣១ ១៦៦</b>	<b>៤ ១៦៣ ១៤៧ ០០២</b>



**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.៣ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

**៣៦.៣.២ ផលប៉ះពាល់ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

*(ii) ហានិភ័យលើការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស (ត)*

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	សមមូលជាដុល្លារអាមេរិក			សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	រៀល	បាត	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន</b>					
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨</b>					
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ</b>					
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៣០ ៦០៧ ០៣៨	៥ ៣៧៦ ៤៣៨	១ ២២៧ ៦៧៩	៣៧ ២១១ ១៥៥	១៤៩ ៥១៤ ៤២១
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៦៣ ៧៧០ ៨១៧	១៣ ៨៣១ ៣៧១	-	៧៧ ៦០២ ១៨៨	៣១១ ៨០៥ ៥៩១
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	២២ ៦០៥ ១៣៦	១៣ ៨៨២ ៧៣៣	៣ ១០៦ ៤៤៦	៣៩ ៥៩៤ ៣១៥	១៥៩ ០៨៩ ៩៥៨
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	៦៤២ ៤៥៣ ២២៨	៧២ ២០៦ ៩៨៥	២៧ ១៧៨ ៨១៥	៧៤១ ៨៣៩ ០២៨	២ ៩៨០ ៧០៩ ២១៥
វិនិយោគលើមូលបត្រ	២០ ០០០	-	-	២០ ០០០	៨០ ៣៦០
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១ ៤០៤ ១២៩	១០០ ០៥៣	-	១ ៥០៤ ១៨២	៦ ០៤៣ ៨០៣
	<b>៧៦០ ៨៦០ ៣៤៨</b>	<b>១០៥ ៣៩៧ ៥៨០</b>	<b>៣១ ៥១២ ៩៤០</b>	<b>៨៩៧ ៧៧០ ៨៦៨</b>	<b>៣ ៦០៧ ២៤៣ ៣៤៨</b>
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>					
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៤២៤ ៦៧៨ ៥៩៤	៥៦ ៣២៩ ៩៥៨	១០ ៣៤៤ ៨៣៨	៤៩១ ៣៥៣ ៣៩០	១ ៩៧៤ ២៥៧ ៩២១
មូលបត្របំណុល	-	២៩ ៣២៥ ២៥២	-	២៩ ៣២៥ ២៥២	១១៧ ៨២៨ ៨៦៣
ប្រាក់កម្ចី	១៧៤ ២៥៧ ៨០៧	៩ ៥៥៧ ៨១៧	៧ ៩០៩ ៥៣៤	១៩១ ៧២៤ ១៥៨	៧៧០ ៣៥១ ៦៨៥
អនុបំណុល	២៣ ២៣៦ ២៩៦	-	-	២៣ ២៣៦ ២៩៦	៩៣ ៣៦៣ ៤៣៧
បំណុលភតិសន្យា	១៣ ១៧២ ៤៤៨	-	-	១៣ ១៧២ ៤៤៨	៥២ ៩២៦ ៨៩៦
បំណុលផ្សេងៗ	៤ ០៦៦ ៤០៦	២៧៧ ៦៤៥	១៤៤ ១៨០	៤ ៤៨៨ ២៣១	១៨ ០៣៣ ៧១២
	<b>៦៣៩ ៤១១ ៥៥១</b>	<b>៩៥ ៤៩០ ៦៧២</b>	<b>១៨ ៣៩៨ ៥៥២</b>	<b>៧៥៣ ៣០០ ៧៧៥</b>	<b>៣ ០២៦ ៧៦២ ៥១៤</b>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.៣ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

**៣៦.៣.២ ផលប៉ះពាល់ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

**(ii) ហានិភ័យលើការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស (ត)**

ក្រុមហ៊ុន	សមមូលជាដុល្លារអាមេរិក			សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	រៀល	បាត	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩</b>					
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ</b>					
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	២៥ ៤៥៤ ៦៨១	៧ ៥៣៨ ២១៤	១ ១៩៧ ៥៥០	៣៤ ១៩០ ៤៤៥	១៣៩ ៣២៦ ០៦៣
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៦៧ ២៧៨ ៣៧១	២៨ ៦៥៦ ២១៤	-	៩៥ ៩៣៤ ៥៨៥	៣៩០ ៩៣៣ ៤៣៤
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	៦ ៣៦២ ២៨២	៣ ២៨១ ១៥០	១៤ ៣៧១	៩ ៦៥៧ ៨០៣	៣៩ ៣៥៥ ៥៤៧
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	៨៣៧ ៩៧០ ៧៤១	១៦០ ១១៦ ៣១៧	៣៨ ១៨៥ ៨៧២	១ ០៣៦ ២៧២ ៩៣០	៤ ២២២ ៨១២ ១៩០
វិនិយោគលើមូលបត្រ	២០ ០០០	-	-	២០ ០០០	៨១ ៥០០
វិនិយោគនៅក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ	៤៩០	-	-	៤៩០	១ ៩៩៧
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១៩ ១០៤ ៩៥៩	១៨១ ៥១៥	-	១៩ ២៨៦ ៤៧៤	៧៨ ៥៩២ ៣៨២
	<u>៩៥៦ ១៩១ ៥២៤</u>	<u>១៩៩ ៧៧៣ ៤១០</u>	<u>៣៩ ៣៨៧ ៧៩៣</u>	<u>១ ១៩៥ ៣៥២ ៧២៧</u>	<u>៤ ៨៧១ ១០១ ១១៣</u>
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>					
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៥៣១ ២៤១ ៨៣៧	៦៩ ១០០ ១៧៩	៩ ៧៥៧ ៣១១	៦១០ ០៩៩ ៣២៧	២ ៤៨៦ ១៥៤ ៧៥៨
មូលបត្របំណុល	-	២៩ ១៩៦ ០៧២	-	២៩ ១៩៦ ០៧២	១១៨ ៩៧៣ ៩៩៣
ប្រាក់កម្ចី	១៦៥ ០៤២ ៣៦៩	១១៣ ៨៥៤ ៤៦៥	៣២ ៥៨៩ ១៤៨	៣១១ ៤៨៥ ៩៨២	១ ២៦៩ ៣០៥ ៣៧៧
អនុបំណុល	១១ ៩៧៤ ៩២១	-	-	១១ ៩៧៤ ៩២១	៤៨ ៧៩៧ ៨០៣
បំណុលភតិសន្យា	១៣ ០០៥ ២១០	-	-	១៣ ០០៥ ២១០	៥២ ៩៩៦ ២៣១
បំណុលផ្សេងៗ	៤៥ ៤៨៥ ៩៣៤	២៨៧ ៧៦៥	៩២ ១៣០	៤៥ ៨៦៥ ៨២៩	១៨៦ ៩០៣ ២៥៣
	<u>៧៦៦ ៧៥០ ២៧១</u>	<u>២១២ ៤៣៨ ៤៨១</u>	<u>៤២ ៤៣៨ ៥៨៩</u>	<u>១ ០២១ ៦២៧ ៣៨១</u>	<u>៤ ១៦៣ ១៣១ ៤១៥</u>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.៣ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

**៣៦.៣.២ ផលប៉ះពាល់ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

*(ii) ហានិភ័យលើការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស (ត)*

ក្រុមហ៊ុន	សមមូលជាដុល្លារអាមេរិក			សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	រៀល	បាត	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨</b>					
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ</b>					
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៣០ ៦០៧ ០៣៨	៥ ៣៧៦ ៤៣៨	១ ២២៧ ៦៧៩	៣៧ ២១១ ១៥៥	១៤៩ ៥១៤ ៤២១
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៦៣ ៧៧០ ៨១៧	១៣ ៨៣១ ៣៧១	-	៧៧ ៦០២ ១៨៨	៣១១ ៨០៥ ៥៩១
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេង	២២ ៦០៥ ១៣៦	១៣ ៨៨២ ៧៣៣	៣ ១០៦ ៤៤៦	៣៩ ៥៩៤ ៣១៥	១៥៩ ០៨៩ ៩៥៨
ឥណទានផ្តល់ដល់ អតិថិជន	៦៤២ ៤៥៣ ២២៨	៧២ ២០៦ ៩៨៥	២៧ ១៧៨ ៨១៥	៧៤១ ៨៣៩ ០២៨	២ ៩៨០ ៧០៩ ២១៥
វិនិយោគលើមូលបត្រ	២០ ០០០	-	-	២០ ០០០	៨០ ៣៦០
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១ ៤០៤ ១២៩	១០០ ០៥៣	-	១ ៥០៤ ១៨២	៦ ០៤៣ ៨០៣
	<u>៧៦០ ៨៦០ ៣៤៨</u>	<u>១០៥ ៣៩៧ ៥៨០</u>	<u>៣១ ៥១២ ៩៤០</u>	<u>៨៩៧ ៧៧០ ៨៦៨</u>	<u>៣ ៦០៧ ២៤៣ ៣៤៨</u>
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>					
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៤២៤ ៦៧៨ ៥៩៤	៥៦ ៣២៩ ៩៥៨	១០ ៣៤៤ ៨៣៨	៤៩១ ៣៥៣ ៣៩០	១ ៩៧៤ ២៥៧ ៩២១
មូលបត្របំណុល	-	២៩ ៣២៥ ២៥២	-	២៩ ៣២៥ ២៥២	១១៧ ៨២៨ ៨៦៣
ប្រាក់កម្ចី	១៧៤ ២៥៧ ៨០៧	៩ ៥៥៧ ៨១៧	៧ ៩០៩ ៥៣៤	១៩១ ៧២៤ ១៥៨	៧៧០ ៣៥១ ៦៨៥
អនុបំណុល	២៣ ២៣៦ ២៩៦	-	-	២៣ ២៣៦ ២៩៦	៩៣ ៣៦៣ ៤៣៧
បំណុលភតិសន្យា	១៣ ១៧២ ៤៤៨	-	-	១៣ ១៧២ ៤៤៨	៥២ ៩២៦ ៨៩៦
បំណុលផ្សេងៗ	៤ ០៦៦ ៤០៦	២៧៧ ៦៤៥	១៤៤ ១៨០	៤ ៤៨៨ ២៣១	១៨ ០៣៣ ៧១២
	<u>៦៣៩ ៤១១ ៥៥១</u>	<u>៩៥ ៤៩០ ៦៧២</u>	<u>១៨ ៣៩៨ ៥៥២</u>	<u>៧៥៣ ៣០០ ៧៧៥</u>	<u>៣ ០២៦ ៧៦២ ៥១៤</u>

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.៣ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

**៣៦.៣.២ ផលប៉ះពាល់ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)**

*(ii) ហានិភ័យលើការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស (ត)*

**កិច្ចសន្យាដោះដូររូបិយប័ណ្ណ (Currency Swap)**

ក្នុងអំឡុងពេលបច្ចុប្បន្ន សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនបានចុះកិច្ចសន្យាដោះដូររូបិយប័ណ្ណ ដោយសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនយល់ព្រមដោះដូររូបិយប័ណ្ណខ្មែរ រៀលជាមួយរូបិយប័ណ្ណដុល្លារអាមេរិក ដើម្បីគ្រប់គ្រងចំហររូបិយប័ណ្ណបរទេស។

តារាងខាងក្រោមបង្ហាញលម្អិតពីសមតុល្យតាមកិច្ចសន្យាដោះដូររូបិយប័ណ្ណនៅចុងកាលបរិច្ឆេទ៖

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	អត្រាប្តូរប្រាក់		រូបិយប័ណ្ណបរទេស		តម្លៃដើម		តម្លៃសមស្រប	
	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨
	[អត្រា]	[អត្រា]	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
<b>សមតុល្យតាមកិច្ចសន្យា</b>								
ទិញ								
តិចជាង ៣ខែ	-	-	-	-	-	-	-	-
៣ ដល់ ៦ខែ	៤០៦៦-៤០៦៨	-	៤០ ៣៤០ ០០០	-	៩ ៨៩៩ ៣៨៧	-	៩ ៩១៨ ៨៣៩	-
លក់								
តិចជាង ៣ខែ	-	-	-	-	-	-	-	-
៣ ដល់ ៦ខែ	-	-	៤០ ៣៤០ ០០០	-	៩ ៨៩៩ ៣៨៧	-	៩ ៨៩៩ ៣៨៧	-
							១៩ ៨៥២	-

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.៤ ហានិភ័យប្រតិបត្តិការ**

**៣៦.៤.១ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យប្រតិបត្តិការ**

ហានិភ័យប្រតិបត្តិការគឺជាហានិភ័យនៃការបាត់បង់ផ្សេងៗដោយផ្ទាល់ ឬដោយប្រយោល ដែលកើតចេញពីដំណើរការផ្ទៃក្នុង ធនធានមនុស្ស បច្ចេកវិទ្យា ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធ ព្រមទាំងកត្តាហានិភ័យខាងក្រៅផ្សេងៗ ក្រៅពីហានិភ័យឥណទាន ហានិភ័យទីផ្សារ និងហានិភ័យសន្ទនីយភាព មានដូចជាហានិភ័យដែលកើតចេញពីការតម្រូវផ្នែកច្បាប់ និងបទប្បញ្ញត្តិ និងស្តង់ដារសាជីវកម្មដែលទទួលស្គាល់។ ហានិភ័យប្រតិបត្តិការ គឺអាចកើតចេញពីរាល់សកម្មភាពប្រតិបត្តិការទាំងអស់របស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។

គោលបំណងរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ក្នុងការគ្រប់គ្រងហានិភ័យប្រតិបត្តិការ គឺដើម្បីរក្សាតុល្យភាពពីការបញ្ចៀសការបាត់បង់ហិរញ្ញវត្ថុ និងការខូចខាតកេរ្តិ៍ឈ្មោះរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព និងភាពច្នៃប្រឌិត។ រាល់គោលនយោបាយរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនទាំងអស់គឺត្រូវអនុលោមទៅតាមការតម្រូវផ្នែកច្បាប់ និងបទប្បញ្ញត្តិ។

អគ្គនាយដ្ឋានហានិភ័យទទួលខុសត្រូវក្នុងការបង្កើត និងអនុវត្ត ក្នុងការត្រួតពិនិត្យតាមដាន ដើម្បីដោះស្រាយហានិភ័យប្រតិបត្តិការ។ ការទទួលខុសត្រូវនេះ ត្រូវបានគាំទ្រដោយការអភិវឌ្ឍបទដ្ឋានទូទៅរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន សម្រាប់ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យប្រតិបត្តិការ ទៅលើចំណុចមួយចំនួនដូចខាងក្រោម៖

- ការតម្រូវឲ្យមានការបែងចែកតួនាទីដាច់ខាតឲ្យបានច្បាស់លាស់ ដោយរួមបញ្ចូលទាំងសិទ្ធិក្នុងការអនុម័តនៃប្រតិបត្តិការនីមួយៗដោយឯករាជ្យ
- ការតម្រូវឲ្យមានការរៀបចំផ្ទៃក្នុង និងការត្រួតពិនិត្យតាមដានប្រតិបត្តិការទាំងឡាយ
- ការទាមទារឲ្យមានអនុលោមភាពទៅតាមការតម្រូវផ្នែកច្បាប់ និងបទប្បញ្ញត្តិផ្សេងៗ
- ការរៀបចំឯកសារត្រួតពិនិត្យ និងនីតិវិធីផ្សេងៗ
- ការតម្រូវឲ្យមានការវាយតម្លៃឲ្យបានទៀងទាត់ ទៅលើហានិភ័យប្រតិបត្តិការដែលបានរកឃើញ និងភាពគ្រប់គ្រាន់នៃប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុង និងនីតិវិធីដើម្បីដោះស្រាយលើហានិភ័យដែលបានកំណត់
- ការតម្រូវឲ្យមានការវាយការណ៍រាល់ប្រតិបត្តិការនៃការបាត់បង់ និងបង្កើតសកម្មភាពដើម្បីកែលម្អ
- ការបង្កើតឲ្យមានផែនការយថាភាព
- ការបង្កើតឲ្យមានវគ្គបណ្តុះបណ្តាល និងការអភិវឌ្ឍន៍វិជ្ជាជីវៈ
- ការការពារហានិភ័យព័ត៌មានវិទ្យា និងអ៊ីនធឺណែត និង
- យុទ្ធសាស្ត្រកាត់បន្ថយហានិភ័យរួមទាំងការចំណាយលើការទិញធានារ៉ាប់រងឲ្យមានប្រសិទ្ធភាព។

**ហត្ថកម្ម លីមីតដឹក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៦ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**៣៦.៥ ហានិភ័យដើមទុន**

ហានិភ័យដើមទុន គឺជាហានិភ័យដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន មិនមានធនធានដើមទុនគ្រប់គ្រាន់ ដើម្បីបំពេញទៅតាមការតម្រូវផ្នែកច្បាប់ ក្នុងការគាំទ្រចំណាត់ថ្នាក់ឥណទាន និងការរៀបចំផែនការយុទ្ធសាស្ត្រ។

យុទ្ធសាស្ត្ររបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន គឺរក្សាឲ្យបានមូលដ្ឋានដើមទុនឲ្យរឹងមាំ ដើម្បីរក្សាទំនុក ចិត្តទីផ្សារ និងដើម្បីរក្សា និរន្តរភាពនៃការអភិវឌ្ឍន៍បន្ថែមលើអាជីវកម្ម។ ផលប៉ះពាល់នៃកម្រិតដើមទុនលើប្រាក់ ចំណូលរបស់ម្ចាស់ភាគហ៊ុន ត្រូវបានទទួលស្គាល់ និងរក្សាឲ្យមានតុល្យភាពរវាងប្រាក់ចំណូលខ្ពស់ដែលនឹងអាចធ្វើ ទៅបាន មានការគ្រប់គ្រងដើមទុនល្អ និងមានសុវត្ថិភាព ដែលមានដំហូរដើមទុនរឹងមាំ។

ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ដែលជានិយ័តករសំខាន់ជាងគេបានកំណត់ និងតាមដានការតម្រូវលើដើមទុន សម្រាប់ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនទាំងមូល។

**៣៦.៥.១ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យដើមទុន**

ដូចទៅនឹងហានិភ័យសន្ទនីយភាព និងហានិភ័យទីផ្សារ ARBC និង ALRMC ទទួលខុសត្រូវក្នុងការគ្រប់គ្រង ប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព លើហានិភ័យដើមទុនរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ទាំងមូល។

ហានិភ័យដើមទុន ត្រូវបានវាស់វែង និងត្រួតពិនិត្យតាមដាន ដោយកម្រិតកំណត់ដែលត្រូវបានគណនា ស្របតាមការតម្រូវរបស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា។

នៅថ្ងៃទី២២ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៨ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា បានចេញប្រកាសស្តីពីការកំណត់ទ្រនាប់ដើមទុន (Capital Buffer) សម្រាប់គ្រឹះស្ថានធនាគារ និងហិរញ្ញវត្ថុ។ យោងតាមមាត្រា២២ នៃប្រកាសនេះ គ្រឹះស្ថានទាំងអស់ ត្រូវ គោរពតាមបទប្បញ្ញត្តិទាក់ទងនឹងការរក្សាទ្រនាប់ដើមទុនយ៉ាងហោចណាស់ឲ្យបាន ៥០% នៃដើមទុនសរុបគិតត្រឹម ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩ និងអនុវត្តឲ្យបានយ៉ាងពេញលេញ គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២០។

នៅថ្ងៃទី៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៨ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា បានចេញសារព្រះរាជក្រឹត្យស្តីពីការអនុវត្តប្រកាសស្តីពី ការកំណត់ទ្រនាប់ដើមទុនសម្រាប់គ្រឹះស្ថានធនាគារ និងហិរញ្ញវត្ថុ ដែលបានកំណត់អនុបាតនៃទ្រនាប់ដើមទុន ខោនធ្វើស៊ីស្តិម (Countercyclical Capital Buffer) ចំនួន ០% រហូតដល់មានការជូនដំណឹងជាថ្មី។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានអនុលោមត្រឹមត្រូវទៅតាមការតម្រូវដើមទុនដែលបានកំណត់។

**៣៧ រយៈពេលខ្លី និងរយៈពេលវែង**

គណៈគ្រប់គ្រងបង្ហាញរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុផ្អែកលើសន្ទនីយភាព។ ព័ត៌មានអំពីរយៈពេលខ្លី ឬវែង របស់ ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងផ្នែកនៃការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ។ ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ សិទ្ធិក្នុងការប្រើទ្រព្យសកម្ម ទ្រព្យសកម្មអរូបី និងពន្ធពន្ធករជាទ្រព្យសកម្ម ជាទ្រព្យសកម្មរយៈពេលវែង។ សំវិធាន ធនជាបំណុលរយៈពេលវែង។

**៣៨ ការវាយតម្លៃតាមផ្នែក**

ការវាយតម្លៃតាមផ្នែកត្រូវបានវាយតម្លៃយ៉ាងណាឲ្យស្របទៅនឹងការវាយតម្លៃផ្ទៃក្នុង ដែលបានផ្តល់ ជូនប្រធានអ្នកសម្រេចចិត្តតាមផ្នែក។ ប្រធានអ្នកសម្រេចចិត្តតាមផ្នែក គឺជាក្រុមគណៈគ្រប់គ្រងដែលជាអ្នកធ្វើការ សម្រេចចិត្តចំពោះការបែងចែកធនធាន និងជាអ្នកធ្វើការវាយតម្លៃលើលទ្ធផលនៃការវាយតម្លៃតាមផ្នែក។ សម្ព័ន្ធ ក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានកំណត់យកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលគឺជាអ្នកប្រធានអ្នកសម្រេចចិត្តតាមផ្នែក។ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ពុំមានការវាយតម្លៃតាមផ្នែកនោះទេ ដោយសារចំណូលភាគច្រើនបានពីផ្នែកអាជីវកម្មដូចគ្នា ដែលបានមកពីឥណទាន និងកម្ចី។ រាល់សកម្មភាពអាជីវកម្មទាំងអស់ត្រូវបានធ្វើឡើងនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

**ហត្ថកសិករ លីមីតធីត**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩**

**៣៩ ស្តង់ដារ CIFRS ថ្មី និងស្តង់ដារដែលបានធ្វើវិសោធនកម្ម ប៉ុន្តែមិនទាន់មានប្រសិទ្ធភាព**

នាកាលបរិច្ឆេទនៃការអនុម័តរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ពុំបានអនុវត្តតាមស្តង់ដារ CIFRS ថ្មី និងស្តង់ដារដែលបានធ្វើវិសោធនកម្ម ដែលបានបោះផ្សាយប៉ុន្តែមិនទាន់មានប្រសិទ្ធភាពមានដូចខាងក្រោម៖

- ក កិច្ចសន្យាធានារ៉ាប់រង CIFRS ១៧
- ខ CIFRS ១០ និង IAS ២៨ (វិសោធនកម្ម) ការលក់ ឬការចូលរួមវិភាគទានរវាងវិនិយោគិន និងដៃគូវិនិយោគសមាគម ឬក្រុមហ៊ុនរួមទុន
- គ វិសោធនកម្មលើ CIFRS ៣ និយមន័យនៃអាជីវកម្ម
- ឃ ការធ្វើវិសោធនកម្មលើ IAS ១ និង IAS ៨ និយមន័យនៃសម្ភារៈ
- ង ការធ្វើវិសោធនកម្មលើការយោងទៅក្នុងក្របខ័ណ្ឌគណនេយ្យក្នុងស្តង់ដារ CIFRS

គណៈគ្រប់គ្រងមិនរំពឹងថា ការប្រើប្រាស់ស្តង់ដារដែលបានរៀបរាប់ខាងលើនឹងមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន នាពេលអនាគតឡើយ។

**៤០ ព្រឹត្តិការណ៍ក្រោយកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍**

**ការអនុគ្រោះពន្ធ**

នៅថ្ងៃទី២៥ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២០ ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ បានចេញប្រកាសលេខ ១៨៣ ស្តីពីការណែនាំអនុវត្តការលើកទឹកចិត្តពន្ធលើប្រាក់ចំណូល ចំពោះសហគ្រាសបោះផ្សាយលក់មូលបត្រលើកដំបូងជាសាធារណៈ។

- សហគ្រាសដែលបោះផ្សាយមូលបត្រកម្មបំណុលក្នុងទំហំលើសពី ២០% នៃទ្រព្យសកម្មសរុប និងមានឥណទានយ៉ាងតិច ៧ឆ្នាំ នឹងទទួលបានការលើកទឹកចិត្តដោយបន្ថយពន្ធលើប្រាក់ចំណូលចំនួន ៥០% នៃពន្ធលើប្រាក់ចំណូលត្រូវបង់ ក្នុងរយៈពេល ៣ឆ្នាំ នៅពេលដែលទទួលបានការអនុញ្ញាតពីគណៈកម្មការមូលបត្រកម្ពុជា និងបានចុះបញ្ជីជួញដូរមូលបត្រនៅទីផ្សារមូលបត្រប្រតិប្រតិស្រុត។
- សហគ្រាសដែលបោះផ្សាយមូលបត្របំណុលក្នុងទំហំ ២០% ឬតិចជាង នៃទ្រព្យសកម្មសរុប នឹងត្រូវទទួលបានការលើកទឹកចិត្តពន្ធលើប្រាក់ចំណូលរយៈពេល ៣ឆ្នាំ ដោយកាត់បន្ថយពន្ធលើប្រាក់ចំណូលផ្អែកលើភាគរយសមាមាត្រនៃតម្លៃមូលបត្របំណុលធៀបនឹងទ្រព្យសកម្មសរុប ចែកនឹងមូលដ្ឋានគោល ២០.០០១% និងគុណនឹង ៥០%។

**ការរីករាលដាលនៃកូវីត-១៩ (Covid-19) និងការផ្អាកប្រព័ន្ធអនុគ្រោះពន្ធគ្រប់យ៉ាងលើកលែងតែអាវុធ (EBA)**

ជាមួយនឹងការរីករាលដាលនៃ Covid-19 និងការផ្អាកប្រព័ន្ធអនុគ្រោះពន្ធនៃ EBA ចេញដោយសហភាពអឺរ៉ុប គណៈគ្រប់គ្រងបានវាយតម្លៃពីផលប៉ះពាល់ទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ របស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន និងបានសន្និដ្ឋានថា ព្រឹត្តិការណ៍ទាំងនេះមិនតម្រូវឲ្យមានការកែតម្រូវ និងមានផលប៉ះពាល់តិចតួចទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុននិងក្រុមហ៊ុន ចំពោះទំហំប្រតិបត្តិការដែលពាក់ព័ន្ធនាចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ។